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, N6; det heldigvis ut til å komme 
trlfi li ØJlgdomsgruppearbeidet i våre 
s~'ioft+>inger. Bergen startet i høst, 

Ji&1.<i1 ,,:;r og·aen raJiporl bladet har mottatt derfra 
om ~"nyopprettede gruppen, er så 
int'ere.Mni' at den absolutt må påkalle 
lesehie., ltiteresse: Værsdgod: Les! 

~imd Døveforening satte 19. 
seik~fiU>Er i gang en studiesirkel 
med:'~2Ifitigdommelige deltakere, og 
medl'ffi'.(6a.nder som leder. Man had
de m~eatatt noe fast emne for 
stu4iesiiltelen, og da det viste seg 
å væfe'sto~interesse for spørsmålet 
om ~~!tomsgruppe, ble vi snart 
enig~ om å samle materiell med 
~e stifte en døves ungdoms
gruppe i Bergen. 

På de ett~rfølgende møter vokste 
samlingen a materiell, diskusjonen 
gikk~"vlig, g vi tok fatt på utar-
beid av ovforslag. Et foreløpig 
utk ble latt fram på styremøte i 
Døvefore~n, som uttalte seg 
prinsi ielt g. 

Sel .,,, .. ---Isen ble lagt til et 
åpent møte i Bergens Døveforening 
torsdag 25. oktober. Her ble lovfor
slaget lest opp, uten at det kom 
fram noen bemerkninger, og Døves 

ngdomsgruppe, Bergen, var der
ed et faktum. Man gikk deretter 

.. 

over til valg på gruppens første sty-
. re, og valget fikk følgende utfall: 

Torfinn Trondsen, formann. 
Ruth Brun, nestformann. 
Elin Rønhovde, sekretær. 
Terje Karlsen, kasserer. 
Thorbjørn Sander, repr. fra Døve-

foreningens styre (oppnevnt senere). 
Varamenn: For guttene Toralf 

Ringsø. For jentene Martha Sygnes
tvedt. 

I gruppens lov heter det blant 
annet: 

Døves Ungdomsgruppe, Bergen, 
er en underavdeling av Bergens 
Døveforening. Gruppen har til for
mål å aktivisere de unge døve i 
Bergen, ved allsidig utviklende fri
tidsbeskjeftigelse, og på den måten 
hjelpe dem til å bli livsglade og po
sitive mennesker. 

Som medlem kan opptas et hvert 
døvt medlem av Bergens Døvefore
ning i alderen opp til 30 års fødsels
dag, som er villig til å respektere 
gruppens lov og som er villig til å 
hjelpe b.1 med å oppfylle gruppens 
formål. Videre må alle gruppens 
medlemmer gå fullt inn for godt 
kameratskap og til enhver tid vise 
sømmelig opptreden. 

Innmelding skjer til formannen i 
gruppen. Kontingenten er kr. 2.- pr. 
år . 

Gruppen ledes av et styre bestå
ende av formann, nestformann, se
kretær og kasserer, samt et styre
medlem oppnevnt av Bergens Døve
forenings styre. Det velges dessuten 
2 varamenn. Bare gruppens med
~mmer har stemmerett på årsmø
tet, som holdes hvert år i slutten av 
november måned. 

Gruppen må ikke handle i strid 
med Bergens Døveforenings lov, og 
det må samarbeides på beste måte 
med Døveforeningen og andre under
avdelinger i foreningen. 

Dette var altså litt av det som 
gruppens lov krever. Man vil sikkert 
legge merke til at Døves Ungdoms
gruppe er sterkt knyttet til fore
ningen, men dette forplikter også 
Døveforeningen til å yte gruppen all 
mulig hjelp. 

Døves Ungdomsgruppe i Bergen 
vil sikkert snart sette spor etter seg. 
Det er massevis av interessante opp
gaver gruppen har tenkt å drive 
med. Men det vil vi foreløpig ikke 
si for meget om. 

"- Torsar. 
,, 

På bildet ser vi studiesirkelen som 
forbereder ungdomsgruppen på Dø
veforeningens kontor. Fra venstre 
Lorents Ness, Torfinn Trondsen, 
Gunnar Sundby, Terje Karlsen, Ul
rik Sverdrup, Kurt Oksnes, Kjell 
Hansen, studiesirkelens leder Th. 
Sander, og Ruth Brun. Bildet er 
lånt fra d bladet «Dag __ en»_. _____ _ 



Kulturdagen - tradisjonss pend 
for arbeidet blant de unge d•ve 

* Forgrunmffgure~ un4er Unge 
D,Vea KuZnudaller: ,ra" 1>et11trt 
tiøveTconaulfflt •mt Ohna, dfl
ponent Albert BreU810, ton
taktmann for ungdomsarbeidet . 
Toralf Btnoa,, torma.nnen i D,
vea Ungdomsklubb i Bergen, .,. 
liDI Buanes og forbundafor
mann 2'hor Gfll&olt i Norm 



Ungdomsklubbens formann Erling Buane.s med vandreskjoldet,llankert av Ringsø og Ohna 
som overrakte trofeet på jubileumsfesten. - Neden for et av festbordene. 

Bergen: Døves Ungdomsklubbs 5 års jub.f est 

18. november var vi 90 personer som feiret 
Døves Ungdomsklubbs S lrs jubileum pl 
Fløirestauranten, med byen glitrende i en 
lysflom under oss. Det er nesten utrolig 
vakkert l se byen fra Fløien en mørk kveld 
i november! 

Moldeklev hadde Utt i oppdrag l lede 
festen, og han ønsket velkommen med mor
somme historier fra turer til Fløien i hans 
barndom, da han gikk pl ski i kortbukser. 

Wienerschnitzelen var nydelig. Forman
nen i ungdomsklubben, Erling Buanes, holdt 
festtalen. Han fortalte om klubbens stiftelse, 
som resultat av en studiesirkels arbeid høs
ten 1962, om formllet, som var l aktivisere 
de unge døve, om litt av det som hadde 
skjedd, om de suksesser klubben hadde 
høstet med folkedans, skuespill, sketsjer, 
filmopptak m.v. i de fem irene, og sist om 
seieren ved Unge Døves kulturdager i Oslo 
i høst. Han var glad for at klubbens første 
formann var kommet til festen - fra Trond-

heim - og han takket til slutt alle de unge 
som har vært med pl l drive klubben fram. 

Deretter var det kaffe, og sl fikk for
mannen i Bergen Døveforening ordet. 
Sander nevnte at det var flere som hadde 
vært litt bekymret da ungdomsklubben ble 
stiftet, de fryktet at klubben bare ville lage 
spetakkel. Men han mente at det var rett 
at de unge skulle fl sjansen til l vise at 
de dugde til noe, og personlig hadde han 
ikke vært nervøs, for han var sikker pl at 
det alltid ville være et flertall av fornuftige 
ungdommer, som foreningen kunne stole 
pl. De fem irene som var gitt, hadde bevist 
at vi kunne stole pl ungdommen. Som for
mann i Bergen Døveforening i disse fem 
irene hadde han ikke hatt noen som helst 
problemer med klubben. Det hadde vært 
fred hele tiden, og det hadde vært morsomt 
l følge klubbens arbeid pl nært hold. Han 
overrakte til slutt en formannsklubbe fra 
foreningen, med inskripsjon, og hipet at det 

ville bli klubbet for mange gode, positive 
vedtak i irene framover. 

Formannen i Norske Døves Landsforbund 
var neste taler. Han nevnte at det er viktig 
at ungdommen fir anledning til l prøve seg 
- og gl sine egne veier. Ungdommen vil 
gjerne lage opprør og n utløsning for sin 
virketrang, og det er bare bra, nlr de ikke 
gir for langt. Med tiden vil de nok slå seg 
til ro og føle seg bedre til rette blant de 
eldre. Det er mye godt i ungdommen. Han 
foretok sammen med Ringsø utdeling av 
noen premier fra kulturdagene, og sl «van
dreskjoldet» for beste klubb sammenlagt -
1. aksje til Døves Ungdomsklubb, Bergen. 
Selvsagt kraftig applaus, en flott «jubileums
gave» til klubben. 

Johannes Samuelsen, Døves Idrettsklubb, 
og Sverre Grebstad, Døves Sjakklubb, over
rakte i fellesskap et fint fotballspill til klub
ben, med hipet om at det ville .vekke inter
esse pl ungdomsklubbens møtekvelder, i 
ledige stunder. 

Astrid Telnes, Døves Dameklubb, høstet 
vel størst lykke av alle talerne og overrakte 
den verdifulleste gave pl festen - nemlig et 
lykketroll - som skal være Døves Ungdoms
klubbs maskot og hjelpe klubben til l vinne 
sammenlagt ved alle kulturdager for unge 
døve i framtiden!!! Stor begeistring. 

Mellom talene osv. strødde Moldeklevom 
seg med pussige historier, og han kom·ogsl 
pl talernes liste. Han hadde ofte spekulert 
over hva som kunne være grunnen til at 
ungdomsklubben, som arbeidet sl godt, 
hadde sl vanskelig for l fl økonomisk hjelp 
fra kommunen o.a. Han trodde det skyldtes 
at de hørende kjenner sl lite til de døve og 
deres problemer. Han ville foresll at klub
ben dra ut blant de· hørende med sine skue
spillere, fi>lkedansere og sine filmer, slik at 
de hørende etter hvert ble bedre opplyst 
og forstlelsesfulle. (Det er sannelig noe l 
tenke pl.) 

Hyggelig var det at det kom telegram fra 
Døves Ungdomsgruppe i Trondheim. 

Og sl var det naturligvis dans, til god 
orkestermusikk, underholdning av Sigmund 
Ness, som ble overrakt en gave fra ung
domsklubben for god innsats, dans igjen, 
feiende dans - og plutselig var det over 
midnatt og vi mltte haste til siste Fløibane
vogn pl nedtur. 

Stor debatt-Jyst 
i ungdomsklubben 
Buanes gj,nvalgt som formann 

Døves Ungdomsklubb, Bergen, holdt lrs
møte 27. november, med godt frammøte, 
qg etter at formannen, Erling Buanes, hadde 
ønsket velkommen og minnet om hva loven 
sier om lrsmøtet, _!ok e~fatt pl ~beret
ningen og regnskapet, som var stensilert 
og utdelt god tid i forveien. 

De 26 punktene i beretningen tok"det 
lang tid l bli ferdig med, for debatt-lysten 
var meget stor i forsamlingen. De aller fleste 
punktene var det en eller flere som hadde 
bemerkninger til, men det var ikke akkurat 
kritikk,, Stort sett var det bare hyggelig l 
høre de mange bemerkningene, og jeg har 
aldri vært med pl et morsommere lrsmøte. 
Til slutt var hele lrsberetningen godkjent. 

Regnskapet, som balanserte med nær kr. 
S.000, ble godkjent uten diskusjon. 

Det ble vedtatt l beholde den lave lrs-

kontingent pl 3 kroner. I 
Det ble beklaget at ingen av elevene ved 

yrkesskolen er medlemmer av klubben, selv 
om de regelmessig kommer pl møtekvel
dene. Det ble vedtatt l be Bergen Døve
forening ta kontakt med styrer Eng for l I 
forsøke l fl i stand en ordning med kon
tingent for elevene. 

Årsmøtet sa seg enig i at styret skal under
søke om det kan være en fordel l bytte 
klubbens 16 mm filmopptaker med en eller 
to 8 mm opptakere og 8 mm framviser, sl
fremt dette gir like gode bilder ved fram
visning i foreningen som ved framvisning 
av 16 mm film. 

Det ble vedtatt at lederne for film- og 
teater-utvalget skal innkalles til styremø- I 
tene, men uten stemmerett. 

Etter en kaffepause, gikk lrsmøtet over til 
valg, ledet av valgkomiteen, og ogsl denne 
delen ble preget av stor munterhet. Valget 
ga følgende resu I tat: 

Erling Buanes, formann. Sigmund Ness, 
nestformann. Margareth Karlsen, sekretær. 
Asle Karlsen, kasserer. Dessuten sit.ter Th. 
Sander i styret, som Bergen Døveforenings 
representant. Sissel Beathe Kismul, første 
varamann. Kurt Oksnes, annen varamann. 

Terje Karlsen, revisor, Jon Olafsson, vara

mann. (Den andre revisoren oppnevnes av 
Bergen ~!!'vEJ..forenin?..) , 

Nestform~nnen bfe valgt til l· represen
tere klubben pl Bergen Døveforenings 
forma,nnsmøter, sammen med formannen. 
Varåmann: Sekretæren. I 

Jan Thomsen ble valgt som materialfor
valter. 

Sigmund Ness ble valgt som historiesam
ler. 

Filmutvalg: Jon Olafsson (leder). Gott hard 
Langeland, Asle Karlsen, Terje Karlsen og 
Pli Kjellid. 

Teaterutvalg: Sigmund' Ness (leder). Hans 
Erik Tofte, Jon Olafsson, Margareth Karlsen 

J 
og Asle Karlsen. 

Valgkomite: Edith Eikenes, Harry Elling
sen og Grethe Johnsen. 

Torsar. 

Nyttårsfest 
I BERGEN 

pøves Ungdomsklubb arrangerer 
fest nyttlrsaften fra kl. 19.00 i Døves 

Hus, 
Vestre Torvgt. 2Oa, Bergen 
Deilige pølser og potetpure. 
Kaffe og kaker, 

Bare kr. 10.- pr. person. 
Dans - konkurranser -
underholdning. 

Forfriskninger fb kjøpt. 
ALLE er hjertelig velkommen, gamle 
og unge. 

Meld deg snarest til festkomiteens 
formann, - Margareth Karlsen (adr. 
Ladeglrdsgt. 68, Bergen, for dem som 
vil skrive til henne). 

. 



DØVES UNGDOMSKLUBBS STYRE 
Sittende; Norunn Kalvenes, sekr. Sigmund Ness, 
form., med vandreskjoldet som k/ubben·-'tak 
sin 2. aksje • ved Unge Døves Kulturdager, 

Kurt 0ksnes, nestform. Stdende: Terje Karlsen, 
/~der for filmutvalget. Asle Karlsen, kasserer. 
Gotthard Langeland, varamann. 

GODT :.\R FOR DØVES UNGDOMSKLUBB, BERGEN 
Sigmund Ness ny formann 

Døves Ungdomsklubb holdt sitt lrsmøte 
26. november, med godt frammøte. For
mannen, Erling Buanes, ønsket velkommen 
og erklærte lrsmøtet lpnet. Han beklaget 
at Bergen Døveforenings representant i 
klubbens styre, Sander, ikke kunne komme 
pl grunn av møte i døveskolens lærerlag, 
men Toralf Ringsø ville overvære lrsmøtet 
som foreningens representant i hans sted. 

En tok sl fatt pl den stensilerte lrsbe
retningen. Hans Erik Tofte bemerket til 
avsnittet om dugnadsarbeid pl feriehjemmet 
at det ikke hadde vært sl godt frammøte, 
og til avsnittet om foredrag bemerket han 
at det burde vært flere foredrag. Han savnet 
Useri av en mann fra TV, som det var ved
tak om for lenge siden. Til avsnittet om 
Unge Døves Kulturdager benyttet Ringsø 
anledningen til l takke klubben for meget 
godt arbeid og vellykt arrangement. Men 
han syntes det burde vært nevnt at sosial
sekretær Moldeklev hadde vært flink til l 
hjelpe til. Teaterutvalget: Sigmund Ness 
syntes at utvalget hadde gjort bra arbeid. 
Det burde ikke glemmes at klubben vant 
bide obligatorisk sketsj og sketsj fritt valg 
ved kulturdagene. Spillekonkurransene: 
Tofte syntes at styret burde være mer be
stemt med hensyn til dato for spillekonkur
ransene. Ringsø syntes ogsl at medlemmene 
burde vært mer aktive og ikke prate sl mye 

pl møtekveldene. Buanes kunne opplyse 
at det var fastsatt tidspunkt for konkur
ransene mot døveskolen. Folkedans: Buanes 
gjorde oppmerksom pl at fru Smørholm 
ikke kan instruere i 1969, og at det ml 
skaffes ny instruktør. Styret undersøkte nl 
muligheiene for l bli opptatt i Bondeung
domslaget for l fl instruksjon der. Ung
dommens Fellesrid: Ringsø beklaget at U.F. 
viser sl liten interesse for l støtte klubben 
økonomisk, og Asle Karlsen fortalte om de 
nye bestemmelser for tilskott til klubbar
beid. U.F. har stadig forandret sine regler 
for tilskott. Svein Arne Peterson spurte 
om Ikke klubben kan opprette en finans
komite. Ringsø syntes dette var en god ide 
og at dette burde tas opp pl et medlems
møte. Ness appellerte til medlemmene l 
skaffe mer bildestoff til klubbens album. 

Regnskapet 1:13 godkjent uten bemerk
ninger. 

Styret foreslo l beholde samme kontingent 
som før. Peterson syntes kontingenten var 
altfor lav og foreslo den forhøyet til S kro- 1 

ner lret. Dette ble vedtatt med bare en 
stemmes overvekt. 

Tofte hadde innsendt forslag om at lrs
møtet skulle holdes i oktober istedenfor i 
november mlned. Forslaget fikk støtte av 
Peterson, som foreslo denne formen: Års
møtet holdes i mlnedsskiftet oktober/no
vember hvert lr. Dette ble vedtatt. 

Styrets forslag om at filmutvalget skal fl 
friere hender til l ta opp film, uten l spørre 
de andre avdelingene, ble vedtatt. Birgit 
Torsteinsrud mente at filmopptakeren ogsl 
kunne brukes til l ta opp film for private, 
mot betaling. Peterson gjorde oppmerksom 
pl at opptakeren da mltte forsikres bedre. 
En av filmutvalget ml bære ansvaret nlr 
det gjelder privatopptak. Dette ble vedtatt. 

Styret foreslo at det skulle velges fest
komiteformann for ett lr, men de fleste 
stemte imot dette, sl klubben vil fortsette 
med l oppnevne en komiteformann for hver 
fest som skal holdes. 

Valg: 
Stytet: Sigmund Ness, formann. Kurt 

Oksnes, nestformann. Norunn Kalvenes, 
sekretær. Asle Karlsen, kasserer. (Dessuten 
sitter Th. Sander i styret som Bergen Døve
forenings representant.) 1. varamann Anna 
Strandheim. 2. varamann Gotthard Lange
land. 

Revisor: Svein Arne Peterson. Varamann 
Jon Olafsson. (Den andre revisoren opp
nevnes av Bergen Døveforening.) 

Teaterutvalget: Sigmund Ness, leder. Jon 
Olafsson, Kurt Oksnes, Hans Erik Tofte og 
Anna Strandheim. 

Filmutvalget: Terje Karlsen, leder. Gott
hard Langeland, Hans Erik Tofte, Gunnar 
Hansen, Asle Karlsen. 

Materialforvalter: Richard Martin. 
Historiesamler: Svein Tømmerbakke. 
Valgkomiteen: Jon Olafsson, Sissel Kismul 

og Birgit Torsteinsrud (Olafsson). 

Buanes takket sl for seg. Han syntes det 
hadde vært meget godt samarbeid og kame
ratskap i styret i hans formannstid, men han 
hadde ikke kunnet fortsette p.g.a. oppnldd 
«aldersgrense». 

Sigmund Ness sa at han skulle forsøke l 
skjøtte vervet som formann like godt som 
sine forgjengere og føre arbeidet videre. 

Sekr. Kurt 0ksnes. 

Q,. 
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ARSMØTET I DØVES UNGDOMSKLUBB, BERGEN 
KURT OKSNES NY FORMANN 

Det nyvalgte styret. Foran: Norunn Kalvenes og 
Kurt Oksnes. Bak: Hans Erik Tofte og Asle Karlsen. 

Døves Ungdomsklubb i Bergen holdt sitt 
årsmøte 11. november, med bra frammøte. 
Formannen, Sigmund Ness, ønsket velkom
men og leste opp hva loven sier om års
møtet. Årsberetningen og regnskapet, som 
var stensilert og delt ut en uke tidligere, 
viste at foreningen hadde hatt et godt år. 
Med en del bemerkninger, ble årsberetnin
gen godkjent. Regnskapet viste at klubben 
stod økonomisk ganske sterkt, men da 
dette var avsluttet før kulturdagene i 
Trondheim, kunne formannen opplyse at 
situasjonen nå hadde endret seg. Klubbens 
kasse var bunnskrapt, men en håpet på til
skott fra Bergen kommune og fra NDL, slik 
at det ville komme en del penger tilbake 
før årets slutt. Regnskapet ble godkjent. 

Kontingenten ble besluttet fastholdt med 
kr. 5.- året. 

Forslag om å velge en egen komite til å 
forberede deltakelsen . ved Unge Døves 
Kulturdager, ble vedtatt. 

Valgene gav følgende resultat: 
Styre: Kurt Oksnes, formann. Hans Erik 

Tofte, nestformann. Norunn Kalvenes, 
sekretær. Asle Karlsen, kasserer. (Dessuten 
sitter Thorbjørn Sander i klubbens styre, 
oppnevnt av Bergen Døveforening.) 1. vara
mann Frode Bjånesøy. 2. varamann Gotthard 
Langeland. 

Som representanter til formannsmøtene 
ble valgt formannen og nestformannen. 

Revisorer: Svein Arne Peterson, vara
mann Terje Karlsen. (Den andre revisoren 
oppnevnes av Bergen Døveforening.) 

Teaterutvalg: Sigmund Ness, leder. Asle 
Karlsen, Birgit Olafsson, Frode Bjånesøy og 
Hans Erik Tofte. 

1-1-D 

Filmutvalg: Terje Karlsen, leder. Gott
hard Langeland, Pål Kjellid, Gunnar Hansen 
og Sigmund Ness. 

Historiesamler: Sigmund Ness. 
Materialforvalter: Richard Martin, vara

mann Dag Hafstad. 
Kulturdagkomite: Sigmund Ness, Jon 

Olafsson og Asle Karlsen. 
Valgkomite: Richard Martin, Gunnar 

Hansen og Toralf Ringsø. 
Sigmund Ness takket så for godt sam

arbeid i den tiden han hadde vært formann, 
og ønsket Kurt Oksnes til lykke som ny 
formann. Kurt Oksnes takket Ness for godt 
arbeid. Han skulle prøve så godt han kunne 
å føre arbeidet videre til beste for alle. 

Sekr. N. K. 

r-



GODT AR FOR ·DØVES UNGDOMSKLUBB 
GUNNAR HANSEN NY FORMANN 

,.. 

Gunnar Hansen. 

Døves Ungdomsklubb, Bergen, holdt. sitt 
lrsmøte 23.11 med godt frammøte. For
mannen, Kurt Oksnes, ønsket velkommen! 
og erklærte lrsmøtet lpnet. 

Beretningen ble gjennomgltt. Det kom 
noen bemerkninger, og beretningen ble 
godkjent med noen fl tilføyelser. Regn
skapet, som balanserte med kr. 9.747,40,1 
ble ogsl godkjent med et par rettelser. Vi 
tok sl kaffepause. Klubben spanderte kaffe 
og kaker. 

Under innkomne forslag ble følgende ved
tatt: 

Kontingenten: Kr. 10,- for enkeltperso-1 
ner og kr. 5,- for skoleelever, som før, men 
etter forslag fra Hans Erik Tofte blir kon
tingenten for ektepar kr. 15. I 

Etter forslag fra styret, ble det vedtatt l 
flytte avsluttingen av regnskapet til 31.12 
hvert lr (istedenfor 30.9 tidligere). Likesl 
ble det vedtatt l flytte lrsmøtet til slutten 
av januar mlned. T$>ralf Ringsø opplyste! 
at dette ville føre til at neste lrsmøte blir 
holdt i januar 1973. I 

Styret la ogsl (ram et budsjett-forslag for 
lret 1972, som ble vedtatt med en for-1 
andring, og med forbehold av at døve
foreningens styre ikke har noe l bemerke. 
Budsjettforslaget balanserte med kr. 15.280.l 

Valgene ga følgende resultater: 
Formann Gunnar Hansen. Nestformann 

Kurt Oksnes. Sekretær Rune Anda. Kas
serer Asle Karlsen. 1. varamann Hans Erik 
Tofte. 2. varamann Pli Kjellid. 

Revisor Svein Arne Peterson. Varamann1 
Jon Olafsson. ] 

Filmkomite: Gunnar Hansen, leder. I 
Gotthard Langeland, Pli Kjellid, Rune I 
Anda og Dag Hafstad. 

Teaterkomite: Jon Olafsson, Gro Onar
heim, Asle Karlsen, Frode Bjlnesøy og 
Sissel Tofte. 

Kulturdagskomite: Hans Erik Tofte, Jon 
Olafsson og Svein Arne Peterson. 

Materialforvalter: Dag Hafstad, vara
mann Aslak Hansen. 

Historiesamler: Hans Erik Tofte. I 
Valgkomite: Svein Arne Peterson, Anna 

Stokvik og Richard Martin. 
Før valget holdt Hans Erik Tofte en liten 

tale for Sigmund Ness, som nl slutter i 
klubben vlr og flytter til Sverige. Han tak-I 
ket for de lrene Sigmund hadde vært aktiv 
i klubben og overrakte en minnegave. 
Etterpl takket Sigmund for seg og ut
trykte ønsket om at det mltte gl bra med 
klubben i lrene framover. 

OøveJoreniosens 

2:.vo..ro..mo.nn • 
" 

s~~re.tai.r- . • 
KC1.sse. r-e..r ~ . 

Nes.-\"\onn o.nn •. 

+ormo.nn~ 

l 91-2 

repr. ; Sve.in fl, ?e.te.r&eY'\ 

1) ~\.. KJcLL.H) 

RUNE ANDA 

ASLE KAR~SEN 

KURT O~SNES 

G\lNNAR HANSEN 
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E~f~f~~-fEe_2~~~~~~~!~EE~~~-~E~~2~~li 
GUNNAR HANSEN NY FORMANN ---------------------------

Frammotet var bra da formannen, Kurt Oksnes, onsket velkommen og 
ærklærte årsmotet for åpnet. 

Beretningen ble gjennomgått punkt for punkt, og der kom fram 
noen bemerlminger og noen tilføyelser, men ellers ble delllne god
kjent, likså regnskapet. Under innkomne f0rslag ble folgende ved
tatt: Kontingenten for enkelte kr. 10.- (vedtatt i fjor), kr. 15.
for ektepar og kr. 5.- for skolegutter. - Regnskapet avsluttes 
31/12 istedenfor nå 30/i2 - og årsmotet flyttes til ca. slutten 
av januar måned (n0ste årsm0te blir i januex 1973). 

Styret la også fram et budsjett for 1972 som etter en bemerk-
ning ble vedtatt, med forbehold av Døveforeningens styre er enige I\ 

i det, og det balanserte på kr. 15.280.-. 
Vale-resultatene: Formann Gunnar Hansen. Nestformann Kurt Oksnes. 

Sekretær Rune Anda. Kasserer Aske Karlsen. 1. varamann Hans Erik 
Tofte, 2. varamann Pål Kjellid. Revisor Svein Arne Peterson, varam. 
Jon Olafsson. Marctialforvalter Dag Hafstad, varam. Aslak Hansen. 
Historiesamler Hans Erik Tofte. Kulturdagskomiteen Hans Erik Tofte, 
Jon Olafsson og Svein Arne Peterson. Filmkomiteen: Gunnar Hansen, 
Got~hard Langeland, Pål Kjellid, Rune Anda og Dag Hafstad. Toater
komi~een: Jon Olafsson, ~ro Onarheim, Asle Karlsen, Frode Bjåncsøy, 
o~ Sissel fo~te. Valgkomiteen: Svein Arne Peterson, Anna Stokvik og 
Richard }v'ic;rtin. f0r valget ble Sigmund Ness overrakt en gave som 
takk for innsatsen for ungdomsklubben, siden han skulle flytte 
til Sverige. Så ble årsmøtet hevet. 

Døves Ungdomsklubb 
10 år 
25. oktober i år var det 10 år siden de døve I 
stiftet ungdomsklubb i Bergen. Det var 
nemlig torsdag 2S.10.62 stiftelsen fant sted, 
på medlemsmøte i Bergen Døveforening, 
hvor Thorbjørn Sander redegjorde om den 
studie-sirkelen han hadde ledet for en grup
pe ungdommer. Studiesirkelen hadde for
beredt opprettelsen av en ungdomsklubb 
og utarbeidet lovforslag. - Det kom ingen 
bemerkninger til lovforslaget, og Døves 
Ungdomsgruppe, Bergen, kunne dermed er
klæres stiftet som en avdeling av Bergen 
Døveforening. Gruppens første styre fikk 
denne sammensettingen: Torfinn Trondsen, 
formann. Ruth Karlsen, nestformann. Elin 
(Rønhovde) Buanes, sekretær. Terje Karl- J 

sen, kasserer. Thorbjørn Sander tiltrådte I 
styret som døveforeningens representant. 
Varamenn: Marta (Sygnestveit) Ringsø og 
Toralf Ringsø. Klubben fikk ved stiftelsen 27 
medlemmer. Formålet var å støtte tiltak til 
beste for unge døve og tunghørte i Bergen 
og omegn, og ta opp saker av spesiell inter
esse for de unge. 

Ref. Norunn Ellingsen. 

Allerede kort etter stiftelsen begynte 
gruppa å ta opp forskjellige aktiviteter. 
I 1964 gjorde gruppa seg bemerket med et 
noe lengre skuesi>ill framført - «Den 
glade enkemann». Året etter var de fleste 
av gruppas medlemmer engasjert i •for
bindelse med den nordiske døvekongressen 
i Bergen, hvor Holbergs «Maskerade» ble 
framført som hel-aftens forestilling, med 
stor suksess, etter at skuespillerinnen 
Hjørdis Ring hadde instruert i lang tid. 
Det ble gitt to forestillinger i Oslo og to i 
Bergen. 

Klubben begynte også tidlig med folke
dans. Første oppvisning ble gitt våren 196S, 
og en har fortsatt med dette år etter år. 
Siden Unge Døves Kulturdager tok til i 
1967, har virksomheten mest konsentrert 
seg om treningen i de ulike konkurranse-

grenene til disse årlige begivenhetene 
Klubben, som senere skiftet navn til Døves 
Ungdomsklubb, ble best sammenlagt ved' 
kulturdagene i 1967, 68, 69, og nr. 2 i 1970 
og 71, knepent etter vinnerne. 

På sine møtekvelder har medlemmene I 
drevet med bordtennis, polobiljard • og 
couronne, og har avviklet konkurranser 
mot elevene ved yrkesskolen for døve. 
Klubben har deltatt i norske og nordiske 
ungdomsleirer for døve, ungdomskonferan
ser og kurs. Det er arrangert utflukt,r, 
dugnader på foreningens feriehjem. Klubben 
har i en årrekke hatt ansvaret for å ta opp 
film fra døve-arrangementene i Bergen, for 
å lage års-revy, og film-utstyret er etter 
hvert blitt bedre. 

Styret i jubileumsåret består av: Gunnar • 
Hansen, formann. Kurt Oksnes, nestfor
mann. Rune Anda, sekretær. Asle Karlsen, 
kasserer. Svein Arne Peterson er døve
foreningens representant i styret. Vara
menn: Hans Erik Tofte og Pål Kjellid. 

2~1-2. 
,NORDISK UNGDOMSLEIR 1972 -------------------------Er du intoressert i å reise t'il IX Norc.iske Ungdomsleir for dove i 
DANMARK 23. til 30. juli? (Uken før er cet kulturfestival i Goteborg.) 
Det er D~nske Doves Lanusforbunu som står som arraneor denne gang, 
og leiren skal holdes på et sted som heter Snoghoj Hojskole, ca.7 km. 
utenfor Fred:ricia på Jylland. Prisen pr. deltaker blir d.kr. 180.
(ca. 190 n.kr.) for hele tiden, inkludert utflukter osv. 
Alle dove, piker og gutter i alderen 18-30 år er velkommen, men antall 
deltakere er begrenset i cet vi for en kvote på 25 personer fra hvert 
land. Meld ceg til Gunnar Hansen hvis du er interessert. §i~!~_fEi~! 
~E-~Q~-~E~~!~ ~elt~kerne som blir uttatt får ti~se~dt end-0l~g ~rogram 
senere men de~ blir stort sett cet samme som ticligere, meu disku-' ' sjon, konkurranser, turer, utfl~kter, hvert lands aften, m~n aller 
mest er kontakten med vire nordiske venner - lære ccm og kJenne. 

g~gdomsklubben_arr._"H;ygvekveld"_}2å_Aldershj_emmet 
Fre~ag een 4. februar troppet formannen Gunnar Hansen og nestfor&annen 
kurt Oksnes opp me~ film unQer armene for å vise de e~dre der ~oe, 
slik at de kunne f1 litt avveksling :fira den samme rutinen på hJemmet. 
De viste film: Årsrevyen 1971 Of siste filmen fra juletrefesten på 
hotell Terminus 1972. 

4-1-1 
BESØK PÅ ÅSANE FOLKRHØGSSKULE -----------------------------Døves Ungdomsklubb var invitert til Åsane Folkehøgsskole lørdag den 
8. april,Jog i leid buss reiste vi dit og var framme i ca. 19.'.30-ti~erl 

Skolen er ganske ny og helt moderne med lyse og trivelige lokaler, 
og med en adeies skjønn utsikt over Sørfjorden og mot Osterøy. Pro
grammet var urtderholdende og elevene hadde lagt ned et stort arbeid 
med å få det så variert som mulig. Selv om ikke alt som ble vist 
passet like godt for oss døve, så ble det ikke spart på noe for at 
vi skulle trives. Vi fikk se et skuespill som var en ~nyutsendelse" 
av "Snehvit og de 7 dverger". Kostymene og utstyret som ble brukt 
var så ekte at vi følte oss hensatt til et riktig gammelt miljø. 

Videre fikk vi være med på noen morsomme leker. Deretter var det 
visesagn. Så viste en ung elev oss en pantomime som het "Fisketuren". 
Det var den samme som Sigmund Ness hadde vist oss før. Han var riktig 
flink, og vi tløve sammenlignet ham med Sigmund Ness, og diskuterte 
om hvem som var best. 

Sener~ på kv~lden fikk vi nydel~g tomatsuppe med eggebåter i og 
nybakte boller til. Det smakte herlig, og selv om det var en stor~ 
haug på fatet,forsvant de alle sammen. Og tilslutt var det folkedans 
hvor eleVB.Iie og vi døve sto i en kjempestor ring og danset, og vi 
tror det gikk bra. Kl. 23 korn bussen og hentet oss og alle var enige 
om at det var en hyggelig kveld, hvor vi kunne bli kjent med andre 
ungdommer. 

~!~Q~~!!!~ __ !!~~!~~~- \ 
Ung&omsklubbens filmopptager er til salgs, og må påkostes reparasjon. 
Er du interessert - så kontakt ungdomsklubbens formann Gunnar Hansen. 
NOR!)ISK UNGDOMSLEIR I DANMARK - påmeldingsfristen utløper denne måned. 
----------------------------- I Er du interessert å delta må du skynde deg åta kontakt m/Gu.nnar Hansen, 

15" 
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U~GDOMSKkUBBENS_DUGNADSTUR TIL FERIEHJEMMET· - ---------------------
Ungdomsk~ubben skal arrangere en dugnadstur til feriehjemmet "Ris
perlen" i dagene Q. til 4. juni. Og er du interessert i å delta i 
dette d~gnadsa~beidet, så meld deg på straks til formannen Gunnar Hansen. 
Det!e gJelder ikke bare ungdomsklubbens medlemmer, men også andre som 
er interessert kan være med. 

(o-11 
DUGNAD PÅ FERIEHJEMMET ------------------------Week-enden 3.-4. juni arrangerte Ungdomsklubben sin årlige dugnads
tur til feriehjemmet vårt "Ris-perlen". I alt 16 personer dro avsted, 
hvorav 12 fra ungdomsklubben, fredag aften var vi framme. 

Lørdags morgen ble vi vekket ved 8.30-tiden - en time etter planen 
- og straks etter frokosten var arbeidet i gang ute i den regnskylle 
morgen. Noen fikk bøtter, klut og vann samt stige for å vaske (bade) 
huset. Andre dro ut motorbåten "Perlen" ut i sjøen ved høyvann. 

To skjønne damer var våre beste matmor. De laget alle tiders 
middag til oss og vi ble alle mette og fyldige. 

Arbeidet fortsatte etter middagen til tross for at regnet skyllet 
ned, og det ga seg ikke før ved 17.-tiden, og da klarnet det og sola 
tittet fram.Om kvelden gikk praten livlig på mange måter. Men om 
naten til kommende søndag, mens alle var langt i drømmelandet, var 3 
gutter, Dag, Kåre og Øyvind ute og malte husets hovedside, og de la seg 
ikke før de var ferdig, og da var sola komme opp og like fø~ de andre 

. skulle stå opp. Etter å ha sovet YgjKH disse i full gang igjen med 
malerarbeidet. Andre støpte vinsj en fast i et solid fundame-nt like 
utenfor døra til naustet. Denne vinsjen skal ~rukes ti} å dra oj>p 
motorbåten med, og deretter viJ_ det bli mye lettere. Så var r~gnet 
over oss igjen, men da var det Jare å pakke å tenke på hjemreisen. 

Rune Anda. 

DØVES DAG -'t~72 
---------------- 1· l"k• Lørdag 23/9 
Programmet til den dager er fas~lagtS o~ b t~/~ !r.det gudstjeneste 
arrangerer Døves Ungdomsklubb feS t • øn ~g med k" k kaffe etterpå 
i Johanneskirken med ofring til Døvearbeidet, ire 
i døveforeningen. Og så ønsker vi aere 

Vennligst reserver og noter.dmBBe dagene. 
alle hjertelig velkommen til Døves Dag 1972. - .... ___ - ·-"-'~· 

BRIDGE- OG SJAKKONKURRANSE ----------------------------
mellom de som er over 30 år mot de som er under 30 år 
***************************************************** 
Ungdomsklubben sto som arrangør i bridge og sjakk som nevnt oven
for mellom Sjakk- og Bridgeklubben mot Ungdomsklubben. Det ble 
va~gt 4 ~ar fra Bridge~lu?ben, samt 4 fra Ungdomsklubben og de 
spilte tirsdag den 6. Juni, og her gikk Ungdomsklubben av med 
seiren. Og tirsdag den 13. juni var det Sjakklubben som var i 
ilden med 4 spillere mot Ungdomsklubbens også 4 spillere. Og 
her ble det en spennende kamp hvor resultatet ble uavgjort. 
Men sammenlagt vant Ungdomsklubben en populær seier. Gratulerer! 

He~ er resultatene: U~gdomsklubben (Ung) Eldre over 30 (Eldre) 
Bridge: 1. Thore - Svein Arne.U~g ......... 77 poeng 

2. Rune - Asle. Ung ............... 73 11 

3. ThQrbjørn - Eilif. Eldre ....... 72 11 

4. Gunnar - Øyvind. Ung ........... 67 11 

5. Willy - Hans w.-Eldre .......... 60 11 

6 • Jan - As lak. Ung. . • . . . . . . . . . . . . 60 11 

7. Sverre K.- Arne I. Eldre •..... ~ 49 11 

8. Dag - Kåre. Ung ................ 4·6 11 

Middels score: 63 poeng. 
Ungdomsklubben: -- ------------1. 77 poeng 
2. 73 11 

4. 67 11 

- 217 =----I1.Q.§I!g -----------

Eldre: 
3. 72 poeng 
5. 60 " 
7. 49 11 

==181=:Qoeng 
Ungdomsklubben leder her med 36 peongt 

Sjakkresultatene: 
Ungdomsklubben: -- ------------ Eldre: 
Jon Olafsson ...... O poeng 
Kurt Oksnes. . . . . . . 1 11 

Leif Helland... . . . 1 11 

Terje Karlsen ..... 2 11 

Eilif Ohna ......... 2 poeng 
Th. Sander ......... 1 11 

Sverre Grebstad .•.• 1 11 

:=_.4_:Q.Q.§I!g 
Marta Sander ....... O 11 

=-~-I1Q.§~g __ 

KULTURUTVALG 
s;;-k;;~t-ble det under landsmøtet vedtatt å oppheve aldersgrensen -1 
slik at også de som er over 30-år kan delta. Før var det slik at bare 
de som var under 30-år som kunne delta, det vil si at disse dagene 
lfulturdagene bare var forbeholdt ungdomsklubbene og dens medlemmer. 
Men nå kan alle som vil delta og er interessert i kultur være med 
selv om du f.eks. er 40 eller 50 år. Det er Stavanger som får gleden 
over å stå som arrangør for "Døves Kulturdager 1972 11 for de som er 
nn:aht!'.xi~x over 30 år, før hette de "Unge Døves Kul turdager": Tids
punktet blir lørdag og søndag den 4. og 5. november. 

I denne forbindelsen måtte vi opprette et Kulturutvalg, og det -
blir Svein Arne Peterson, Jøn Olafsson og Hans Erik Tofte (disse ble 
valgt av ungdomsklubbens årsmøte i fjor), pluss Sverre Bjørø og 
Marta Sander (oppnevnt av Bergeh Døveforening). Utvalget skal komme 

1
sammen og selv oppnevne formann. 

1 Det er nå kommet konkurranse-innbydelser til Døves Kulturdager 
fra Kulturkomiteen i Norske Døves Landsforbund. Og det betyr at vi 
må sette ig6ng øvelser så snart vi har lagt ferien bak oss. 

Vi ønsker kulturutvalget lykke til~ 



~ 
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DØVES DAG I BERGEN 
-------------------
Lørdagskveld, dagen før Døves Dag den 24. september, sto Ungdomsklubben 
som arrangør av HYGGEAFTEN i foreningens lokale. Etter at ungdomsklub& 
bens formann, Gunnar Hansen hadde ønsket oss velkommen til festen sa 
han bl.a. at festen var gratis, og at vi kunne bare spise drikke' kose 
og s~appe_av. Og til mat fikk vi landgang med kaffe osv. ~g det s~akte 1 
veldig goctt. Det var mange langveisfarende døve som var med på festen 
helt fra Sogn, Osterøy og Hardanger. Der ble loddet ut 3 store frukt-' 
kurve: med alskens fruljt og lekkerbiskener, pluss andre små gevinster 
som vinnerne var ilade for å få. 

Ved bordene gikk p:aten livlig om alt mulig, men mest om EF, men 
at~osfæren v~r hyggelig. Der ble delt ut premier de som var med i 
Bridge- ?g SJakkonkurransene i ~uni. Ellers var det polynaise til takt
fast ~usikk, med etterfølgende dans. Noen danset, mens andre pratet_ 
og slik hold de på ~ed til langt ut i de små timer. 

NORDISK 
DØVES UNGDOMSLEIR 1972 ----------------------I tidligere (siste) nummer ba jeg deltakerne fra Bergen som var der 
om de kunne skrive noe om leiren. Men nå som referat derfra kommer 
i Døves Tidsskrift finner jeg det unødvendig åta det med her. Vi 
kan jo ikke ta med stoff som også står i Døves Tidsskrift, for dere 
får jo det også og leser det også. . . 

Men de 4 var alle enige om at det var en opplevelsesrik leir som 
de håper å få være med på neste gang det blir en slik leir. Det fine 
nordiske kameratskapet er verdifullt, samt at de :nærer av dem og 
de av oss om alt mellom himmel og jord. 

UNGDOMSKLUBBENS FILM-FEST -------------------------Deb 23. oktober skal Døves Ungdomsklubb arrangere FILM-FEST i forenings
lokalet. Dere får se ÅRSREVYEN som inneholder følgende: Juletrefesten 
for voksne i Terminus Hall, Tegnspråk-kurs-avslutningsfesten på Alders
hjemmet, spillekonkurranse mellom skoleguttene og ungdomsklubben, tillits
mannskurset på feriehjemmet, 17. mai i foreningslokalet, Dævemester-
skapet i sjakk, utflukt (Døvestevnet) på Voss, bergensere i Østfold 
og Døvestevnet i Førde.• 

Alle - både eldre og unge er hjertelig velkommen for å se disse 
filmene - se deg selv på flere av filmene. Det blir selvsagt mat og 
få, men hva det blir er ikke bestemt enda - se på oppslag. 

H9ertelig velkommen til FILM-FESTEN. Ungdomsklubben. 

\0-1-2. 

MYE ARBEID ER FORETATT PÅ FERIEHJEMM:ET I ÅR -------------------------------------------Feriehjemmet "Risperlen" har hatt oIIllfiattende arbeider i ~r, ._og der 
er gjort følgende: Støping for slip~banen for den nye slippv?gnen 
for motorbåten, en kai på venstre side av båthuset og et solid funda 
ment for spill. Her har Dmves Unidomsklubbs medlemmer gjort ~n god 
tobb og samme klubb har også st tt for en del god malerarbeid på 

vveåliuset. Senere har andre døve malt hovedhuset ferdig og likedan 
båthuset. Og der er satt opp nye pene rekkverk av stål som først og 
fremst Erling Buanes og Guttorm Karlsen har ståit for, Den første 
utførte all sveisæmgen og den andre for· mål og kapping av stål
stenger m.m. Rekkverkene er ferdigmalt i hvitt og gult. Ellers er 
det skiftet ut materialer på broen og der er beiset og malt. Etter 
dette er feriehjemmet meget presentabel. • . 

Til Ovennevnte arbeider har deltatt flere døve, og alle har gJort 
en meget god innsats. Bl.a. har Lars Herland og Svein Tømmerbakke 
besøkt feriehjemmet ofte i høst, og de har utført meget arbeid der. 

Ellers har feriehjemmet fått et visst antall kopper og 2 store 
kokepanner fra Døves Dameklubb. Mange tusen takk. 

Og så dertil har Olaf Olsen, med god hjelp av Svein Tømmerbakke 
og Lars Herland satt opp en morsom trapp opp til svaberget på høyre 
side av båthuset og støpt den ferdig før feriens slmtt. 

Og nå kan en ta en pust i bakken før man tar fatt på nye oppgaver 
i 1973. 

Og tilslutt en hjertelig takk til alle som har gjort en innsats 
på feriehjemmet i 1972. 
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~~y~~-~~~~OMSKLUBBS 10 ÅRS JUBILEUMSFEST ------------------------------g2~-~~y~~~~E-!_1~-~!~~J~_!_Q~y~~-~~~ 
Ungdomsklubben arrangerer jubileumsfest i 3. etasje i Døves Hus,· 
lørdag 25. november kl. 19.00. Dameklubben har ansvaret for maten 
der det vi~ bli servert middag og mye annet. Der vil bli flott ' 
underholdning, bl.a~ folked?.ns, solo-opptreden osv. (som ble fram
ført u~der kulturd~gene i Stavanger). Se ellers oppslag i Lokalet. 
Er du interessert i å være med på festen, håper vi å høre fra deg 
innen 1~. november. Tegningsliste hos Gunnar Hansen og Rune Anda. 

ALLE BÅDE ELDRE OG UNGE ER HJERTELIG VELKOMMEN! 

"UNGDOMSKLUBBENS JUBIEEUMS KULTUR=/ SPILLEKONKURRANSE;' -----------------------------------------------------I forbindelse med jubileet skal ungdomsklubben arrangere kulturf/ 
spillekonkurranser fra og med torsdag den 23. november til og med 
søndag den 26. november. Konkurransene f i&ger: 

Torsdag 23. november~ Lynkåseri. 
Fredag/lørdag 24./25. november: Bridgeo 
Søndag 26. november: Sjnkk og Kunnskapstevling. 

Alle underavdelingenes formenn (og døveforeningen) er blitt til
skrevet og dette. Er du interessert i å være med i en eller flere 
konkurranser, bør du kontakte formannen i din klubb forening. Er 
du medlem i flere enn 1 klubb, kan du bare velge en av dem. 

Ellers kan du kontakte ungdomsklubbens formann, Gunnar Hansen, 
å få mere opplysninger om kultur-/spillekonkurransen. 
Tidspunktet for konkurransen vil bli kunngjort ved oppslag i lokalet. 

ALLE ER VELKOMMEN TIL Å VÆRE MED I DENNE KONKURRANSEN~ 

\o-1-l 
:'1f°********************************* 

i DØVES UNGDOMSKLUBB 10 ÅR i 
* * 
:*********************************: 
2§o oktober i år er det 10 år siden Døves Ungdomsklubb, Bergen ble 
stiftet. Den gangen den ble 'stiftet het den Døves Ungdomsgruppe, og 
selve stiftelsen ble foretatt torsdag 25. oktober på et medlemsmøte 
i døveforeningen. Thorbjørn s~nder redegjorde for studiesirkelens 
arbeid med forberedelsene, og leste opp lovforslag for gruppen, ut
arbeidet av studiesirkelen. Ingen bemerkninger ble framført, og 
Døves Ungdomsgruppe, Bergen, ble dermed ærklert stiftet denne dato" 
Som styre ble vfllgt: Formann Torfinn Trondsen, nestformann Ruth Ka:,l•
sen, sekretær Elin Rønhovde (nå Buanes), _kasserer Terje Karlsen, 
varamenn Marta Sygnestveit (nå Ringsø) og Toralf Ringsø. Denne gan;. 
var det i alt 27 medlemmer. 

Formålet var å støtte tiltak til beste for unge døve og tunghørte 
i Bergen og omegn, og ta. opp saker av spesiell interesse for de unge. 

Kort etter stifteksen har gruppa drevet med sketsjer, og allerede 
i 1964 ble det oppnådd et godt resultat ved framføringen av skue
spillet 11Den glade enkemann", og året etter var de fleste av gruppens 
medlemmer med i det suksessrike skuespillet "Maskerade" som ble vist 
under Nordiske Døvekongress her i Bergen, samt innbydelse til å fra~
føre det i Oslo senere på høsten - og der hadde um 2 forestillinger~ 
pluss en igjen her i Bergen for interessert~ som ikke Radde sett 
det før. De fikk god kritikk i pressen~ Teaterutvalget besto av: 
Toralf Ringsø, Elin Buanes, Kurt Oksnes og Sigmund Ness~ Instruktør 
var skuespillerinnen Hjørdis Ring. Sverre Bjørø var rådgiver. r de 
senere årene har klubben vist sine utallige sketsjer under kultur
dagene, ved forskjellige arrangementer osv. og de ga gode resultatero 

I 1965 begynte klubben med en konkurranse i spill (Biljard, cou
ronne og bordtennis) mellom skoleguttene og ungdomsklubben, og de 
som vant fikk aksje på en vandrepokal som skulle vinnes 5 ~anger 
før den blir ens tml odel og eie, og skoæe guttene vant denne. En 
ny ble satt opp og foreløpig har ungdomsklubben 2 aksjer på denne. 

Ungdomsklubbens medlemmer drev å øvde seg i folkedans, og dens 
første oppvisning ble vist på døveforeningens 85 års jubielum. Og 
deretter oppnådde våre medlemmer meget gode resultater under de 
kulturdagene som ble arrangert, 

Hvert år deltar medlemmer som ønsker det, på henholdsvis nasjonal 
ungdomsleir og Nordisk ungdomsleir. Slike leirer er meget populære 
og lærerike, samt at de lærer forskjellige ungdommer fra norden og, 
fra vårt eget land og kjenne. Her er det diskusjoner, konkurranser 
av forskjellige slag, samt at vi framfører kulturelle innslag. 

Skal man snakke om fester, så har ungdomsklubben stått for arran
gementet for den årlige (fremdeles i ång også) filmfesten, samt 
hyggekvelder i forbindelse med Døves Dag, 17. mai-fest, skuddårsfest 
hvert 4. år. Tidligere hadde vi karnevalsfester som i begynnelsen 
var populær, men senere var det mindre, og så stoppet den opp. 

Klubben arrangerte også mange utflukter, bl.a. skiturer, båtturer 
og flere. Dessuten arrangerte klubben årlig dugnadsturer til Freie
hjemmet Risperlen. Der ble det malt, ryddet opp, gjort forskjellige 
vedlikeholdsarbeider og lignende. 

Ungdomsklubbens filmutvalg har hatt ansvaret for filmingen av alt 
som har skjedd av betydning i foreningen i løpet av årene, som ble 
sammensatt til n'Je vi kaller "Årsrevy". Til å begynne med, i 1965, 
gikk det ikke så bra, men etterhvert som man fikk mere og mere er
faring som igjen ble gitt til de som overtok, så er kveliteten blitt 
bedre og bedreo 

Siden kulturdagene startet i 1967, har Døves Ungdomsklubb vunnet 
1. plass sammenlagt 3 år på rad, mens vi de 2 siste årene ble nr.2 
med bare noen få poe~g til nrc 1. 

Jubileumsstyret består av: Formann Gunnar Hansen, nestf. Kurt Oks
nes, sekretær Rune Anda, kasserer Asle Karlsen. Varamann: Hans Erik 
Tofte og Pål Xjellid. 
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Etter endt arbeidstid, frGdag 5. nov. reiste vi mGd buse til Fles
land 3 hvor et Braathens SAFE fly brakte oss til, Vigrc flyplass ~ten
for Alesund. Derfra tok vi bussen, så ferge som førte oss fram til 
sentrum. Mange VAX spente på å se Ålesund, for de fleste .har aldri 
vært der før. Vi ble loset til hotellet av mottakelseskomiteen §om 
var på pletten da vi kom, og de førte oss til hotell Noreg (det fineste 
hotellet i byen), hvor vi f~nt rommene våre. 

Etter å hR pukketoppkofferten vår, gikk vi til Folkets Hus rett 
over gaten. Der sar det hyr,gesrunvær, hvor vi fikk se Døve-aktueit i 
TV som også ble tatt opp på vidEobånd, slik at de somsenere fikk se 
d:n· Og etter hvert som tiden skred fram strømmet det flere og flere 
til, og køen hvor mn~ var å få kjøpt, ble ikke slutt før sent på,, 
kvelden. Her traff vi m~nge venner, fra skoletiden, og det ble·mye 
prat, og dot ble også sent før vi la oss. 

Lørdag morgen tok vi bussen til Møre og Romsdal Tekniske skole 
hvor kultur~agcne skulle holdes, og den lå ca. 10 min. med buss ut;nfor 
byen. Pressis kl. 10 ønsket formannen i Møre og Romsdal Døveforening 
alle velkommen til Ålesund. Så erklærte forbundsformannen Thor Gisholt 
kulturdagene for åpnet. Ordføreren i Ålesund ønsket oss velkommen til 
Ålesund og utt~lte at hnn var glad arrangementet v~r lagt der, og 
ønsket til lykke mod konkurransene. • 

Så overtok Toralf Ringsø, som progrc'.Illl.8der hvor han først leste 
opp resultatene i stil og foto som ble dømt på'forhånd. I foto gikk 
Ask~ Karlsen til topps med Svein Arne Peterson på 3. pl. I stil fikk 
Svein Arne Peterson 4. pl. 

. på braket det løs. Først var det folkedans obligatorisk, hvor de 
debuterte drammenserne vant overraskende, med Bergen på delt 3.pl. 
s~en med Møre og Rumsdal. Så var det foredrag hvor Svein Arne gikk 
til ~opps. Deretter var det folkldans fritt valg, hvor Oslo knep l.pl. 
~ed ~ergen på 3. pl. Det ble en overraskende dobbelseirer ~il Berg 9n 
i Soloopptreden, med Gunnar Hansen nr.log Sigmund Ness nr.2. Gunnar 
frrunf'ørte "-Dirigenten under trening", og Sigmund med "På fisketur med 
ny fiskes~ång". Godt gjort. Deret·ter fulgte enakteren "TV~~ som t'ok 
så lruig tid, (ca.20 min. hver) nt lynkåseriet ble utsQtt til søndag. 
Her ble bergenserne nr. 4. , • 

Om kvelden var det fest på samme sted, som samlet i alt 270 gjester 
og maten var god~ Le.ks med.oksestek, kaffe og bløtkake samt m~neral- ' 
vann, og ~le spiste seg sikkert mette. Senere var det premieutdeling 
fra dagens øvelser. EttcrpJ var det kunkurranse i selskapsdans med 
5 par? hvorav 2 P-:ir fra Bergen deltok. De danset 6 forskjellige danser. 
H~r gikk 2. pl. til Eva Lauritsen og Asle K-rlsen, oe 3. pl. til 
Sissel Tofte og Gunnar Hansen. Deretter var det dans til musikk til 
kl .1, og under dansingen~. vnr df!Jl.segul vet nesten stappfull hole tiden. 
Alle måtte sky~dG seg hJem, fordi lyset skulle koples ut kl.2, men 
noen var lur til å skaffe seg stearinlys slik at do kunne prate litt 
lenger. 

. Sø~dag ble lynkåserie~ kunng~ort å begynne kl. 9, fordi vi ikke 
fikk tid på lørdag. Her gikk Svein Arne Peterson til topps,, med Kur~ 
Oksnes på 6. _pl. Så var det andakt ved pastor Hammer i ca.½ time. i 

Dek~amasJon va..r en fin øvelse, og her ble det dobbelseier t~1· 
Torndhe 7m, men vår Asle Karlsen reddet 1 poeng likevel ved å bli nr.6. 
I_s~etsJ kom Bergen på delt 2.pl. sammen med Telemark. I tegning hndde 
vi ikke regnet med poeng, men Elin Bu.anes overrasket oss ved å bli nr.6. 
Derettervar det Hvem-vet-mest, som var meget spennende. Vi i B&rgens 
3. lag var oppe på lederplass etter 3-4 runder og favorittene Peterson 
-Tofte-Karlsen var hele 10 p. bak, men de snudde på det og kom he~~ 
opp på lederplass og b~holdt don til slutt.Vi fikk høre at Bergen 3 
måtte ,ble nr.5 for~ sikre sammenlagt seiren til Bergen, men dessverre. 
Trønderne vant fortJent. Så var det premieutdeling. Så var plutselig 
alt slutt og alle reiste hjem i godt humør, selv de som tapte også. 

Det var vellykkete d~ger med spenning. 
Rune Anda. 
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UNGDOMSKilUBBEN PÅ DØVES ALDERSHJEM --------------------------~-------Den 15. november arrangerte Ungdomsklubben Hyggekveld på Døves Alders-
hjem. Der viste de fram en lang film,. årsrevyen 1972 som medlemmer av 
ungdomsklubben hadde tatt opp. Filmene varte i 1½ time, og mange av de 
på a.1'.dershjemmet viste stor interesse for filmene, 

Tilslutt fikk våre medlemmer frukt og brus, som avslutting på en 
hyggelig aften - og det blir sikkert ikke den siste. 

- --· .. 4 

UNGDOMSKLUBBENS 10 ÅRS JUBILEUMSFEST • 
~------...----------~-------~-~-~----·~~ -Lørdag 25. november holdt Ungdomsklubben sin 1Q å~s jubileumsfest.i 
Døves Hus, med middag i 3. etasje~ ~vor i alt G5 personer fant veien 
opp til middagsbordet. •• . . ~· .• . 

► Etter at alle hadde funnet sine plasse~; h9.l,dt klubbens formann, 
Gunnar Hansen, ta1e·og ønsket alle hjertelig ~e1~91lllllen, og overlot 
så ordet til fru Marta Sander som var kvel~ens toastmaster. Hun lovet 
å gjøre sitt beste for at festen skulle_bli vellykket, ikke minst med 
publikums hjelp. • 

Først ble det servert suppe, som nest~~ a*le ikke hadde smakt før, 
men som de syntes ·smakte veldig godt, defetter fi~ vi reinsdytstek 
m/erter samt mineralvann. . • . i. . • 

Da alle var ferdig med å fylle magen, med middag holdt Toralf Ringsø 
en fin tale om Ungdomsklubbens stifteise; og om klubbens arbeid gjen.H 
nom de ti årene som var gått. Han ønsket ,.øå klubb~n lykke til med fram-
tiden og avsluttet med: "LENGE LEVE UNGDOMSiq;µ~BEN" ! . 

Så aar det Ungdomsklubbens "far", døveforeningens formann, Guttorm 
Karlsen som grep ordet. Under talen sa han_ s.~ det VEI' mange som var 
i tvil ~m: Ungdomsklubben ville vare? hvor legge blir det før den blir 
nedlagt? Men som man ser så har Ungdomsklubben klart seg fint med sin 
virksomhet og lever videre. Han overrakte så formann Gunnar Hansen et 
fint tinn-fat med innskripsjonen: Døves 'Cfngdomsklubb, Bergen 25s10-62 
- 25-10-72 - fra Døveforeningen". 

Deretter var Bridgeklubbens formann, Erling Buanes, som på vegne av 
Sjakklubben, Idrettsklubben og Bridgeklubben takket for innbydelsen 
og gratulerte klubben og overrakte en gavesjekk pålydende kr. 300.-. 
Dameklubbens formann, Berit Bjørø, gzEtulerte ungdomsklubben med 10-
års dagen og overrakte 2 LP-spilleplater. Toralf Ringsø gratulerte og 
ønsket ½ykketil med arbeidet videre, som NDL's kontaktmann for ung
domsarbeidet. Og tilslutt leste ungdomsklubbens formann, Gunnar Hansen 
opp en gavesjekk pålydende kr. 250.- fra Døves Glede. ; 

Gunn,ar Hansen takket så for alle gratula@jonene og alle gavene som 
var kommet til Ungdomsklubbens 10 års jubileum. 

Da det ikke var flere talere ble de hestesko-formete iskakene sluppet 
løs, men det ble fort klart at de var for harde å skjære. Noen forsøkte 
seg og klarte det etter mye strev, så vi ble enige om åta med taller
ken ned i Storsalen slik at vi kunne spise isen der når det ble såpass 
tint. Der fikk vi så kaffe, og IS som da var tint til å skjære på, samt 
kaker. 17 personer satt der og ventet på oss da vi kom ned, slik at 1 

vi alt i alt var 82 personer i lokalet den kvelden. Mens vi koset oss 
over kaffekoppen ble det vist fram folkedansoppvisninger som ble fram
ført lilnder Kulturdagene i Stavanger. Først fikk vi se "Rheinlender med 
turer" som vant 1. premie, og deretter "Fireturer" som fikk 3. plass. 
Folkedansparene var: Gunnar Hansen - Molly Hestetun, Jøn Olafsson -
Eva Lauritzen, Herr og fru Samuelsen, Gotthard Langeland - Gro Onar
heim. Det ble også oppvisning i pardans av Gunnar Hansen og Molly 
Hestetun, og i selskapsdans av de sa.mme som nevnt samt Asle Karlsen 
og Eva Lauritzen. 

Deretter ble det flere 
·fortsatte det til det ble 
med festen. 

og flere som erobret dansegulvet og slikt 
stengetif. Og jeg tros alle var forn.øyd 

R.Anda~•~--~----,_ ?.Z 
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BERGEN DØVES KULTURDAGER 1972 _,.. _________ ..,.__________________ """'~.;:" (.: 

I forbindelse med Ungdomsklubbens 1 o års jubileum aITangerte vi en· •-:-:.:/:'.!-::: • 
lokal kul tur-konkurranse som begynt~ med lynkåseri torsdag 23 .,11.ov: ~ 
og avsluttet med kunnskapstevling. søndag 26. nov. ·or·.;,;'-

Det var lagt opp 4 kon}turranse-øvelser,~nemlig: Lynkåseri, couronneAA 
polobiljard og Kunnskapstevling (Hv.em vet mest), som-var en konk:µtr,a.ns • 
mellom alle um;l.eravdelingen samt døveforeningen og skoleelev-er ·,fra, . ~·,h::1 
yrkesskolen. Dessuten var ·der 2 øvelser t11, brigde og sjekk, som var ,,. 
'en konkurranse mellom de old boys ( over 30 år) og unge ( under 30 år),. .:•.· - 1 

Det var 7 personer, derav en fra hvep-"'underavdeling som meldte seg~ • • 
til lynkjseriet som startet torsdag 23. nov,, med Konrad Rendedal og •• 
Thorbjørn Sander som dommere. Svein Am~ Peterson, repr. for Ungdoms
klubben, og han ble også nr. 1.(Her var det 8 emner å velge mellom.) 
Han valgte emnet: "Min mening om Døves Tidsskrift". Johs. Samuelsen, 
Idrettsklubbeh, havnet på en fin 2. pl~ss over emnet: "En opplevelse 
jeg aldri.glemmer": Helge Kjølleberg, Bridgeklubben, og Toralf Ringsø, 
Døveforeningen, delte 3. plass. Emnene·var henholdsvis: Min mening om 
Døves Tidsskrift"og "Min første skoledag". Skolegutten, Jan:.Fraas kom 
overraskende på 5. plass. 

Resultatene: 1. Svein Arne PeterJ3on, DUK •.•. 8 poeng 
2. Johs. Samuelsen, DIK •.•...•... 7 11 

3. Helge Kjølleberg, DBK .....•.. 6 11 

3. Toralf Ringsø, Døvet ....•.... 6 11 

5. Jan Fraas, Skoleelev .......•. 5 " 
6. Kurt Oksnes, DSK.... . . • • . • . . . . 4 11 

• 7. Dagny Nesse, DDK............. 2 11 

Lørdag 25. ~ov. var qet spillekonkurranse som begynte så tidlig som 
kl. 10.0~.Konkurransen besto av couronne og polobiljard. 14 personer 
v~r m1d i hver øvelse. Det foregikk slik at de som vant 1. ~de gikk 

1
vi~ere_til 2~ r:mde, og vi~er man der, forts~tte man i 3. runde, og 
slik gikk det til man kom til finale. 

I couro~e var det Geir Arve Olsen, skoleelev, og Pål Kjellid, DIK, 
som nådde final~~, og d~ to sku+le kjempe_om førsteplassen. Deres første! 
s~ill endte_uavgJort, sa ble det ekstraspill nødvendig. Her var det 
like dramatisk og skoleeleven h~lte sei~en i land ved å vinne 1-0. 

Resultatene: 1. Geir A. Olsen, Skoleelev .... 8 poeng 
2. Pål Kj ellid, DIK... . . . . . . . . . . 6 " 
3. Jøn Olafsson, DSK, ..•.•..... 5 " 
4. Øyvind Ystheim, DBK •........ 4 " 

Kåre Neeraas bragte Ungdomsklubben opp på 3. plass etter 3 øvelser 
ved~ beseire Svein Tømmerbakke, DIK, 50-40 i polobiljard Dag Hafstad 
DBK, la beslag på 3. plassen 50-40 over sk9leeleven Karst~n Ra,msvik. ' 

Resultatene: 1. Kåre Neeraas, DUK •..•....... 8 poeng 
2. Svein Tømmerbakke, DIK ..•..• 6 " 
3. Dag Hafstad, DBK ........••.. 5 11 

4. Karsten Ramsvik, Skoleihihe:v .. 4 11 

Resultatene etter 3. øvelser: 
1. Døves Idrettsklubb ...••••.• 
2. Skoleelevene v/yrkesskolen. 
3. Døves Ungdomsklubb ..•...••• 
4. Døves Bridgeklubb ......... . 
5. Døves Sjakklubb ...........• 
6. Døveforeningen .....•. ~ ..... 
7. Døves Dameklubb .•..•...•.•. 

19 poeng. 1 _ 

17 " • .. 
16 Il 

1 5 " 
9 Il 

. 6 Il 

2 li 

~øndag ble det holdt Kunnskapstevling, som startet i 14-tid~. Det var 
i alt 7 bord med 3 personer på hvert bord. 

Når man ser på tabellen etter 3 øvelser, forstår man nok at DIR 
og DUK må kjempe om sammenlagtseiren, så her var det spennende. 

DIK åpnet med etter 5. runde (15 spørsmål) med 22 poeng mens DUK 
og DBK lå likt med 2 poeng mindre. I 10 runde lå DUK på 1.'p1. med 

l2-12. 

1
38 poeng, DBK 2_ poeng etter og DIK igjen 4 peong etter':" "og ,-ettier· 15. 
runde overtok DBK ledelsen, ~e~ DUK' 2· poeng etter, og DIK igj~n 2 poeng 
et-ter DUK. 5 runder·gjensto, og spenningen var åta~ følS-på. 

DBK og DUK kjempet om første plassen~ mens DIK begynte å falle av, 
og at.anden til de to ble len.ger og lenger, men de beholdt 3. plassen 
Ukøvel,·~4 poeng foran Døveforening~·eom lå på 4,plass. DBK og .DUK 
fulgte hverandre oppove.r, men med DBK som leder·til 19. runde da bommet 
DBK fullstendig, og dermed r~k.DUK forbi og vant med fullt hus i 20. 
og stst·e runde. (Det var i alt -60 spørsmål.) • 
Resultatene av Kunnskapstevlingen; 

1. Døves Ungdomsklubb .•.••.•..• 82 p. = ·8 p. 
80" = 6 11 

70 " = 5 11 

58 11 :..= 4 11 

. ·- 2. Døves .Bridgeklubb ..•.••••.•• 
3. Døves Idrettsklubb . .-.• •• •.•.• 
4. Døveforeningen .••..••.••••.• 
5. Døves Sjakklubb .......•.••.• 
6. Skoleelevene v/Yrkesskolen •• 
7. Døves Dameklubb ...••.•••.... 

Sammenlagt: . 
1. Døves Ungdomsklubb .•......... 24 poeng 
t. Døves Id.rettsklubb,~ ......... .i1: 24 " 
3. Døves Bridgeklubb .••.......•.. 21 11 

4. Såoleihlevene v/Yrkesskolen •... 19 11 

5. Døves Sjakklubb .••........••. 12 " 
6. Døveforeningen ................ 10 11 

7. Døves Dameklubb. . • • . . . . . . . . • . 3 " 

56 " !;>" 3 "· 
52 Il = 2 It 

50 Il : 1 li 

Forøvrig var 
mellom "Old 
Resultat.ene.: 

det brigde-konkurranse som Ungdomsklubben arraggerte 
boys" og Unge på fredag og lørdag ettermiddag. 
1. Asle Karlsen og Rune Anda ..... 1?6,0 (79,5 - 76,5) 
2. Aslak Hansen og Leif Rånes .... 145,5 (78,0 - 67,5) 
3. Øyvind Ystheim og Jan Fraas ... 128,5 (58,5-- 70,5) 
4. Erling Buanes og· Helge Kjølleberg 127,5 (70,5 - 57,0) 
5. Dag Hafstad og Kåre Neeraas ... 111,0 (57,0 54,0) .. 
6. Klaus Rasmusse~ og Sv. Koppen~ 108,0 (55,5 - 52,5) 

. _ 7. Willy Johanseri ~g Hans W.Lars~h105,0 (42,0 - 63,0) 
GJennomsnittspoeng: 

Unge (under 30 år): 135,38•poeng (68,25 - ~7,13) 
Old Boys (over 30 år): 11~,50 poeng (56,00 - 57,50) 

Resultatene fra sjakk-konkurransen søndag 26. nov.: 
· 1. Jøn Olafsson ....... ·7 seirer O tap 14 poeng 

2. Olaf Olsen ......... 5 " 2 11 10 " ... " 
3. Leif Helland ....... 5 11 2 11 10 11 

4. Kurt Oksne s . . . . . . . . 4 " 3 " 8 11 

5. Sverre Grebstad .... 3 11 4 11 6 11 

6. Dag Hafstad ........ ·2 11 5 11 4 11 

7. Leif Rånes.. . . . . . . . 1 " 6 11 2 11 

8. Asle Karlsen ..... •,• 1 11 6 11 2 11 

Gjennomsnittspoeng: Old Boys: 8,0 poeng 
Yngre : , 6 , 7 " 

ÅRSMØTE I UNGDOMSKLUBBEN ~---------------~-------møves Ungdomsklubb avholder sitt årsmøte i foreningen tiredag23. jan. 
1973 kl. 19.00, GPr,essis.). 

Å~sberetningetl''vil bli utdelt like over nyåret til alle medlemmene, 
og vi ber dere .].ese nøye gjennom, så dere kan komme med bemerkninger. 

Innkomne forslag: Siste frist er tirs~ag BA januar 1973. 
Vi henstiller til medlemmene å støtte godt opp om årsmøtet! 

Styret. 

z. fl 



10 ÅRS FEST I UNGDOMSKLUBBEN I 
Lørdag 25. nov. holdt Døves Ungdomsklubb 
sin 10 års fest I Døves Hus, med middag i 
3. etasje. 65 personer fant veien til middags-' 
bordet. Formannen, Gunnar Hansen, ønsket 
velkommen til bords. Marta Sander var 
toastmaster. Det ble servert suppe, reins
dyrstek og mineralvann. Toralf Ringsø holdt 
en fin tale om stiftelsen av klubben og det 
arbeidet som var blitt utført opp gjennom 
årene. Han avsluttet med et: Lenge leve 
ungd~msklubbenl Døveforeningens formann, 
Guttorm Karlsen, sa i sin tale at mange 
hadde vært i tvil om ungdomsklubbens 
leve-dyktighet. Men det hadde vist seg at 
klubben hadde klart seg godt. Han overrakte I 
et tinnfat med inskripsjon fra ·forenihgenJ 
Bridgeklubbens formann overrakte på 
vegne av Idrettsklubben, sjakklubben og 
bridgeklubben en gavesjekk på 300 kroner. 
Dameklubbens formann, Berit Bjørø, over
rakte to LP-plater. Toralf Ringsø hilste fra 
Norske Døves Landsforbund. Til slutt fikk 
klubben en gavesjekk på 250 kroner fra 
Døves Glede. 

Da isen kom, viste det seg at den var altfor 
hard. Det var ikke mulig å få skåret den 
opp. Vi tok den derfor med oss ned il 
salen. Der ble det servert kaffe og kaker, 
og senere også isen, på etterskott. Her 
kom det flere deltakere, slik at vi i alt ble 
82 personer. Det ble vist folkedans, rein
lender for lag, og pardans. Senere var det 
også oppvisning i selskapsdans. Også publi
kum fikk rik anledning til å danse, og festen 
fortsatte til over midnatt. Alle var sikkert 
godt fornøyd med festen. Her skal rettes en' 
!pesiell takk til de 5 damene fra dameklub
ben, som var så snille å hjelpe med maten. 

Ref. j 
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BERGEN 
LOKALE KULTURDAGER 
I forbindelse med Døves Ungdomsklubbs1 
10 års jubileum har ungdomsklubben av
viklet «kulturdager» i l3ergen, med ~ergen 
Døveforening, døveskolen og alle under
avdelingene av foreningen som motstandere.' 
Det begynte torsdag 23.11 med lynkåseri 
og ble avsluttet med kunnskapstevling 
søndag 26.11. I konkurransen inngikk ogd. 
sjakk og bridge mellom eldre og yngre (over 
og under 30 år). 

Lynkåseri ble vunnet av Svein Arne Peter
son for ungdomsklubben med emnet «Min 
mening og Døves Tidsskrift». 

1. S. A. reterson, ungdkl. . . . . . . . . . . 8 
2. J. Samuelsen, ldrkl. . . . . . . . . . . . . . 7 
3. H. Kjølleberg, bridgekl. . . . . . . . . . 6 
3. T. Ringsø, døvefor. . . . . . . . . . . . . . 6 

~ 5. Jan Fraas, døveskolen . . . . . . . . . . . 5 
6. Kurt Oksnes, sjakkl. . . . . . . . . . . . . 4 
7. Dagny Nesse, damekl. . . . . . . . . . . 2 

Lørdag var det konkurranse i polobiljard 
og couronne. Det stilte 14 deltakere I begge 
øvelsene. Her ble benyttet en utsiling som 
førte tlf at bare de 4 beste i hver øvelse (del-
takerne i finaleomgangene) fikk poeng. 

BRIDGE OG SJAKK 
I løpet av fredagen og lørdagen ble det også 1 

arrangert bridge- og sjakk-turneringer. 
I bridge var det de unge som dominerte, 
mens de eldre var klart best i sjakk. .. I 
Bridge: 
1. Asle Karlsen/Rune Anda ....... 156,0 
2. Aslak Hansen/Leif Rånes . . . . . . . 145,5 
3. Øyvind Ystheim/Jan Fraas . . .. . . 128,5 I 
4. Erling Buanes/H. Kjølleberg . . . . 127,5 
5. Dag Hafstad/Kåre Neeraas ...... 111,0 
6. K. Rasmussen/Sverre Koppen . . . 108,01 
7. W. Johansen/H. W. Larsen ..... 105 0 

!.;.J 

Sjakk: 7 
1. Jon Olafsson ..................... 14 
2. Olaf Olsen . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10 
3. Leif Helland ..................... 10 
4. Kurt Oksnes . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 8 
5. Sverre Grebstad . . . . . . . . . . . . . . . . . 6 
6. Dag Hafstad . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 4 
7. Leif Rånes ........................ jj2 
8. Asle Karlsen . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2 
--- -•~..!..l 

I couronne ble det hardt oppgjør mellom r----.._,.,.. 
skoleeleven Geir Arve Olsen og Pål Kjellid. 
Deres første spill endte uavgjort, så det 
måtte omkamp til, hvor skolegutten vant 
knepent. 

1. G. A. Olsen, døvesk.. . . . . . . . . . . . 8 
2. Pål Kjellid, idrkl.. . . . . . . . . . . . . . . . 6 
3. Jøn Olafsson, sjakk!. . . . . . . . . . . . . 5 
4. Ø. Ystheim, bridgekl. . . . . . . . . . . . 4 
Ungdomsklubbens Kåre Neeraas slo 

Svein Tømmerbakke i polobiljard-finalen, 
mens Dag Hafstad klarte å slå skolegutten 
Karsten Ramsvik i kampen om 3. plassen. 

1. K. Neeraas, ungdkl. . . . . . . . . . .. . 8 
2. S. Tømmerbakke, idrkl..... . . . . . . 6 
3. Dag Hafstad, bridgekl. . . . . . . . . . . 5 0~~ ~ ~ J-
4. K. Ramsvik, døvesk. . . . . . . . . . . . . 4 

1 
-~ .. 1 _ . • 

Søndag ble så kunnskapstevlingen avviklet! 
med 7 bord a 3 personer (ett bord for hver 
avdeling). Foran denne øvelsen ledet Idretts 
klubben med 2 poeng foran døveskolen og 
3 poeng for ungdomsklubben. Kunn
skapstevlingen ble altså helt avgjørende, og 
her ledet idrettsklubben med to peong etter 
5. runde (15 spørsmål). Men etter 10. runde 
hadde idrettsklubben falt av, både ung
domsklubben og bridgeklubben hadde gitt 
forbi. 5 runder senere hadde bridge
klubben gått forbi ungdomsklubben. I nest
siste runde bommet bridgeklubben full
stendig, og dermed gikk ungdomsklubben 
forbi og vant kunnskapstevllngen med 2 
poeng. 

1. Ungdomsklubben .......... 82=8 p. 
2. Bridgeklubben ............ 80=6 p. 
3. Idrettsklubben ............. 70=5 p~ 
4. Døveforeningen ........... 58=4 p. 
5. Sjakklubben .............. 56=3 p. 
6. Døveskolen ............... 52=2 p. 
7. Dameklubben ............. 50=1 p. 

Sammenlagt for alle 4 øvelsene endte ung
domsklubben og idrettsklubben begge på 
24 poeng, mens bridgeklubben kom 3 poeng 
etter. 

1. Døves Ungdomsklubb ........... 24 

~"",...... "'-'Id- iWVMeM~U.... J-">-~~-

1. Døves Idrettsklubb .............. 24 .._.~..-:: 
3. Døves Bridgeklubb ............. 21 
4. Døveskolen .................... 19 ,; ~ ~ 1.>Uf-V\ -li\ 
5. Døves Sjakklubb .••••••••• • •... 12 i Døvt,,,. \-h,u,' • 3. ~~. -
6. Bergen Døveforening . . . . . . . . . . . 10 

• 7. Døves Dameklubb . . . . . . . . . . . . . . 3j 

/ 
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NY SPILLEKONKUREANSE-SERIE ---------------------------Ungdomsklubben skal arrangere en sErie i spillene: Co~ronne, polo
biljPrd og bordtennis. Konkurransene starter fra 30. Januar 1973. 
Alle både eldre og unge kan delta, og vil du være med så hå~er_vi 
å høre fra deg innen 23. januar 1973, så skal du få en terminliste 
slik at du kan huske datoene for neste konkurransedag osv. og også\ 
hvem du skal spille mot. 

Hjertelig velkommen. Døves Ungdomsklubb. 
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~~~Q~~~~~~ I 
har hatt årsmøte 24/1 og Gunnar Hansen er gjenvalgt som formann. De 
øvrige er: Nestformann Oddlaug Karlsen, sekretær Rune Anda, kasserer 
Pål Kjellid" Varamenn: 1. Molly Hestetun, 2. Norunn Ellingsen. / 

Vi avventer referat derfra til neste nummer av Budstikken. 
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GODT ÅR FOR DØVES.UNGDOMSKLtr.BB-+ BERGEN 
----------------~----------------------Gunnar Hansen fortsetter som formann --------------~---------------------
Dø~es Ungdomsklubb, Bergen holdt sitt 10. årsmøte 23/1 ·med godt fram.
møte, da formannen, Gunnar Hansen, ønsket velkommen og .~rklærte års-
møtet for åpnet, JL"5;.,' 

Beretningen ble gjennomgått. Det kom noen bemerkningef~ og beret
ningen ble godkjent med noen få tilføyelser. Regn~kapet, 'som balan
serte med kr. 14.328,87 ble også godkjent med et par rettelser. Etter 
det hadde vi 10 minu~ters kaffepause, der ungdomsklubben spanderte 
kaffe oe k~er. 

UndeJf.i-nnkomne forslag ble følgende vedtatt: 
Kontingenten blir som før; etter forslag fra styret. 
Forslag fra styret: 
a) At Kulturkomite og teaterutvalg styrkes. Og isteden ble en ny 

komite, programkomite vedtatt. Programkomiteen består av 3 for
skjellige grupper, slik: 
1 ) Teaterutvalg 

Historiesamler 
Kulturutvalg 

2) Film.utvalg 
3) Materialforvalter 

b) Mange av ungdomsklubbens piker ønsker å gå på Mannequih-kurs 
og det ble vedtatt. 

c) Vi diskuterte om danseskole, men dette overlates til døvefore
ningens kulturutvalg. 

d) Formannen Gunnar Hansen orienterte om Velferdssentret, som Ung
domsklubben håper å bruke hver tirsdag for seg selv. Medlemmene 
synes å være fornøyd med det. 

Styret la så fram et budsjettforslag for året 1973, som ble vedtatt 
med en forandring, og med forbehold om at døveforeningens styre ikke 
har noe å bemerke. Budsjettforslaget balanserte med kr. 7.950.00. 

Valgene ga følgende resultater: 
Formann Gunnar Hansen (gj.v.). Nestformann Oddlaug Karlsen (ny). 
Sekretær Rune Anda (gj.v.). Kasserer Pål Kjellid (nr). 1. varam. 
M9lly Hestetun, 2. varam. Norunn Ellingsen (be~ge ny). Revisor 
Asle Karlsen (ny), med varam. Jon Olafsson (ny). Programkomite: 
_Dag Hafstad, Kurt Oksnes og Gunnar Hansen. Film.utvalg: Kåre Nerås 
(leder), Gotthard Langeland og Jon Olafsson. Materialforvalter: 
Gunnar Hansen og Kåre Nerås. Valgkomite: Richard Martin,Jon Olaisson 
og Gotthard Langeland. Representant til formannsmøtene, formannen 
og nestformannen. 



Mannequin-kurs i Bergen 1 

Døves Ungdomsklubb har tatt initia
tivet til et mannequin-kurs for døve i 
Bergen. Kurset startet 5. mars og vil gå 
over 10 kvelder a 2 timer. Det ble full
tegnet lenge før fristens utløp, med de 
8 jentene kurset kunne ta. Hvis det er 
stor nok interesse, vil det antakelig bli 
nytt kurs til høsten. 

_UNGDOMS~~~~B!~ff• V::.::.~ .=:.~:~UIN-KU, 

Gunnar Hansen. 

!Døves Ungdomsklubb, Bergen, holdt sitt 
årsmøte 23.1 med godt frammøte. for
mannen, Gunnar Hansen, ønsket velkom
men og erklærte årsmøtet åpnet. 

l Beretningen ble gjennomgått. Den for
talte om et meget godt år for klubben 
bl. a. med en rekke konkurranser, hygge~ 
kvel~er på Døves aldershjem, deltakelse i 
nordisk ungdomsleir, nordisk kulturfestival 
m. m. Det var denne gangen også tatt opp 
mye fl~m til årsrevyen. Det kom noen be
merkninger, og beretningen ble godkjent 
med noen få tilføyelser. Regnskapet, som 
balanserte med kr. 14.328,87, ble også god
kjent med et par rettelser. Etter,det hadde 
vi 10 minutters kaffepause. Klubben span
derte kaffe og kaker. 

Under innkomne forslag ble følgende ved
tatt: 

Kontingenten blir som før. 
Det ble vedtatt å sløyfe kulturkomite o 

teat~rutvalg. Isteden velges en program
kom_ite på tre personer som skal ha hver sin 
spesialoppgave og fungere som teaterutvalg 
kulturutvalg og historiesamler. Dessute~ 
velges filmutvalg og materialforvaltere. 

Det ble vedtatt, etter ønske fra mange av 
jentene, at en skal forsøke å ordne det slik 
at jentene kan delta I mannequin-kurs. 

Forslag om danseskole ble diskutert. Det/ 
ble v~dtatt å overlate spørsmålet til døve
foreningens kulturutvalg. 

Formannen orienterte om det velferds
sentret som døveforeningen holder på å 
innrede. Ungdomsklubben håper å få bruke 
dette lokalet for seg selv hver tirsdag. 

Styret la også fram budsjettforslag for 
1973, som ble vedtatt med en forandring og 
med forbehold av at døveforeningens styre 
ikke har noe å bemerke. Forslaget ba
lanserte med kr. 7.950,-. 

Valgene ga følgende resultater: 
Gunnar Hansen, formann. Oddlaug Karl

sen, nestformann. Rune Anda sekretær I 
Pål Kjellid, kasserer. Molly H~stetun, 1: 
varam~nn. Norunn Ellingsen, 2. varamann. 

Revisor: Asle Karlsen, varamann Jon 
Olafsson. 

Programkomite: Dag Hafstad, Kurt Oks
nes og Gunnar Hansen. 

Filmutvalg: Kåre Neeraas (leder), Gott
hard Langeland og Jon Olafsson. 

Materialforvaltere: Gunnar Hansen og 
Kåre Neeraas. 

Valgkomite: Richard Martin, Jon Olafsson 
og Gotthard Langeland. 

1 
Repr. til formannsmøte: Formann og 

nestformann. 
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UNGDOMSKLUBBEN ARRANGERER HYGGEKVELD PÅ ÅSANE FOLKEHØYSKOLE --------------------------~--------------------------------
!Lørdag 10~ mars skal Ungdomsklubben stelle til en HYGGEKVELD for 
elevene der. De har planlagt underholdning med bl.a. folkedans, 
sketsj m.m. Det vil bli ordnet med transport fram og tilbake for 
de som ønsker å være med, enten med privatbil eller buss. Alle, 
også ikke medlemmer av ungdomsklubben er hjertelig velkommen. 
Altså: Er du interessert i å være med så sett av den dagen og 
meld deg på hos Gunnar Hansen. Se ellers oppslag i foreningen. 

/ 
Bngdomskl. styret. 

g~t~Q~§~~g~~~~-~-f!~~f~~~-~~-~§ 
Lørdag 3. mars kl. 19.00 arrangerer Ungdomsklubben FILM-FEST i 
foreningslokalet. Der skal Årsrevyen fur 1972 framvises, med opp
tak fra følgende: Juletrefesten for voksne i Terminus Hall, Tegn-
1språk-kursavslutning på Aldershjemmet, spillekonkurranse mellom 
skoleguttene og ungdomsklubbens medlemmer, tillitsmannskurset på 
feriehjemmet, 17. mai i foreningslokalet, døvemesterskapet i sjakk, 
Døvestevnet på Voss og i Førde, 70-års jubileumsfesten for Dame
klubben, Ungdomsklubbens 10-års jubileum, tegnspråk-kurs på Nygård 
skole og hos Sverre Munck, Barnejuletrefesten og Bykampen i sJakk. 

Mange har ikke sett disse filmene sist da de ble vist, så vi 
viser disse igjen med flere nye som ikke ble vist sist. 

ALLE ER HJERTELIG VELKOMMEN! 
MENY:Deilig LAPSKAUS (fra en restaurant i byen) 

Deilig kaker og kaffe. 

1
UNDERHOLDNING - DANS (2 nye LP-plater og ny musikk på bånd blir spilt) 

Entre: kr. 15.00 pr. person. Se ellers oppslag. 

1MANNEQUINKURS FOR PIKE'R -------------------------
Ungdomsklubben har tatt intiativet til dette kurset som starter 
5. mars, og det er allerede fulltegnet. De kunne ikke ta mere enn 
8 på en gang, men hvis flere er interessert i et slikt kusr, så 
kan det arrangeres et nytt til høsten. 

Kurset vil gå over 10 kvelder å 2 timer, og det blir sikkert 
et meget lærerikt kurs, hvor de lærer i kle seg riktig osv. 

e~!g!~~~~! __ !!~--~~~~~!Q~~~ __ 31._MARS_til_1._APRIL 
Savner noen å gå på ski, så vil Ungdomsklubben arrangere en SKI
U~FLUKT til Kvamskogen fra lørdag 31. mars med retur 1. april. 
Det vil bli overnatting der, og vi har planer om å leie buss fram· 
og tilbake. Mere opplysninger i neste nummar av Budstikken, og 
ved oppslag i foreningen. 

MEN: Om du vil ta plass tidlig så meld deg til Gunnar Hansen. 
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ØNSKER DU Å DELTA PÅ UNGDOMSLEIREN I SOMMER -----------------------------------------I år arrangerer Norske Døves Landsforbund nasjonal ungdomsleit for 
døve i dagene 14 til 22. juli.·Leiren legges denne gang til Sørlandet 
nærmere bestemt i Gjeving, på Risøy Folkehøyskole. Prisen for leiren' 
er kr. 275.-, og i tillegg kommer reiseutgifter. Det blir sikkert en 
fin leir, hvor du treffer mange ungdoomer far hele landet på din egen 
al~er, fra 18 til 30 år . .Anmeldelsesfristen er satt til 9. jnni, og 
hvis du ønsker å være med, så snakk med nestforoannen i ungdomsklubben, 
Oddlaug Karlsen, som kan gi dere mere opplysninger og hjelpe deg med 
anmeldelsen. 

Se ellers oppslag på oppslagstavlen i foreningslokale, for der får 
du se bilde av ungdomsleirens sted. Se også i Døves Tidsskrift nr. 6. 

0 O 

PA TUR TIL ASP,NE FOLKEHØYSKOLE ------------------------------Lørdag 10. mars arraggerte Ungdomsklubben i Bergen en tur til ÅsE.B.e 
folkehøyskole. Hele 40 personer var med dit. 

Da vi kom fram fikk vi kveldsmat og rektoren ønsket oss velkommen 
spesielt Grete Olsvold, som hadde gått der før. Etter kveldsmaten ' 
var det en liten pause, før vi samlet oss i gymnastikksalen. 

Også der ~ikk vi en velkomsthilsen, men denne gangen av elevlags
f?rmannen. ~an la vekt på at vi skulle få kontakt med hverandre, og 
~i~c etterpa var ~et en lang marsj fra gymnastikksalen og ut og.inn 
igJen. Og først pa programoet var det pinomelipilek av en elev fra 
skolen, ?g neste post på programmet var: Norges beste fotballspiller, 
Roald Kniksen Jensen. Han viste litt av smne fotballkunstner og for
talte de~etter en del om tiden han har vært med som fotballspiller i 
kampene i med- og motgangstider. Som de fleste vet har han vært profe
sjonell ~otballspiller for klubben Hearts i Edinburg i Skottland i 8 år, 
0 9 ha.I: tJente g?dt derborte, m~n er altså tilbake i Bergen igjen. Han 
likte seg godt i Skottland, men der ble det ikke så mye fritid. Han 
nevnte at de guttene som er med i internasjonale fotballkamper bør 
begynne å trene så tidlig som 14 års gutt. Ellers nevmte han at han 
hadde skr~vet 2 bøker. Da han var ferdig sang vi en sang, og deretter 
ble det vist et pantomimeskuespill av en av elevene der om fotball 
Så var det omvsining på skolen, og der fikk vi se de forskjellige ;om
mene som ble brukt. 

Så t~lbake til gymnastikksalen, der Ungdomsklubben skulle stå 
a~svarlig for programmet. Vi begynte med folkedansene: Rheinlender, 
fire!urer og pardans, og deretter ble det vist 5 pantomimeoppvisninger. 
Og_sa ~ar det sang og musikk igjen og vi deltok i polynaise og for
skJellige leker. 

S~m avslutting framførte noen av elevene et pantomimestykke "Framtid 11 

Og sa ble det utlodding på en Kniksen-bok, 9g det ga en inntekt på 
kr. !20,10 som i sin helhet går til Aksjon Al. 

Sa takket formannen, Gunnar Hansen, for en hyggelig og vellykket 
kveld. . 

Ungdomsklubben drar ut og møter 
«Knlksen» 

Hele 40 fra Døves Ungdomsklubb besøkte 
Åsane folkehøyskole lørdag 10. mars. 
Det var dekket til kveldsmat da vi kom fram, 
og rektor ønsket velkommen. - Det ble 
en hyggelig kveld for oss, sammen med fol
kehøyskolens elever. Vi hadde besøk av 
Norges beste fotballspiller, den populære 
«Kniksen», Roald Jensen, som fortalte og 
viste noen av sine kunster med ballen. 
(En av hans bøker ble også utloddet, og 
det kom inn kr. 120,10, som gikk til Ål.) 

Både vår klubb og folkehøyskolens elever 
viste mimer og annen underholdning. Vi 
hadde også oppvisning i folkedans. Dess
uten hadde vi forskjellige leker i fellesskap. 
På folkehøyskolen hadde de ønsket å få 
kontakt med oss i Døves Ungdomsklubb, og 
det gikk riktig bra. Vi fikk også se oss om på 
skolen. Spesielt morsomt var nok besøket 
for Grete Olsvold, som selv har gått sam
men med de hørende på Åsane folkehøy
skole. 

Wenche Anda. 
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UTFLUKT TIL KVAMSKOGEN ----------------------25 personer hadde meldt seg på til denne turen, som foregikk med 
privatbuss. Dessverre var været dårlig ijsurt med regn), men vi håpet 
at været ville bedre seg på Kvamskogen. Etter å ha tatt en pause 
på Gullbotten, kom vi fram til Ungdomsheimen og ble mottatt av 
bestyrer Skedsmo. Så samlet vi oss i gangen hvor vi fikk oss til
delt rom for oppholdet. 

Etterpå ble vi ønsket velkommen av bestyrer Skedsmo, og han 
nevnte at hver gang de døve kom til Kvamskogen var det bestandig 
dårlig vær. Men vi alle tok det med godt humør. Etter at vi hadde 
fått i oss kveldsmat, var det underholdning som ble ledet av Gunnar 
Hansen og fru Koppen - og det var morsomt. 

Neste dag var været litt bedre, men det snødde titt. Og etter 
å ha fått i oss frokost, holdt Skedsmo et kort andakt med fru 
GHdrun Karlsen som tolk. Noen benyttet anledningen til å prøve 
skiene til middagen kalte på oss. Vi fikk deilige karbonader med 
grønnsaker, og til dessert fikk vi gele med vaniljesaus, og der
etter fikk vi kaffe før avreisen til Bergen. 

Tross det dårlige været var turen vellykket. Molly. 

~~~~--P-~!!g __ ¼l:..~t!E!m~!i!~!m 
Dere har alle sikkert ~~tt ~ a1ie Bergens-avisene om åpningen av Vel
ferdssenteret vårt i tø~es Hus. Al~~ ha~de bilde, og fin omtale i 
forbindelse med seive.Ap:ningen 0$ hvord$.h det ble til, behovet for 
dette Ve~;erdssenter~t osv._ (Og jeg skal ikke trette dere med å skrive 
mere 1 t~nne fo~bindelsei for da vil det bli det samme som ble sagt 
og skrevet. i Bergens-avisene. Men skal nevne noe som ikke ble tatt medo) 

I forbindelse med åpningen ble det overrakt gaver - følgende: 
Døves Glede: 25 kopper og blomstervase, v/formann Aslaug Wedå. 
Døves Aldershjem: Sjekk på kr.100.-, vjformann Ragnvald Hammer. 
Døves Dameklubb: Blomster ble overrakt v/formann Berit Bjørø. 
Døves Idrettsklubb: Hilsen med lovnad om gave senere - vil først se 

hva senteret trenger, v/formann Johs. Samuelsen jr. 
Døves Menighet: Sjekk på kr. 100.-, v/Jorunn Koppen. 
Døves Un domsklubb: Overrakte et fint bilde v formann Gunnar Hansen. 
Døves ri geklubb: Overrakte er fint bilde, v formann Erling Bua.nes. 
Døves Sjakklubb: Overrakte en fin lampe som står på TV, v/Eilif Ohna. 
Dessuten var det taler av: Aslaug Korsmo, formann for eldreomsorgen i 
Bergen kommune. - Ass. fylkeslege i Hordaland Martem. - og forbunds
sekretær Albert Breiteig. Alle gratulerte Bergen Døveforening med det 
nye Velferdssenteret og ønsket lykke til. 

ØNSKER DU l DELTA PÅ UNGDOMSLEIREN I SOMMER 
I år arrangerer Norske Døves Landsforbund nasjonal ungdomsleir for 
døve i dagene 14. til 22. juli. Leiren legges denne gang til Sør
landet, nærmere bestemt til Gjeving, på Risøy Folkehøyskole. Prisen 
for leiren er kr. 275,-, og i tillegg kommer reiseutgifter. Det 
blir sikkert en fin leir, hvor du treffer mange ungdommer fra hele 
landet på din egen alder, fra 18 til 30 år. Anmeldelsenfristen er 
satt til 9. juni, og hvis du ønsker å være _med, så snakk med nest
formannen i Ungdomsklubben, Oddlaug Karlsen, som kan gi dere mere 
opplysninger og hjelpe deg med anmeldelsen. 

Se ellers oppslag på oppslagstavlen i foreningslokalet, for der 
får du se bilde av ungdomsleirens sted. Se også ~øbes Tidsskrift nr.6. 

31,. 



.n...n. ?UU • - .J!'.t{A ~.N G '-\- t3 -----------------"Ungdomsklubben" v/formann Gunnar Hansen 
Vi synes dere er så ivrige og flinke til å drive "ungdoms
klubben" at dere fortjener en oppmuntring, og den kommer her. 

1 Bruk den der dere tror dere har behov. Framtiden er ungdommens, 
og vi gleder oss over det gode arbeidet dere gjør for å kunne 
mestre framtidens problemer. Lykke til alle 

Astri og Toralf Eng 
Vi vil av hele vårt hjerte takke dere for denne gaven, og den skal 
bli brukt på beste måte. Tusen takk. Hilsen Døves Ungdomsklubb. 

NORDISK UNGDOMS-SEMINAR 
Fra 19. april til 23. april blir det nordisk ungdomsseminar i Finland, 
hvor 5 uersoner fra hver av de 5 nordiske landene deltar. Fra Bergen 
Døves Ungdomsklubb blir to representert: Gunnar Hansen og Svein Arne 
Peterson. Ungdomsklubben ønsker de to lykke til på turen pg håper at 
der vil bli oppnådd mange gode resultater der borte. 

UNGDOMSKLUBBENS FORMANN GUNNAR HANSEN BLIR BORTE 4 MÅNEDER _______________________ i __________________________________ _ 

Fra 26. april vil Gunnar Hansen ikke være å se her i foreningen før 
i september, han blir borte på permisjon. Og i mens fungerer nest
formannen, Oddlaug Karlsen, som ungdomsklubbens styremøter og akti
viteter - inntill Gunnar Hansen er tilbake. 

1. MAI 

Foreningen er åpen 1. mai fra kl. 10.00 til 14.00 hvor der vil bli 
salg av smørbrød, kaker, brus, is, m.m. Åpner så igjen kl. 17 med 
underholdning for barn til kl. 19, og deretter er det underholdning 
med musikk og dans m.m. Alle er HJERTELIG VELKOMMEN. 

Arr. Ungdomsklubbe9 

DUGNAD_PÅ_FERIEHJEMMET_11.~_12._og_13._MAI 
Ungdomsklubben arrangerer en dugnadstur til feriehjemmet 11Risperlen" 
i dagene 11. til 13. mai. Er du interessert i å delta i dette dug
nadsarbeidet, så meld deg straks til nestformannen, Oddlaug Karlsen. 
Dette gjelder ikke bare ungdomsklubbens medlemmer, men også andre 
som er interessert kan være med. 

SPILLEKONKURR.ANSE ·-----------------
Ungdomsklubbenhadde som kjent arrangert spillekonkurranse i bortennis 
couronne og polo-biljard fra januar til mars. Vinnerne i hvert øvelse 
skulle få gratis reise til Kvamskogen. Gunnar Hansen vant i 2 av øvelsene 
og fikk gratis reise, mens den andre øvelsen han vant fikk Ungdoms
klubben som dekning av utgiftene. Svein Tømmerbakke vant i couronne, 
men istedenfor å være med på skitur, overlot han sin gratis tur til 
Molly Hestetun. Resultatene ble: 
Bordtennis: -----------1. Gunnar Hansen ....•... 
2. Svein Tømmerbakke ... . 
3. Rune Anda ......... • .•. 
4. Dag Hafstad ......... . 
5. Sverre Johansen ..... . 
6. Gotthard Langeland .. . 

~!!1~9:.:. 

10 p. 
7 li 

4 li 

3 li 

2 li 

0 ti 

1 . 1Gunnar Hansen ........ 10 p. 227+ 
2. Øyvind Ystheim ......•. 10" 114+ 
3. Dag Hafstad ........... 8 11 66+ 

4. Arne Nesse .......... 6" 
5. Svein Tømmerbakke ... 6 11 

6. Kåre Neraas.. . . . . . . . 2 " 
7. Sverre Johansen ..... 2 11 

8. Marta Sander ........ 0" 
COURONNE 
1. Svein Tømmerbakke ..... . 
2. Dag Hafstad ........... . 
3. Gunnar Hansen ......... . 
4. Richard Martin ........ . 
5 . Rune Anda ............. . 
6. Sverre Johansen ....... . 

100+ 
7+ 

14+ 
134+ 
318+ 

9 p. 
6 li 

5 li 

4 " 
2 li 

0 li 
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r'. - I 

~~~-!-~~~-;Q~Q_f!_g!!Q;QQ~§~~!!!~!!_:_§1~~~-f!:!~!_2!._j~!l l 
Leiren blir holdt i tiden 16. til 22. juli på Risøy Folkehøyskole, 
i Gjeving, Tvedestrand. Dette er et flott sted for en leir. Og 
leiren blir sikkert en fin opplevelse for de som blir med, trefZ~ 
mange ungdommer fra hele landet, til diskusjon, sport, kameratslig 
samvær osv. Tenk på å legg sommerferien din dit i år, og vil du 
vite mer, så ta kontakt med nestformannen i Ungdomsklubben, Odd
laug Karlsen, og av henne får du påmeldingskjema, Men ellers kan 
du skrive på påmeldingskjema som kommer i Døves Tidsskrift nr.11. 

La ikke denne fine sjansen gå fra deg, meld deg nåi 

"-1-3 
UNGDOMSLEIREN 
;;-d;;;;;;;;-på grunn av få anmeldelser avlyst. 9g det var trist for 
de 5 ungdommene fra Bergen som hadde meldt seg pa. Det var bare 13 
som meldte seg på. Og det er første gang Barske Døves Landsforbund 
måtte avlyse et arrangement. ,. _ 

~-1-3 

PÅSKELEIR 1974 FOR UNGE PÅ ÅL FOLKEHØYSKOLE --------------------~~--~---------------~--Det var riktig lwit at ungdonsleiren son skulle vært holdt i sobmer 
ble avlyst. Vel - vi kan ikke gjøre noe annet en åta dette som en ny 
erfaring. Nå nå vi se frar:iover. Hva ønsker vi unge? Hva vil vi? 

Vi har et forsla~, og nå må dere unge holde dere fast og lese lang
somt: Vi foreslår PASKEUKEN 1974 - dvs. at vi møtes lørdag 6. april 
(palnelørdag), og avskjedsdagen blir nandag 15. april (2.påskedag), 
altså tilsaonen 9 dager. 

Vi ber dere være oppnerkson på at d~t ikke er helt sikkert at vi 
får "grønt lys" for påskesa.olingen på Al. Det koCI11er an på dere selv. 
De son skal være deltakere må være innstilt på å arbeide i påskeuken, 
og dessuten r:iå. de være innstilt på å fortsette innsatsen i klubber eller 
foreninger på hjenstedet. 

0 
Inn~~-~Q.:._2~!22~r nå vi få vite on det er interes~e for påskesaol=!-ng 

pa AI'; og navnene p~ den sou vil være ned. Arsaken til den forholdsvis 
tidlige fristen er at forbundssekretæren, Albert Breiteig, nå i disse 
dager arbeider ped planleggingen nv kursene for året 1974. Av hensyn til 
statstilskott nå dette gjøres så tidlig. Han Då snarest nulig få vite 
hva vi ønsker, slik at det kan innpasses de andre kursene på Ål. 

Altså: Er du interessert? Så snakk ned Ungdousklubbens fomann og 
forbundemm ungdonsutvalgs fomann, Gunnar Hansen. Det blir sikkert et 
interessant og på raange nåtor et lærerikt sanling. 

GUNNAR HANSEN NY FORMANN I NDL's UNGDOMSUTVALG ----------------------------------------------Forbundet så seg on etter en son kunne overta etter Toralf Ri~gsø son 
kontaktnann for ungdoosarbeidet, etter at han ba oo å bli avløst fra 
ette vervet. Og på siste landsstyrenøte vedtok de å oppnevne Gunnar 
Hansen son ny kontaktoann. Men han har valgt å få ned seg to til,slik 
at de nå kalles, Ungdmlsutvalg, og de to er: Molly Hestetun og ~une 
Anda. 

Vi er stolte over at tilliten til disse ungdor:n::iene son NDL's land
styrenøte har rettet sitt blikk på, og ønsker disse lykke til ned 
arbeidet videre, til beste for landets ungdot:JDer. . .,,. 
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KINO-FILM I LOKALET FREDAG 16. NOVEMBER 
----------------------------------Ungdomsklubben arrangerer kveldskino (filmkveld) i døveforeningens 
lokale FREDAG 16. november kl. 19.00. 

Filmen, som antagelig har en varighet på 1½ time, handler om de 
døves utflukter, fester, arrangementer, konkurranser forberedelser 
til kulturdager, mannequin-oppvisningen, sport (ikke

1
minst sensasjonens 

fotballkamp mellom Bergen-Oslo) m.m. - en såkalt "Årsrevy 1973" for 
Bergen Døveforening. 

Entre kr. 5.-. Smøebrød og Kaffe fåes kjøpt ved disken. 

JAZZ"\'"BALLETT 
--r--------
U~gdoms~ubb~n arbeider

0
for tiden med å a~rangere jazz-ballett for 

piker. Til na har man fatt 8 unge damer pa listen. Men er det flere 
som er interessert, kan du kontakte Molly hestetun. 

Vi håper kurset vil begynne snart. 

REBUS BIL-ORIENTERING ---------------------Ungdomskåubben har en ny glinrende IDE! 
De har planer om å arrangere Rebus Bil-orientering en søndag i november 
eller desember. 

Deltakerne som har bil, vil få et kart over et bestemt tur-område 
kvor man kjører til bestemte steder son er avoerket på kErtet. Del
takerne nå ikke kjøre fort eller bryte trafilkkreglene, og det skal 
ikke være noe kappløp. 

Alle som har bil, vil få tilsendt et brev fra Ungdomskl~bben med 
mere opplysninger og håper på at disse son har bil vil bli interessert 
og være med i denne bil-orienteringen. 

ll-l=> 
UN'.i-DO i:i: .llJ:;•,j_:,;'S .i:!1ILE-iu• 1T1~H .li1i-i..~DAG 16-. l~OV:~uB~H. 
-~--~---~-~- ......... -~--------~--~-~-----~~~-~-----~-Hele ~,o :pcraoner var tilstede for å se "Årarevyen 1973" i en nesten 
2 timera lnng film. I tillcgCT til filnens innhold ~o~ vnr nevnt i 
forri~-0 l!U1~mer av Budstikken", var det også vist film fra .:-:.uJ.tur
daa:cnå i Oslo 3 .-4. nov. Både før og etter f'ilnen ve.r dot 1•J)tsalg 
veJ disker soLl førte til at det blc'lang kø. Incns sn0~du det i en 
prakti'1!ll vinter-stil ute, så veicme, trærne, hus ve:r de'· ;,_et med 
hvit drr vi var på vei hjeri10ver. 

JAii-.GAi.JJ•i.TT R:~GYl~l,; dl .b'lt,~DAG 23. -NOV. ---------------------------------~---
Til dotte ballettet som Ungdomsklubben skal arran~crc har ?et 
ieldt SG~ hele 17 personer; hvorav 10 jenter og_7 gutt:r; 
Det blir spennende å se hvordan det vil Bå og vi ørrn1:er aeltr:1.kerne 
lykke til. 

ilIL~o ~r ... T .-,i;L.~G 
---------------Ungdo_!1::;; lubben ref_,ncr ned å arranr,ere densla,~s II øvt;l8e 11 1,:.-:cdag den 
8. dcGe -her kl. 13 hvis alt vil gå son ·det skal. : .. en fr:;rst :1t vi 
vente p:..'•. ;'.;~dtcjennelse au tid og sted fra. politiet. De sn:.:: :.:Al" bil 
vil fu brev direkte tilsendt. 
OMVI.3.!.:I.1 -C~ J:': .i.3J ~:H.K;....S i.!.h SLOJ,E --------------------------~ Den 29. 01 to ber arrangerte Un.&:donsklubben en 0 1 1visnj_;1.:~ 0:3, Hjørklsen 
skole llvrff ca. 20 personer var med. Vi fikk se på nr-.:n:,c iJ1tc.i: essante 
faelinjcr. Hl.a. snckkcrvcrksteci• jern- o~ r:etall, svei1Jc:c, 1--jøkken 
osv~ 

38. 
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REDAKSJONELT 
----------Dette er altså et - BUDSTIKKENS JULENUMMER - med tillegg av • : .. 
NYTT FRA UNGDOMSFRONTEN, som er et blad som Ungdomsklubben vil ut
gi minst 4 ganger om året. De hadde spurt om å få utgi det kunn til 
sine medlemmer, men styret så helet at de kom med i Budstikken -
altså et tillegg i Budstikken• fordi mange av Ungdomsklubbens med
lemmer leser jo likevel Budstikken, og dessuten får al.le leserne se 
hva ungdmmsklubben gjør og har planer om å gjøre. Og mange av de 
ttoffet som Nytt fra ungdomsfronten kunngjør angår alle, også er 
det mange unge som ikke er medlemmer av ungdomsklubben,. særlig de 
unge utenfor byen har godt av å følge med~ Ungdomsklubcen er meget 
aktiv for tiden, og vi syntes at det er et meget postivit tiltak 
dette med det bladet, Nytt fra Ungdomsfronten, og ønsker det vel
kommen?9g det tror jeg at leserne gjør også, for det er mye inter
essant å lese der. - - -
Nå står vi igjen på terskelen til et nytt år - 1974. Og vi vil -
altså vi som arbeider med Budstikken takke for alt i det gamle 
takk for all stoff dere har vært behjelpelig med, og håper på et 
J_ike godt nytt år i 1973 også, men før dette ønsker vi dere en 
riktig GOD JUL. Råd" 

i 

Organ av Døves Ungdomsklubb - Underavdeling av Bergen Døveforening 

---------------------------------------------------------------------1973 Prøvenummer REDAKTØR: RUNE ANDA Julen 1973 
---------------------------------------------------------------------
Kjære medlemmer! 
Det er kanskje første gang i Ungdomsklubbens historie at man nå er 
kommet i gang med å gjennomføre et prøvenummer av ungdommens egen blad. 

Etter at døvef or eningen for 2 år siden har over.tatt arbeidet med 
kulturdager, mente mange at Ungdomsklubben ikke lenger er noe å være 
medlem i. For å være med og delta i kulturdager var mange unge nødt 
til å være medlem i vår klubb. Nå er altså arbeidet overlatt døve
foreningen hvor aldersgrensen ble opphevet. 
Jeg håper ikke det var alvorliG ment at vår klubb er "verdiløst". 
Arbeidet med kulturdager var kanskje harde saker som på en eller 
annen måte ikke lot oss få tid til andre gjøremål. 

I de to årene har vi drevet med forskjellige konkurranser, 
arrangert utflukter, ordnet med kurser m.m., så håper vi det vil gå 
like fint i årene som kommer. I dag har vi overflødige planer for 
året 1974 og en del programmer er vist på siste side. 

Dette bladet vil holde alle medlemmene ajour om våre virksomheter 
og dessuten skaffe flere opplysninger, nyheter, alt som angår unge 
døve, så vi ~åper det vil gå fint. 
Dessuten håper vi at bladet vil være til stor nytte i fremtiden, med 
innhold av betydning for ungdommene og deres framtid. 

Forslaget om ungdommens egen blad ble vedtatt på vår styremøte 
for over en måned siden som igjen ble sendt til hovedstyret til god
kjenning. I stedenf~r å dele bladet ut for bare Ungdomsklubbens 
medlemmer synes de vi burde binde dem sammen med Budstikken slik at 
vi slipper å bruke for meget utgifter som papiranskaffelse, porto 
osv. Vi takker foreningen for deres velvillige støtte. 

Da vi nå ikke har gode erfaringer om bladets redaksjonsarbeid og 
innholdsordning, så håper vi på en forbedring i numrene som kommer. 
Vår plan er å utgi ungdomsblad 4 ganger årlig, og dersom det blir 
vedtatt på vår klubbs årsmøte vil blådet komme ut før påsken, før 
sommerferien, før Døves Dag og før juleferien. 

Bladet har et foreløpig navn: "Nytt fra Ungdomsfronten", men 
dette er ikke låst fast. Vi går ut fra at dere har et bedre forslag 
til bladets navn eller ønsker dere kanskje en av de forslag som er· 
nevnt på side 6 i prøvenummeret? Fast navn skal vedtas på årsmøtet 
tirsdag 22, januar 1974. Vi håper at alle, DU også, vil komme og 
være med å hjelpe ossc Har andre utenfor Ungdomsklubben noen 
fenomental ideer til bladets navn som passer utmerket for oss, tar 
vi gjerne imot det. 

Til slutt ønsker vi dere alle sammen en riktig god jul og et 
godt nyttår og vi håper at dere vil få glede av å lese vår blad. 

Red. 
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JAZZ-BALLETT 
Fra 23. november og 3 fredager framover hadde Ungdomsklubben jazz-· 
ballett i stor salen hvor ca. 20 personer var med, -derav ca. halv
parten gutter og halvparten piker. 

Instruktøren Elsa Tranberg er ei sprek og hyggelig dame. Etter 
det vi har hørt, var hun fornøyd med sine døve elever. 
Formålet med jazz-ballett er å bygge opp deltakernes rytmiske sans, 
frie bevegelser og smidighet. Alt foregår under ledsagelse av 
kraftige grammofonmusikk. Alle døve har stor fornøyelse av å utføre 
jazz-ballett. De kan dog oppfatte lyd, nemlig med vibrasjonssansen. 

Det er sikkert mange som har f0rskjellige meninger om hva jazz
ballett er for noe, Det er ikke som opera-ballett eller noe sånt. 
Det vi nå har opplevd er at det er rytmikk og melodiføring, en 
kunstnerisk scenedanst ledsaget av musikk (musikk; handling, følel
sesinnhold eller ide uttrykkes gjennom kroppens bevegelser) •. 

Etter årskiftet skal vi fortsette med det annenhver fredag hvis 
alt går som det skal, En kveld i våren eller senere skal vi vise 
dere hva vi har lært. 

OLJEKRISEN STANSET BILORIENTERING ----------------·-~--------------Bilorienteringen skulle etter planen ha vært gjennomført lørdag 
8, desember kl. 15 på Festplassen. Trafikkpolitiet var lenge på 
forhånd innstilt til~ hjelpe oss med ferdighetsøvelser. 

Så, en dag, fikk vi beskjed fra politiet at dette arrangementet 
er forbudt som følge av oljekrisen. 
Vi beklager over at det ikke ble gjennomført. Men vi håper at 
araberne lar oss få arrangere denne bilorienteringen igjen i våren. 

FREDAGER BLIR VÅR KVELD ------------------~--~-
Nå har vi fått vår faste åpningskvelder på fredager, bare for ung
dommene selv. Dette ble nylig godkjent av Bergen Døveforening. 
Og nå spør dere kanskje hva vi har tenkt å gjøre om fredagene? 
For det før~te har vi jazz-ballett som vi tenker å ha annenhver 
~redag fram til siste kurskveld. De ledige fredagene vil forhåpentlig-
vie være ungdomskveld, f.eks. kultur, eller noe ~nneta ~· 

HYGGELIG GAVE FRA DØVES DAMEKLUBB ---------------------------------Våre "tanter" var glade for at unge damer gikk på mannequin-kurs 
som Ungdomsklubben ordnet med i våren, med oppviening:under Døve
foreningens "fødselsdags"fest i mai. Belønningen kom på en pen 
100 kroners lapp. Hjertelig takk for en hyggelig gave. 

FILM-UTLEIE 
Ungdomsklubben har samlet en mengde film fra døveforeningens virk
somheter helt siden filmopptakeren ble tatt i bruk første gang. De 
står pent oppstilt i skapet. Er du interessert å se på noen av 
filmene, leier vi dem gjerne bort. Det koster ingenting. Du kan 
kontakte film-lederen Kåre Neerås. 

SAMLEBOK OM KLUBBENS VIRKSOMHETER ---------------------------------Nylig har klubben kjøpt en ny bok til å samle stoffer fra klubbens 
virksomheter ved f.eks. å klippe referater fra Budstikken, fra 
Døves Tidsskr~ft osv. Den starter fra høsten 1971 og utover. 
Senere, når vi har samlet mere stoff, kan interesserte få lese den. 

~!!!~QIL2g_~{~!! 
Onsdag 16. januar og 30. januar blir det henholdsvis bridge- og 
sjakk:onkurranse mellom ungdom Ofs "Old boys"(over 30 år). 

NFU - prøvenr. - jule_n ___ 1 -97__.2.__. __________ S __ I___,;;D_E __ T---I;;......N=F .... U_--'-9 

~~!-~~!-!-~~-i~i!!_fE~-~gg~2!~fr2g!~gl~ 
På denne, nestsiste side~ vil vi forsøke å lage en løsning på de 
unges problemer. Ikke bare det, dere unge medlemmer kan også skrive 
sine meninger her, f.eks. om hva dere mener om Døves Ungdomsklubb, om 
bladet NFU, om Døveforeningen, om andre underavdelinger, om trivsel, 
om ditt ønske i klubben, og mye mye mer, også kritikk, klager osv. 
Det trengs altså ikke bare å skrive om Ungdomsklubben, men også om 
alt som vedgår deg eller dine meninger. Du kan godt skrive om våre 
feil, klage over våre avgjørelser osv. 
På den måten håper vi at det vil gjøre klubben bedre, gjøre andre • 
oppmerksom på det, også blant de som er over 30 år. 
De som ikke er medlem av Ungdomsklubben (over 30 år) kan også skrive 
på denne siden, klage på de unge, be dem om hjelp, be dem gjøre det 
og det, skrive om hva dere synes om ungdommene o.l., alt som angår 
de ungeo 
Man kan også skrive noe selv om man ikke ønsker å vise hvem som skreve 
Du kan også skrive et manus til redaktøren selv om han ikke ved hvem 
det var som skreva Som underskrift i bladet blir det blant annet slik: 
"Medlem", "ungdom", "en pike", "lei ungdom", "uvitende", "pensjonist"~ 
OSVo 

Det bør gjøres oppMerksom på at redaksjonen har rett til å bestemme 
om manuskriptet skal trykkes eller ei. Manuskripter returneres ikke. 
Et eksempel: 
VI VIL H..I\. ET HO:BBY--n.OM 
Det er meget sørgelj_g å se hva de unge gjør på om tirsdagene der 
Ungdomsklubben h~r åpningstid. De bare kommer inn, kjøper kaffe~ 
setter seg og prater som om de er på kafeen. Hva er det Ungdomsklubben 
gjør på? Skaff oss et hobbyrom med fullt av interesse! Skaff oss et 
bibliotek med nyere bøkerl Skaff oss et eget lokale hvor vi kan kose 
oss lørdagskvelder~ Vi vil ikke kjede oss! 

Hilsen "skuffet ungdom" 
Kjære "skuffet ungdom 11 

Ja, det er sant at vi gjorde lite eller ingenting om tirsdagene på 
våre åpningstider som vi forresten deler med Dameklubben. Men nå 
for tiden tar vi sikte på å bruke fredagene for oss selv hvor vi 
bl.ao har jazz-ballett annenhver fredag og klubb-program imellom. 
Når det gjelder hobby-rom og eget lokale har vi snakket om det lenge 
og dette ønske ser ut til å bli oppfylt når vi kommer over til det 
nye Døves Hus i Welhavensgate 68. Så lenge vi "maser" på døvefore
ningen om det vil det kanskje gå bra. 

Hilsen Ungdomsklubben 

Til ungdommer~ 
Ungdomsklubbens styre har sittet på møter og behandlet mange saker, 
d~skutert mye, ta!t en del arrangementer, laget programmer m.m.m. 
Vi er klar over au dere ikke har sett hva vi har behandlet, kanskje 
arbeider vi "usynlig" for dere. 
Du har kanskje fulgt med i Budstikken, deltatt i endel av våre 
arran~ementer_o~a. Og nå vil vi gjerne høre deres svar. Har vi gjort 
for lite ~rb~id for dere? Bur~e vi gjort noe bedre? Har du kanskje 
en bedre ide--f or slag or:i hva vi bør gjøre? Sover vi på noe? Hva 
s?ne~ du_om Ungdomsklubben som den er i dag? 
Vi vil gJerne ha ditt svar og også kritikk. Kan hende du kan gjøre 
Ungdomsklubben bedre. 

Hilsen formann i Ungdomsklubben 
Gunnar Hansen 
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UNGDOMSKLUBBEN 
satser på nye veier 
Gunnar Hansen gjenvalgt formann 

Døves Ungdomsklubb i Bergen holdt irs
møte 22. januar. 18 medlemmer samt to re
presentanter fra døveforeningen var til 
stede da Gunnar Hansen som klubbens for
mann ønsket velkommen. 

Årsberetningen ble godkjent etter noen 
bemerkninger. Regnskapet ble opplest av 
kassereren, Pål Kjellid, og godkjent. Bud
sjett-forslag for 1974 ble godkjent. Deretter 
tok møtet kaffep~.use. 

Styret foreslo en omlegging av klubben 
som gikk ut på at den skulle bli ledet på en 
helt annen måte enn før. Gunnar Hansen 
redegjorde for dette forslaget. Istedenfor et 
styre skulle klubben ledes av et ungdoms
utvalg på 3 personer, med en av dem som 
formann. Formannen skulle velges på års
møtet, og så kunne formannen selv, etter 
sin «smak» velge de to andre. Utvalget i 
fellesskap skulle så velge ledere for film-

Gunnar Hansen. 

utvalg, kulturutvalg, kasserer, historie
samler, redaksjon osv. Under-utvalgenes 
ledere skulle selv velge medarbeidere, etter 
behov. - Ungdomsutvalget kan ha regel
messige møter med lederne av underut
valgene, f.eks. hver måned, for rapportering 
om hva som er gjort og diskusjon av nye 
oppgaver. 

Dette forslaget ble diskutert i en time. 
En avttemning viste da at det var knapt fler
tall for å utsette saken til nærmere drøfting 
på medlemsmøte. 

Styret foreslo å sløyfe medlemskontin
genten. Meningen med dette var at alle 
medlemmer av Bergen Døveforening (under 
30 år) skal betraktes som medlemmer av 
ungdomsklubben. Også denne saken ble ut
satt til nærmere drøfting på medlemsmøte. 

Det ble enstemmig vedtatt at ungdoms
bilaget i Budstikken, første prøvenummer 
kom til jul, skal fortsette på samme måten 
og med sikte pi 4 slike bilag i året. Navnet 
på dette bilaget ble vedtatt - og skal være 
«Unge Døve». 

* 
Årsmøtet fortsatte 12. februar med 22 

personer på plass. Gunnar Hansen orien
terte først om resultatet fra medlemsmøtet 
dagen før. Det ble så med stort flertall ved
tatt å gå over til den nye styreformen i 
klubben, og å sløyfe medlemskontingenten. 

Det ble så valgt ungdomsutvalg på den 
måten at det først ble valgt ungdomsleder 
(formann) og deretter to utvalgsmedlem
mer. Disse ble valgt: 

Ungdomsutvalg: Gunnar Hansen, leder 
(formann). Molly Hestetun og Gotthard 
Langeland, utvalgsmedlemmer. 

Valgkomite: Asle Karlsen, Kurt Oksnes 
og Gro Onarheim. 

Rune Anda, referent. 
Etter årsmøtet er følgende valgt: 
Filmkomite: Kåre Neerås, leder. 
Kasserer: Pål Kjellid. 
Kulturkomite: Molly Hestetun, leder. 
Redaksjon: Rune Anda. 

UNGDOMSKLUBBBNS ÅRSMØTE -----------------------ble avviklet tirsdag 22. januar. Ca. 65 % av medlemmene var til
stede- Blant forslagene som ble vedtatt var: 

1. Omlegging av organisasjonsform utsettes 
med nærmere forklaring på et medlemsmøte senere. 

2. Det ble vedtatt at ungdomsbladet 
skal komme ut sammen med Budstikken 
og at den kommer ut 4 ganger årlig. 

3. Bladets navn ble bestemt endret: 
"Unge Døve" fikk 13 stemmer mot 
"Nytt fra Ungdomsfronten" med 5 stemmer. 

Valg av styret utsettes til tirsdag 12. februar kl. 20.00. 
Ungdomsklubbens medlemmer bes møte fram den kvelden! 1-t~ 

NYTT FRA UNGDOMSKLUBBEN -----------------------
På Ungdomsklubbens medlemsmøte 11/2 ble det drøftet om en ny styre
form i klubben og om å sløyfe medlemskontingentene 
Tirsdag 12/2 hadde Ungdomsklubben en fortsettelse av årsmøtet og 
valgo 
1) Forslag 

ble: 
fra styret om ny styreform 

JA: 86 % 
NEI: 0 % 

ble diskutert og resultatet 

VET IKKE: 14 % 
Dermed ble det vedtatt at klubbens styreform skal forandres og 
at den nye form skal gjen~~~!øres. 

2" Styrets forslag om å sløyfe medlemskontingenten gav resultatet: 
JA: 77 % 

NEI: 19 % 
VET IKKE: 4 % 

3" Valg: Ungdomsutvalget 1974: 
Gunnar Hansen (leder) 
Molly Hestetun 
Gotthard Langeland 

UNGE - OLDBOYS 
-----------------Ungdomsklubben arrangerte 
(under 30 år) og Oldboys 
onsdag 31. januar 1974. 
Resultatet ble: Bridge: 

Sjakk: 

bridge- og sjakkonkurranse mellom unge 
(over 30 år) henholdsvis onsdag 16. og 

Unge 
Oldboys 
Old Boys 
Unge 

122 poeng 
118 " 

4 poeng 
0 li 



-----------------------------------------------------------------
Organ for Døves Ungdomsklubb, Bergen 

Kjære lesere! 
Nå er vi begynt for alvor med bladet som startet med prøve

nummeret før julen ifjor. Dagene har gått så fort at vi likesom 
ikke kan skjønne at det er et helt kvartal siden vi hadde jule
feiringen. Men nå er det vår og påsken står like for døren. 

De ski-glade folk har neppe vært fornøyd med været i Bergen 
vinterstid uten snø og uten kuldegrader. Neen dro helt til Voss, 
andre til Kvamskogen for å bruke skiene en eller flere helger. 

Tilbake til Ungdomsklubben: Etter årsmøtet i februar er det 
nå klart at vi har en ny styreformt som er forandret fra den tidli
gere, og i tillegg er det kommet nye folk såvel i styret som i 
forskjellige grupper, Og så er medlemskontingenten bortfallet, 
noe som tillater oss å arbeide for praktisk talt alle ungdommer 
som er medlem av Bergen Døveforeningen. 

Ledere for ungdomsutvalget er: 
Gunnar Hansen (formann) 
Molly Hestetun 
Gotthard Langeland 

Kultur-gruppen: 
Molly Hestetun (leder) 
Dag Hafstad 
Ottar Smørholm 
Eva Lauritzen 
Rune Anda 

Redaksjonskomite: 
Rune Anda (redaktør) 
Gunnar Hansen 

Fi.lm:-gruppen: 
-Kåre Neerås (leder) 

G~tthard Langeland 
Øyvin Ystheim 
Tore Karlgård 
Rune Anda 

Kasserer: 
Pål Kjellid 

Vi ønsker ungdomsutvalget ug andre grupper lykke til med virksom
heten. Ellers ønsker vi alle bladets lesere GOD PÅSKEi Red. 

ÅRETS_NYTT_fra_filmgruEpen 
Noen personer i filmgruppen har forsøkt å lage en tricks-film hvor 
bl.a. "døde" ting som f.eks. lekebiler, dokker o.a. ble gjort 
levende og i bevegelse. Også viser· filmen at tingene blir tryllet 
vekk eller omvendt. Den viser også en fjellklatre-tur oppover den 
bratte (loddrette) fjellveggen e.l. 

Den filmen, som antakelig vil ha en varighet på ca. 20 minut
ter, vil bli vist under "Tricks-festen" 4. mai i døveforeningens 
lokale hvor det bl.a. vil bli delt ut premier til deltakerne i 
kultur-konkurransen. 
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REFERAT FRA UNGDOMSKLUBBENS ÅHSMØTE 22. JAN. OG 12 o FEBRUAR -----------------------------------------------------------
22. januar: 

-Formann Gunnar Hansen ønsket 18 medlemmer samt døveforeningens 
formann Gutt.('lrm Karlsen og for ening ens representant Erling Buanes 
hjertelig velkommen til klupbens 11. årsmøteo Alle personer fra 
styret var tilstede. ·_ ~, 
Man begynte med årsberetningen hvor det kom noen bemerkninger. 
Deretter ble regnskapet opplest av kasseren, Pål Kjellid, og god
kjent, og likeså budsjett for 1974. Så var det et kvarters kaffe
pause med småkaker som,klubben spanderte. 
Man var så i gang med innkomne fbrslagi alle fra styret: 
1. Styret foreslo en omlegging av organisasjon (ny styreform). 

Gunnar Hansen gikk her ipn på "meget nøye og saklig" informasjon 
om denne anledningen, med tegninger og veiledning på tavleno 
Han viste bl.a. følgende: 
Ungdomsutvalget vil bestå av 3 personer (hovedledere med en av 
dem som formann) hvor en av dem (formannen) vil bli valgt av 
medlemmene på årsmøtet og de to andre vil bli valgt av forman
nen selv etter sin '1smak11 og som han tror vil gjøre bedre sam
arbeid. Utvalget ville så velge ut forskjellige ledere for 
f.eks. filmutvalget; kulturutvalget, kassa, historiesamler, 
redaksjon osv. De velger ikke likegyldige personer, dvs. ikke 
hvem som helst, men personer som de tror vil være sterk knyttet 
til det eller det "arbeidsområde". Disse "under-ledere" vil så, 
om de vil, selv velge sine medhjelpere.·-· ] ., . ., .'. ·.::.(. 

Hovedutvalget med 3 personer kan dessuten ha møter så ofte 
som det er nødvendig, når som helst og hvor som helst. De kan 
ha møter samme dag og på samme tid som de vil bli innkalt. I den 
"gamle" styreform ble man nødt til å vente en hel måned på 
neste styremøte hvis man får noe viktig brev el. likna kort et
ter siste møte. 

Hver måned, antagelig den første tirsdagen, vil alle ledere 
i forskjellige utvalg (film - kultur - redaksjon osv.) bli inn
kalt til møter hvor man diskuterer om hva den og den og den har 
gjort siste måneden og om de har gjort det som de ble bedt om 
å gjøre. Videre vil det så bli lagt nye oppgaver som ville bli 
gjort opp før neste møte. 

Dette forslaget ble diskutert i en time og det ble bestemt 
med knapt flertall (9 stemmer) at man burde utsette det med 
"nærmere forklaring" på et medlemsmøte. 

2. Forslag fra styret om å sløyfe medlemskontingenten var disku
tert, og man ble enige om å utsette det til et medlemsmøte. 

3. Det ble enstemnig vedtatt at ungdomsbladet skal komme ut sammen 
med Budstikken og at blatlet skal ha 4 numre pr. år" 

4. Navn til ungdomsbladet. Gunnar Hansen skrev opp en del 
navn på tavlen og medlemmene fikk delt ut en lapp hver 
notere ett navn. Resultatet ble: 

passende 
for å 

Nytt fra Ungdomsfronten 
Unge Døve 
Ungdomsrevyen 
Ung i vest 
Ung i Bergen 
Nytt fra unge 
62-blad 

4 stemmer 
4 li 

3 
2 
1 
1 
1 

16 

li 

" 
li 

li 

li 

stemmer - 2 blanke 
Den sistnevnte, 62-blad, ble foreslått av ~nav medlemmer fordi I 
klubben ble stiftet i 1962. 

{forts ... ) 



Resultatet ved omvalg ble: 
Unge Døve 13 stemmer 
Nytt fra Ungdomsfrnnten 5 li 

18 stemmer - 0 blanke 
Valg av styret ble utsatt til tirsdag 12. februar. 

12. februar: (fortsettende årsmøte) 
Møtet begynte kl.· 20 med 22 personer på plass. F0rmann Hansen 
ønsket deltakerne velkommen og fortalte litt om medlemsmøtet som 
ble holdt dagen før (11. febr.) og om hva som ble diskutert. 
1. Formannen informerte litt om hvordan den nye organisasjonen 

vil være og håpet at medlemmene har forstått hva han hadde 
forklart på medlemsmøtet. 
Det ble så avstemning. De som gikk med på styrets forslag om 
ny styreform stemte ja, og de sum var imot: nei. 
Resultatet ble: JA: 1~ stemmer (86 %) 

NEI : u " ( l, % ) 
VET IKKE: 3 (14 %) 

2. Styrets forslag om 
ningsresultat: 

å sløyfe medlemskontingenten gav avstem
JA: 17 stemmer (77 %) 

NEI: 4 " (19 %) 
VET IKKE: 1 ( 4 %) 

3. Valg. Valgkomiteen v/Jøn Olafsson, Richard Martin og Gotthard 
Langeland overtok føringen. Og nå skulle valget foregå på en 
annen måte enn før. Først skulle ungdomslederen velges. Gunnar 
Hansen ble først foreslått. Da det ikke var nuen andre som 
ville være formann, ble Gunnar valgt. 
To andre personer i hovedutvalget ble valgt: 

1. Molly Hestetun 14 stemmer 
2. Gotthard Langeland 9 " 
3. Dag Hafstad 6 11 

4. Jon Magnus Anda 4 " 
5. Richard Martin 2 11 

6. Jun Helge Johansen 1 11 

Den nye valgkomiteen består nå av: 
Asle Karlsen 
Kurt Oksnes 
Gro Onarheim. 

LOKALE KULTURUKE 1974 ---------------------Fra og med mandag 29ø april til og med lørdag 4. mai arranger~r 
Ungdomsklubben lokale kulturuke. Vi ~nviderer a~le underavdel~n:g.ene 
samt døveforeningen og skoleelever til å delta i konkurranser~ 
Ukeprogrammet blir: 

Mandag 29. april: Resultater fra "fotokonkurranse" 
Resultater fra tegnekonkurranse 
Konkurranse i skyting og pilkast. 

Tirsd, 30. april: Lynkåseri og deklamasjon. 
Onsdag 1. mai: Solo-opptreden. 
Torsdag 2, mai: "Taushet er gull". 
Fredag 3. mai: Folkedans (pardans). 
Lørdag 4. mai: Kunnskapstevling (hvem-vet-mest?) 

Til "fotokon~rurranson" kan deltakerne (alle kan være med) finne en 
av sine beste bilde hiemL.1e i fotoalbummet eller på loftet. Også 
gamle bilder fra "gamle dager" godtas. Sort/hvit eller farger får 
være det samme. Til tegnekonkurransen skal det være et eller annet 
kjent motiv fra byen (Bergen), f.eks. et mctiv av Håkonshallen, av 
Domkirken, av Fløybanen el.likn. Her kan alle delta. . . 
For hver avdeling kan 2 personer (1 mann og 1 dame) delta i skyting 

3 -1-'1 
og pilkast. Bare en person fra hver avdeling deltar i lynkåseri, 1 
deklamasjon og solo-opptreden. 3 pers1.mer hver til "Taushet er 
gull" og kunnskapstevling~ Til folkedans (pardans) deltar 2 pers. 
(1 mann+ 1 dame) fra hver avd. 
Vinnerne i hver konkurranse får 8 p()ang. 2. plass gir 6 poeng, 3. 
plass 5 p. og videre ned til siste plass (nr. 7) som gir 1 poeng. 
Blir det f.eks. bare 3 personer som deltar i tegnekonkurransen,~ 1 
blir poengrekkefølgen det samme: 8 - 6 - 5. Det er bedre å delta 
enn ikke å delta~ Uansett plassering får man likevel poeng, selv 
om man ender sist. Det blir som nevnt bare 7 plasser, en fra hver 
avdelinger: Døves Sjakklubb, Døves Bridgeklubb, Døves Dameklubb, 
Døves Ungdomsklubb, Døves Idrettsklubb, Døveforeningen og skole
elever. I foto- og tegnekonkurransen kan alle være med å delta. 
Blir ~ekkefølgen f~ekso 1. DBK, 2. DBK, 3o DIK, 4. DBK, 5. DUK, 
skal den være: 1. DBK, 2ø DIK, 3. DUK. 
Alle underavdelingenes formenn ~og døveforeningen+ skoleelever) 
skal bli tilskrevet om dette. Er du interessert i å være med i en 
eller flere konkurranser, bør du kontakte formannen i din klubb
forening. Er du medlem i flere enn 1 klubb, kan du bare velge en 
av dem. Ellers kan du kontakte Ungdomsklubbens formann Gunnar 
Hansen eller kultur-leder Molly Hestetun, og få mere opplysninger 
om kultur-konkurranser. Tidspunktet for konkurranser vil bli kunn
gjort ved oppslaget i lokalen og i neste nummer av Budstikken. 
ALLE ER HJERTELIG VELKOMMEN TIL Å VÆRE MED! 

Lørdag 4. mai vil det bli holdt fest i lokalen hvor det blir delt 
ut premier i forbindelse med Kultur-ukeø Ungdomsklubben skal stå 
for underholdninger. Det vil bl.a. bli vist en tricksfilm som et 
par tre ungdommer har laget. 
SIDEN SIST 
Onsdag 16. januar var det bridgekonkurranse mellom unge (under 30 
år) og eldre (over 30 år). Konkurransen foregikk ikke uten drama
tikk. Det begynte med et kraftig "pang"-åpning fra de unge's side 
som erobret hele 30 poeng mot de eldre's 18. Resultatet i 2. runde 
ble: 24-24, i 3. runde: 24-24, i 4. runde: 24-24. Altså 3 runder 
på rad med jevn spill og uavgjort på begge! Fortsatt hadde de unge 
12 poengs ledelse foran 5. og siste runde. De eldre dominerte 
best i siste runde og klarte å redusere avstanden til 4 poeng, 
hvor de fikk 28 poeng mot 20n Resultat: 
1 • Willy Johansen - Hans Wø Larsen, Old boys 52 poeng 
2. Asle Karlsen - Rune Anda, Unge 49 li 

3. Aslak Hansen - Leif Rånes, Unge 40 li 

4. Lars Herland - Jon Stokvik, Old Boys 35 li 

5. Øyvin Ystheim - Gunnar Hansen, Unge 33 " 
6. Arne Iversen - Karsten Ramsvik, Old Boys 31 li 

Ungdom under 30 år: 122 poeng 
Old Boys over 30 år: 118 " 

Onsdag 30. januar var det sjakkonkurranse mellom unge og eldre 
hvor sistnevnte vant alt: 

Jøn Olafsson, Old Boys - Rune Anda, Unge 2-0 
Eilif Ohna, Old B-oys - Kurt Oksnes, Unge 2-0 
Old Boys - Unge 4-0 

SKITUR TIL KVAMSKOGEN 
17. februar arrangerte vi ski-utflukt til Kvamskogen. 14 personer 
var med. Det var mye snø der, men uheldigvis var været ikke hva 
vi ønsket. Det var litt mild og sludd-. Snøen var vått, men et 
stykke oppover var det bedre føre. De fleste av oss hadde slalåm
ski. Vi gikk en lang tur og kom tilbake til ungdomsherberget mang~ 
timer senerea Alle var utslitt. Det var tungt å gå. På ungdoms
herberget spiste vi oss mette før bussturen hjemover tok til.· 
Tii tross for mildværet og vanskelig skiføre var vi likevel for
nøyd med turen. 



~!!~~~~!fY~~~~g ' j 
Vi har blant annet hatt kryssord-aften om fredager. Hyggelig var 
det at noen døve klarte å løse hele kryssorden. Men-det kom ikke 
så mange deltakere. Hver fredag har guttene· fotba~ltrening, så ei 
det kanskje en av årsakene til ·at det bare var 5-8 personer i • :: 
døvefo~&ningens lokale. Eller er det kanskje ikke koselig å være 
i loka:l.en som er for stor og 11kald". 
Pål Kjellig har sagt seg villig til åta imot unge venner hjemme· 
hos seg"Treda~ 15. mars,og gjett om det blir gøy. Dette har vår 
kulturkomite diskutert om og blitt enige før Pål var første mann.~ 
ute. 

UTFLUKT TIL Å-SANE FOLKEHØYSKOLE . --------.--------,.--------------.-....--------.. ______ --------
- Av Grete Olsvold - 1 

Lørdag den 9. mars hadde Ungdomsklubben utflukt til Åsane Folke
høyekolee Vi reiste fra Bergen kl. 19 med "egen" buss. 
Sammen med elevflokken ved Folkehøyskolen samles Vi først til '\ 
festdekkede bord i spisesalen. Her ønsket Rektor Bøe alle hjerte-
lig velkommen, et særig velkommen til kveldens gjester - Ungdoms
klubben. Det så ut~for 'at maten smakte, humøret var på topp, for 
praten "(kontakten)" var livlig fra første stund. 

Etter kveldsmaten samles vi i gymnastikksalen, hvor noen av 
j~ntene fra Folkehøyskolen viste en liten sketsj, etterpå spilte 
to av jentene gitar og fløyte sammen. 

En liten gruppe fra Ungdomsklubben viste.også sk~tsj,_som 
var veldig morsomt Senere kunne alle·være med i folkeviseleik, og 
vi hygget oss sammen og danset til sene kvelden. 

Ungdomsklubben er meget takknemlige for disse årlige besøk 
på Åsane Folkehøyskole- Takk for gjestfrihet - og god kontakt. 
Vi gleder oss å komme tilbake, - TAKKl (32 personer var med.) 

OMVISN~NG I DEN NATIONALE SCENE _________________________ _,__ __ ~_ 
Lørdag 16. mars arrangerte Ungdomsklubben err omvisning i den oven
nevnte teater kl. 10,30. Ialt 13 ungdommer ble vist rundt i nesten 
hele huset. Fru Berit Hafstad var tolk. Vi var innom malerverksted, 
snekkerverksted, systue, treningsrom< lysanlegg-rom, lagerrom, og 
annet. Scenen er for liten (og trang; til å være byens største 
teater. Mens omvisningen foregikk fikk vi se den svenske gruppen 
trene med Gullberg-balletten før forestillingen om kvelden. 

PINSE-UTFLUKT TIL NEWCASTLE AVLYST ---~------------------------------På gru.pn av upasselig båtforbindelse i pinse-helga måtte vi avlyse 
turen til England. Ruten viser at båten går fra Bergen onsdag 
eller søndag (pinsedag)o Hadde vi likevel valgt åta den sistnevnte 
tur, ville oppholdet i Newcastle vare i bare 4 timer da båten der
fra går mandag ettermiddag. Nei - vi var nødt til å avlyse deto 
Da forrige nummer av ungdomsbladet kom ut var man ikke ferdige med 
å planlegge båtruten for 1974, vår/sommer. Men da en av oss fikk 
se ruten for 1972 og 73, viste det seg at det var gode båtforbindels 
i pinsehelgao Tilfellet er altså ikke slik i år. 

UNGDOMSKLUBBENS DUGNADSTUR TIL FERIEHJEn-'IMET -------------------------------------------Ungdomsklubben skal arrangere en dugnadstur til feriehjemmet "Ris
perlen" i dagene 24. til 26. :~~i. Og er du interessert i å delta 
i dette dugnadsarbeidet, så meld deg til formann Gunnar Hansen. 
Er du ir,i.teressert, får du gratis reise, opphold. Har··du fr:i _,,; ::·:. 
fredag 24/5, kan du gjetne ta turen til feriehjemmet onsdag 22. 
eller Kristi Himmelfartsdag 23. mai. 1 

Dette gjelder ikke bare ungdommer, men også andre som er interessertl 
kan være med~ 

UNGDOMSSEMINAR Pl-ÅL VELLYKKET ------------------------------32 ungdommer fra store deler av Sør Norge deltok.i -ungdomsseminar 
I På Ål Folkehøyskole og kurssenter for døve fra 6• til 15. april. 

1
7 aktive kom fra Bergen: Pål Kjellid, Kåre Neeråa, Ottar Smørholm, 
Grete Olsvold samt NDL's ungdomsutvalg: Gunnar Hansen, Rune Anda 
og M~lly Hestetun. De kunne forteile at de har lært mye der, bl.a. 
om teater, om jazz-b~llett og rytmikk, om "skapende drama", om 
ungdomsarbeidet dsv. _ ~- ...... :r.!".._ ,, ••• -·.",~ 1. :·.s,·.r-::-:·12. 
Hver kveld var det mr,e underholdninger-. Tirsdag og lørdag hadde 
deltakerne "fridager' hvor de drc på skiutflukt til Ustaoset og 
Haugastøle Mange.ble brune. 
Langfredag var noen av deltake.rne på ridetur. "Nybegynnere" hadde 
det vanskelig med å styr-e' hesten, den galopperte iblant mot 
rytterens vilje og noen hadde vanskeligheter med å få stoppe den. 
Det skjedde også noe på svømmehallen;·NDL's ungdomsutvalg's formann 
Gunnar Hansen ble "kastet" i vannet med klærne påt 
Før avreisen ble ~et (for først~ gang) delt ut blad til deltakerne 
som inneholdt n0en glimter fra oppholdet samt kurser. Bladet fikk 
navnet: 11Aktuel t for unge døve.'1 og skal komme ut hver gang det er -
landsomfattende arrangement for u~ge døve. 

TRICKS-FEST LØRDAG 4. MAI 1974 KL: 19.00 -------------------------------------------Underavdelingene arrangerer den ovennevnte fest i døveforeningens 
lokale lørdag 4. mai kl. 19.00 med mange fine ~nderholdninger av 
Ungdomsklubben, bl.~. sketsj og trickfilm: "Tro det eller eil" 
Ved disken selges: Smørbrød ra/karbonader - kaffe - forfriskninger. 
Resultater fra foto- og tegnekonkurransen vil bli kunngjort. Det 
blir også delt ut premier i forbindelse med kultur-uke 29. april -
4. maio Senere dans og musikk. Entre kr. 10.- (billetten gjelder 
som lodd). Tegningsliste hos Jorunn Koppen. ALLE ER HJERTELIG 
VELKOMMENt Arr.: Underavdelingene 

!EE2E~_!g!2~~!~~ 
Som nevnt ovenfor vil det bli vist en film under festen 4. maio 
Den er laget av personene i Ungdomsklubbens filmkomitee og viser 
mange fantasifulle scener hvor bl.ao døde ting som f.eks. dokke, 
lekebiler, blir "levendegjort", mennesker "tryller" seg selv vekk, 
eller k~atrer oppover den loddrette fjellvegg m.m.m. 

Ideen bak denne filmen kom fra Rune Anda ~om så samarbeidet m~d 
Tore Karlgård og Gun!lar Hansen. Filmen har vært vist på Ål (under 
ungdomsseminaret) i påsken hvor mange var så "fristet 11 til å 
diskutere om den. 

For tiden fortsetter komiteen å finne på nye tricks som de 
ventelig vil gjøre ferdig fø~ 4. mai. Filmens varighet kommer 
visstnok til å være ca. 20 m::.nutter. 

I iokalen henger en del bi.lder ("kino-bilder") av hva man vil 
få se i den filmen 4. mai~ 

UNGDOMSKLu:BBEl~S DUGNADSTUR TIL FERIBHJEMMET 
Ungdomsklubben skal, som nevnt i forrige nummer av bladet, arran
gere en dugnadstur til feriehjemmet "Risperlen" i dagene 24. til 
26. maio Er DU interessert i å delta i dette dugnadsarbeidet, så 
meld deg til formann Gunnar Hansen. Er du interessert, får du 
gratis reise og opphold. Har du fri fredag 24/5; kan du gjerne ta 
turen til feriehjemmet onsdag 22. eller Kristi Himmelfartsdag 
23. maio Dette gjelder ikke bare ungdommer, men også andre som er 
interessert kan være med. 
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SISTE: AD KULTURUKEN ----.---------------- ·-··- --- -

~tter først~ dags konkurranse med pilkast og skyting leder: 
19 Døv:s ~ridgek~ubb 22 p. 2. Skoleelever 21-&· p. 3 Døves Dameklubb! 
Ungå~mskl ~~e~3XJakkl7ubDb 17 p. 5. Døveforeningen 15 p. 6. Døves 
. u 2 og . øves Idrettsklubb 8 p 
Resultat: Pilkast: (Herrer) 1. Rune Anda BridJJ'e 

Sl_{ytipg: ( -"- ) 1. Harald Hå;erstnd, §ioi;n 29 p. 
Pilkast: (Damer) 1. Kari Opdahl Skolen 17 p 

Resten Skyting:_(-"-) 1. Elin Buanes; Bridge 16 p: 
fortsetter 1 dagene kom kommer, - se progr~mmet. 

I ovennevnte tidsrom arrangerte Ungdomsklubben en 11Kultur-uke 1
• med 

konkurranser mellom alle underavdelingene og døveforeningen og skole
elevene ved Bjørkåsen skole. Det var i alt 8 forskjellige øvel~er: 
Skyting, pilkast, lyn.kåseri, solo-opptreden, "Taushet er gull" t. kunn-
eka:pst~vlj_ng..t. foto og tegning. Tils~~n var dbet 7 11lag" som k:iempet 
om a fila f~esv mulig poeng sammeniag,;. Den klub en som vant en ~veise 
fikk 8 poeng, den som ble nr. 2 fikk 6 poeng, neste plass gav 5 poeng, 
1, 3 osv. til siste plass som gav 1 poeng~ Den klubb som ikke deltok 
i en eller annen øvelse fikk ingen poeng. 
Resultatene ble: 
§.~~!-!2:~.:. Herrer Pilkast: Herrer ______ ...,_ 

1 o Harald Håverstad, Skolen 8 
\29 poeng) 

1 . Rune Anda DBK 

2. (~~ i~e~Aa, DUK 

8 

:'.2, 4'r:o.e Ness~, Døveforening 6 
,~b poengJ 

3 ,. R;?te .. Ar.._?,.1 ~ DBK 5 
, .:. , poeJ ,.g 1 

4. Gotthard Langeland,æ!DK 4 
('J7 p3ong) 

5~ Johs,Samuelsen, DIK 2½ 
( 14 poeng) 

5~ T~rje Karlsen, DSK 2½ 
(14 peeng) 

7 ,. Dag Hafstad, DUK 1 
(8 peong) 

~~;z:~.!!:1:~.:. Damer 
1 . Elin Buanes, DBK 

( ·; ,.. poen.Q') 
2o M~~ly Hes·cetun, DDK 

(9 poeng) 

8 

6 

{'-3 poeng) 
3. Willy Johansen, ~rue 

(8 poeng) 
4. Torkel Hoff, Skolen 

$1 poeng) 
4. Terje Karlsen, DSK 

(7 peong) 
6. Johso Samuelsen, DIK 

(6 poeng) 
7. Arne Nesse, Døveforeningen 

(3 peong) 

Pilkast: Dar:ier ---------
1 . Kari Opdah.l.., Skolen 

<17 poenp.:~ 
2. Narta Sana.er, DSK 

( 10 poeng) 

6 

5 

3-½-

2 

1 

8 

6 

3o Marta Sander, DSK 
( 8 poeng) 

5 

4 

3. Else M. Dalene, Døveforeningen 5 

4,. Gro Onarheim, DUK 
(7 poeng) 

5" Else :lYL Dalene, Døvef. 
(6 poeng) 

6, Kari Opsahl, Skolen 
(2 poeng) 

7~ Ingrid Storedale, DIK 
(1 poeng) 

I!~~~~~E!.:. 

3 

2 

1 

( 7 poeng) 
4. Molly Hestetun, DDK 

(5 poeng) 
5. Grete Olsvold, DUK 

(3 poeng) 
5. Ingrid storedale, DIK 

(3 poeng) 
7. Elin Buanes, DBK 

(0 poeng) 

4 

2½ 

2½ 
1 

Det var 5 personer som meldte seg til lynkåseri som ble holdt i lokaet 
tirsdag 30~aprilo Frammøtet var bra. Da alle var ferdige med lynkåseriet 
ble publikum oppfordret til å skrive ned 3 navn på lappen i den rekke
følgen hvor den beste skrives øverst samt 2 andre navn som publikum 
synes lå godt an til å stå nærmest vinneren. Dommeren fikk samlet alle 
la~per og noterte på tavlen hvem som fikk flest stemmerft Det nevn som 
publilrn.m skrev øverst fikk 2 poeng, mens 2 andre navn fikk 1 poeng 
hvero Uestcn samtlige lapper innholdt navnet Marta Sander og Svein A. 
Peterson og-spenningen var stor idet de to stadig vekslet om ledelsen~ 
En.~t\~~d ledet fru Sanderme~ 15 mot 12. Da det gjensto(3 lapper yar 
st1..1.l:ngen 20-20. Deretter 1·1.kk Svein Arne "full pott' 2 po~ng pa 
hvor lapp) og serret til slutt. 
~ Svein Arne Peterson, DBK "Fortell et eller annet morsomt 

(26, stero~er) .aom kan få 1>ublik:um til å le" 8 
2" he.:."iia Sander, DSK "~'orte.1i om a.in første kontakt 

(2:5 stemmer) med døve" (Hvis du husker) 6 
3o Helge Kjøllebe:eg, DIK "Fortell om din første kontakt 

(, 1 stemner) med døve" (Hvis du husker.,) 5 
4,. Dagr~.y Nesse, DDK "Fo:.•'~811 om din første kontakt 

( 4 stemmer) med døve 11 
o (Hvis :Du husker.) 3½ 

4-. G'..L'ID.a:r Hansen, DUK "Hva ville du gjøre hvis du vant 
\ 4 S-tiem:ner) ')(\/"\ fV\f'\ lr- -'- -'-' 



Solo-opptreden 
--------------Onsdag 1. mai fortsatte man med en fin konkurranse i Solo-opptrelien •. • 
Mange barn var tilskuere. Igjen var de voksne publikum dommere, og ·-:: 
de skulle velge vinner~n på. samme måte som lyn.kåseriet• • •. 
1. Johs.Samuelsen,DIK "NM i friidrett - Moss 1921 (31 stemmer) 8 
2. Rune Anda, DBK "Den dumme husholdersken" (28 stemmer) 6 
3. Kurt 0ksnes, DSK "Bløtkakespising som barn" (21 stemmer) 4½ 
3" Gunnar Hansen, DUK "På kjøreskole" • • (21 stemmer) ·4½ 
5. Gotthard Langeland, Døvef. "På fisketur" ( 9 stemmer} 3 

~!~~~~~-~E-~.l: 
Den..~e konkurransen ble holdt torsdag 2. mai, og emner var: 
"Tale er sølv - taushet er gull". 
"De unge skal man lære - de gamle skal man ære". 
2Ingen kan hjelpe den som ikke vil hjelpe seg selv". 

1 

1~ Døves Dameklubb •• ;·••••·•·••·••••••••·••••••••••••• 3.31 8 
( Gunvor "Ruud 1, 13 •- Liv 0hna 0, 28 - Dagny Nesse 1, 50) 

2. Døves Sjakklubb .•. .,r. .......... o ....................... 3,55 6 
(Kurt 0ksnes 0,37 - terje Karlsen 1.29 - Eilif 0hna 1,49) 1 

3. Døves Bridgeklubb•·••••••·••••••·•••·••·•••••·••·•• 4,14 5 . 
~Erling Bua.nes 0,17 - Sverre Koppen 0,59 - Th. ·sander 2A58) 

4. koleeievene•••o••••••••••••••••••••••••••••••••••• 5,0~ 4 
(Roald Jespersen 0,23 - Bjørg Storesund 2,06 - Hanne Berge 2,40} 

5. Døveforeningen••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 6,15 3 
(Nina Svendsen 3,00 - Toralf Ringa~ 0,22 - Richard Martin 2,53) 

6" Døves Ungdomsklubb ...................... 8 • • • • • • • • • .. • • 7, 23 2 
(Molly Hestetun 1,23 - Dag Hafstad 3,00 - Kåre Neerås 3,00) 

~~~~~~E~:t~!!!~~ 
Lørdag f~rmiddag var det kunnstapstevling (hvemvet mest?) hvor det 
var i alt 60 spørsmål (3 spørsmål pr. runde). Der var det dramatikk 
og mange kl.ubiber lå. jevnt med hverandre hele tiden. 
1o Døves Ungdomsklubb (Asle Karlsen. Pål Kjellid 80 p. 8 
2. Døves Idrettsklubb (Johs. Samuelsen - Marta Sander)76 t1 5½ 
! .. Døves Bridfeklubb (Erling Bua!les - Rune Anda) 76" 5½ 
!: B~;~: ~Ør~~~ få1!~ii~g--o~~~i !e~~Ra~1!eii~kle) ~§ :: ~ 
6. Skoleelever (K.Sylte - B.Robertsen - Bj.Reime) 48" 2 

Fotokonkurranse - Tegn.ekonkurranse 
-----------------------~------------T~l foto- og_tegnekonkurransen var det publikum som var dommere. ~eg-
ningene og bildene var oppstilt som utstilling under "Trick-festen", 

1 
l~rdag kvel~ med påført nummer under hvert bilde/tegngng. Publikum 
fikk hver sin lapp og noterte nummeret til de som etter deres mening. 
3 beste motiver i både foto og tegning. Resultatet ble: 
Fotokonkurransen: i 
1a Johs. Samuelsen, DIK 25 stemmer 8 p. 
2. Berit Hafs:tad, DUK 17 stemmer 6 " 
3. Dagny Nesse,' DDK 15 Stemmer 5 " 
4 o Hans W. Lars en, D:SK 6 stemmer 4 " 
5. Kurt 0ksnes, DSK 5 stemmer 3 t1 

6. Døveforeningen 1 stemme 2 
Johs. Samuelsens bilde viste et duepar på drikkefonteen ved trede
vannet i Stavanger, tatt i 1957 .. Publikum ble tydeligvis hel~ betatt I 
av dette bi-ald-et. 

!~fm~~2~~E~~~~~ 
1. Øyvin Ystheim, DUK 
2. Kurt 0ksnes, DSK 
3. Rune Anda, DBK 
4. Elin Buanes, .DDK 

52 stemmer 
32 
24 
20 

8 p. 
6 
5 
4 

Tegne;en Øyvin Ystheim~ motiv var meget interessant. Han tegnet byens 
nye Radhus, sett fra Lille Lungegårdsvannet, samt omgivelsene omkrih_g 
Rådhuset. 

~!~!!E~~~1~!~~-~~~~!~~!_E!~i 
1. Døves Bridgeklubb •. •••i•••;••••••~•• 
2. Døves Ungdomsklubb ....•..•.••....... 
3. Døves Sjakklubb ... ~ ... ~ ............ . 
4. Døves Dameklubb .................... . 
5. Iæves Idrettsklubb ................. . 
6. Skoleelever ........................ . 
7. Døveforeningen ..................... . 

55½ poeng 
45½ " 
45f ti 

422 " 
34t 
27t 
23 

li 

li 

" 
Lørdag kveld, 4. mai, var det "Trick-fest" i døveforeningens lokale. 
Nær 50 personer var møtt fram og skaffet seg karbonader og andre 
forfriskninger ved selvbe~jeningsdisken. men$ gjestene satt og forsynte 
seg med maten ble det delt ut premier til alle vinnerne i kuJ.turkollio! 
p,u-brane~ne, samt dipl9m til ~e tra beste i hver øvelå§!se Døves Bridge
.w..LU b f~kk en me~et fin premie ~9m best~ lag ~ammenl • 

D~retter var ~et s~etsj som rikk lattermusklene i ~egelse hos 
publikum. Det var: "Pa bi+tur" med Tore Karlgård i hovedrollen. 4 
andre personer var hjulet som stadig punkterte. Og den andre: "På 
operasjonsbordet", spilt a~ Tore Karlgård og Gunnar Hansen. For
skjellige verktøy som hammer, skruhjem, saks osv. var benyttet. 

Deretter ble "Trick-filmen" vist fram. Da filmen var slutt kom 
formannen i Vestfold Døveforening, Jørgen Bjergt (han dertok på gene
ralforsamlingen på Døves Trykkeri A.s samme dagJ og spurte om Ungdoms
klubben vil leie bort denne filmen. Han ville så gjerne vise denne 
filmen en aften i Vestfold. Hyggelige greiE;r, hva? 

Deretter var det dans og musikk til sene natten. 
. -

lokale kul tur-uke -~---------------I dagene 290 Ui)ril til 4 o mo.i var det andre gangen Un~omsklubben 
arr~gerte .. kul turkon,lturronser ne.ll<;I:1 underavdelingene. Den . første 
var i forQ+ndeise med klubbens 10 ars jubileum i høsten 1972. 
lllant øvelsene raerket man ut .det også vor skyting ob pilkast, som 
gansk 7 egentlig hører under sport .. Det var iallefnll geit u ha de 
med t1l_kulturuken. Konkurransen bl~ gjennomført i rekkefølgen: 
1. Skyting, 2. Pilkast, 3o !Qnkåseri, 4. Solo-opptreden 5. Taushet 
er b'tlll, 6. Kunnskapstcvling, 7. Foto- og 8. Tegnekonku-:.ronse. 
Resultatet ble: 1. 2. 3°' 4. 5. 6. 7o 8. 

.. 

1. Døves Dridgeklubb 13 - 22 - 30 - 36 - 41 - 46½- 501·- 55½ poeng 
2. Døves Ungdomsklubb 5 13½- l t - 21{-- 23½- 31½- 37½- 45½ " 
2. Døves Sjakklubb 7½- 17 - 23 - 27½- 33½- 36½- 39½- 45½ " 
4. Døves Dru:aeklubb 10 - 19 - 22½- 22½- 29½- 33½- 38½- 42½ " 
5. Døves Idrettsklubb 3½- 8 - 13 - 21 - 21 - 26½- 34½- 34l " 
6. Skoleelever 10 - 21½- 21½- 21½- 25½- 27½- 27½- 2"7-t· " 
7. Døv-eforeningen 9 - 15 - 15 - 18 - 21 - 21 - 23 - 23' " 

• ..._L.........__.__ .... 
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Dagen før Kro IIitElelfartsdag var ca. 10 person~r på plass i skøyten 
"Duen" tilhørende Gotthard Langeland. Terje, t\ge og Gotthard hadde 
bl.a 0 tatt :med seg sveiser, gressbrenner, stå:J_ og m~teria~l fra D.r.1.v. 
Hichard r.1artin hadde fått en atbeidskarnerat til u k~øre diverse last, 
bl.a. komfyr o.a. :med bil til påten. Kl. 17,30 1a vi_u~ fra S~kker
hetsbryggen. Etter nesten 5 timers fin båttur gikk vi· i land i Veland, 
pa Feriehje:r::u::iet 111-<isperlen". 

I mellomtiden var 4 gutter (De kora først med bil) ute etter.vann, 
siden den var utkoblet på Hisperlen. ca.½ times båttur fra ferie-
hjemmet fylte de bøtter ned vann fra fossen.. . . 

Torsdag opprant med nydelig vær og solskinn. Al~e var t1dl1~ oppe 
og i full vigør til å arbeide. Noen arbei~et me~ veien, f~r_å gJøre 
veikanten pent i lipje □ed hagen. Andre hJalp til oed sveising som de 
skulle ha til utvidelse av kuien. . 

Noen uker i forveien var det sprengt en del ved kaien og en mengde 
steiner lå spredt. Vi bar dem over til kaiuJvi~elses-ste~et.. Sove-. 
rommet i båtnauset var vasket rent. Eva og :Jerit laget kJøttkaker til 
oss Etter midda•7en vasket vi loftet i hovedhuset. srnnt noen soverom. 
Igj;n stod vi to:t for vann som var brukt. opp til all vaskingen: På 
ny ble det hentet eer vann. i\esten av vaskingen skulle ~entes ~il 
lørdag slik at det ville bli flere personer som kunne hJelpe til (de 
andre kom fredag kveld). 

Fredag vo.r alle ute og fortsatte arbeidet.. Om kvelden kom det 
flere slik at vi ble ialt 22 personer. . . 

rtestcn av huset ble gjort rent lørdag, Ja, hver krok 1 stuen,. 
kjøkken osv. Etter at husarbeidet var gjort, fikk vi fisk~kaker til 
midda·,. Senere på kvelden koset vi oss ute på bottur og fisket• . 

0 Aslnk:
0
H.ansen fikk en pigghå i sin fiskestang, men kastet den ut. etterpa, 

Det var en fin kveld. . 
Søndag ble det ikke gjort så nye. Etter at vi hadde spist ~~lser 

og potetstappe til midda~, o:dnet vi li~t i og ~tenfor huset._KJelleren 
b.le grundig vasket. Og sa reiste alle tilbnke til byen ettermiddag. / 

Dag Hafstad 

Ut i det blå 
I-~i~;;~-;; 16 personer (derav 7 piker) på blåtur i So&i• Ingentin~ 
var beateot på forhånd o□ hvor vi skulle dra hen? men at ~erden skulle 
til SOJl Ou Fjordane, visste allco Fredab 310 mai klo 18 bled skøyten 
til G.Lnn~eland ut fra bry~cn ved Torvet :med alle deltaker~e oobord. 
Første da1en skulle vi reise til .;rensen flV SOQ'lo Alle var 1 bodt 
humør 0 6 ~pente på hvor vi skulle hen. Detnvn: flott vrzr. Da klokka 
passerte 23 nådde vi urenaen" Da var det pu tide å se e~ter et ste~ 
hvor vi kunne overnutt,e i telt o Det var nesten bare stein Oi,; lyng a 
se. Like ved midnntt font vi en 0 ård ved Bivindvik, som så mørk ~G 
forlatt ut. 2 personer rodde til lund for å se om det var n~en hJemme 
i urden Nei det var vist ikke det. Pu land med all ba0asJen. Opp 
me~ telt: O • ~å frem □ed tinten. Teltene, 5 i tall, ~tod i rinb 0 Det 
ble la7et bål i midteno Vi uikk en liten tur rundt i 0ården før vi 6 0 

lu oss. Noen sov i baten. ,, . . . . .. 
Lørdab ved ni - hc.1lvti-tiden beb}'nte dct_u_livne 1 leir_-~n iu~en. 

Et. par timer senere Vro' alle om1;ord i 1;åten ~0 Jen. Ferden 6:i.kk_,ti~ 
Eivindvik hvor vi kjøpte mat. Vi k?IJ dit 5 oinu~ter etter ste~~etid 
(kl. 12), men fikk heldi 0 vis lov til å hondle litto Der:tter uikk_ 
båtturen videreo Under turen var det uanbe soo solte ~e6, noenåspilte 
kort nndre hybi.;,epratet. 4 eller 5 0 utte: skiftet ~m a_styre ~ ten. 
Da vi kom til Hutledal (16.30) stoppet vi forn fu _m1ddat;:;0 Le1;1s 
·entene 1a0 et middab, spilte 0 uttene fotball" Noen fisl:et tde fikk ,. 

lnre småfisk), andre solte sei:.> ob budet.. Fra bli.ten moret guttene seL> 

• -

U'D 
-•.......-- --

med å stupe uti vannet. Det var nok veldib kaldt, for de kom seg fort 
ombord i båten ibjen. Noen piker badet også. Etter å ha spist. middab 
fortsatte vi turen i to timer. Vi fant et fint sted i Takle hvor vi 
kempet (satte opp telt)~ Nede ved sjøen ble det laget et stort bål." 
Der spiddet vi pølser 06 noen fisket. Praten gikk livlig for seg. 
Uen natten kom jo, 0 0 det ble sencietid. 

Da vi våknet 1. pinsedo.,;-morben ob slo o~;~-teltet, så vi til vår 
eroTelse at det blåste ob reJ:let. Vi s ... -iste frokost· i båten, andre i 
det gomle båthuset. Teltene 0 6 ruidre utstyr lot vi stå da vi tok 
båtturen til Jrekke for å fylle skøyten med olje. Vi diskuterte da 
om hvor vi skulle dra hen.. I.Iarlc;e ble snart enige ot1 å dra til V o.dheim 
fordi noen sa at der fåntes □ye luka. Turen t.il Vadheim var lang, t1en 
ikke kjedelib. Været lett.et. Da vi kom til stedet. var vi sultne og 
søkte etter kafeteria (mo.ten vår lot vi være ved Takla). r.!en alle 
kafeer var sten 0-t. Heldii:,'Vis var en 6ammel dame grei og åi_;net en 
kolonialbutikk for oss så vi fikk kjØije mat ( :;1å en sønda~ ettermiddag). 

Guttene fisket. Det ble fanbet noen fisk, men dessverre il~ke laks. 
Seien ble stekt ob sonkte herli 6 o Deretter dro vi tilbake til telt-
1,la.ssen vår vad Takle. Alle var trette etter turen og la sec;; til å 
sove med det S3IJIJe. 

2. .1.Jinsedo.G var vi tidlig o .1.~i>e oc;; J.Jokk:et Sar:llllen sakene og [;>'ikk 
ombord. Hjemturen skulle vise se 0 å vare i 10 tioer, bare avbrutt, 
men en times oidd~s "1ause i Skjær hamn. Vi takket. for oss o Det var en 
virkeliG flott tur, vi ulle koI:llller til å minnes le~e. 

DaiJ Hafstad 
Landslotteri ------------
For et ... Jo.r □uncder siden bo.d L.mdsforbundet Untidoosklubben om n 
hjel.1.-e til i forbindelse oed landslotteriet .• Selv hndde de det travelt 
Første 0an~en hjal.1.1 7 uni,;;domraer ned u i1ost.le&;e ca. 5000 konvolutter 
i Fyllin~sdalen. I konvo lå reklOIJebrosjyre om Ål Folkehøyskole samt 
~Jostt.5iroblankett til innkjø.1.. av lodder. I 1,sune 1.1ostet. vi ca. 2000. 
En annen GUili.,; 1 -utt et vi brosjyrene inn i konvolutter 0

0 
det tok flere 

da6er. Det vor □ange un6doIIIIIler som hjul~ til. Senere ble det ~jort 
stiftinger av brosjyrer 0 0 "JostGiroblanketteri alt i alt ca. 30.000 
stko Det var hyubeliJ at un~dommene ville hje pe til. 

Til Oslo 17. mai ----------------
5 bergensunbdo:rumer dro med bil fru 3ergen til Oslo 16/17. mai, for å 
feire nasjonalda 5en sammen □ed Oslo-ungdommer. De hadde forøvriG 
hy~esamvær lJå feriehjem□et hvor de otiså fikk overnatte et. 1-Jar netter. 

L~~~~~!g 
Fredug 15. mars Oi;; fredag 26. avril hadde un~dommene h,yt,;gekveld hos 
henholdsvis Pal Kjellid oti Eva Lauritzen~ uegge gongene kom det 
omln6 15 .1.!ersoner ot-; alle sutte stor ;)ris 11å besøket o Hos Pål hadde 
vi underholdninb og bingo. Deilig sup1:1e ble servert .. 
Det var oGså en fin underholdnin 6 hos Lva. Dl.a. benyttet vi roulette. 
Ellers fikk vi herliGe smørbrød OJ rundstykker og brus. 

E2reQ!!U_~~~-liQ.!:!~§~-=-12~~~s2r~~-y~g-~li_!_f212Q!!l 
Vi vant, vi vnnt~ :3er.;en seiret DI.i: i fotb~ll anno 1974~ Gjennomsnitts-

1 o.lderen iÆ\ lauet var c:::io 20 ur. Vur eLen formann ble to::•j,>scorer med_ 
sine 5 mål. Hele 7 av våre t.:,utter delt.ok i landskæ:n1:,en mot 3verige, 
deriblunt Gunn:ll' Honsen OtS (ko.sserer) l.)ål Kjellid. Norge tapte 0-2, 
men ini,;;en i7unn til å ~åte. I SUi;tember blir det arrangert nordisk 
mesterskn~> i Oslo 0 6 vi ønsker våre t,utter lykke til.-IJed kam,Jene. 

.5.1 
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1:31nnt de 27 nor~ke delto.kere ko!ilLler 9 fru i3ergen: Gunnar Hruisen (leder, 
1 den norske leir~n), Gotthard Langelond, Kåre Neerås, 0yvin Ystheim ' 
G~et~ Olsvold, ~eif .dånes,_ Jon Helge Johnnsen, Hans Dirger Nilsen ' 
0 o .d~chard. Llnrtin. Al~e skal reise med bil herfra til "de tusen sjøers 1 

lnn<:3-• 2 bil~r skul VJ.? Oslo til Stockholm og derfra I:J.ed båt til Abo 
l_bil sku~ v7a Trondheim til SveriGe ved Sundsvall 07 derfra med båt• 
til Vas:.1 i Fi1;1lnnd. Alle møtes i I.mnts!ilt\. Godt pro~run ventes. 
Lørdag 6/7 blir unkoostdug ~ed kveldsµrogram der mnn blir kjent med 
hver011dre. Søndng: Forelesningsdag (Hvert land Gjør rede for ungdoms
arbei<:3-et for <;J.øv; - felles nordisk kveld). tfondng: Idrettsdog (leir
olymµiade, leirbal med prot_;['run, norsk kvelds~rogrru::i). Tirsda. 
Utflu~!sdag (bussutflukt i r.~idt-Finlnnd, svensk kveldsprogr~j. 
Onsduo. SvømmedaG (svømmokonkurrnnser, livredningsøvelser dansk 
pro~<?ID:.1ften) • Torsdab: ~1aturvernsdng (man gjør seg kjent' med naturen 
rede~JØ:else o~ forurensinJsµroulemer, finsk prograIJkveld). Fredag ' 
12. Juli:.Avreise-dag. 

<t-li 

«Trick»-film 
' av ungdommer, 

. . 
Tre medlemmer av Døves Ungdoms
klubb i Bergen har laget en «trick»
film i farger, 8 mm Super. D~n ble v)st 
på «forbundskvelden» ved landsmøtet i 
Ålesund. Og vi har vel ikke sett noe 
morsommere laget av døve her i landet, 
på film. . 

De unge herrene Rune Anda, Tore ' 
Karlgård og Gunnar Hansen har 
«tryllet» med film-opptakeren og sak
sen, og med imponerende fantasi har de 
altså klart å lage en førsteklasses under
holdningsfilm. Fullt av forsvinnings
numre, klatring (uten utstyr) på lodd
rette fjellvegger, gjenstander som blir 
levende, hvordan en f. eks. kan løse 
parkeringsproblemet, osv. 

Det er en film som alle kan more seg 
stort over. 

Jeg har ofte beklaget at ungdommen 
mangler fantasi. Endelig et stort lys
punkt!!! 

Torsar. 

NORDISK UNGDOMSLEIR I FINLAIID ----------------~---------------
Fra Danmark, Sverige, Finland og Norge deltok ialt 97 personer· 
derav ?6 norske (9 fra Bergen) på leiren fra 6. til 12. juli 1974~ 

Leirstedet var ca. 14 km fra M~ts!l!t på en gammel jordbruks
skole, ~ed husdyr streifende omkring. Bortsett fra M~nts~1~-- som 
er en liten bygd - er det langt til nærmeste tettbebyggelse. 

. En dag hadde deltakerne en heldagsutflukt hvor bl.a. Gamle
hJemmet_for døve (eneste gamlehjem i Finland) ble besøkt. Det er 
langt til nærmeste.nabo fra gamlehjemmet. Også et kurssenter for 
døve og et trykkeri for døve var gjestet av deltakerne. 

Bl.a. drev man sport mellom nasjonene; vo11ieball stafetter 
fo~ball m.m. De norske deltakerne var stort sett forn~yd med ' 
leiren og hadde god kontakt med nabolandene. 

UD q -1-Y 
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Av 26 norske deltakere, kom 9 fra Bergen: Gunnar Hansen, Øyvin' 
Ystheim, Richard Martin, Jon H. Johansen, Hans Birger Nilsen, 
Leif Rånes, Gotthard Langeland, Kåre Neerås og Grete Olsvold. 
Vi kom til ungdomsleiren lørdag 6. juli ved middagstid, etter å 
ha passert Helsingfors fra Åbo. Vi hadde ingen problemer med å

1 

finne veien. Stedet, jordbruksskolen i Mf!nts~l~, ligger ca. 75 
kilometer nord for hovedstaden. Da vi kom fram, ble vi vist 
veien til overnattingsstedet, som er 1 km fra leiren. Det viste
seg å være en meget gammel og fallferdig hus!Jentene fikk plass 
på internatet. Av en eller annen grunn gikk guttene i protest
nmarsj 11 mot leirsjefen som resulterte til at alle ble flyttet 
tilbake til de fine soverommene på leirstedet (de var ledige, 
men ikke plass nok til alle. Derfor måtte 1/3 av guttene sove 
på golvet)c 

Prograrr~1ne-ti for hver dag ( utenom mål tidene) var morgengymna
stikk kl. 07.00, flaggheising kl. 09.00, flagghaling like etter 
kveldsmat ca~ kl. 20030, og dans til kl. 24. 

Under åpningen, søndag 7. juli 9 ble det holdt velkomsttale 
og gudstjeneste. Deretter ble flaggene beist i tur og orden 
mens noen fra hvert land hola.t nasjonalsang (Norge: 11Ja, vi 
elsker .. 11

). Første dagen hadde vi diskusjoner om ulige enmer, 
bl.a.: "Landsbygda i går og i dag". På ettermiddagen ble det 
volleyball og badstu. Om kvelden var det norsk program, som 
inneholdt bl.a. pantomime, leker og film om Ål Folkehøyskole og 
trickfilm~ Etter Norges aften gikk alle bort til et lustbus, 
som lå litt lengeT borte, for å danse. 

Mandag var en idrettsdag og foredraget hadde emnet: 
"Idretts-interessen blant ungdommen". Resten av dagen foregikk 
med ulike slag av idretts blea. en volleyballmatch mellom del
takerland. Etter å ha drevet idrett, pleide vi å gå til badstu. 
En gang hendte det at en av deltakerne syntes det ikke var 
varmt nok. Han øste hele bøttcva."1!1 på ovnen i badstu som gjorde 
at det ble hetere! Gunnar Hansen satt nærmest og merket den 
voldsomme heten og følte see utbrent. Alle sprang ut av badstu, 
som ganske sikkert var langt over 100 varmegrader. På mandags
kvelden samlet vi nede på stranden med lagerbål, for å titte på 
det danske programmet. Kvelden avsluttet som vanlig med dans. 

Tirsdag var den dagen da vi fikk noen ledige timer til å gå 
ut for å kjøpe noe. Om kvelden var det islandsk program. 

Hele onsdagen var vi på bussutflukt og farte gjennom mange 
plasser i Sør-Finland. Vi oppholdt oss en stund i et gamlehjem 
for døve. Bygningen er ny og veldig fin med en svømmebasseng og 
en stor teatersal. Videre besøkte vi et trykkeri for døve. 

Etter ma+.pause på en av de naturskjønne plasser som Finland 
er fullt av_, fortsatte vi mot et folkehøyskole for døve,Mal
minharju, som har et fint beliegenhet ved sjøen. Om kvelden var 
det svensk program. Omkring kl. 02 var vi tilbake til Mfultsg1~. j 

Torsc'agens diskusjonsemne var: "Miljøvern og forurensning". 
Om kveld'311 var det en flokk rundt flaggstengene, og alle lot 
den "olympiske ild 11 vandre rundt fra band til band, belt til 

1 sistemann som overrakte den til Norges ledere, ettersom det 11. 
nordiske m~gdomsleir skal holdes i Norge om 2 år. Etter det 
samlet vi til avskjedsmiddag i den festppntete matsal. (Sammen 
med middagen fikk vi et glass melk!) Hvert land framførte en j 
liten takketale til de finske lederne og overrakte et lite 
minne o Til slutt filck alle danse så lenge de orket. Fredag mor
gen var dagen da vi sa farvel til alle de nye venner, og reisenl 
hjemover tok til (noen dro på biltur nordover). Alt i alt en 
perfekt leiruke som vil minneP "lenge. Richard Martin. 

I 



HYGGE-WEEKEND PÅ FERIEHJEI!JMET uRISPERLEN" -----------------------------------------
Fra og med fredag 11. til og med søndag 13. okt~be~ vil det bli 
arrangert en hyggelig helg for ungdommer på feriehJemmet aRis
perlen 11

• Er du interessert, kan du melde deg til Molly Hestetun 
eller Dag Hafstad. Jentene er villig til å lage en felles mid
dag både lørdag og søndag. 

lC> -1,~ 

HYGGE-WEEKEND PÅ FERIEHJEMMET 
-----------------~.,_-----
Ungdomsklubben ha~ skrevet et brev til Feriehjemmets styre og takket hjerte
ligst for at de fikk lov til å arrangere "Hygge-weekend" på feriehjemmet 
"Risperien" ll.-13. oktober 1974. Mange er enige om at det var en av de beste 
ar~angement de har vært med på. Foruten vakthavende deltok 25 unge jenter og 
gutter (halvparten skoleelever ved Bjørkåsen skole). Det var spesielt lørdag 
kveld at stemningen var størst med helaftens dans og musikk. Deriblant var 
det lynutlodning og roulette, og diverse gevinster ble delt ut. Varme pølser 
(hot dogs) og noen forfriskninger var også å få. Svein Tømmerbakke, som lot 
Ungdomsklubben få låne 2 høytalere til musikken, var den heldigste vinner i 
lynutlodning og roulette: Han vant minst 6-7 gevinster, derav en fruktkurv! 
"Festen" varte til langt ut på natten; ingen siste buss å tenke på. Før alle 
skulle dra hjem søndag, etter å ha hjulpet til med å rydde og vaske golvet, 
spurte mange: "Når blir det neste gang?" Det vet man ikke ennu, men ferie
hjemmets formann Harald Nesse sa at U11gdomsklubben er hjertelig velkommen 
igjen til våren med båttur og bading. 

Il\. 

TRICK-FILM 
TIL LEIE 

«Tre medlemmer av Døves Ung
domsklubb i Bergen har «tryllet» 
med film-opptakeren og saksen, og 
med imponerende fantasi har de 
klart l lage en førsteklasses under
holdningsfilm. Fullt av forsvinnings
numre, klatring (uten utstyr) pl 
loddrette fjellvegger, gjenstander 
som blir levende, hvordan en f. eks. 
kan løse parkeringsproblemet, osv. 
Det er en film som alle kan more seg 
stort over.» - Slik lød Torsars kom
mentarer om filmen i Døves Tids
skrift nr. 12-74. 

Filmen er I farger, 8 mm Super. 
Ca. 18 min. spilletid. Den er bl. a. 
vist ved landsmøtet i Ålesund, ung
domsseminar pl Ål, Nordisk ung
domsleir og Nordisk Døvekongress. 

Interesserte kan skrive til Døves 
Ungdomsklubb, Bergen, v/Gunnar 
Hansen, Welhavensgt. 68, 5000 Ber
gen. Leien er kr. 20, + porto. 

I I t 
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HYGGEWEEKEND PÅ RISPERLEN 

I dagene fra 11. ,til 13. okto
ber var rundt regnet 30 ung
dommer på feriehjemmet "Ris
nerlen".-Noen kom dit med bil, 
~ndre med buss. De aller fles
te var kommet før klokken var 
passert 21.00 fredae den 11. 
Vi spiste kveldsmat, og etter
på p~atet og koste vi oss mens 
~oe~ så på Detektimen i fjern
synet. Deretter var det lynut
lodning. I alt ble 200 lodder 
solgt, og det var trekning 
sa.mme kveldo Gevinsten var en 
stor kurv med frukt og sjoko
lade. Den heldige vinner var 
Svein Tømmerbakke. (Han var 
med på feriehjemmet den helgen 
fordi han lånte oss 2 store 
høytalere for musikkanlegget). 
Deretter va~ det anledning til 
å kjøpe mineralvann før vi la 
oss for natten. 

Lørdag var mange sene med å 
stå opp fra senga. Mellom fro-
kost og middag var en "avslap
pet" stund. Middagen - som be
stod av ertesuppe - ble laget 
av nikene,og de smakte herlig. 
4 frivillige gutter hjalp til 
med å vaske opp. 

Om kvelden -nærmere bestemt 
kl. 19 - begynte moroa. Pølser 
med brød(+ ketchup og sennep) 
sa.mt forfriskninger va.rå få 
kjøpt. Det var også roulette
snill hvorav det ble delt ut 
ti gevinster til de heldige 
vinnereo "Danse~olvet" var 
flittig bru.~t hele kvelden. 
Dag Hafstad lia.ddc·med seg sitt 
musilckanlegg ( O:'1; Svein Tømmer
b~dces høytalere). Nesten a.lle 
danset. Rune Anda sto for fil
mingen. Det var den fineste 
kvelden vi har hatt På lenge. 
Klokken ble så mange - omkring 
3-4 tiden utpå natten - før 
alle var kommet til ro. 

Søndag morgen var det bare 
noen få som sniste frokost. De 
fleste sto op~ ved midd~~stid, 
kl. 13. Da fikk vi pølser og 
~otetstappe, som smakte eodt. 
Det var noen brus igjen, og de 
ble straks utsolgt. Etter mid
dagen var vi i gang med ren
gjøringen. Noen vasket opp, 
andre vasket golvet, og atter 

andre ryddet andre steder. Da , 
alt var gjort, dro vi tilbake 
til Bergen før det ble mørkt. 

Dag Ha.fstad 

UNDERHOLDNINGS~ILM 

Nå er endelig trick:film nr. 2 
ferdig. Naturlig nok kan en 
trickfilm med 20 minutters va
righet lages ferdig på en dag, 
men det har vært lite tid til 
dette arbeidet. Trickfilm nr.2 
vil snart bli vist i døvefore
ningen (vil bli kunngjort ved 
oppSlaR" i forenin~en). 

-Døv:s Video har sett trick
film nr. 1, og de synes at den 
er veldig morsom og meget opp
finnsomt laget. 

Fredrikstad og omegns 
hørselvern vil leie trickfiilnn 
nr. 1 p~ et møte 9. januar. 
Det er selvsagt et risiko av å 
leie den eneste originalen vi 
har, men den skal jo ikke ba.re 
ligge i skapet,skulle den det? 

Filmutvalget har nye nlaner 
for 1975. Utvalgets underhold
ningsavdeling vil forsøke å 
lage noen morsomme scener som 
de håper vil"produsere"_smile
båndet hos publikum. Hvis noen 
av leserne har en eller flere 
morsomme replikker som de tror 
kan lages kortfilm av, er man 
tak':nemlig om de blir bragt 
fram for filmutvalget. Også en 
mengde av døves problemer øns
~es filmet, både morsomt og 
alvorli~. Hvis leserne vet 
mye om hvilke problemer de dø
ve har, er det 0ns!celig at de 
~rnnt<1kter filmutvalget, og der 
blir man glad over samarbeidet 
med medlemmene. 



J~len 1974 Unge Døve 
---------------------------------------------

NORSK KURS 
Det ble innledet et kurs i 
norsk mandag 18. n~vember på 
Bjørkåsen skole. ra.it var det 
11 medlemmer a~ ungdomskiubben 
som meldte seg på kurset - som 
forhåpentligvis vil varo helt 
fram til påsken (hver ~andag). 

Elevenes aldersforskjell ar 
fra 20 til 29 år. Det virket 
litt rar å sitte på Sko1eben
lcen, særlig for de e1d.st~ av 
e1evene, men man blir aldri 
for gammel ti1 å lære. 

Norsk er som kjent det Vilc-
tigst~ for døve å lære fra.mfo~ 
alle de andre skolefagene. Det 
er svakheteh på sprlkkunnska
~et som gjør 4et vanskeiig for 
de fleste d~ve å snakke eller 
å skrive riktig - hvorav kon
takten med hørende spiiler en 
vesentlig roile her. 

Læreren vår~ Atle Vikøyr -
~om nettopp var ferdige med 
ekså.men i tegnsprå.kla1.rsets 
·hedje trinn, ha.i:-vært norske
lærer på Bjørkåsen ienge nok 
til~ kjenne de døves språk
feil. Den første kvelden lærte 
han elevene å kjenne. Om tegn
sprc\ket sa. han: "Jeg bruker 
dessverre nye tegnspråk, men 
jeg håper at dere vil forstå 
meg likevel." Han håpet o.~så 
på at elevene kunne lære ham 
te,~nsprå!c på noe han selv ik..lce 
hadde lært på kurset. Elevene 
kunne ikke forsikre ham at det 
de lærte ham var riktig. En 
gang spurte han om tegnspråk 
på "sykehus". Det viste seg at 
tegnspråket var forskjellig 
blant elevene og læreren sa~ 
"Jeg ser at dere il,jce er enige 
om hva som er rikti~." 

Det ble delt ut en fortel
ling som vi skulle lese ig,jen
nom for sl!,, å s 1cri ve om det med 
egn~ ord om hva vi hadde lest. 
De som var ferdige gil~'!( bort 
til læreren, som rettet even
tuelle feilo Deretter var opp
gaven i forandre en fortelling 
fra fortid til nåtid (noe som 
ikke var ·1ett for de fleste). 

En uke sonore lærte vi 
betydningen av fremmede ord 
som vi ofte finner i avisene, 
bl.a.. "drastisk", "skamplett", 

"sa.ktehS iidce", "grotesk", "U
land" 1 11vpldedige", o.s.v. Man 
k~ _dog finne betydningen selv 
•cd å 1.ttse sammenhengen. ' 

Senere skulle vi finne alle 
vefb vi kdm over i en fortel-
1irtgf o~ deretter bøye dem i 
tid: tnfirlitiv, presens, im
pS3rf ektum og 'J?erfe1.dum parti
sipp. Det viste seg å vær~ et 
vrient oppgave for mange, men 
det er viktig å kunne dem. 

Når 17!· blnlker språket i 
skrift 1 har vi mange ting å' 
~EiSSe på. For det første må vi 
overholde de regler gramatik
kon gi:r. Fbr det andre må vi 
velge de ordene som passerl 
best. For det tredje må vi 
forme setningene slik at me-1 
ningen kommer klart fram. ~lik\ 
bl!lr vi a.11e ~runne. 

Vi håpe~ at det vil bli et 
lærerikt kt.U's. 1 

PÅSKEp PÅ Åt? 

Er det hoen som er interessert 
i påskeopphold på Ål Folkehøy
skole? 

Vi vil opnlyse at NDL's 
ungdomsutvalg har skrevet brev 
til formenn i ungdomsklubber 
o~ bedt dem (oeså oss) under
søke om det er noen unge som 
har lyst - mon tør ikke fordi 
de tror at det blir svært fåo 
Hvis det er interesse, bør de 
onpfordre dem til å sende sin 
anmeldelse til forbundcto 

Det skal i~dce være noe kurs 
på Ål i påsken. Nei - det er 

0 0 bare tale om opphold pa Al for 
vanlige påsketurister, og at 
de selv må betale reise og 
opphold. Her tenker man ",are 
på å hjelpe enkelte ungdommer 
til å treffe hverandre i pås
ken, og vi har en muli~het nå 
Ål. 
Hvis DU er interessert, kan du 
skrive til forbundskontoret~ 
NDL1 Møllendalsveien 17, 5000 
Bergen, innen 11. januar 1975. 

Hvis det er et eller annet 
spørsmål som du ønsker svar, 
kan du bare kontakte Gunnar 
Hansen. 

.1 
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UNGDOMSVIRXSOIHE'l'.8,N I 1914 
Dette året - 1914 - er ønart 
forbi, og 1975-tallet ligger 
pl lur. Jeg vil, øom formann i 
Bergen Døvetofenings ungd.omø
utvalg, fortelle litt om ung
domsvirksomheten i Bergen, fra 
januar til desember 1974. 

Det ser ut til at aktivitet 
blant ungdommene ølete i li' enn 
i fjor. _Ungdo•utvalget, som i 
lr bes+"'d FN • Xoil7 Hestetun, 
Ootthard Langeland og meg, har 
,, -.+.t fin samarbeid med vlrt 
utvalg og ogal med andre ung
dommer som bor i Bergen. 

Under UngdoQIBklubbens lrø
metW l 'j~ 1;l'e d'et vedt,att 
om en ny styreform og lilcesl 
at kontingenten ble •lf!Yfet. 
Det viste seg A være bedre, 
noe jeg er fornøyd med. Det 
gav mere alctivitet blant unge 
medlemmer. 

I A.r var det første gang at 
filmutvalget laget ·trlokfllm. 
Det var ogs! første gang det 
ble laget et blad for unge 
døve, som sommer ut 4 ganger 
om Aret. 

Litt om filmutvalget, Dette 
utvalget ble delt i to grupper 
hvorav den ene hadde ansvaret 
f.or film fra foreningsvirksom
heter - populært kalt "Årsre
vyen" - mena den andre gr\lJ"pen 
la hovedvekten ~1 underhold
ningsfilm. ft>ickfilmen ble 
meget p0pular, og var vist i 
nesten hele Borge, ogsl i Fin
land v/Nordiak Døvekongress og 
Nordisk ~0111&leir. 

Kulturutvalget har ogal 
gjort mye fint i Ar. Mange nye 
arrangementer ble gjennomf~rt, 
bl.a. flere utflukter. Noen 
ganger dro vi pl langtur med 
bAten som tilhører Gotthard 
Langeland, bl.a. pA. "Dlltur" 
til Sognefjorden i pinsC)D.. 

Vi har noen g~t- hatt
~yggelcvelder hjemme høa noen: 
av vi.re medleD1Der, ali.le at 
ungdomme~ var samlet. 

Weekend pl feriehjel!lllet bør 
ogsl nevnes, for det var enn.. 
de koseligste aamm8!1ltomater. 
2 ganger var det arrangert om
vianing (på. Bjørkløen skole og 
Den !.14tionale Scene) med mange 

deltakere. I vinter hadde vi 1 

et kura i jazsballett og det 
ble også gjennomført et kurs i , 
norek. I tillegg var det flere 1 
"sml" arrangementer i år. 

Ved ungdomsseminar på. Ål i 
pbkeulcen sendte vi ut hele 7 1 
representanter, og ved Nordisk 
ungdomsleir i Finland deltok 
ikke mindre enn 9 personer fra 
Bergen. Det viste seg at ung
dommene var ivrige i •• I følge -
med og l være med på mange 
ting. 

Jeg håper at alle var for
nøyd med årets program, og hå
per at ogsl 1975 vil bli like 
fint. 

Til slutt ønsker jeg alle 
ungdommene en god jul og et 
godt nyttår? 

Formann Gunnar Hansen 

ÅRSMW!'E nr. 12 

for Døves Ungdomsklubb hol
des i døveforeningen fredag 
24. januar 1975 kl. 19.00. 
Dagsorden: 

• l. Apning. 
2. Valg av en referent. 
3. Årsberetning. 
4. Regnskap. 
5. Xatf epause 

(klubben spanderer) 
6. Inn.lcomne forslag (mA. 

være formannen i hende 
innen 10. januar 1975). 

7. Valg av en leder i ung
domsutvalget og dens to 
assistenter. 

Velkommen til liramøtet! 

~~;m:~·.,.. 
Alte' s·gm er- unde~ )0 ~ k~ 

1 

fl U~msklu'bbens.. ~be,. 
rtt--fning . torsdM , 9. ja.nu~, i_ 
«•~toreningen.: ». -so~ iJtlce 
k• kQflUllø . og. d~ so~ ''\o; i ' 
~ og F-jOJ"(l~.n, og, ~e 
e!tecle.'l' l Bor-dalantt, • kan 
økri'V'e til Døve$ U~oms
klubb, Welhavens gate, 68, 
5000 J3ergen, Olf be om l fl 
!rsberetningen tilsendt. - .. ~ - -
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TIL SYDEN I SO!-'IMER? 

Har du noen planer for sommer
ferien 1975? Hvis du tenker på 
ungdomsleir, må vi dessverre 
meddele at det i!c..lce blir noen 
unedomsleir i 1975. For at det 
s~al bli en sommer hvor ung
dommer samles, tenker vi åta 
en gruppereise til Syden hvis 
interessen er stor. Det er 
ikke bestemt om hvor i Syden 
vi har tenkt oss. Hvis du er 
interessert, kan du skrive på 
c~1 la:p::.J° til Gunnar Hansen, og 
notere hvilket sted i Syden du 
1,msker deg. Etterpå kan vi se 
hva de fleste h~r notert, og 
sette et op11slag i døvefore
nin~en og i Budstikken med 
resultatet av forslagene. Der
etter k:."n vi bli enige om ste
det (kc>.nskje blir det to eller 
tre fors1cjellige steder) og 
~onde innmeldin~en til NDL's 
u..~gdomsutvale. De skal så se 
iBjennom forslagene fra andre 
U..TJ.{~domsklubber oi1;så. Siste 
frist for innmeldingen til NDL 
er 1. februar, men vi kan dis
lrutcre om det lenge før. 

Det m!i i~dce oppfattes som 
om det er forbundet som skal 
dekke utGiftene - nei - her 
skal alle som delt?x betale 
turen selv. Derfor vil det 
være fint om pen&esparingen 
begynner nå. Vi har orprettet 
en reisekasse, hvor de inte
resserte kan spare onp en del 
reisepenger. Hvis du vil spare 
på don måten, kan du gå til 
}::asserer Pål Kjellid og få en 
"reisekassebok". Der vil de 
innsparte beløp bli notert og 
underte~net av kasseren. Selv 
vil han notere alle reiselyst
nes snarebeløp i hovedboken. 
Hvor meg-et du kan spare hver 
gang, ,'sår opp til deg selv. 
Men du må O[sSå ref'ne ut hvor 
~ye beløp det vil bli når som
meren er kommet. Hvis du spa
rer 10 kr. hver uke, blir det 
ca. 250 kr. i slutten av juni. 
Hvis du snarer 100 !er. hver 
uke, vil beløpet komme opp i 
ca. 2.500 kr. og da har du 
kanskje mer enn nok til lomme
penger. Vor, som sagt blir· ·det· 
din sak. 

Enda en opplysnill8' i for
bindelse med reisekassen~ Hvis 
du senere ombestemmer deg, og 
vil helst være hjemme den som
meren, får du alle dine spare
penger tilbake - eller, om du 
vil, spare dem til 1976 eller 
hva? 

Vi snakker mer om Syden
planer i døveforeningen! De 
unge som bor langt borte, og 
som ikke er å finne i døvefo
reningen,kan skrive -til Gunnar 
Hansen, Welhavensgato 68, 5000 
Bergen. 

Tenk over det i romjulen! 

-~' l / 
-~~ 

// \Sl ' 
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NORSK UTTALE: 

Au 
Baby 
Back 
Badstue 
Blind 
B.M.V. 
Chile 
Cognac 
Cowboy 
Derfor 
EDB· 
Kontroll 
Lunsj 
Manchester 
Offentlig 
Peanøtt· 
Quisling 
Race 
Shakespeare 
Stoff 
UNESCO 
UNICEF 
Washington 
Whisky 

æu 
be:i'bi 
bækk 
ba'stu 
blinn 
be:em:ve 
t(sj)i: 'le 
kånja'kk 
kå'vbåi 
dæ'rfår 
e:debe' 
kontrå'll 
løn(s~) 
mæ'nt{sj)ester 
å'ffentli 
pi 'anøt 
kvi'sli(ng) 
reis 
(sh)ei'kspi:r 
stå.ff 
une'sko 
u'nisef 
vå'(sh)i(ng)ten 
vi'ski 

-
! I 

) 
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Ungdomsklubben tilfreds 
med nyordningen 
Gunnar Hansen fortsatt leder 

Bergen Døves Ungdomsklubb holdt sitt 13. 
lrsmøte fredag 24. jan. Ungdomsleder Gun
nar Hansen innledet medl ønske de 27 fram
møtte ungdommene velkommen. Bergen 
Døveforenings formann, Guttorm Karlsen, 
var til stede. Rune Anda l>le valgt til re
ferent. 

Bide til lrsberetningen og regnskapet 
kom det en bemerkning. Ellers ble alt god
kjent. - Deretter var det kaffepause. Klub
ben spanderte. 

Under innkomne forslag foreslo styret at 
navnet «Kulturutvalg» skulle endres til 
«Programkomite». Navnet vil ~e bedre 
slik, for det er ikke bare kultur-arra emen
ter som skal avvikles. Forslaget 6 e en
stemmig vedtatt. 

Ungdomslederen opplyste at bide ung
domsutvalget og medlemmene stort sett var 
fornøyd med den nye styreformen I klubben. 
Nyordningen var i fjor blitt vedtatt for et 
lrs prøvetid. I lr vil det bli utarbeidet et lov
forslag som skal forelegges medlemmene pl 
ekstraordinært lrsmøte. 

Valg: 
Ungdomsleder: Gunnar Hansen. Assis

tenter: Molly Hestetun og Gotthard Lange
land. 

Revisor: Svein Arne Peterson, med Gro 
Onarheim som vararevisor. 

Valgkomite: Karsten Ramsvik, Grete 
Olsvold og Eva Lauritzen. 

• 
Ungdomsutvalget (ungdomslederen og as

sistentene) hadde kort etter lrsmøtet et 
møte hvor de diskuterte oppnevnelse av 
flere til de forskjellige vervene. Etter at de 
oppnevnte har pltatt seg oppgavene er 
vervene slik fordelt: 

I 
I I 

Gunnar Hansen. -

Else Marie Dalene, sekretær. Pli Kjellid, 
kasserer. Frode Bjlnesøy, programkomi
teen. Rune Anda, filmutvalget. Rune Anda, 
redaksjonskomiteen. 

Sekretær Else Marie Dalene har som opp
gave l referere vedtak bide ved ungdoms
utvalgets møter og styremøter. De nevnte 
ledere og ungdomsutvalget samt en repre
sentant fra Bergen Døveforening utgjør et 
styre. De har styremøte hver første tirsdag 
i mlneden, unntatt i ferietiden. 

Virksomheten i ungd.klubben i -74 
Det synes som om aktiviteten blant med
lemmene i ungdomsklubben økte i 1974, 
sammenliknet med !ret før. Ungdomsut
valget har hatt et fint samarbeid, og det ser 
ut til at den nye styreformen og sløyfingen 
av medlemskontingent har vært populær. 

Film-utvalget laget for første gang en 
slags spillefilm. Den fikk navnet «trick
film». Døveforeningens medlemsblad kom 
med spesialutgaver, hvorav 4 numre hadde 
spesielle ungdomssider. Det ble gjort pl en 
mlte sl vi kan si at ungdomsklubben harfltt 
sitt eget blad. Og det er meningen l fort
sette med dette. 

Filmutvalget ble delt i to grupper. Den 
ene gruppen hadde ansvaret for film fra 
foreningsvirksomheten, populært kalt «lrs
revyen». Den andre gruppen la hovedvek
ten pl l lage underholdningsfilm. Trick
filmen ble meget populær, og er nl vist i 
nesten hele landet, dessuten i Finland bide 
ved den nordiske ungdomsleiren og ved 
døvekongressen. 

Kulturutvalget har ogsl gjort mye fint. 
Mange arrangementer er gjennomført, bl. a. 
flere utflukter. Noen ganger dro vi pl 
langtur med biten som tilliører Gotthard 
Langeland, bl. a. pl «Biltur» til Sogne
fjorden i pinsen. 

Ungdommen har av og til vært samlet til 
hyggekvelder hjemme hos noen av de unge. 

Ukeslutt pl feriehjemmet kan ogsl nev
nes. Det var en av vire koseligste sammen
komster. To ganger arrangerte vi omvis
ninger (pl Bjørkben skole og pl Den 
Nationale Scene) med mange deltakere. 
I vinter hadde vi et kurs i jazz-ballett, og det 
er ogsl gjennomført et kurs i norsk. I tillegg 
hadde vi flere «sml» arrangementer. 

Ved ungdomsseminaret pl Ål i piskeuken 
sendte vi hele 7 representanter, og ved 
Nordisk ungdomsleir i Finland deltok ikke 
mindre enn 9 ungdommer fra Bergen. - Det 
viste seg at ungdommene var ivrige etter l 
følge med og være med pl mange ting. 

Jeg hiper nl at 197S vil bli et like godt lr. 
Referent. 

d 
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SLIK SER UNGDOMSKLUBBENS ORGANISASJON UT I DAG: 

Representant til 
formannsmøter og 
kontaktutvalgmøter. 

Sekretær for 
styremøter og 
arbeidsutvalGet. 

Programkomite. 
F. Bjånesøy 
Dag Hafstad 
Gro Onarheim 
Berit Hafstad 

Else M. Dalene 

(møter etter Frode B"ånesø 
avtale). 

I Medlemmer I 

Døveforeningens· 
re resentant 

Marta Sander 

Under hver komite er nevnt 
"medlemmer". Det vil si at 
andre utenom komiteen har 
adgang til å arrangere, ~j0re 
noe selv - med komiteens god
kjennelse som hører under 
komiteens virkeområde. 

F.eks. programkomite: Ved 
fester kan en medlem lede 
underholdninger; ved spille
kon.lrurranser kan en medlem 
være dommer, oos.v. 

HOVEDLEDER 
Forøvrig med i 
alle komiteer. 

Gunnar Hansen 

UNGDOMSia.UBBENS 

STYRE 

1 9 7 5 

(møte hver første 
tirsdag i mnd.) 

På1 Kjellid 

Arbeidsutvalget: 
Gunnar Hansen 
Molly Hestetun 
Gotthard Langeland 
Sekretær: 
Else Marie Dalene 
(møter etter avtal) 

lo assistent 

olly Hestetun 

~. assistent 

G. Langeland 

Redaks"onskomite: 
Rune Anda, Gunnar Hansen 
(møter etter avtale) 

Medlemmer 

Filmkomite: 
Rune Anda 
Gunnar Hans en 
Kåre Neraas 
Øyvin Ystheim 
(møter etter 
avtale • 

Medlemmer 

Filmkomite: Medlemmene kan få 
anledning til å filme virksom
heter i daveforeningen, f.eks. 
utflukter, fester osv., dersom 
incen fra filmkomiteen er til
stede. Medlemmene kan også 
f. ekso være "skuespillere" 
ved filminnspillineene. 

Redaksjonskomite: Medlemmene 
kan sende stoff til bladet, 
skrive sine meningel\~ opple-
velser, OoSoV. • 
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VALGRESULTATER PÅ ÅRSMØTET: 

_Ungdomsleder: 
Gunnar Hansen 
Dag Hafstad 
Gotthard Langeland 
Jon Maenus Anda 

Assistenter: 
Molly Hestetun 
Dag Hafstad 
Gotthard Langeland 
Else Marie Dalene 
Gro Onarheim 
Jon Maenus Anda 

17 stemmer 
5 
1 
1 

13 
11 
10 
6 
4 
2 

li 

li 

It 

stemmer 
li 

li 

li 

li 

li 

Valgkomiteen mente at Dae i)dce 
fikk absolutt flertall foran 
Gotthard (11 mot 10) til å bli 
val;-st som 2 o assistent. Det 
ble omvalg tre ganger inntil 
resultatet ble: 

2. assistent: 
Gotthard Langeland 
Dag Hafstad 

Revisor: 
Svein Arne Peterson 

13 stemmer 
10 " 

med Gro Onarheim som varamann. 

Valgkomite: 
Karsten Ramsvik 
Grete Olsvold 
Eva Lauritzen 

Ungdomsutvalget (ungdomslede
ren o~ assistentene) hadde 
kort etter årsmøtet et møte 
hvor de diskuterte op~nevnelse 
av flere til de forskjellige 
vervene. Etter at de oppnevnte 
har påtatt seg oppgavene og 
o~pnevnt medarbeidere, er ver
vene slik fordelt: 

Sekretær: 
Else Marie Dalene. Sekretæren 
har som oppgave å referere 
vedtak både ved untsdomeutva.1;. 
gets møter og styremøter. 

Kasserer: 
Pål Kjellid. 

Programkomite: 
Frode Bjånesøy (leder) 
Dag Hafstad 
Gro Onarheim 
Berit Hafstad 

Redaksjonskom~~: 
Rune Anda (leder), 
Gunnar Hansen 

Filmkomiteen: 
1- -

Rune Anda (leder) 
Gunnar Hansen 
Kåre Neraas 
Øyvin Ystheim 

BESØK PÅ ÅSANE FOLKEHØYSKOLE 

Lørd~~ 220 februar besøkte vi 
6 ' 
As ane Folkehøyskole o Det var 
en nesten fullstappet buss som 

• kjørte oss døve til og fra 
skolen. 

Da vi kom frem, fildc vi 
kveldsmat sammen med elevene. 
Maten smakte godt. Læreren 
0nsket oss alle hjertelig vel
kommen, og håpet at vi ville 
få en hyggelig kveld sammen 
med elev€~. 

Etter kveldsmaten var det 
omvisningen av skolen. Vi fildc 
bl.ao se litt på de forskjel
lige klasserommene, i jente
og iutteinternateto De elevene 
som bo:r- på skolen har fått et 
flott sted å trivdes i, synes 
jeg. Etter omvisningen gikk vi 
inn i den store gymnastikksa
len med pyntende småbord. Da 
alle var kommet på plassene 
sine, ble vi ønsket enda en 
gang vel!commen til samværet 
denne kvelden. Først viste 
elevene oss film fra en skitur 
på fjellet. Etterpå viste Gun
nar Hansen triclcfilm nr. 1 og 
2.Alle fildc sog on god latter, 
o~ man~e av elevene undret seg 
mye over at de døve er så 
flinke til å 18.[;e trick-film. 

Elevene fra Åsane Folkehøy
skole viste oss litt skuespill 
og det samme gjorde ungdoms
klubben for døve i Bergen. Så 
ble vi servert deilige bløt
kaker og brus. Etterpå var det 
et lite konkurranseo Senere på 
kvelden var det litt folkedans 
o~ dans etterpå. 

Ved avslutningen ta2dcet be
styrerens kone oss for at vi 
ville komme, og ønsket oss 
alle velkommen igjen neste år. 

Vi har hatt on. hyggelig_,,. 
0 0 ~ 

kveld pa Asa.ne Folkehøyskole. 

Else Marie Dalene 
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SOMMERTUR TIL SYDEN HUSKELISTE: 

Fra ~orske Døves Landsforbunds 
ungdomsutvalg fikk vi vite 
at de flesto av 40 påmeldte 
deltakere valete Mallorca og 
Benidorm (begge Spania). Mer 
enn halvparten er fra Bergen. 

Tirsdag 18. februar hadde 
vi bosøk av en representant 
fre, !forsk Folke Ferie' s reise
byrå. Han ve,r i velferdsentret 
O'f viste film om Mallorca, o~ 
fortalte litt om det+ Beni
do~m. Mange un~e var tilstede. 
De stilte en ~engde spørsmål, 
Of~ fild~ r;reie svar tilbake. En 
av ~em spurte om bilutleie, og 
svaret var bl.a. at de som vil 
leie bil ikirn behøver å ha en 
intern;i,sjonal sertifikat, men 
nen vanliGe norske sertifikat 
al å. Leieprisen varierer fra 
bi type til biltyne.Foredrags
holderen kunne fortelle a,t han 
en da,:~ leide en bil Or'! kj0rte 
ov r 300 km på en da.~ sammen 
med 3 an~re personer.Utgiftene 
ble på bare 70 kr. (leiepris+ 
bensin). Deler man den på 4~ 
bl~ det altså kr. 17,50 på 
hvert Det ble bl.a. fortalt at 
en by i Mallorca 111;1,r 3000 inn
byr;-gere, mens turistene alene 
teller 400.000 personert 

Det er bestilt billetter, 
både til Mallorca oe Benidorm. 
Avreised~to blir lord~~ 12/7, 
med tilbakcJ:omst l0rdo...:; 26/7. 
Direkte flyreise fra. og til 
Bergen. 

Deltakerne må huske på å ha. 
med seg pass ~å reisen. Glem 
heller ikke å te, med fotoappa
ratet, or•: ta ma,nc;e fine bilder 
der nedefra! 

Underavdelingene arrangerer 
som kjent fester hver måned. 
Vi har satt opp en liste av 
frivillige personer (se neden
for) som skal være med i den 
såkai te "f est!rnmi tc:r ett er tur. 

Januarz Grete Olsvold 
Februar: Karsten Ramsvik 
Mars i Eva, Lav.ri tzen 
April: Molly Hestetun 
Mai~ Else Marie Dalene 
Juni~ Gro Onarheim 
August: Øyvin Ystheim 
September: Kåre Nerar1,s 
Oktoberi Jon Hel~e Johansen 
November: Roger Lygre 
Desember: Atle Haugan 

BEKJENTSKAP 

De som ønsker å brevve!csle med 
eller å komme i konte.let med 
noen via bladet "Unc-e D0ve", 
k",n s1::rive noe under rubrikken 
11Bekjentskap 11

• Navn og adresse 
vil ikke bli offentliggjort i 
bladet. Alt vil bli behandlet 
konfidensielt. De som skriver 
til Unge D0ves "Bekjentskap", 
uten å oppgi navn og adresse 
ti1

1
redaksjonen, kan ikke 

vente å lese sin avertissement 
i bi ad.et. 

HYGGE-WEEKEND PA FERIEH.f.i!:MMET ! 

En hel~ i april eller mai vil 
det bli arrane;ert hyg~e-weelc
end for un[;dommer på ferie
hjemmet 11Risperlen 11 • 'Er du 
interessert, kan du melde deg 
til Programkomiteen ved Frode 
Bjånesøy eller Dag l'rafstad. 

På samme må.te so1T1 sist ( o!::t. 
1974) vil jentene l&ie en fel
les middag både lørd. o~ s0nd. 

SJ AIGC- OG BRIDGEICO!HCTJRRANSE 

Etter :råske s_cal vi ha s ja~dc
ocs bridge-kon2~rranse mellom 
un~e (under 30 år) oc Old Boys 
(over 30 år). ForriGe ~ang, i 
januar 1974 vant vi. med 122 
mot 118 poeng i bricl.~~e ~ men vi 
ble slått "knock out 1

! i sjaldc. 
Er du interessert i å være med 
i konkurransen, kan du melde 
deg ·til Dag H. eller Frode B. 

f 

ANNEN BRIDGEICONKURRANSE MELLOM OLDBOYS OG JUNIORS, mandag 28. april 1275: ---- -T 
Fra runde til runde: 

1. runde: Spill nr. 1 :-1! Asla,/Rune - Erling/Willy 
~ Gunnar/Øyvin - Arn¼Gotthard 

Old boyss 28 Eilif/Klaus - Dag Atle 
Juniors& 44 Sverre/Hans - Leif/Kåre 

2. runde ~~:.11 nr. 4 - 6: Eilif/Klaus - Sverre/Hans 
GUill'llar/Øyviro - Erling/Willy 

Oldboys: 28 Asle/Rune - Arne/Gotthard 
Juniors: ~I Leif/Kå e - Dag/Atle 

1!...!:~~de~pil!.Æ~.!..-1-=_2: Sver*e Hans - Gunnar/Øyvin 
- Erling/Willy Eilif Klaus 

Oldboys: 39 Leif Kåre-- - Arn¼Gotthard 
Juniors: 33 Asle/Rune - Dag Atle 

i:,,E!!ld~-~ill_!!~!.Q=12s Arne/Gott hard 
Sverre/1ia,ns 

- Erling/Willy 
- Dag/Atle 

Oldboys: 37 Leif/Kåre - Eili¼Klaus 
Juniors·: 35 Gunnar/'trvin - Asle Rune 

2• rund~_2pill nr. 13-12: Gunnar/Øyvin - Eilif/Klaus 
Arne/Gotthard - Dag/Atle 

Old boyss 35 Asle/Rune - Leif/Kåre 
Juniors: 37 Erling/Willy - Sverre/Hans 

60 ~unde: ~llL!!!:.!..-16-18: Leif/Kåre - Erling/Willy 
Asle/R e - Sve,,rre/Hans 

Old boyss 31 Eilif/Klaus - Arn¼Gotthard 
Juniors: 41 Gunnar/Øyvin - Dag Atle 

1· rnPdes Spill nr.!.-1.2.=ll= Erling/Willy 
Leif/Kåre 

- Dag/Atle 
i- Gunnar/Øyvin 

Oldboys: 42 Sverre/Hans i- Arne/Gotthard 
Juniorss 30 Asle/Rune - Eilif/Klaus 

Resultat1 1. Asle Karlsen - Rune Anda, J 83 P• Juniors: 

Manda.g 

2o Leif Rånes - Kåre Neraas, Ji 72" 
3. Gunnar Hansen - Øyvin Ystheim, J' 71" 
4. Eilif Ohna - Klaus Rasmussen, 0 64 " 
5. Sverre Koppen - Hans W.Larsen, 0 62" 
6. Arne Iversen - Gotthard Lange]..Q 61" 
7. Erling Buanes - Willy Johansen O 53" 
8. Dag Hafstad - Atle Haug-an, J 38 11 

14. april: 
1. Eilif Ohna - Svein A.Peterson, ½ 81 P• 
2. Asle Karlsen - Hans B.Nilsen, J 72" 
3. Erling Buanes - Willy Johansen O 69" 
4. Leif A.Rånes - Kåre Nerfl-8,s, J" 66 11 

5. Sverre Koppen - Hans w.tarsen, 0 62" 
6. Gunnar Hansen - Øyvin Ystheim, J 59 11 

7" Klaus Rasmussen - Arne fversen O 53 " 
8. Dag Hafstad - Erling Kvp.lsund, J 42 " 

Oldboys: 

Mandag 14. 
Oldboys 
Juniors 

Total: --
Oldboys: 
Juniors: 

17(-12 
13 - 5 
13 - 5 

9 ..... 9 

14 - 4 
13 5 
1-S 5 
12 -6 

13 5 
1] 7 
10 8 
10 ... 8 

14 - 4 
13 ... 5 
12 • 6 
111 

- 7 

16 • 2 
15 -3 
15 3 
14 - 4 

12 .... 6; 
l] 7 
10 ... 8 
9 ~ 9 

16 2 
14 - 4 
1~ - 6 
10 - 8 

264 poeng 
240 li 

april,¼ 
-'I 

265 poeng 
239 ti / 

505 poengl 
503 poeng! 

I 
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Sia-UTIDLtJKT TIL MYRICDALE~ • --

Lø~dag 1. mars var det ialt 51 personer med stort og smått fra dmreforeningen 
som samlet seg på jernbanestasjonen i Bergen. Vi skulle på week-end tur, og 
målet var Mørkdalen ungdomsheim litt nord for Voss. 

Været var av prima merke, med sol og blå himmel og alt så lovende ut for 
helgen. Alle hadde tatt med seg (!odt hum13r, og praten B"ikk livlig, slik at 
vi faktisk ikke merket noe til reisen. De som eå ut av togvinduet fikk mange 
gode synsinntryk1<: i det fine været. 

På Vakadag !com Gudrun B.Karlsens søster ombord or~ sluttet seg til oss 
for resten av turen. Da vi nærmet oss Voss kom tåken sigende, oe det var ik.~e 
fritt for at vi falte oss skuffet noen hver. Hvor ble det flotte været av? 
Var det virkelig slutt før vi i det hele tatt var begynt? 

Pastor Hammer var optimistis!c: "Bare vent til vi kommer opp i høyden, 
så blir det like fint igjen". Og slik ble det, heldi~is. Det var ca. 40 min. 
busstur oppover fra Voss til Mørkdalen, OG jo nærmere vi kom, jo klarere 
ble det, og da vi kom frem var alt en fargesymfoni av sol, blå himmel ocr 
hvite vidder. 

Et trivelig sted var vi kommet til, alt var nytt og moderne, huset var 
bare 1~ år gammelt. Voss - Vik veien går like nedenfor, så her er stor 
trafildc hele 11.ret. Etter å ha fått utdelt rom, gikk hver til sitt for å sette 
fra se~, før vi gikk til matsalen.for å spise lunsj. Der var både suppe og 
varmrett på koldbordet OG det smakte deilig etter reisen. IGokken var nå 12, 
og vi fik."<: bes!cjed om at det var middag ~::1. 18.15, så de som ble sulten før 
den tid, kunne smore på skiver og ta med seg på tur? og dette benyttet mange 
seg av, især familier med barn. • 

Da maten var fortært, bar det rett ut i snøriket, det var jevnt over 
oa. 2 m sn0. Der var terreng som passet for alle åldre, o~ man kunne gå 
nærsagt alle veier. Rett oppfor huset var der ba..lclce og skiheis, og der holdt 
våre alpinister seg. De var veldig flinke og så ut som rene "proffer" med 
utstyret sitt. Alle så ut til å dyrke skisporten med liv og glød, spesielt 
barna koste seg. Noen få døve hadde ikke helse til å være med oss på ski, men 
jeg tror ikke de kjedet seg allikevel, for dP.t var liv å røre overalt, og 
masse nytt~ se på, både inne og ute. 

Vi var mange som dro sammen nå la.n~ tur. De fleste hadde ski på bena for 
fø:rste gang i vinter, for mitt vedkommende var det 4 år siden sist, så det 
tok litt tid å komme inn i rytmen. Vi hadde gått en god stund, da vi fant et 
fint sted og slo oss ned, for å spise os sole oss. Men kloleka er ubarmhjertig 
Selv om vi helst ville være der lenr;er, måtte vi tenke på hjemturen. 
Til middag fikk vi deilig lapskaus som eikl-: ned på høykant, for alle hadde 
god appetitt. Etterpå gikk vi opp i peisestua hvor vi fikk deilig kaffe og 
noe attåt. Der var mange hørende gjester OGså, og noen av dem var med oss 
utover kvelden. 

Underholdningen, som un.~domsklubben hadde ansvaret for, ble nå satt igang 
- ledet av Gunnar Hansen. De hadde mye på pro~rammet både av sketsjer og le
ker, og alt gjorde stor lylc.lce. Flere av numrene var oeså nye for oss, og 
både barn og voksne deltok. De heldige vinnere fikk en sjokolade-plate å kose 
seg med. Etterpå hadde pa.stor Hammer en gjettelek som e;ildc ut ,;,i å finne 
utelatte ord i setninger 05 ordspråk. De som ile.lee visste dette fra før, fikk 
sikkert lært noe. Plutselig så vi lysglimt, o~ sannelie hadde ilclce un~doms
klubben satt o:op mange fakler på sneen utenfor som lyste godt opp i natten. 
En flott avslutning ~åen hy~gelie kveld ved G.Ha.nsen og hans gjeng! 

Nå var det blitt sent på kveld, alle barna hadde lagt seg, og de voksne 
bemrnte også så smått å bryte opp. Vi var enige om at vi skulle gå enda 
lenger på. ski sønda.-;, og vi gledet ose til det - - -

Etter å ha inntatt frokost neste morgen, var det gudstjeneste ved pastor 
Hammer. Det ble holdt i et pent kapell som lå i flukt med peisestuen, avdelt 
ved en skyvedør, slik at den også kunne bru.lees til større forsamlinger. 
Mange hørende hadde funnet veien inn til oss slik at det var nesten fullt 
da pastor Hammer be.gynte sin preken. Da G'U,dstjenesten var over hadde vi 
de.gen til fri disposisjon til vi skulle spise middag kl. 16.30. Desverre var 

l været grått og overskyet søndag, men vi ville dra på tur likevel. I middags
tiden begynte det å snø, oe dette jaget alle hjem igjen. Bare barna fortsatte 
å boltre seg utenfor huset. Ellers begynte vi å pakke ned tingene våre og 
koste oss i peisestuen. Mange var i souvenir-shopen og kjøpte seg et minne 
fra turen. • 

Til middag fikk vi deilige kjøttkaker m/grønnsaker og gelå med vanilje
saus. Vi hadde aklrurat tid til å spise oss mette, før vi måtte innta våre 
plasser i bussehe som startet kl. 17.15, og så var hjemturen igang. 
På Voss måtte vi vente en halv time på et forsinket Oslotoe, før vi endelig 
begynte å rulle mot Berge~ og hverdagen igjen. Alle var vi enige om at det 
hadde vært en hy3"gelig og utbytterik tur for store og små, ja noen av barna 
ville ikke reise hjem igjen. Pastor Hammer har bestilt plass til neste å.r, 
så de som ikke kunne være med iår, har altså en sjanse til. 

E.M.H. 

8 - 6-l-5 
NYTT fra KONTAKTUTVALGET! 
Sist hadde vi kvinnefe-åt°øden 12.april 75.Resultatet gav overskudd på 

r.822.-. Ansvarlig var Ungdomsklubben. 
00000000000000 

onta.ktutvalgets iIY1..tekter_i 1974. 
eg vil fortelle her hva vi har inntekt for 1974.Det ser ikke bra ut for 
4,men resultatet var over kr.8.000.-.P4 grunn av at vi har ikke hatt 
dentlig fest siden høst-74.Men nå ser det lysere ut for -75. 
1 kan regne med over dobbelt så mye som 1974.Døves Idrettsklubb er ikke 
~r med oss i 1975, de har meld seg ut av kontaktutvalget for -75.Det var 
td.De fire bestir av Da.meklubben,Døves sjakk:lubb,Ungdomsklubben og 
dgekluboen. 111111 It li li It ltltll lin li II li 111111 

UD- 5-15 

• f, 

SLALÅM OG UTFOR 

Lørdag 1. mars hadde 7 av våre 
gutter on uforberedt slalåm
og utfor-konkurranse i slalåm
bakJcen i nærheten av Helgatun 
Ungdomsheim i Myrkdalen. 

S'idon mango haddo • ·mod: åeg 
slalåmski, ·.eynt·eå de· åt det 
ville være" greit å'konkurre1te 
om hvem -,som var raskest ned
over bakkon. Resultatene ble 
meget jevnt: 

SLALÅM: 
1. D.Hafstad 
2. A.Hauga.n 
2. K.Neraa.s 
4. G.Hansen 
5.J.H.Johns. 
6. ø.Ystheim 

46,5 
47,4 
47,4 
48,2 
49,8 

7. G.Langeland -

UTFOR: 
1. J.H.Johns. 
2. G.Langel. 
3. K.Neraas 
4. A.Haugan 
5. Ø.Ystheim 
6. D .Hafstad 
7. G.Hansen 

41,0 
41,3 
41,7 
42,2 
42,3 
42,4 
43,9 

(23,5-23,0) 
(23,6-23,8) 
(25,6-21,8) 

!24,3-23,9) ' 
25,0-24,8) 
fall-23,0) 

(23,7-fall) 

(20,5-20,5) 
(20,9-20,4) 
(20,1-21,0) 
(21,2-21,0) 
(21,3-21,0) 
(21,4-21,0) 
(22,0-21,9) J 

U0-'5-+5 

FRA FILMICOMITEENS PROTOKOLL: 

Film.komiteen har utarbeidet et 
manuskript med tanke på en 
spillefilm som de ten..~er å 
lage. En del personer ble 
valet som rolleinnehavere, or, 
de hadde et m0te sammen med 
komiteen 10. februar hvor fil
mens innhold ble fortalt. 
De utvalgte "skuespillere" har 
sa.gt seg villig til å spille 
rollen. • 

Komiteen vil helst ikke 
offentliCTCTjøre spillefilmens 
handling, men .l:an nevne at fem 
av hovedrolleinnehavere skal 
s-pille døve personer·. 

Man erennå ikke be,sY?lt med 
opptakene fordi komiteen ennå 
ikke har fått tillatelse til å 
leie politi-uniform, slik ma
nuskript.et i høy -'5rad. krever! 
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HYGGE=WEEKEND 

ble for annen gang arrangert fra 
6. til 8. juni (første gang var 
i oktober 1974). 26 personer var 
med. De fleste av dem (16) kom 
til Veland med Gotthards skøyte, 
"Duen". De brukte 6½ timer på
turen fra Bergen. Da alle var 
kommet, ønsket den nye program
lederen, Gro Onarheim, alle vel
kommen og håpet på at det ville 
bli en fin helg. Deretter var 
det satt i gang en såkalt natt
lotteri der nesten 200 lodder 
var solgt. Jon Magnus Anda vant 
fruktkurven. Det var også pølse
salg den natten. 

Lørdag formiddag var det en 
muskelkonkurranse (se eget s:r,,al
te) i armbøyinger der guttene 
kjempot om skinnjakken. Noen av 
oss hjalp til med noe duenads
arbeid i og utenfor huset. Været 
var bra. (Vi vil gjerne fR til
føye at ansvarshavende på ferie
hjemmet, Harald Nesse og Sverre 
Johansen jobbet hele tiden!) 

Middagen, som våre jenter la
get, besto av ertesuppe m/pølser 
og brød. 

Om kvelden var fornøyelsen i 
gang igjen. Der var utstilt over 
13-14 gevinster som skulle til
falle vinneren i roulettespill. 
Framgangsrr.!ten var slik: I alt 
36 numrene a 1 kr. blir solgt. 
Så rulles rouletten rundt og 
kulen blir sluppet nedi og hav
ner oppi et tall, la oss si: 13. 
Den som hadde kjøpt tall nr. 13, 
går til en bestemt person og 
trekker en av de 13-14 tall. Får 
han tall nr.6, så henter han den 
gevinsten som står plassert på 
6-tallet. Det var altså ingen i 
programkomiteen som bestemte 
hvilke gevinster som gis etter
hvert. 

Imens var de-t også anledning 
til å få kjøpt varme pølser med, 
brød(+ ketchup og sennep) samt 
forfrisknineer. Dans og musikk 
manglet det heller ildce. Timene 
gikk så umerkelig fort og mange 
gikk og la seg i morgenlysningen 
ved 3-tiden. 

PÅ FERTh"'lIJEIIOO!:T 

Søndag morgen var det bare 
noen få som spiste frokost. De 
som reiste med "Duen" tilbake 
til Bergen, fikk ~iddag ombord. 
Kaptein Gotthard m/mannskapet 
la av fra kai ved 13-tiden. Da 
var det middag på Risperlen. 
Berit Hafstad og Molly Hestetun 
hadde selv laget disse kjøtt
kakemen~den hjemme på forhånd, 
og de smalete godt; to hoder er 
bedre enn en! Jentene hadde også 
skrellet over 100 poteter, men 
det manelet heller ikke på kjøk
kenhjelp ,w guttene. De stod for 
oppvasken. Alle soverommene samt 
stua, kjøkkenet, gengen osv. var 
gjort rent før sistemann stengte 
huset. llarl:'.ld Nesse, Sverre Jo
hansen m/kone or: barn fi!ck alle 
bilskyss hjem til Bergen. 
P.S. 

Noe bading i elet kalde vannet 
ble det nok gjort, også rotur og 
spasertur.Feriehjemmet er virke
lig et ideelt sted! 

.... ----,---~ --,..,r 

47 PERSONER GJESTET FREKHAUG FOLKEHØYSKOLE LØRDAG 18. APRIL ---~----------------------------------------------------Turen dit foregikk med båt (Bruvik) fra Bergen kl. 14.10. Etter 
framkomsten ble det spilt fotball mell-0m folkehøyskolens elever 
og Døve. Et sted i første omgang ledet elevene med 4-1. Døve klarte 
å redusere til 3-4 som var pauseresultat •:. •· .· • • • ·.., 

. I annen omgang scoret Døve ytterligere 
3 mål og vant dermed med 6-4~ • 
På skolen fikk alle god kveldsmat. Deretter var det underholdninger 
som både skolens elever og de døve hadde ansvaret for. Skolen har 
over 100 elever. Noen av dem kan litt tegnspråk,(di:viste fram tegn
epråkhe~tit). Senere på kvelden var det is og kaffe A få. Før vi 
dro tilbake med ferje og buss til by'n, sa de at dæ ønsker at 
,.,.1::.kommer igjen. 

--- - .,..,J 

FE.R\EHJEMMET KALLER \ I 
• • 

Ungdmmsklubben arrangerte tur til feriehjemmet sist helg, 6.-7.-8. juni, og 
de brukte mye av tiden til å diskutere arrangementer, planer og kunne sove på 
det natten over, og diskutere videre neste dag. Fredag kveld holdt de utl:od
ning o~ det samme lørdagskvelden, så jeg tror det ble en god kasse for dem 
etter besøket. Gunnar HP.nsen, formannen i ungdomsklubben, synes at dette var 
en ideel måte å nlanle~ge og ølconomisere med i helgene. De fikk et godt plan
lagt arrangement for sommeren og høsten. Er det flere av våre avdelinger som 
kan tenke seg noe lignende, diskutere saker og ting til langt på kvelden uten 
tanke på Nattlandsbussen, og så fortsette neste formiddag, så er muligheten 
for et bedre arbeidsprogram tilstede. Gotthard hadde skjøiten med og hadde 
god last fra Døves Hus, kopperservise, middagservise, bord og oljefat morn. 
som Torkel ikke hadde plass til. Bare se hvor'godt humør Torkel ha.r etterat 
alt er flyttet ut av Døves Hus. Gotthard og Gunnar satte vi meget høit på 
feriehjemmet. De hjalp oss med å sette vannbord på taket til hovedhuset. Nu 
er det Naustet sin tur og Naustet er ikke de store høiden men allikevel må 
alle vannbord skiftes ut, og ma·terialer til det har vi der ute. Hvis det er 
noen som vil hjelpe oss, er vi taklmemligeo 

Sist skrev vi litt om maling av Hovedhus og Naust, og faægene opptar mange. 
Andre mener og jeg mener er en smaksak, men i!cke alle har samme erne.le når det 
gjelder ost. Tror aldri vi kan bli enige. Men det blir neppe aktuelt før til 
våren, da vi i følge arbeidsprogrammet må ta broene og skaffe Hovedhuset nye 
slcwngummi-mad.rasser. Det finnes nu så manee typer vedlikeholdsfrie mat~rialer 
som plast og galvanisering, slik e.t vi kunne slippe utslciftinger hvert år av 
trematerialer. Har dere en idå med galvaniserte broer, så er vi lytter øre. 
Tankene på dette orptar oss sterk. 

Bilen er kommet for· å bli, og naboene lar høre fra seg om at vi må spretiffe 
parkerinesplass så. vi ikke s-perrer veien ned fra posten. 

Fra Døves Dameklubb har vi fått lafte om kjøp av nye gardiner til 2 sove
værelsene i hovedhuset. Du store min hvor det skal bli pent når de er på 
plass. Dameklubben ejør oss glade, og ungdomsklubben vil også støtte oss, så 
vi ikke får kuppelhode av problemene. Det er en glede at Dameklubben og 
ungdomsklubben er interessert i å gi feriehjemmet en trivelig atmosfære. 

Skal dere ut en tur i ferien, så kontakt Ruth Karlsen og Elin Buanes, eller 
Sverre Johe~nesen for helgebesøk. Vi talcker for all velvilje Dameklubben og 
ungdomsklubben har vist oss, O[j ønsker alle døve en god sommer. 

Feriehjemmet 
RIS-PERLEN 
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TILSTEDE VAR~ LEDER GUNNAR HANSEN, 1. P~SISTENT MOLLY IIB!STETUN, 2. AS
SISTENT GOTTHARD L.lL~GELAND, KASSERER PAL ICJELLID~ PROGRAMLEDER FRODE , 
BJJ\:Niæ.øY, FILM- OG REDAI{SJONSLEDER RUNE ANDA SAMT DØVEii10RENINGENS RE
PRESENTANT MAHTA SAf..TDER. SEKRETÆR ELSE MARIE DALENE VAR BORTREIST. 

Møtet ble som vanlig åpnet av 
lederen. Sekretær Else Marie 
Da~ene er på et stevne i Eneland 
o~ i henneg frav~r ble Molly 
Hestetun vaJ.~t -~il å referere 
kvelde11s i'i10 :;e. "Fcrst vil jeg be 
Molly lese opp protokollen fra 
fo!'ri~e st;rrernzten, sa Gunnar, 
"og deretter r>rotokollen fra AU
møtet :Corri~e u!::e. 11 

Etter o~_)plesningen spurte 
Gunnar om styret h~dde noen be
merlmin.::;e1· ( om :100 iJ-}::e stemte, 
om noe skulle rettes på e.l.). 
Ingen svc>,rte, oc p:-otokollen ble 
altså. c-odkjcnt, og t'.nderslc!'evet. 

Så ble st3.-re·c, so:n nevnt, 
gjort orientert om hva AU hadde 
drøftet ;1E~ s~tt r.10tc. De har 
bLa. unde!'s0k~ mulighetene for 
en liten forandrin~ i proer2.m
komi teen, c.~ v2.r bli-l;t enige om 
å ta sa!ren opp pfi styremøtet 
hvor or;så pro3ram!corniteens fire 
persene:;.~ sirnlle vnre tilstede, 
men først etter at :::omi teen selv 
hadde sitt mote$ 

Etter denno orienteringen lJle 
proe;ram~comitoens personer (Frode 
se.tt i 8t7rnt) innko,l t: Berit 
Hafstad, Gro Onarheim o~ Dae 
Hafstad. 

G-t:nne.r fortalte om hvordan 
framganesmåten var de, k:omi teens 
leder r::e.mt meul1jclpere ble ve.lgt 
som følec ,w årsma·~et:::i vedtak. 
11Vi (AU) r.12, ~-;i c:-.t det h2.r gltt 
litt nedover i forhold til de 
tidli~erc arraneementer, ·og av 
hensyn til klu1Jbl'1n og Frode selv 
vil vi hjelpe til mad å tillate 
en fore.ndrints i komiteen. Da 
Frode l::le vc1,l.r-~-: c:..v oss til å 
lede prograril:or.1itce11, hadde vi 
ikke tenkt på at noe i bans fa
milie skulle ODpta. hans tid slik 
det descve=-rc n~ er blitt, som 
gjorde at han ikke kunne ':or,1me 
til døveforeningen oftere. Ved å 
cri ham full tillatel3e til å 
frita sec ledclGen, vil han få 
det l0tterc ( s0m kjent fil.i..: han 

en sønn nylig). Under pro~ram
komiteens møte i går overlot han 
ledelsen til Gro Onarheim, som 
villiP,' mottok: oppfordringen. Hun 
har fra i mor~en av fullmakt til 
å finne se~ medhjelpere. Om det 
blir de samme personene eller 
nye, får vi nok snart vite." 

Alle i programlrnmi teen • var 
tilstede da Frode la fram komi
teens saker (om hva som var 
gjort siden siste møte, og om 
hvilke planer de har): 
1. Det har vært diskutert om en 
omvisning i TORO-fabrikken. Nær
mere undersøkelser viste at der 
er omvizni'l'lg på tirr::dager kl. 13 
og rlerfor ikke a!ctuol t for oss. 
2. Komiteen hn.r t3'jort noen for
beredelser i forb. med hygge
week-end på feriehjemmet, og at 
de skal f or-~sette arbeidet. 
3. Det ble så disirntert om hva 
overskuclclsinntekteno i roulette 
05 lotteri skulla brukes til. 
~~~: Feriehjenmet skal få 
minst halvparten og opl'.)over, Rlt 
etter hvor stor bel0pet blir. 
4o Korliteen skal gjøre klar 
prograrr:rr1ct frc>.mover før de leg
ges fram på formannsmøtet. 

Så ble ordet overlatt til 
filmkomiteen v/leder Rune Anda. 
5. I mai måned var det tatt opp 
følgende ~endelser i film: 

n.) Klubbm. i terrengløp 
b) Fotball Døve -· Ask 
c) Andakt i TV 150 m[l,i 
d) lfas jono.l skolemesterskap i. 

fri-idrett. 
De skal bli vist u.nder kontakt
utvalc;ets fest i au~st eller 
ser,-tember. 
6. Tore ICarlgård har lånt begge i 
tric!-:film r-1i midten av mai. Det 
anbefale::: at han ikke skal beta
le_ le~e~, _ f-o~di han var med og l 
spilt"' trJ.c.-.-..film l. ~~-• 

1 
7. Øyvin oc; ICJ.re cJ--:al J.canskje ta j 
opp feriefil:ri fra I,Tallorca. 
8. na vi nå har så mange årsre
vyer i e.rki vet, bør vi snart 

Sommer 1975 __________ u_n __ e; __ e_D_rlN_e_] 

opplyse for medlemmene hva de 
forskjellige årganger inneholder 
slik at de som er interessert 
kan leie dem (gratis). Da disse 
tilhører døveforeningen skal sa
ken taes opp ti] behandling på 
dennes styremøte. 
9. Det bør taes opp film fra 
døvestevne på Nedstrand. Komi
teen skal undersøke hvem som kan 
ta opp film derfra. 
10. I forb.med filmlodcrons fra
vær, vil Øyvin påta seg ledelsen 
fra og med juni til slutten av 
oktober. 
11. Det er ikke noe nytt fra 
underholdnini;svirksomheten, men 
i høsten eller senere vil vi ta 
opp nye emner. Den spillefilm 
som vi hadde i tankene i lang 
tid, lar vi vente inntil d.et 
blir aktuelt - om det blir ak
tuelt. 
12.Det ble spurt om Dae har fått 
dekket bensinutgifter i forbin
delse med 1::omi teens stedsunder
søkelse til filminnspillingen, 
som ble utført i våren. Etter 
gjennomgåelse av kassaboken, ble 
det klar at det ikke var gjort. 
Han skal få kr. 25 9-. 

Og så ordet til redaksjons
leder: 
13. I forbindelse med Unge Døves 
sommernr. spurte blad.0ts reda.lc
tør om styret hadde noen for
slag til aktuelle stoff. Fru 
Sander foreslo Landslotteriet. 

Deretter var det kassarapport 
fra Pål Kjellid, om diverse ut
gifter i løpet av måneden. 

Så tok Gunnar opp andre saker 
under eventuelt: • 
14.Vi har sendt søknad til Triv
selmidler gjennom døveforeningen 
om tilskudd til filmklippapparat 
for en tid siden. Det ble av
slått. 
15. AU har utnevnt tre personer 
til lovkomiteen: Molly Hestetun, 
Rune Anda og Nina Svendsen. 
16. 17 personer fra Bergen skal 
til Syden i sommer. 
17. Det er ~jort kjent at sekre
tær Else M.Dalene skal flytte 
til Sørlandet i sommer, og da er 
"stillingen" ledig. AU skalun
dersøke om Jon M.Anda vi1 overta 
som sekretær for klubben. 
18. Unge Døves redaktør ber o~--- ., 
tillatelse til å referere møtet j 
i bladet, og filck medhold. HEVET 

_,$ 4L. 

,-15 

En sjelden. spon 
var avviklet på Feriehjemmet den 
7. juni fra kl. 10-14 i form av 
armbøyinger på golvet, arrangert 
av "Unge Døve". Det var utlovet 
en ekte spansk skinnjakke til 
vinneren, og da håpet redaktøren 
at dette ville føre til utrolige 
resultater (jakken var fra en 
som ikke har bru:!.c for den). 
Kravet var at deltakerne måtte 
bøye seg med ansiktet og magen 
nesten helt nede på golvet og så 
helt opp på strak arm, og rett
vinkel fra foten til hodet. 

Dan T. Pedersen var først ute 
lørdag kl. 10.31 med 13 e.rmbøy
inger. Kl. 10.48 slo Gunnar til 
med 24-tallet, og da ledet han i 
ll time inntil Kåre overslcred 
hans ledelse. Noen av de~takerne 
utførte konkurransen to ganger 
i håp på å få bedre resultater, 
men for de fleste var armene 
allerede utslitt. 

10 minutter før kon!curransen 
vAr ute - kl. 13.50 kom Gott
hard inn etter å ha vært ute og 
jobbet. Denne muskelmannen hadde 
ingen vanskeligheter med å vinne 
n sldnnjaldce-kampen" , og det var 
bn.rc å ta hatten av for hans 
prestasjon. 

1. Gotthard Langeland 
2. Kåre Neeraas 
3. Rune Anda 
4. Svein Arne Mostervik 
5. Gunnar Hansen 
6. John H. Johansen 
7. Pål Kjellid 
8. Jon Magnus Anda. 
9. Dag Hafste.d 

10. Thor L. Thoresen 
11. Richard Martin 
12. Dan T. Pedersen 
13. Sverre Johansen 

40 
1 2% 
1 2n-

27 
24 
22 
21 
17 
16 
15 
13l 
13 
12 

Skinnjakken ble levert til Gott
hard a.v redaktøren S'amme kveld 
under øredøvende applaus. 
(På søndag var de fleste helt 
eller delvis stivet i skuldrene) 

:) 1 



11VENNINNEKLUBB11 __ ..._ ____ _ 
~ Vi begynte forste eane å starte 

en ny, såkalte venninneklubb, 
som ble "stiftet" 20.sept. 1974, 
for det er fint oe; ekstra hygge
lig at vi samles oftere. 
Annenhver fredag sa.mres vi til 
venninneklubb hos hvor enkelt av 
oss privat, etter turo Vi har 8 
medlemmer. '8n rw dem skal slutte. 
Hvor :3't'l,ns sa1aler vi inn peneer 
til kronerulling, o~ på den må
ten sparer vi ~en~er for oss 
selv til et bestemt formål. Vi 
synes det er creit ~ ha vennin
neklubb,vi sitterors hyg{;er oss, 
prater o{! diskuterer om alt mu
lie. Det er ikke noe styre, og 

l ½ MÅNED I EUROPA 
Mange mener at jeg bør skrive om 
hele sykkelturen i bladet, men av 
hensyn til begrenset sideantallet, 
ml jeg nok bare fl inn det lille 
i "stikkord-spalten" 1 

Det har vart planlagt I. runde 
Europa pl 12 uker, men bare 4.600 
;taa pA, 1llll'IIIM'8 6 uker var fullført~ 
~ee kan bare vare glad fnT 
Istanbul ble nidd. Ville i·: :e L .... 
tilgitt meg dersom jeg gav opn i 
Paris eller Roma.. I lø"Det a.v syk
kelturen punkterte bakhjulet 3 
ganger, merkelig nok ved Paris, 
Roma og Athen1 Det norske flagget 
bak på syl"Jcelen fikk folk til A. 
spørre hvor jeg ko~ fra, de gav 
meg bl.a. gratis brus og frukt! 
Nesten daglig var det omkring 30 
grader (35 i Italia), og 16-20 om 
nettene. Sov f~r det meste i telt 
pl oampingpla.øs~ne~derav 2 netter 
.119d voldsomme tordenvær som jeg 
aldri har opplevd maken (teltet 
-raste sammen!) Ha.r besøkt døve
foreninger i trankrike og Italia, 
og kan fortelle at velferd.senteret 
i Bergen Døveforening er rene 
lulæusforening i forholdl I Paris 
er det mange døve fremmedarbeidere 
men ikke alle trives der. Ellers 
har det vært så vidunderlig å sy
lcle la.n~ den franske riviera ( fra 
Toulon til Menton) som er pyntet 
med palmer og blomstrende planter 
samt en mengde badestrender fullt 
av turister. Rune. J 

heller ingen leder. Vi håper at 
venninneklubben holder så lenGe 
det varer. 

Fra venninneklubben. 

. 
' 

HY :3IDICP..,'!!T.lliR: 

Den nye se~crctDron V?,r heter t 
n:1.: Jon l10,<;nus fl.nclr-.• Hnn h~r 1 
tr:tt over etter Elso Tfarie I 
Dalene sora flytter hjoM til 
a"rlL'.nclet. 

J 

~ten 1975 

IlRYLLUPSG,l\VE 

til Molly og Pål Kjellid som ble 
viet 29. aug. og til Ingeborg og 
Arne Nesse, 30. aug. De~ge fikk 
en pen osteh0Vel av Un.~domsklubben 

I-IELGETUR TIL ÅL FOLKEHØYSKOLE? 

Ha.r du lyst på en weekendtur til 
Ål Folkehøyskole, så bør du melde 
deg til Gotthard Langeland.Man vil 
gjerne vite hvor manGe som vil bli 
med, før noen 11p:!.assbestilling 11 

blir gjort. Hvilken dato det blir 
er ennå ikke fastsatt, men-program 
komiteen skal undersøke om der er 
ledig en eller annen helg. 

INT.illID]SSTIJRT I OMVISNING PÅ HANSA 
mrmm:~m:. 
Det er noen d0Ve som arbeider på 
Hansa Drygs-eri - der hvor vi får 
brus ors øl fra.Pror;r;tmkomi·l;een har 
planer om en omvisnine der, og ber 
alle som er intoresse'r·ii i å komme 
ilm og ~e pt Hansa Br::tegeri, være 
så vennlig å m~lde'seg til Gott
ho.rd Laneeland stra!cs. 

"MER LIV I IG.,UilBElf?11-DEBATT --------
Gunnar Hansen og Rune Anda for-
bereder se~ på den ovenforstående 
dis1rus jonskveld som vil finne sted 
i november eller desembero Dato og 
tid for dis 1.rusjonsmøtet lcunn~jøres 
ved oppslag i velfer~senteret. Man 
hå.per at al.le unedommer vil delta. 

S ·JIOTAD AVSLÅTT -------
Sølma.d om tilskudd til Norsk..lrurs 
for 11 av våre medlemmer ble av
slått av Bergen Trygdekontor. Vi 
venter nå på svar fra Rikstrygde
ver~cet. 

NYE FILM I ÅRSREVYEU 

a) Døvestevne 11å Nedstra.nd i juni. 
b) Glimt fra de unce d0Ves som.ier

ferie ~å MRllorca og i Ilenidprm 
c) 2 døvblinde fra Oslo med tolk i 

Dr;vekirken 31 o a.ug,isJli. 

400 KR. TIL FERIEHJEnr.rn:T 

0Yerskuddsinntekt,eno i roulette oi; 
lotter:i. på f0riehjemmet i juni gav 
vene beløp. Feriehj. fikle L!,00 ler. 

• 

HYGGE-WEEICElID PÅ FERIEHJElilME 

Programkomiteen arrangerer hy~ge,
weekend på Ris~erlen fredag, lørdag 
og søndag 4., 5. og 6. oktober. På 
lørdag vil det bli arrangert en 
"stor" fiskek:onlrurranse (husk å ta. 
med fiskest8.?18!). Komiteen lover 
en god aftenunderholdning, og hl
per at riktig mange vil finne 
veien til feriehjemmet. Meld deg 
straks til Gotthard Lalll!eland. Som 
vanlig vil jentene l~e midd~g til 
oss lørdag og søndag, men først må 
vi bli enige om hva slags middag 
vi vil ha (vi snakker om det i 
velferdsenteret). 

11illTIGJERINGSSICIFTE11 I PROGRAMKOM. 

Programkomiteen ser slik ut idag: 
Gotthard Laneeland, leder. 
Gro Onarheim, Kåre Neeraas, Gunnar 
Hansen.Slik vil den se ut fram til 
Årsmøtet i januar, og da vil det 
igjen bli leders~ifte når Gotthard 
passerer aldersgrensen og går over 
til 11 old boys"-klaasen. Han vil 
sikkert eå fra oss med gode resul
tater{?). slik at vi kanskje vil 
savne ham som komiteens leder. 

HUSKELISTE: 

Underavdelingene arrangerer som 
kjent fester hver måned. Vi har 
sRtt opp en liste av frivillige 
personer (se nedenfor) som skal 
være med i den såkalte "fest
komite etter tur. 

September: 
Oktober: 
November: 
Desember: 

Kåre Neeraas 
Jon Hel~e Johansen 
Roger Lygre 
Atle Hall8'en 

FULLSTE1IDIG FILMLISTE 

På oppsl~et i velferdsntr. heneer 
en liste over alle filminnhold som 
var filmet siden 1965 (også før 
1965), o~ vi ber interesserte om 
å notere hvilke av dem de vil se 
igjen, 05 vi skal love en eller to 
filmkvelder (fredager?) når det 
passere 

UmDLEM I CANON CLUB NORNAY 

Filmkomi teen er nylig innmelclt so: .. 
medlom av ovenstående film og foto
klubb for 20 kr. året,oe det vil 3i 
oss rabatt ved filmkjøp o.a. I.for or.i 
det i neste nr. 



FILM.AFTEN FREDAG 28. NOV. 
!i får se film fra 1) Skiutflukt på Myrkdal, 2) Klubbmesterskap i terren~l~p 
1. Nycrårdspa:ken! ~) Fotballserien 1mello'm Døve oe Ask, 4) Nasjonalt skole~ 
mesterskap i fri-idrett (15-20 år) p~ Skansernyren. 
Vi ha: videre: Barnejuletrefest 1974, Døveandakt i TV, D0Vblinde m/tollc i 
døve~:rken, ~øvestevne på Nedstrand, Ferie på Mallorca og Benidorm. Hvis 
publi.cum er interessert, kan disse også vises samme k:Veld. 

BILORIENTERING 
Har du bil - så ta den med til Møhlenpris (utenfor fotballbanen) sondag 
30. november k:1. 13.15 og delta i konkurransen (ta gjerne med hele familien). 
Vær med i ferdighetsøvelser, gjettelek og å finne veien. OJ3St Ingen farts
fantomt Deltaeelsen er GRATIS. Er du (også hørende) interessert å være med, 

· mot fra.m på M0hlenpris s0nda.g_ 30. nover.iber kl. 13.15t 

FILMUTLEIE -Ungdomsklubben har samlet en mengde film fra døveforeningens virksomheter 
helt siden filmoppta...~eren ble tatt i bruk første gang (10 år siden). De står 
pent oppstilt i skapet. Er du interwssert å se på nten av filmene, lei1r vi 
dem gjerne bort. Det koster ingenting. Du kan kontakte filmlederen Rune Anda. 
All filminnhold finner du på oppslaget i velferdsenteret. 

BRIDGE MELLOM JUNIORSO _o_o_L_D_B_oYS __ 1 __ 7_._NO_iV_ ..... , ___ r_e_sua_" _t_a_t_e_r: 
Old Boys 
Old Boys 
Old Boye 
Ols Boye 
Juniors 
Juniors 
Juniors 

75 poeng 
73, 5 " 
67,5" 

1. Arne Iversen - Lars Herland, 
2. Svein A.Peterson - Eilif Ohna, 
3. Jon Stokvik - Willy Johansen, 
4. Hans W .Larsen - Sverre Koppen, 
5. K!re Neeraas - Leif Rånes, 
5• Gunnar Hansen - Øyvin Ystheim, 
7. Dag Hafstad - Atle Ha,ugan, 

Old Boyss 276 poeng. Juniors: 

60 " 
55,5 11 

55,5" 
54 " 

165 poeng. 

ÅRETS NAVN 1975 I BERGEN DØVEFORENING 
lJliGE DØVE's redaksjon ber leserne være oppmerksom på at fristen for å velge 
"Arets navn"-kandidater er senest 1. desember. På side 2 i siste nummer av 
UNGE DØVE stod det å lese& 11Kandidaten (personen) skal være dr,v eller sterkt 
tunghc,rt, og skal ha. gjort noe i 1975bsom gjorde godt inntrykk på medlemmene •• 
Det kan være en som har gjort se~ utmerket i idrett, en som på synlig måte 
gjorde godt innsats i foreninr,en, en som·offentli~ spilte morsomt. Kanskje 
du lilcte bedre en fin tale som var holdt av en en gang, eller en s~m gjorde 
noe uventet og godt? Eller en hjelpsom person som du mener bor settes høyt 
oppe på listen? Altså: Den eller de personer som du har vært imponert over 
og som du mener bør noteres som kandidat til ÅRETS N.WN 1975." N~ håper 
UNGE DØVE's redaksjon at leserne vil notere navn (hvis ønske, kan de notere 
3 navn i bestemt re!c-::ef 0lee) , og sende a.en til Rune Anda eller Gunnar Hansen 
snarest mulig. De har hittil fått ett forslag, og det er for lite. Minst 
25 svar må til for å !runne godte.es! Hvis a·J. ikke har "ku"ongen" nå, kan du 
like gjerne skrive :på et stykke papir (skriv også hvorfor du velger ham/henne). 

LyJ{..'ce til t 

Julen 1975 Unge Døve 

!
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. BILFERDIGHETSØVELSER 1 i + 9 7 5 
++++++++++++++++++++++++++++++ +++++++++++++++++++++++++++++++++++++++:!:· 

Søndag 30. november arrangerte 3 Roger Lygre 
vi bilorientering med ferdig- 4: Sverre Koppen l~ om l 
hetsøvelser hvot'•'8 .. bilister del- 5 Jon Olafsson 82 

2 

tok. Noen tok med seg familie- 6: Helge Kjølleberg 90 
4 

medlemmer. Starten foregikk på 7. Terje Karlsen 103 
4 

Møhlenpris kl. 13.20 med Guttorm 8. Dag Ha.fete,d 
5 

Karlsen som dommer. ------- 244 6 
13.20: Dag Hafstad, VW 1300 Hvit 
13.25: Terje Karlsen,Opel Kadett 
13.30: Pål Kjellid, Ford Taun.1 2 
13.35: Helge Kjølleberg,F.Escort 
13.40: Roger Lygre, Toyota Cor. 
13.45: Richard Martin,V-'BUXhall F 
13.501 Jon Olafsson, vw 13oo. 
13.55: Sverre Koppen, SAAB 99 1 

Poet 1: Dommer Erling Buanes. 

1. Fortauparkeritl§. (Nymark) 

Normal under 20 cm fra fortau 
kanten til begge høyrehjulene 
med 1 st raffepriklc for hvert 
~~tover 20 cm. Prikk: 

Jon Olafsson o om 3 om 0 
Helge Kjølleberg 32 21' 5 
Terje Karlsen 32 39 7 
Pål Kjellid 37 39 8 
Sverre Koppen 36 46 10 
Richard Martin 44 47 11 
Dag Hafstad 49 78 18 
Roger Lygre 280 280 104 

2• Hvor mye veier steinen? 

Riktig svar: 5,2 kg. 1 straf
feprikk for hver kilos 'a"'l.~ 
vikelse. Prik..~: 

l. Sverre Koppen 4,0 kg 1 
2. Terje Karlsen 3,9 1 
3. Dag Hafstad 2,5 
4. Pål Kjellid 8,o ~ 
5• Roger Lygre 1,8 
6. Riohard Martin 1,5 ~ 
7° Helge Kjølleberg 1,3 3 
8. Jon Olafsson 0,5 4 

Post 2t Dommer Nils J.Bjørø. 

3. Stein..lcast. (Nat land) 

Deltakerne kastet en stein så 
nær målet som mulig. Normal 
under 20 om. 1 prikk for hver 
etterfølgende 20 om. Fra. 100 
om gis 1 prikk for hvert 100 
om utover. Prikle: 

1. Pål Kjellid 
2. Richard Martin 

11 om 
18 om 

0 
0 

4• Tra~ikkspørsmål. 

Der var 6 Spørsmål, og klarte 
man å svare riktig på den 
førS t e (spørsmålnr. bestemt 
v/terninglcast), gav det ingen 
straffeprikk - og ikke flere 
spørsmål. De som svarte feil 
(l prikk for hvert feil svar) 
ble st ilt nye spørsmål inntil 
!:!_ktige svar bte ~itt. Priklet 

1. Terje Karlsen 
Roger Lygre 

0 
0 
0 
0 
0 
1 
2 
2 

Jon Olafsson 
Sverre Koppen 
Helge Kj0lleberg 

6. Richard Martin 
7 • Dag Hafstad 

• Pål Kjellid 

5° Avstandsbedømmeise 
ging. 

ved' ryg-

N?!mal_ avstand fra stolpen 
til bilens bå.kdel er 20 om.· 
1 prikk for hvert 5 om utover 
20 om. Røres stolpen = 2-.-pr.u 

1. Jon Olafsson 7 0 om 
2. Terje Karlsen 14 0 
3• Dag Hafstad 16 0 
4. Richard Martin 20 112 
5° Pål Kjellid 26 2 
6 • Roger Lygre 23 11 3 
7• Helge Kjølleberg 40 4 
8. Sverre Koppen 52 7 

Post 3: Dommer Rune Anda.(Minde) 

6 • Kj ør,_i:-=n-=-g_m_e_d;;;....;;h;;..i,;.i.:yr.;;..;:e~.=.f,::o:,;rh~jul::::_~på~ 
i,'ianke. -

Treff = O prilck. Bom = l pr. 

1. Pål Kjellid 0 
Jon Olafsson 0 

3. rest en 2 prikle hver. 

7. RfBgin~ meq venstre bakhjul 
p· planke. 

1. Pål Kjellid 0 
Helge Kjølleberg 0 

3. resten 2 prikk hver. 
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8. Avstandsbedømmelse frQ. stolpe 
!,!1 front ved stopp. -

Normali Under 20 om. 1 pri~ 
for hvert påbegyrit 5 cm. 

1. Sverre Koppen 4~ cm 0 
2. Terje Karlsen 6 0 
3. Roger Lygre 6½ 0 
4. Richard Martin 13½ 0 
5. Jon Olafsson 23 l 
6. Helge Kj~lleberg 24 1 
7. Dag Hafstad 15 112 
8. Pål Kjellid 27 2 

Post 4: Dommer Svein A~eterson. 

Samme sted som post 3. 
9. Parkering i parkeringslommen. 

1. 
2. 
3. 
4. 
5. 
6. 
7. 
8. 

10. 

1. 
2. 

5. 

8. 

Normal fra begge høyrehjul, 
ti;l fortauslcanten under 20cm. 
1 prikle for hver etterfølgen
de 5 cm. Hvis hjulet berører 
fortauskanten, gis 6 straffe-
prikk. Foran: Ba.k: 

Terje Karlsen 8cm 18cm 0 
Pål Kjellid 11 20 0 
Dag Hafstad 25 }3 ·4 
Jon Olafsson 35 35 6 
Roger Lygre 15 10 116 
Sverre Koppen 30 45 7 
Helge Kjølleberg 73 70 21 
Richard Martin 80 85 25 

Antall fram- og tilbakekjø-
rin~ inn i parkeri!!fi:slomme!!.:_ 

Normal 4 ganger. 1 straffe-
prikk for Jiver ~an~ over 4. 

Jon Olafsson 4 ganger 0 
Richard Martin 5 li 1 
Helge Kjøllebere 5 li 1 
Sverre Koppen 5 li 1 
Dag Hafstad 6 " 2 
Terje Karlsen 6 " 2 
Pål Kjellid 6 li 2 
Roger Lygre 7 " 3 

11. Kjøring over 6 ~mmiklosser. 

Høyre forhjulet måtte treffe 
gummiklossene. Antall bom er 
lik antall straffeprikk. 

1. Dag Ha.fet ad 2 bom 2 
2. Pål Kjellid 3 " 3 

Jon Olafsson 3 " 3 
4. Terje Karlsen 4 li 4 

Richard Martin 4 li 4 
6. Roger Ly~re (f li 6 

Helge Kjølleberg 6 " 6 
Sverre Koppen 6 " 6 

12. Rygging gjennom 2 stolper. 

Avstand fra stolpene ·var lik 
bilens bredde+ 20 cm. 

1. Alle rygget igjennom uten å 
felle stolpen. Ingen prikkt 

Post 5: Dommer Gunn~Hansen. 

Samme sted som post 3 og 4. 
13. Bakkestart. 

2 prikker belastning hvis 
bilen beveget seg nedover 
ved start. 

1. Helge Kjølleberg 
Sverre Kop:oen 
Terje Karlsen 

0 
0 
0 

4. resten 2 prikle hver. 

Post 6: Dommer Hans B~Nilsen med 
Kåre Neeraas som hjelper. ---------·----·-
14. 

1. 

3. 

6. 

8. 

15. 

l. 
2. 

4. 

7. 

Fa.rtsgjettin~• 

K.Neeraa.s kjørte bilen med 
45 lan/t I s fart og deltakerne 
gjettet dens hastighet. 
1 prikk for hvert 5 km/t-a.v-
vikelse. 

Terje Karlsen 45 km/t 0 
Jon Olafsson 45 0 
Dag Hafstad 40 l 
Roger Lygre 40 1 
Pål Kjellid 50 1 
Helge Kjølleberg 35 2 
Sverre Koppen 35 2 
Rich~rd Martin 30 3 

Trafikkskilt. 

Samlet resultat fra post l 
og.post 6. I alt 12 trafikk
skilt. 2 prikker for hvert 
feil svar. 

Jon Olafsson 2½ feil 5 
Roger Lygre 41,_ 

9 2 
Pål Kjellid 4~ 9 
Dag Hafstad 5 10 
Sverre Koppen 5 10 
Terje Karlsen 5 10 
Helge Kjølleberg 6 12 
Richard Martin 6 12 

16. Bruk a.v sikkerhetsbelte. 

Notert av alle dommerne,ihlt· 
10 g~~er. Ved start filck 
alle beskjed on at do r.tt'i.tte 
brulcc de□• Do1".1r.lerno p~ andre 
poster noterte bare om del
takerne husket å bru.~e dem, 
da de iblant måtte ut av bi-
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len ved hvert_. poatt .og så var 
man spent på om de husket 
sikkerhetsbeltet før de fort
satte til neste poet. 

li Richard Martin 
Helge Kjølleberg 

3. Jon Olafsson 
Roger Lygre 

5. Terje Karlsen 
Pål Kjellid 

10 ganger 
10 

9 
9 
8 
8 
5 7. Sverre Koppen 

Dag Hafstad {har ikke) 

SAMLET RESULTAT: 

0 
0 
1 
1 
2 
2 
5 
0 

1. og vinner av bil-orientering 
1975: 
Jon Olafsson 28 prikker 

2. Pål Kjellid 35 " 
Terje Karlsen 35 li 

4. Sverre Koppen 55 " 
5",. Dag Hafstad 57 li 

6. Helge Kjølleberg 61 li 

7. Richard Martin 68 " 
8. Roger Lygre 143 " 
Resultatene var utarbeidet og 
kontrollert av: 

Rune Anda. Gunnar Hansen 

Svein Arne Peterson 

OMVISNING I BERGENS TIDENDE 

27. oktober arrangerte vi en om
visnina i Bereens Tidende. Ialt 
kom 20 ungdommer som ble delt i 
to grupper med hver sin tolk. Vi 
gikk til toppetasjen og traff to 
damer som var leder for omvisni
ngen. Der satt vi og hørte på 
damens orientering om bedriften, 
hvormed vi fi~Jc se en tt times 
film om avisprodu.læjonens utvik
ling fra gammel tid og fram til 
idag. Deretter ble vi vist rundt 
i bygnin~en etasje for etasje 
nedover. Bl.a. vil vi nevne en 
avdeling som består av avismon
tering,datamaskin 9 hulllcortband, 
og vi så også ~t det kom inn ny
heter fra inn- og utland i en 
liten maskin. Fantastiskt 

Etterpå gikk vi ned til rna.s
lcinavdelint; Of< så mange kjempe 
trykkemaskiner. Omvisningen tok 
nesten 2 timer. 

Til slutt gikk vi opp igjen 
til kantinesalen og fikk noe te
brød o~ lJrus. Det var en opple
velse å se hvordan en avis blir 
la..iet. 

Den 26.november satt ca. 20 uhg
dommer på velferdsenteret og 
fulgte med i foredraget; holdt 
a.v en ansatte ved Bergen Ba.nk• 
Han informerte oss om pengespa
ring, bo-finans, lån, renter, 
oppsigelser, innskudd osv.Kl. 20 
begynte han å fortelle om banken 
og om hva Bergen Bank driver med 
idag. Britt Skogstrand var tolk. 
Deretter forklarte han hvordan 
vi kan gjøre med lånordning, bo
finans osv. Det var spesielt 
lån-emnet som interesserte de 
tilstedeværende døve mest. 

Det fins så mange ting man 
går og tenker på., en båt, et j 
fargefjernsyn, et stereoanlegg, 
en hytte - hva vet vi? Men så er 
elet dette med økonomien. Avbeta
ling er dyrt og du må spare et
ter-på. "Hvorfor ikke spa.re litt 
først og lå.ne resten av oss? 11 

heter det i bank-brosjyren. 
Av den nedenfor-oppsatte ta

bell kan du fort se hvor mye du 
kan disponere etter en viss 
sparetid. Sparebeløpet og spare
tiden bestemmer du selv. Det er 
jo litt avhengig av hvor stort 
beløp du vil dis~onere og hvor 
hurtig du vil komme til.pengene. 
Det forutsettes en jevn spa.rine. 
Oppstillingen er sparebeløpet oe 
renter slåt: sammen til.et beløp.I 

SPARETID 1 AR: 

Spare- C?pspart Lån 
beløp + 6'1, 
EE:_mnd. rente 

Til dis-
posisjon 

100,- 1239,- 2.400,- 3.639,-
300,- 3717,- 7.200,- 10.917,-
500,- 6195,- 12.000,- 18.195,-
750,- 9292,- 18.000,- 27.292,-

iooo,- 12390,- 24.000,- 36.390,-

Foredraget gav mange gode o~p
lysninger, og vi lærte mye. Til
slutt ble det stilt mange spørs
mål som han svarte på. Det viste 
seg at døve visste så altfor 
lite om hvordan systemet er i 
ba.n.~en. Foredraget varte i ca. 2 
timer. En stor del av opplysnin
gene kan du lese om i 'brosjyrene 
du finner i ban..ken. 

ETTERLlSNING. 

Vi fikk 2 småbøker som gave fra 
Olaf Hassel for 5 år. Hvem l~ner 
den ene: "Stjerner"? 
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NORDISK UNGDOMSLEIR 1976 

Den XI. Nordiske Ungdomsleir for 
døve vil bli holdt 10. til 17. 
juli 1976 i Reykholt, ca. 120 km 
fra den islandske hovedstaden 
Reykjavik. Deltakerne skal bo på 
en folkehøyskole, som har moder
ne internat,og hvor det er svøm
mehall med vann fra de varme 
kilder i nærheten. 
PROGRAM: 
Lørdag: Ankomst. 
Søndag~ Leiren åpnes. Oriente
ring om Islands historie og geo
erafi samt om leirstedet og 
rundvisning.Informasjon om døves 
situasjon i Island. 
Mandag: Heldagsutflukt. 
Tirsdag: Den døves muligheter i 
arbeidslivet. Spørrelek. 
Onsdag: Flaggheising ved Norge. 
Utflukt. Norsk aftenunderholdn. 
Torsdag: Forenin~ens betydning 
for døve. Idrett. 
Fredag; Ridning/Fisketur. Fritt 
samvær. Kri tilde av leirens pro
gram. Festmiddag. Maskerade. 
Lørdagg Hjemreise. 

UNGDOMSKURS PÅ ÅL 2,-4. JAN. -76 

NDL vil i dagene 2.-4. januar 
1976 arraneere et ungdomskurs 
for dtJVe på Ål Folkehøyskole.Det 
skal være forelesnin{.j og gruppe
arbeid. Spørsmål som vil bli 
drøftet,er orGaniserine ob ~jen
nomf,,,ring av nye tiltak i arbei
det for nnge døve. 

Likeledes får vi"en oriente
rin6 om muli,t;heter for tilskott 
fra det offentlige til ungdoms
arbeid på det lokale plan, samt 
opplysnin,~er om nordisk ungdoms
leir for døve som holdes på Is
land sommeren 1976 - med a.nled
ni:ri.t? til "spørretime". 

UNGDOMSMØTlil I JANUAR. 

Onsdag 14.januar har vi Ungdoms
mote i Velferdsenteret hvor det 
vil bli tatt opp noen emner fra 
ungdomskurset på Ål, og en dis
k:usjon·omkring emnet: "Mer liv i 
klubben?" Vær obs. på datoent 

NDI-SEKRETÆR 

Vår iJiilm- og Redaksjonskomitee's 
leder, Rune Anda, ble i oktober 
valgt som sekretær for Norges 
Dove-Idrettsforbund. 

BRIDGE MELLOM OLDBOYS OG JUNIOR 

Mandag 17. november var det arr. 
bridgekonkurranse mellom de to 
ovennevnte grupper hvor Old Boye 
seiret med hele 276 poeng mot 
juniors med 165 poeng.Resultatet 
finnes i dagens Budstildcen. 

BESØK ÅSANE FOLKEHØYSKOLE I MARS ----
Ungdomsklubben er invitert til 
hyegekveld på Åsane Folkehøy
skole lørdag 6. mars 1976. Vi 
skal være med å gjøre kvelden 
hyggelig for elevene der, med 
underholdninger. Det blir greit 
åta en hyggelig prat med høren
de elever der. Kveldsmat blir 
qgså å få. Det vil bli ordnet 
med transport fram og tilbake 
for de som ~nsker å være med, 
enten med privatbil eller buss. 
Alle, også ildce-medlemmer av 
Unedomsklubben, er hjertelig 
velkommen. Altså: Er du interes
sert i å være med, så notår den 
dagen oe meld deg på hos program 
lederen. Se ellers oppslag i 
foreningen. 

ÅRETS NAVN. 

Vi forstår ~.t det er så vrient å 
finne en passende kandidat til 
Årets Navn i Bergen D0veforening 
1975. Vi har mottatt en del !cu
ponger, men ikke tilstre1dcelig 
nok til å finne en overlegen 
flertall til "Årets Navn11-kandi
dat. Blant de valgte varg 
Marta Sander, Andor Arnesen, 
Guttorm Karlsen, Toralf Ringsø, 
Annlaug Koppen, Torkel Eikjeland 
Harald Nesse, Sverre Bjørø, osv. 

FILM VIST PÅ DØVES ALDERSHJEM 

Vi kan ikke huske hv~r lenge det 
er siden vi sist viste fram en 
16 mm-film for offentligheten, 
men sist skjedde det den 23.nov. 
på Døves Aldershjem i forb. med 
10 års jubileum. Filmlederen var 
der og viste en 10 år gammel 
film fra åpning av Aldershjemmet 
i 1965. Også film fra de døv
blindes besøk i døvekirken samt 
døvestevne på Nedstrand var vist. 

FILMAFTEN 

28. november med visning av års
revyen 1975, samlet 19 tilskuere 
i velferdsenteret. 

.L. 
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UNGDOMSVIRKSOMHETEN 1975 

Dette året - 1975 - er snart 
forbi, og like i nærheten har vi 
1976. Jeg vil, som formann i 
Døves Ungdomsklubb, fortelle 
litt om klubbene virksomhet i 
løpet av året, og til slutt 
hvilke inntrykk jeg har av det. 

Aktiviteten i år bød ikke på 
noen særlige forandringer fra 
tidligere år - bortsett fra et 
par ting som jeg skal nevne 
etterpå. Ellers var arrangemen
tene stort sett så tradisjonelt 
i klubben. 

Døves Hus i Welhavensgate 68 
er ennå ikke ferdig med ombyg
gingen - og det var bare vel
ferdsenteret som var i bruk i 
hele år, så her ble det noe min
dre aktiviteter fra vår side. 

Ungdomsutvalget i år besto av 
Molly (Hestetun) Kjellid, Gott
hard Langeland og meg - og jeg 
synes at samarbeidet oss imellom 
har vært bra, også med ungdom
mene som bor i Bergen. 

1975 vil bl.a. bli husket med 
en av ie fineste "utflukter". 18 
av våre medlemmer "v~et" seg på. 
reisen sydover til Mallorca Of! 
Benidorm i sommer sammen med 
andre døve ungdommer i la.ndet,og 
i tillegg dro en av våre på syk
keltur gjennom halve Europa.. 

Programkomiteen (i fjor "kul
turkomite") har hatt mange pro
grammer i år, deriblant utfluk
ter, omvisninger, foredrag, osv. 
Det var første gang vi besøkte 
Frekhaug Folkeh0yskole - og det 
var nær 50 besøkende fra klubben 
vår,et uvanlig høyt tall. Ferie
hjemmet var også notert med 26 
ungdommer på hygge-weekend. 51 
personer, både unge og eldre,var 
med på ski-utflukt til Myrkdal i 
vinter. Samme sted arrangerte vi 
"privat" slalåm og utforrenn, og 
det var vel første gang at ung
domsklubben drev med idrettskon
kurranse? 

2 ganger var det spilt bridge 
mellom juniors og oldboys hvor 
sistnevnte vant begge ganger. 

Noen av de unge jentene har 
hatt venninneklubb hver 14. dag. 

Årets beste arrangement fra 
klubben vår var vel biloriente
ring med ferdighetsøvelser. Den 
var vellykket og har gitt oss 

noen erfaringer med sikte p& 
neste arrangement i 1976. 

Alt i alt synes jeg at ung
domsarbeidet i 1975 burde ha 
vært mere aktivt enn i 1974, men 
at det ikke var gjort så meget -
har kanskje en sammenheng med at 
Døves Hus ikke var ferdig med 
ombyggineen. Men hovedsaken lig
ger likevel hos oss. Det var 
også blitt personskifte i pro
gramkomiteen i midten av året. 

Nå blir 1975 bare historie -
og så har vi mange viktige opp
gaver å tenke på i 1976 og da 
vil også Døves Hus stå klar med 
hele huset i bruk; kontor, stor
salen, styrerommet, velferdsen
teret, hobbyrom, osv. 

Jeg vil ei honnør til de med
lemmer 03 styret som har samar
beidet for å holde trivselen 
oppe. Jeg håper at alle var til
freds med 1975-prograrnmet - og 
ser optimistisk på 1976-året. 

Tilslutt ønsker jeg alle ung
dommer en god jul og et godt 
nyttårt 

Formann Gunnar Hansen 

ÅRSMØTE nr. 13. 

for Døves Ungdomsklubb hol
des i døveforeningen fredag 
30. januar 1976 kl. 19.00. 
DAGSORDEN: 
1. Åpning 
2. Valg av en referent 

0 

3. Arsberetning 
4. Regnskap 
5. Kaffepause (DUK spanderer) 
6. Innkomne forslag «m& være 

formannen i hende innen 
22. januar 1976). 

7. Valg (se årsberetningen) 
VELKOMMEN TIL ÅRSMØI'ET! 

ÅRSBERETNING ••• 
Alle som er under 30 år kan få 
Ungdomsklubbens års-beretning 
torsd~115,januar i døveforenin
gen. De som ikke kan komme og de 
som bor i Sogn og Fjordane og 
Hordaland, ka.n skrive til Døves 
Ungdomsklubb, ~folhavensgate 68, 
5000 Bergen, og be om å få års
beretningen tilsendt. Noter også 
din fødselsdata, slik at vi kan 
sende deg årsberetningen hvert 
år inntil du fyller 30 år - uten 
at du behøver å be om det årlig. 



Nyformønn i ungdomski. 
Høns Birger Ni Isen 
Døves Ungdomsklubb i Bergen har hatt lrs
møte, hvor Hans Birger Nilsen ble valgt til 
ny formann. De andre tillitsvervene er for
delt slik: 1. assistent Gunnar Hansen. 2. 
assistent Svein Birkeland. Sekretær Jon 
Magnus Anda. Kasserer Pli Kjellid. Pro
gramleder Dag Hafstad. Filmleder Gunnar 
Hansen. Redaktør Rune Anda. Kvinnerepre
sentant Anna Ellinor Olsen. 

VALGRESULTATER PÅ ÅRSMØTET 

Ungdomslc~~(formann}: 

Hans Bir~er Nilsen 12 stemmer 

(Dag Hafstad 8 
(Annlaug Sørhaug 3 
(Svein Dir~eland 2 

Assistenter: 

li 

li 

li 

Gunnar Hansen 18 stemmer 

(Svein Birkeland 1 li ) 
(Dag m·,,fstad 1 li ) 
(Kristen TI:lvebakk 5 li 

~ ( Gro Onarheim 2 li 

~
Atle Hau.gan 2 li ) 
Anne E. Olsen 1 li ) 

Omvalg_!or 2. assistent~ 

Svein Birl{eland 
(Dag Hafstad 

13 stemmer 
9 " ) 

Revisor: 

Gro Onarheim med Annlaug Sørhaug 
som varamann. 

Ungdomsutval~et (ungdomsleder og 
assistentene) hadde ~ort etter 
årsmøtet et m0te hvor de disku
terte o~~nevnelse av leuere til 
de fors!cjellige vervene, Etter 
at de oppnevnte har ~åta.tt se6 
oppgavene 03 oppnevnt medarbei
dere, er vervene slik fordelt: 

3 e:.a-et mr: 
Jon Ma.r;nus And8,. 

Kasserer: 
Pål Kjellid. Han har oppnevnt 
Annlaug- Sørhaug til å ta seg av 
"sparekassen". 

Programkomite: 
Dag Hafstad (leder) 
Øyvin Ystheim 
Kåre Neeraas 
(flere avventes) 

Reda!cs • ons!wmi te: 
Ru.ne Anda leder) 
Gunnar Hansen 
Kristen El veba.k.1c 

Filmgruppem 
Gunnar Tfansen (leder) 
(Interesserte er velkommen som 
medlem av filmF,ruppen.) 

UNGDOMSKLUBBEN har styremøte 
hver første tirsdag i måneden. 

R[ tS Tl L \JULKA\\I L ~\ND[ T ~ 
Nu riærmerer vi sommeren (selvfølgelig). Hvor mange ganger ha.r du 

opplevd sommeren? Silclcert like mange ganger som alderen din tilsier, 

i}c.1<:e sant? Kan du huske hvor mange ganger du tilbr~~e sommerferien 

hjemme med familien? Svært ofte? Er det il.c...~e fint å ta en tur ut og 

være med på leir-tur? Du vet vel at det er et internasjonalt leir

a.rrangement for døve ungdommer på Island 10.-17. juli. Deltagerne 

kommer fra. Finland, Sverige, Danmark og Norge (og Island). I løpet 

a;v en u..~e på ungdomsleiren vil du få være med på mye, blant annet: 

Utflukter med buss og båt, ridetur, fisketur, svømming, lekekonkur

ranser, idrett, underholdninger, spørrelek, debatt osv. Ved utflu..1cter 

vil du bl.a. med dine egne øyne (ikke andres eller TV/bilder) få se 

de varme kilder, vanndam som bobler, bade i oppvarmet vann osv. 

Leiren ligger 129 }cra nord for hovedstaden Reykjavik, og stedet 

heter Rey!chol t. Der vil du få se en statue a.v vår store vikinghistoriker, 

Snorre Sturla.son, som bodde i Reykholt i det 12. å~hundre. Statuen var 

laget av Gustav Vigeland. 

Island - en øy i havet, med ma.n{ie vulka.ner og varmekilder, og ik.'.ce 

minst døve islendinr;er - venter på at du skal være med og delta i leiren. 

Den korteste vei for å si a.t du vil være med, er å skrive til/tale med 

Gunnar Hansen. Han er å finne i døveforeningens loka.ler nesten hver dag. 

Siste frist er 1. mai og 200 kr. i anmeldelsesavgift. 

NORDISK UNGDOM3LEIR 1976 

Du har vel lest i Unge D0Ve, 
DtJVes Tidsskrift, på opp
sl~:,, o~ merket de~ at 
Nordisk Un{~domsleir holdes 1 

i år på Island 10.-17. juli. 
De interesserte (17-30 år) 
kan sende anmeldelse enten r 

.?=jennom Un0flomslclub1Jen 
eller direkte til Norske 
DQ'J'eB Lanc1sf orbunc1. innen 
1, .. mai 1 6. F0rste del 
~ a.v~iften - kr. 200 pr. 

-åelta.ker ~ skal sendes 
~a.mtic1.ir.;. Samlet av~ift 
er fastsatt til kr. 2200 
pr. deltaker som omfatter 
både flyreisen ocr leir
oppholdet. Det ej~res opp
merksom på at NDL på beste 
m:.te vil hjelpe med sok
na.der om tilskott fra 
kommune, fylke or; andre 
instanse·r i f or1). med 
deltakelse p~ leiren. 

1- :}(, 

Illi med i samværet med 
jevnaldrende dr,ve fra 
Danmark, Finland, Island 
OG Sverir-;e, og f.", clel i 
impulser oc ideer til 
ekt i vi teter for un,1e rl0Ve 
- O(j inspirasjon til fort
satt innsats i un1:~doms
a.rbeiclet hjemme! 

BLI ME~!!!!_FREIQ-IA~t t 
Mange av oss som var med på 
skitur til Myrkdalen er 
blitt grundig kjent med 
13 elever fra Nordhordland 
Folkehøgeku.le på Frekhaug, 
og de har til og med lært 
seg å sna.lc..~e til oss med 
te,'?ll! Ved avreisen fra. Myrk-

o G 

dal, sa de: Vel møtt pa 
Frer..haug freda.g·2. april, 
og få med flere! Ja., meld 
deg straks til Dag Hafstadt 
BA.ten "Bruvik" går fra 
Bergen kl. 16.30, 2. april. 



PINSETUREN 1976 

I år blir det arrangert en ~inse 
tur til Danmark og Sverige (5., 
6. og 7. juni). Gunnar Hansen 
har ansvaret for turen. Det er 
bestilt billetter for 30 perso
ner. Fotballgruppen og ungdoms
klubben samarbeider om arrange
mentet. Reiseruten ser slik ut: 
Fra Bergen fredag 4. juni kl. 15 
med ekspresstog. 
Til Oslo samme kveld. Privat 
overnatting. 
Fra Oslo lørdag kl.17.00 med båt 
Til København søndag morgen (1. 
pinsedag). Overnatting: et sted 
i hovedst a.cten. 
Fra København mandag morgen, 2. 
pinsedag, med tog ca. kl. 07.00. 
Til Gøteborg kl.12.00. Er i byen 
i ca. 5 timer. 
Fra Gøteborg kl. 17.00 med to 0 • 
Til Oslo mandag kveld 7/6 lcl.21. 
Nattog fra Oslo kl. 23.00 med 
ankomst til Bergen tirsdae 8/6 
morgen. 

Under turen får vi anledning til 
å se en landskamp i fotball mel
lom Norge o~ Sverige i Oslo lør
dag. Fotballgruppen planlegger å 
spille mot Døvania i København 
og mot Surd I.L. (døve) i Gøte
borg. 

Prisen for turen (alle reiser) 
er på kr. 556,- for en voksen og 
kr. 430,- for skolee.lever. 

For mere opplysninger, kontalt:"t 
Gunnar Hansen. 

HUSICElLIS TE 

Underavdelineene arrangerer som 
kjent fester hver måned. Vi har 
satt opp en liste av frivillige 
personer (nedenfor) som skal 
være med i den såkalte "fest
komiteen" etter tur •. 

Februar: 
Marsi 
April: 
Mai~ 
Junis 
August: 

• September: 
Oktober: 
November: 
Desember: 

Richard Martin 
Grete Olsvold 
Øyvin Ystheim 
Svein Birkeland 
Roger Lygre 
Dag Hafs~ad 
Jon Helge Johansen 
Annlaug Sørhaug 
Anne E. Olsen 
Gunnar Hansen 

SP AREIC.AS SE 

Vi vil fortelle at ledere for 
døves ungdomsklubber som møtte 
hverandre på et kurs på Ål 2.-4. 
jan. ble enige om å satse på en 
sparekasseordning, der unge d0Ve 
i tiden fram til sommeren kan 
sette av, hver uke eller måned, 
penger til "sparekasse". Det vil 
si at vi ved egen innsats kan 
skaffe penger som lcan dekke en 
del av utgiftene til reiser i 
sommer, spesielt med tanke på 
Nordisk Ungdomsleir på Island. 
Vår sparekassedame er Annlaug 
Sørhaug. Hun noterer omhy~ge
lig ·de innsatte beløp og crir 
deg kvittering. Hun er å finne i 
døveforeningens lokaler hver 
torsdag (om du vil kan du spa.re 
hos henne og få beløpet tilbake 
til sommeren, uansett om du sk~l 
til Island eller andre steder). 

GALLUP 

I april eller mai vil du motta 
en konvolutt fra. oss, enten i 
posten eller i Døves Hus, og vi 
håper at du vil lese igjennom 
alle spørsmålene og krysse av de 
svarene som passer deg. Det vil 
interesse mange å leseresulta
tet i neste nummer av bladet om 
hvor mange av oss som har vært 
ute på reiser (inn- og utland), 
og i hvilke anledninger. Vi døve 
reiser jo ofte, spesielt innen
lands (kulturdager, idrettsstev
ner etc.). Det vil oP,Så være 
interessant å se resultatet av 
hvor ofte vi reiser i løpet av 
et år. 

CANON CLUB 

Vi har mottatt diverse opplys
ninger or~ brosjyrer fra Ca.non 
Club Norway som skulle settes på 
oppala,_~ i døveforening-en, men I 
el.er var ikke plass til dem for 
tiden. De skal foreli~ges på 
avdelingskontoret i 3. etasje 
når kontoret er ferdig. 

Medlemmer av Canon Club Norway 
får også "klubbavis" derfra. 

) 

FILMING - EN FANTASTISK HOBBY 

Nå må vi få samlet til oss flere 
medlemmer fra døveforeningen til 
å. interessere seg for filmint:on. 
Ja, hvorfor ikJ::e. -
Enten du har en filmopptaker el
ler ikke, bør du likevel bli med 
i filmgruppen sammen med filmle
der Gunnar Hansen. Får vi mange 
interesserte personer, kan vi 
sette i gang og samle oss til å 
diskutere filmhobbyen, utveksle 
meninger og erfaringer,diskutere 
hva som skal filmes o.s.v. Hver 
en!celt får komme med forslag, og 
etter hvert blir man eni~e om ..:, 

hvordan man skal lage filmen. 
Sna.ldc ut om ideer, nyinnskjøp 

av utstyr etc. Vær a.k:tivel For 
det er en fenomenal hobby, dette 
å filme. 

Vi skal O[;Så oppta film fra 
diverse utflukter som skal inn
flettes til årsrevyen, og gjerne 
lage noen underholdningsfilm. 

Det er mange døve medlemmer 
her i Bergen som har en filmopp
taker selv. Hvorfor ikk:e bli med 
i film5Tuppen, de også? Det gjør 
i 1c'l(e noe om du er 30 eller 50 år 
e,-ammel. 

Si fra om du or interessert, 
til Gunnar Hansen, helst innen 
22 • e:i;>ril, for ela vil filmp.;rup
pen samles til et møte. 

~R TIL UTLÅN/UTLEIE 
Tromsø Døveforening fikle leie 
begge trickfilm som de fremviste 
ven en hyggekveld 16. mars. 
Døves Ungdomsgruppe i Oslo lånor 
vår film fra sommer i sydena 
Mallorca og Benidorm. De skal 
fremvise den 31. mars. 

Q_AMMEL FILMOPPTAKER SOLGT 

Vår gammel filmopptaker er solgt 
til en døv mann. (Super 8)Vi har 
vår egen filmopptaker av typen: 
"Canon Auto Zoom 814 Electronic'J 
Den er forsi 1a-et og kan lånes 
bort til medlemmer. 

Stor interesse for kontakt 

mellom hørende/døv 
ungdom 

Det var litt av en opplevelse medlemmene 
fra ungdomsklubben og elevene fra Bjørk
åsen skole (i alt 38 personer) hadd~ fredag 
2. april. Vi har nesten Ikke sett maken til 
k~ntakt-interesse mellom døve og hørende, 
shk som den kvelden vi besøkte de hørende 
elevene på Nordhordland Folkehøyskole på 
Frekhaug. Vanligvis pleier det å være svært 
få som tør snakke med døve, etter erfaring 
fra tidligere besøk på andre skoler Det er I 
jo ikke så lett når det er helt opp til ·100-200 
hørende elever. Men, årsaken til at kontak
ten med de hørende gikk fint, skyldtes nok 
forhåndskontakten med 13 av Frekhaugs 
191 elever, de som var med på skihelgen 
sammen med Bergen Døveforening et par 
uker i forveien. Det var der vi først ble 
kjent med noen av dem, og det var der noen 
av oss døve tilbragte mange timer med noen 
av elevene for å lære dem tegnspråk. 
De pratet om løst og fast med tegn og stop
pet ved de ordene de manglet tegn for, 
for å lære mer. Resultat: Meget imponeren
de. På Frekhaug kunne vi attpåtil se at de 
som ikke var med på skituren, også hadde 
I ært seg noen tegn før vi kom og besøkte 
dem! 

Vi kombinerte besøket med en fotball- j 
kamp, der vi døve vant .5-3, tautrekking 
(døve tapte) og bordtennis. Ved kveldsbor
det ble vi døve anmodet om å finne plass 
først, mens de hørende elevene ventet på 

1 
gangen. Vi forsøkte så godt vi kunne å 
phu~ere oss spredt, slik at vi kunne få flest 
muhg hørende elever på de ledige plassene 
rundt oss. En lærer på Frekhaug ba bord
bønn med en av hans elever som tolk' ' 
Vi var ikke glupske etter å spise, men op~ I 
tatt av å tenke på kontakten. Ved bord etter 
bord kunne man se at det ikke var mangel 
på kontaktinteresse. Pastor Hammer var 
~så med. Han var ikke den eneste som var 
imponert over den gode kontakten. Han sa: j 
«Før var hørende nervøse (og de lo over 
tegnet for «nervøs») for å snakke med de 
døve. Nå vet de at døve biter ikke og de 
slår heller Ikke!» ' 

Etter aftenunderholdning holdt både I 
Frek~aug-læreren og Gunnar Hansen en av
slutningstale, hvor begge ga uttrykk for 
ønsket om å besøke hverandre oftere. 
Deretter var det omvisning, der mange av 
oss hadde hver vår «guide»,. 

Mange av elevene ful~e oss til kaien, hvor 
båte~ ventet på oss, men praten ville like
som ingen ende ta, og båten gikk fra kalen 
ca. 10 minutter senere enn planlagt, mens 
Frekhaug-elevene stod og vinket. 

DØVES UNGDOMSKLUBB 

ref. 
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Bra ungdoms-aktivitet 
i Bergen i fjor 

Bergen Døves Ungdomsklubbs tidligere for
mann, Gunnar Hansen, har i medlemsbladet 
UNGE DØVE skrevet litt om klubbens virk
somhet i fjor. Vi nevner litt av dette her: 

Døves Hus i Welhavensgt. 68 var under 
ombygging, slik at det nesten bare var vel
ferdssentret som var i bruk. Det ble derfor 
litt mindre med aktiviteter i eget lokale for 
vlr del. 

1975 vil bli husket for bl. a. en av de 
fineste «utflukter». 18 av vlre medlemmer 
«vlget>> seg pl reise sørover til Mallorca I 
og Benidorm den sommeren, sammen med 
andre døve ungdommer. I tillegg dro et av 
vlre medlemmer pl sykkeltur gjennom hal
ve Europa. 

I fjor var ogsl første gang vi besø.kte Frek
haug folkehøgskule. Det var nær 58 av oss 
fra klubben og fra Bjørklsen skole, et uvan
lig høyt tall. Feriehjemmet ble ogsl notert 
med utflukt av 26 ungdommer pl hyue
weekend. 51 personer, unge og gamle, var I 
med pl ski-utflukt til Myrkdalen. Samme 
sted arrangerte vi «privat» slallm- og ut- I 
forrenn, og dette var vel første gang ung
domsklubben drev med idretukonkurran
se! 

To ganger ble det gjennomført konkur- I 
ranse I bridge mellom unge og old-boys - og 
sistnevnte vant begge gangene. Noen av 
jentene har hatt venninne-klubb annenhver 
fredag. 

Fjorlreu beste arrangement av klubben 
var kanskje bil-orienteringsløpet med fer
dighetsøvelser. Det var vellykt og ga oss 
erfaringer med sikte pl neste arrangement. 
Det var I alt 16 forskjellige innlagte øvelser. 
Jon Olafsson ble vinner. 

Det ble arrangert omvisning I Bergens 
Tidende, foredrag/informasjon om Bergen 
Bank, hyggekveld med elevene fra Åsane 
folkehøgskule osv. Likevel kunne det vært 
større aktivitet, men det var altsl visse pro
blemer i forbindelse med lokalene under 
ombyggingen av Døves Hus. Hovedansvaret 
ligger likevel hos styret. Det ble forresten 
personskifte I programkomiteen midt i ar
beidslret. 

Nl er 1975 bare historie. Vi har nye opp
gaver å tenke pl I et nytt lr. De nye lo
kalene i Døves Hus står snart klar til å tas i 
bruk, med kontor, storsal, styrerom, vel
ferdssenter, hobbyrom osv. Ved avslutnin
gen av årsmøtet I klubben, takket den av
gitte formannen, Gunnar Hansen, sine med
arbeidere i styret og de andre medlemmene 
for samarbeidet og hjelpen med å holde triv
selen oppe . 

.. 

Dag Hafstad ny formann 
i ungdomsklubben 

Dag Hafstad. 
Den på årsmøtet valgte nye formannen,, 
Hans Birger Nilsen, har meddelt at han ikke 
kan fortsette. Styret er derfor blitt enig om 
å velge Dag Hafstad, som lå nærmest på lrs
møtet og som har gjort en god jobb som 
programleder, til ny formann. Han mottok 
valget på stedet. Etter dette ledes klubben 
av: 

Dag Hafstad, formann. Assistenter: Gun
nar Hansen og Svein Birkeland. Jon Magnus 
Anda, sekretær. Pål Kjellid, kasserer. 

Programleder: Dag Hafstad, med med
arbeiderne Øyvin Ystheim, Kåre Neeraas, 
Berit Hafstad og Anlaug Sørhaug. 

Filmgruppen: Gunnar Hansen, leder, med 
ca. 20 medarbeidere. 

Redaksjonskomit~: Rune Anda, Gunnar 
Hansen, Kristen Elvebakk, og med Anna E. 
Olsen som kvinne-representant. 

I pinsen skal ungdomsklubben og fotball
gruppen arrangere en fellesreise til Dan
mark og Sverige. 30 personer blir med. 

Det vil av filmgruppen bli arrangert en 
helg, evt. på feriehjemmet, med sikte på å 
forklare trick-filmens hemmeligheter og 
demonstrere for Interesserte. I 

SKI-HELG I MYRKDALEN 
Helgen 19.-21. mars var 35 voksne og 8 barn 
fra Bergen Døveforening på skitur sammen 
med 13 elever og 1 lærer fra Nordhordland 
Folkehøgskule pl Frekhaug (terapi-grup
pen). Stedet var Helgatun i Myrkdalen, nord 
for Voss. Selv om turen i høyeste grad var 
konsentrert om skiturer, var de døves sam
vær med hørende elever (og lærer) det som 
huskes best av minnene derfra. For hvem 
kan glemme avskjeden søndag ettermiddag / 
med klem og ord om: Pl gjensyn på Frek
haug 2. april? Så grei og ordentlig var kon
takten mellom hørende elever og døve 
blitt at en skulle tro de kjente hverandre fra 
døveskoledagene! Noen av elevene hadde I 
lært en god del tegn, passende til å kunne 
kommunisere med de døve - og de kunne 
attpltil improvisere logiske tegn selv! I 
Ved avslutnings-«seremonien» (middag) I 
holdt ei ung (17 lr) folkehøyskole-jente en 
takketale til de døve, og nevnte at disse 2 
ski-dagene vil bli husket lenge. Hun sa det 
og mer til, på tegnsprlk - enda hun 2 dage; 
i forveien ikke hadde kunnet tegnsprlk! 

Fredag 2. april skal altså Ungdomsklubben 
en tur til Frekhaug og gjense lærer Bjørn 
Thomassen og hans elever, og hundre andre 
elever på Nordhordland Folkehøgskule. 

An. 

.. 



STOR KONTAKT-INTERESSE DØVE7HØRENDE 
Medlemmer av Døves ungdomsklubb og skoleelever fra Bjørkåsen skole 
(tilsammen 38 personer) vil takke elevene på Nordhordland Folke
høyskole, Frekhaug (45 minutters båttur fra Bergen), for den 
interesse de viste av å prate med oss døve. Vi har alle sammen likt 
oss godt der borte - og var meget imponert over at mange hørende 
elever har lært seg en god del tegn~ Vanligvis pleide det å være 
svært få hørende som torde å snakke med døve (og omvendt), etter 
erfaring fra tidligere besøk på Åsane Folkehøyskole og Frekhaugs 
tidligere elever ifjor. Mange var enige at besøket til Frekhaugs 
191 elever 2. april 1976 var det beste, hva kontakten angår. 

Døve biter ikke 
Etter tautrekkingen tok vi en pratepause i dagligs·tuen mens fotball
spillerne dusjet og skiftet klær. Så rett til kveldsbordet. Der ble 
vi døve anmodet til å finne plass først, mens hørende måtte vente 
i gangen. Vi forsøkte så godt vi kunne å plassere oss spredt, slik 
at vi kunne få mest mulig hørende elever i de ledige plassene rundt 
bordet. Så var alle på plass. lærer Bjørn Thomassen ba bordbønn 
med en av hans elever som tolk! Vi var i1<:ke glupsk etter å spise, 
men opptatt &v å tenke på kontakten. Mange ville vite tegn for 
"brød", "sm~:f", "melk", "kakao", "brødet er hard", osv., osv. 
Bord etter bord kunne man se at der ikke var mangel på kontakt
interesse. Pastor Hammer var også med~ Han var ikke den eneste som 
imponerte seg over den gode kontakten. Han sa: "Før var hørende 
nærvøse (og hørende lo over tegnet for "nærvøs") til å snakke med 
de døve. Nå vet de at døve ikke biter, og de slår heller ikke!" 
Jo, de slår i fotball! Hørende "vet" nå at døve er tamme mennesker 
(men dessverre som gale løver på fotballbanen). De har også lært 
at det er så enke1t å lære tegnspråk. Ja, naturligvis, det er jo 
like lett å lære tegnspråk som å lære å regne 2 + 2 = 4 i matematikk
timen. Vi kjenner jo mange barn som kan tegnspråket; når barn kan 
det, så kan også voksne være like flinke, ikke sant? Å jo da, hvem 
har hørt at en barn kan summere 2 + 2 til 4 og en voksen summere de 
samme sifrene til 5? (Unnskyld min frekkhet!) 

Forhåndskontakt gav verdifullt resultat 
Vi tror at årsaken til den fin-fine kontakten skyldes forhånd~
kontakt med 13 av Frekhaugs 27 elever fra terapi-gruppen {sosial
linjen) og deres lærer Bjørn Thomassen, som.var med på s~iweekend 
på Myrkdal 2 uker i forveien. Det var der vi først ble kJent med 
elevene, og det var der noen av oss døve tilbragte mange timer med 
noen av hørende ·elever med å lære dem tegnspråk. De.prate~ om løst 
og fast med tegn og stoppet mange ganger vedd~. ord de·man~let 
~egn· før. Resultat: Meget imponerende. På Frekhaug kunn! vi attpå~ 
til se at de som ikke var meg på Myrkdalen, også hadde i~et s~g i) 
å lære noen tegn på forhånd (eller·var-deres~tegn:~rent tilfeldig7 • 

Dramatisk bordtennit3·konkurranse 
Etter kveldsmåltidet var det bordtenniskonkurranse: T~ beste fra 
Bjørkåsen skole mot 2 av Frekhaugs elever. Per ~if Pedersen !apte 
begge omganger mot sin hørende motstander mens BJørn Røyne seiret 

. 21-7 og 21-4 over sin motstander. Så ble det finalekamp der. . 
•vinnernespilte mot hverandre. I første finalerunde tapte BJørn) 

17-21 men slo til med 21-17 i andre finalerunde (god applaus! 
Da bl~ det omkamp hvor hørende tilslut seiret med 21-17 etter en 
dramatisk s·luttduell, og med tilskuere tett i tett rundt bord
tennisrommet. Dermed vant hørende elever med 2 mot l hva antall 
seire i forskjellige øvelser angikk. 

Underholdninger 

Deretter var vi samlet i dagligstuen sammen med frivillige hørende 
(der var jo ikke plass til alle 191 elevene!). Både medlemmer av 
ungdom~klubben og elevene på Frekhaug viste morsomme underholdninger. 
Både BJørn Thomassen og Gunnar Hansen holdt avslutningstale (selv
følgelig hver for seg) hvor begge gav uttrykk for ønske om at vi 
besøker hverandre oftere - både på Frekhaug, på Bjørkåsen og i 
Døvesenteret - og ikke minst lære dem tegnspråk, som de synes er 
morsomt å lære. Så var vi spredt ut, mange av oss med hver vår 
"gui~e" til omvisning rundt skolen og besøk på hyblene. Det var 
spesielt morsomt å besøke hyblene og se så mye "dekorasjoner" som 
plakater, bilder, gjenstander, lave møbler, senger helt nedtil 
~olve~, osv. Noen har til og med et par nek hengende ved vinduet 
inne i rommet, og fortalte at småfuglene ofte fl~~ inn i rommet for 
å nyte seg av neken! • 

Farvel - og på gjensyn! 
I mørket fulgte elevene oss ned til kaien hvor båten - reservert 
kun for oss døve - ventet på oss. Praten ville ingen ende ta, og 
båten tok av fra kai 10 minutter senere enn planlagt. mens Frekhaug
elevene stor og vinket med alle ermene i været. 
Torsdag 29. april på formiddagen skal elevene fra Bjørkåsen skole 
til Frekhaug for bl.a. å sparke fotball. 
Skulle man ogs·å besøke andre hørende skoler med så mange elever, 
s·å vil det være klokest å invitere ca. 10 av dem til å være med på 
døvestevne eller liknende på forhånd, s·lik som tilfellet var med 
turen til Myrkdalen. 

R.A. 
~~-~!-Er~!ru~~g:~!~Y~~~-~!g:~y-~!!~: 
"Du nevnte at eg var flink til å snakka døveteikn, men der tok du 
feil. Eg har aldri snakka med ein døv før, og du måtte no vel tru 
at eg var heilt klin kokke der eg gjekk og vifta med armane og~, ikkje 
fekk noko til. Men eg er heldigvis ikkje så veldig redd for å dumma 
meg ut, så eg lot det berre stå til, så fekk det gå nett slik det 
ville. Men eg trur no at du forstod noko av det eg babla om. Eg skal 
i hvertfall læra meg fleire døveteikn, for det var noko av det 
gøyaste eg har vore med på, på lenge." 

XI. NORDISKE UNGDOMSLEIR FOR DØVE 1976 -~--~~--------------~-----------------
Vi har mottatt sirkulære fra Norske Doves Landsforbund's.ungdoms-
utvalg der de meddelte: 
"Fristen for anmeldelser til ovennevnte ungdomsleiren er forlengst 
utl?pet. Det er anmeldt 13•deltakere hvorav 2 med forbehold. 
- Vi h~r lov å sende opptil 25 deltakere, og vi synes at det er 
kjedelig med så få deltakere frn Norge. - Vi tar derfor sjanse 
med ny dato som siste frist for anmeldelser. 
Lørdag 29. mai (bare en uke igjen) er endelig frist. tt • 

Man har fått vite at Finland moter med full kvote - altså 25 
deltakere, - og i Sverige har de 45 interesserte på listen. 
Fra Be~gen h~ det meldt seg 3 interesserte. Vi lurer på hvorfor 
så svært få i Bergen (og Norge) er interessert i et besok på 
Island. F?r ~o ~r siden sendte Bergen hele 9 deltakere til Nordisk 
Ungdomsleir i Finlando Kanskje det er okonomien som står på. Vel -
vi er klar over at 1700 kr. er mRnge penger, men vi må ikke glemme 
at beløpet er ba:e halvparten av de faktiske utgifter for flyreise 
og op~hold på leiren~ Dessuten vil NDL gjerne hjelpe deg med søknad 
til din ~ommune om tilskudd. Det er ikke forsent enda. Meld deg 
derfor til Dag Hafstad eller NDL's ungd.utv. v/Gunnar Hansen. 



DUGNAD PÅ FERIEHJEMMET _____ ._...,_,._, ..... ---·- ------------
I helgen 28u-30o mai hadde ungdomsklubben dugnad på Feriehjemmeto 
Både 1hovedhus og n~ust ble grundi 6 såpevasket, så nu er det rent 
og trivelig til sommerferiene våreo Det var sikkert et tungt arbeid, 
og alle var så kjekk at vi håper de kan få seg en mer roligere helg 
til hvileo De eT velkommen. Det var også hyggelig at de få eldre 
som var der ble buden til pølser og potetstappe lørdag, og kjøtt
kaker søndag~ De lot oss fole hva en familie er. Ingen ble glemto 
For alt dette en hjertelig takko 

Det var også gledelig at Øyvin Ystheim laget gardinbrett på 
begge soverom og til stuen i hovedhuset, så nu glir de nye eardi
nene fra Dameklubben så lett på skinner. De var et syn, og gav et 
helt nytt innslag. De var til å glo på flere ganger. En kriblende 
følelse av velvære~ Håper at Ystheim lager flere, for han var 
flink håndverker med gardinbrettene. Tusen takk. 

Ellers er det å håpe på at flere vil være med utover sommeren, 
og tenke ut hvordan de kan gjore eiendommen bedre. Forskjønne den 
med jord og planter~ Å være opptatt av slikt fantasirikt og ska
pende arbeide er den sundeste hobby noe menneske kan være opptatt 
av. Ungdomsklubben har vist at det går an å legge godvilje til for 
å skape trivsel, og dette er feriehjemstyret taklmemlig for. 
Vi har fått båten ::Perlen" på s joen, nyrnal t. 7 skumgummimadrasser 
så nu har alle tresenger fått disse madrassen med huntonitplater 
under" 

Vi har nesten inr;en inntekter, så arbeidet der ute må vi se på 
son frivill..:.g irulsats. Men vi blir nodt til å holde en basar tors- j 
dag 9~ september for å kunne skaffe kapital til utviklingen av 
feriehjemmet" Om noen kan tenke seG å gi en gevinst til basaren, I 
slik at vi har meget å lodde ut, da vil bestefar smile bredt i / 
barten" GOD SOfIMERo Feriehjemmet. 

++++++++++++++++++++++++++++++++ + 0 + 
+ BLATUR 27. JUNT 1976 + 
+ + ++++++++++++++++++++++++++++++++ 

Førstkommende søndag drar vi på 
"BLÅTUR" med Gotthard Ilangeland. 
Vi:møttes på Fisketorvet i byen 
kl. 08.00 (presis) og reiser med 
bil til Alvøen kl. 9.00. Der går 
vi ombord i "Duen'! Ta med fiske
stang og badebukseoDet blir mid
dag å få på øyen. Ta med noe mat 
selv også. 

Bris og yr og bra vær: OK~ 
Dårlig vær og mye vind: Avlyst. 
Frist for påmelding er torsdag 
24. juni (idag) til Dag Hafstad. 

++++++++++++++++++++++++++++++++ 
t ISilAND lOo-17. JULI 1976 t + ~ ++++++++++++++++++++++++++++++++ 

Følgende fra Bergen har meldt 
seg på Nordisk Ungdomsleir: 
Richard Martin, Svein Birkel&nd, 
Egil Kjellevold, Bjørn Rossland, 
Per L. Pedersen, Bjørn Røyne og 
Gunnar Hansen. 
Det blir nesten 20 personer fra 
Norge, og frk. Linda Kalla.nd fra 
Bergen (hørende) deltar som tolk 
for den norske gruppen. 

+++++++++++++++++++++++++t++++++ 
t UNGDOMSTREFF 4.-5. SEPr. 1976$ 
+ + ++++4-++++++++++++t++++++++++++++-H-

Irvis Stavanger· Døveforening' s 
ungdomsutvalg er interessert,kan 
vi avtale et Ungdomstreff ved eii' 
ridesenter på Leirvik (Stord) 
4.-5. september 1976. Nærmere 
kunngjøring senere. 

-++f'+++++++++4-+T++++-+4++++++++t+++ + FISKEKONKURRANSE 12. SEPT. t 
+ + ++++++++~++++++++++~+++++++++! 

Vi drar til et sted (bestemmes 
senere) sammen med Gotthard Lan
geland i "Duen'' for ~ del ta· i 
fiskekonkurranse søndag 12/9. 
Konkurransen er for alle. Husk 
fiskestangt Se etter oppslag og 
meld deg til Dag Hafstad. 

• 

' r t.. 

++++++++++++++++++++++++++++++++ f BILORIENTERING 19. SEPr.~ 1976+ 
+++++++++4+++++++++++++++++++++t 

Den populære konkurranse i bil
orientering begynte 30. november 
i fjor der ~øn Olafssorr,seiret 
foran 7 andre deltagere. Det er 
nu.klar for samme øvelse søndag 
19. september 1976, og vi håper 
at flere enn 8 bilister vil være 
med. Noen av dem som var dommere 
i bilorientering i fjor har nå 
skaffet seg bil.Var det på grunn 
av det •••• ? De er alle sammen 
velkommen til å være med, og vi 
skal se etter nye dommere {'og 
håper at noen som ikke hår bil 
vil melde SAg som dommere). 

t+++++++++-f-'+-+!-H-++-¼W-4 I~:~ I I 1---t -~-♦ •♦ ,t-f-+ 

+ UNGDOMSTREFF 2.-3. OKT.1976 t 
+++++++++++++++++++++++++++++++t 

Det er i orden med avtalen med 
Oslo Døves Ungdomsgruppe om at 
vi kan ha Ungdomstreff på Ål 
Folkehøyskole sammen med elevene 
der, 2.-3. oktober 1976. Går det 
i:orden med Ål også vil program 
o.l. bli kunngjort senere. 

t++++++++H-+++++++++++++++++++++j-t 
+: B.ARNETREFF 21. NOV. 1976 t 
t++.+++++i4+++++++++++++++++++++fi 

Det b~i~ ar~angert barnetreff i 
Døves~j~~,~øndag 21. november 
kl" lr~~:; . Aldersgrenee- oppa.d's 
12 år~ !a·· m'ed foreldre. Ungdoms
klubben skal lage program for 
barn. 



DUGNAD• PÅ FERIEHJEMME'.Ui 

Fredag ettermiddag dem 28. ma.ii. 
dro 26 fri villige ungdommer-fra 
Bergen, til feriehjemme'lt "Rispei
lew'. Det var i forbindelse me~ 
du.gna.<f, arr. av ungdomsklubben. 
Det var- varmt med sol og skyfri 
himmel, og de fleste av de· 22 
gutter- og· 4 jenter dro med G'ottr
hardsskøyte- "Duen'' som brukte ~ 
timer på overfarten. De fikk em 
virkelig fim tur på sjøen emn 
vår~ farende kjøretøyer på veien 
I:.ia.ngveisfarende ungdommer: på, 
"Duen'' ankom• Risperle:rri kl. 22. 30. 

Lørdag morgen etter frokost 
samlet vi oss i gruppezr, hver på 
3-4 personer som ble plassert i 
hvert rom-i 1. og 2. etasje. Ar-:
beidet besto fra vanlig vasking., 
til ren~~ring i alle kroker fra 
tak, vegger, gulvflatene, vin
duer og ellers alt som· heter, 
skitt, smuss og støv vekk for 
blankpusset fei. Resultatet ble 
at vi skiftet flere bøtter vann, 
for vi fant mange fluer, små 
skadedyr, biller og edderkopper
i sprekker eller hjørnehullet: 
som vi kvittet·oss men dem. 

Harald Nesse var skapt til å 
være gartner denne dagen, for· 
he.n stelte og pleiet de duftende 
og vakre blomster pent, og dro 
ugress vekk fra oppunder mellom· 
gulveteiner i hagen-. Det: ble 
et fint syn etterpå. N'oetr d'øve 
gutter ryddet opp med fotskjel
lige ting på plass ute. Andre 
slo med ljå. "Duen" ble skr~pt· 
og malt i pene farger a.v G'. L. 
med noen medhjelpere. Sverre 
J'ohansen var en neve værbitt 
mann, raed· å s1å·1·kast:for alle 
slage arbeid, bl.a.. rep. avr "Per
len"; motorbåten, og malingen 
også. Senere på ettermiddagen:-. 
fikle vi gratis pølser og potet
mos fra ungdomsklubben, takket' 
være våre energisk~ kvinner for 
kjøkkenarbeidet. Vi var mette og 
fornøyde· over arbeidet:. og:hvilte 
oss en stund med koseprat. Etten 
hvilestunden ~.;tsatte vi med 
litt arbeid' ig;j'en. • Om kvelden· 
slappet vi av med god kveldsma~ 
og så på TV. V'i hygget o iffil' 

masse diskusjoner om alt mulig. 
Tidlig søndag morgen fortsat

te vi ufortrodent videre med 
litt arbeid. Noen trillet vogn 
full av sand til bruk for sand
strøingen i stien fra huset til 
brua. Sanden var·hentet fra sjø
bunnen ved fjære" Mens "Duen" og 
"Perlen" var nesten ferdige med 
malingen, hoppet noen,, i sjoen og 
badet en stundoDet va~ for kaldt 
sa de. Filmregissør G. Ifanserr, 
filmet oss inne og ute, og vi 
følte oss som filmstjerner til 
innspillingen om døvearbeideto 
Til middag fikk vi servert gra
tis kjøttkaker og poteter. Alle 
var mette og fornøyde, selv om 
det ikke ble middagshvil. Etter 
finpussingen reiste noen av·oss 
med båt eller bil til Bergen. Vi 
frydet oss over overstått dugnad 
med god kropp og sjel, for'.ar
beidet har gitt oss en gledeo 

UNGE I D0VE 
I/IIGNlfSlll,JI" 

Blåtur med «Duen» J 

Det var bra vær da vi møttes pl Torget i 
Bergen søndag 27. juni .Derfra kjørte vi kl. l 
9.00 i privatbiler til Alvøen. Der sto Gott
hard Langeland og ventet pl oss med båten 

1 
«Duen». Vi var 9 personer som møtte opp. 

Vi reiste til Godøysund, hvor noen fisket 
og andre gikk tur og sl seg om pl øyen. 
Etterpå spiste vi lunsj pl hotellet. Det smak- I 
te herlig, men var også dyrt. 

Det blåste godt utover dagen. En båt fikk 
motorstopp, og vi tok den med pl slep til
bake til Alvøen, hvor den skulle. Det fine 1 

været gikk over til sterk vind og· regn, sl J 

vi måtte holde oss mest nede i lugaren pl 
tilbaketuren. Likevel var humøret pl topp J 
hos alle. Vellykt tur! 

Dag Hafstad. 

BILORIENTERING SØNDAG 19. SEPT. 1976 
Ungdomsklubben vil også i år søke lykken i arrangementet av 
bil-orientering med mange mo·rsomme ferdighetsøvelser og trafikk
spørsmåt etc., og håper at flere enn 8 bilister som var med i 
fjor, vil delta i år - både døve og hø-rende. Rune Anda ble valgt 
til arrangementsleder, men fo.r at bilorientering skal bli vel
lykket gjennomført, tren er han mane medh"el ere dommere) som 
vil bli plas·sert på forskje ige s eder i Bergen, Fy ingsdalen, 
Fana og andre steder. 

"Dommerne" i fjoir har gjort et godt arbeid, og man håper at 
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de vil hjelpe til i år også. Noen av fjorårets dommere har'nå 
skaffet seg bil, så de er velkommen til å delta som bilistt 
Fjorårets vinner i bilorientering, J5n Olafsson, får kanskje flere 
og flere å konkurrere mot, og vi råder alle om å lese godt i 
trafikkreglene også. Noe kamp om tiden skal det ikke bli, og der
for ikke noen fartsfantom. 

For øyeblikket har vi fått tak i en som er villig til å hjelpe 
til. s·o·m dommer, men vi trenger flere, og er du (som ikke har bil) 
interessert å være dommer, så la Rune Anda f'avite det innen 
to-rsdag 19. august, og han vil forsøke å lage ruten om slik at 
deltagerne kan passere og gjøre noen ferdighetsøvelser like i 
nærheten av der du bort D un d kl bb øves g oms u . 

GUNNAR HANSEN· OVERVAR: DANSKE 
D~S, UNGDOMSFORENINGS, GENERAL
FORSAMLING cl6l UNGDOMSSTEVNE • 
En av ungdomsklubbens stY:t~med1... 
lemmer, Gunnar Ha.nslfn, var i.i 
egenskap som formann i Norske 
Døves Landsforbunds ungdomsut
valg invitert til Danske Døves 
Ungdomsforenings generalforsam
ling og ungdomssteV}?.e 140-16.mai 
1976 i· Søndervik, vest-Jylland. 

Gunnar kunne fortelle at det 
var i alt 72 del·liakere, derav 30 
unge piker på ungdomsstevnet, 
som hadde et interessant program 
der det bloao var 3 forskjellige 
konkurranser som: "Telefonen, rirr
ger" (kunnskapstevling), "Fleip 
eller fakta" og obligatorisk 
s;tcetsj "Rengjøringskonen". Det 
var spennende og hard kamp om 
pokalen som skulle tilfalle det 
by-laget som tok flest poeng, og 
som må vinnes 3 • ganger for å bli: 
til odel og eie. 

Hvorfor var Gunnar invitert? 
Jo, for å holde foredrag om døve' 
ungdommer i Norge, om organisas
jon, skole~ever, ungdomsklub~ 
døveforening, ~mn•s ungdomsutv. 
osv. 

G'eneralforsarnlingen, gikk ro
lig for seg med friske diskusjo
ner-i ca.3 timer. Nye lovforslag 
ble godkjent. Gunnar Hansen, ble 
forbauset over det store for
skjellen m.ellom danske og norske 
ungdommer. De danske ungdommer-
fulgte ivrig med i saker og ting 
o~ kom med bemerlminger, og sær
lig synes han at jentene i Dan
mark er ivrigere til å komme med 
sine meninger.Danskene er ellers 
mere selvstendige, har gode evne 
og gir inntrykk: åv at de bruker
hele språksetninge~ når de snak
ker med hverandre; De fleste· 
bruker høreapparat. De aller 
fleste (kanskje alle?) la seg 
svært sent om nettene mens ung
domsstevnet varte, for de mener 
at det er bortkastet tid å sove 
om natten fordi de ville helst 
ha mest mulig kontakt med andre 
døve ~~eer k~gdomsstevnet! Ikke 
nok med det: Alle ble vekket kl. 
07.30 om morgenen og kom til 
frokost i rett tid med godt hu
mør!_G'unnar savner slike ungdom
mer-i Norge, og han håper også 
at det en dag vil bli arrangert 
et ungdomstreff for- Nbrge og • 
Danmark i· framtiden-. 
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P.INSETUR TIL DANMARK OG SVERIGE 

Fredag 4.juni samlet vi på jern
banestasjonen i Bergen. Det var 
medlemmer av Døvefforeningen og 
noen el"ever fra Bjørkåsen skole. , 
De som reiste først tok toget 
til Oslo kl. 15, og· de andre tok 
nattoget (kl. 22.30.) 

De som kom til Oslo fredag 
kveld overnattet· hos kamerater 
og noen på hotell. 

Lørdag morgen spiste vi fro
kost på cafeen ved døveforenin
gen, og der møtte vi mange døve 
fra Oslo og noen fra Trondheim. 
Da vi hadde fått mat i magen, 
diskuterte de om hvem som skulle 
bile fotballspillerne til fot-

- -· 

ballbanen på Nadderud.. Der var 
det fotballkamp mellom Norge og 
Sverige for døve. Norge tapte 
0-1. Etter kampen gikk vi til 
havnen for åta båt til Køben
havn~ Båten var så stor at vi 

1åmne gjøre nesten som vi ville. 
Det var også dans og musikk om
bord (mw,ikkanter ble sjøsyk). 

Da vf kom til København, tok 
vi en leie-buss til hotell Tri
ton ved· jernbanestasjonen. Der 
møtte vi to søte tunghørte piker 
som G"unnar Hansen hadde avtalt 
møte med før. Vi lot ryggsekkene 
våre være på hotellet og dro på 
sightseeing med samme buss og 
med de to danske piker som gui
der. Vi så bl.a. Kongeslottet på 
Amalienborg, Slottet Christian
borg, Rundetårn, Den lille hav
frue, Folketinget, Christians
havn,døveskole og tunghørt9kole. 

Senere skrek magen etter mat, 
og de to guidene viste oss til 
en restaurant hvor vi kunne spi
se mid'tlag. Middagen var veldig 
god. De som arbeider i restau
ranten {angivelig italienske 
kelner) var godt øvd til å vise 
kunster. Etter middagen var vi 
på tivoli. Der moret vi oss me
get. Vi møtte tre danske gutter 
som også er døve. De var morsom
me og spøkte mye. Ved midnatt 
så vi fyrverkeri, som var meget 
fantastisk å se på. Deretter var 
vi på ·en nattklubb og danset og 
pratet mye. 

Mandag morgen, 2. pinsedag 
tok vi toget til Gøteborg, og 
6 timer senere kom vi fram. Der 
ventet svenske døve på oss og 1 

kjørte oss i bilkolonne (ca. 7 
biler) til fotballbanen med det 
samme. Det var fotballkamp mel
lom døve fra Bergen og Surd,Gø
teborg. Surd vant 3-1. Da vi var 
ferdige med å se på fotballkam
pen, kjørte vi tiJ.1:iake til jern
~~oetasjonen og spiste middag i 
en oafe og hvilte oss en stund. 
Så tok vi toget til Oslo og der
fra med nattoget hjem til Bergen. 
Vi var i alt 23 personer eom var 
med på rundturen i pinsen. 

A.S. 
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Med bergensere 
til Danmark/Sverige 

Ungdomsklubb og fotballgruppe på pinsetur 

til København og Gøteborg 

Det var liksom en historisk begivenhet 
da fotballgruppen i Bergen for første 
gang dro til utlandet for å spille mot 
utenlandske lag på bortebane. Tidligere 
har bergenserne spilt mot Århus, for 5 
år siden i Bergen. Pinseturen til ut
landet var på en måte et ledd i sammen
heng med at 7-8 fra Bergen skulle spille 
VM-kvalifiseringskamp mot Sverige i 
Oslo pinseaften. De andre spillerne fra 
Bergen, og turister fra ungdomsklubben, 
fulgte med. Lagleder Gunnar Hansen 
hadde gjort et godt arbeid, og vi sam
arbeidet med ungdomsklubben. 

Tilsammen var vi 23 personer, derav 
9 turister. Etter landskampen i Oslo, 
dro vi med danskebåten samme dagen 
til København. Båtturen var fin. Opp
rinnelig var det meningen at vi skulle ha 
privatkamp mot Døvania i København, 
men dette viste seg umulig, fordi alle 
banene var stengt 1. pinsedag. Vi var 
forberedt på at det neppe ville bli kamp 
den dagen, og slik ble det også. 

Istedenfor tok vi turen til København 
som en fornøyelses-tur. To kjekke dans
ke jenter tok imot oss, og vi kjørte på 

sightseeing rundt i byen i ca. 3 timer 
med en turbuss. Vi så bl. a. kongeslottet 
på Amalienborg, slottet Christiansborg, 
Rundetårn, Den lille havfrue, Folke-

tinget, Christianshavn, en døveskole og 
en tungbørtskole. . 

Hele kvelden var vi på Tivoli. Der 
hadde vi det kjempegøy. 

2. pinsedag måtte vi stå opp allerede 
kl. 6.30 om morgenen. Vi spiste først 
frokost på hotellet, så skyndte vi oss til 
Sentralbaneswjonen. Derfra tok vi 
toget kl. 7.35. Vi følte oss ikke i god 
form. Det var blitt så lite søvn, og vi 
hadde litt problemer med den danske 
maten, som er sterkere enn den norske. 

Via jernbanefergen Helsingør-Hfil
singborg kom vi over til Sverige og fort
satte med toget til Goteborg. Vel 
framme i Goteborg, gikk vi av. Flere 
svenske døve møtte oss på stasjonen. 
De ordnet for oss og fulgte oss til fot
ballbanen utenfor sentrum. S~enskene 
var meget greie, og de tenkte nok at de 
skulle få lett spill mot oss bergensere. 

Egil Al/an Martinussen og Anna Ellinor Olsen 
«hilsen> pd den lille havfrue pd København 
havn. 
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Det· var fredag den 9. juli vi reiste med fly fra Fornebu kl. 15.30 på vei mot. 
Island. Flyturen tok ca.. 2½-time!"'. Vi var 19 personer, hvoran 7 fra Bergen 
Døves Ungdomsklubb, samt tolken Linda 1 som dro for å delta i den nordiske 
ungdomsleir, den 11; i rekken, men det var første gang en slik ~rrangement 
var holdt på Island. Mange av oss var spent på hvordan islendillf;ene hadde 
forberedt seg på leiren. 

Vi var de første av andre deltakerland som-kom til Island, en dag tidlige~e, 
på grunn av flyforbindelse. På flyplassen i Keflavik ble vi mottatt av døve 
islendinger. Vi ble delt i gruppe?" og overnattet privat hos de islandske døve. 

Lørdag formiddag svomte noen av oss i en svømmebasseng. Vannet var lunkent. 
Senere var vi alle samlet ved den nye døveskole i Reykjavik og traff døve fra 
Danmark, Sverige og Finland. Sammew dro vi med buss til Reykholt·, ettell' 3 
timers kjørsel (120 km). Der traff vi 35 islandske døve. Deretter ble vi an
vist våre værelser før vi spiste kveldsmat. 

Søndag morgen svømte vi i skolens eget svmmmebasseng før vi inntok fro
kost ved 08-tide:il:!. Det var frokost både kl. 08.00 og 08.30, for det var ikke 
plass til alle samtidig. Det var over 120 deltakeri tilsammen. Som vanlig· 
hver morgen ble samtlige nordiske flagg heist'- opp, den første morgenen me~ 
islandsk nasjonalssang. Det var bl.a. foredrag av en islandsk lærer om 
Islands geografi og historie. Etter kaffetid ved 15.30-tiden var det fors
kjellige utendørskonkurranser med landskamp i sekkeløp (Norge nr. 3), tau
draging (Norge nr. 2, både jenter og gutter). Etter kveldsmat hadde islendin>
gene ansvar for kveldens underholdninger som foregikk på gymnastikksalen. 
Det var dans og musikk fra kl. 22 til kvart over 12, og absolutt ro måtte 
skje fra. 01-tiden·. 

Mandag formiddag var det en debatt om "Den døves muligheter i arbeids
livet", forklart av Danmark og Finland. Deretter var det spørrelek og to 
utendørsaktiviteter; hesteriding og fotball. Om aftenen var det dansk under
holdning. 

Tirsdag morgen ble vi vekket tidlig, og dro allerede ved 07.30-tiden på 
båttur til Reykjavik. Vi gikk omkring i byen og gjorde innkjøp. Etterpå 
svømte vi i svømmebassenget i Reykjaviks store friluftsbad. Bassenget var 



naturligvis også her som mange andre steder oppvarmet av kilder og kan 
derfor brukes hele året. Mange prøvde å bade i de små runde bassenger, som·, 
var på 35-4-i grader. Om kvelden underholdt finhene med noen sketsj og en 
masse konkurranser. 

Onsdag var Norges dag. Den dagen ble vi også tidlig vekket for å drap! 
busstur, gjennom de skjønne fjell med mange døde vulkanen-. I disse områ.delt' 
er utallige lavasten. Etter middagen dro vi videre til det verdensberømte 
vannfall Gullfoss som var et strålende syn. Mange fotograferte. Derette1r 
va.r vi i Geysir-området og så varme ldlder springe opp i luften. •·n opp
levelse å se hvordan naturen arbeider! Om aften var det norsk undGrholdning. 

Torsdag formiddag forklarte Sverige og Norge om døveforeningenos betyd
ning for døve. Ettermiddag spilte n·fotba.11 og volleyball. Vi slo danskene 
4-2 i fotball og ble sensasjonelt nr. 2 i volleyball. Svenskene underhold-It 
om kvelden som var preget av konkurranser. Det var også dans og musikk til 
slutt, som alle andre kveldene her. 

Fredag var vi på ride- og fisketur. Utpå ettermiddagen var det konkutranse 
i sjakk, der Per Jonassen fra Telemark vant. Under fest-middagen kl. 19.30, 
fikk vi deilig laks, samt is til dessert. Sverige, Danmark, Finlnnd og Norge 
gav en presang til arrangørlandet Islo.nd som takk for oppholdet. 

Lørdag morgen dro de fleste hjem, mens vi nordmenn oppholdt der enda en 
dag til, og overnattet hos private, de samme som da vi kom dit en dag før 
de andre. Det var stort sett en meget vellykket leir, og vi vil aldri glemme 
hva vi hadde opplevd der. Vi var fornøyd med Linda Kalland som tolket fint 
og greit for oss. Om to år blir det Nordisk ungdomsleir i Norge. Vi håper 
a.t det blir mange som vil bli med. Vil til slutt takke den norsko lederen, 
Gunnar Hansen, og tolken Linda for at vi fikk ekstra godt utbytte på Islan~. 

På gjensyn om to år! 
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Svein Birkeland. 

Det fjerde ungdomstreff som ble avviklet i år fant sted mellom de tre oven
nevnte "klubber" - og første gang for de tre' s vedkommende-. "Treffet" fant 
sted på feriehjemmet "Risperlen" med minst 32 deltaker&, hvorav- 7 fra Stavan
ger og 9-10 fra Bjørkåsen skole. Nesten alle som en ankom fericihjemmet fre
dag kveld og hvilte ut med ungdomsprat og nattesøvn før lørdagens "tteff
program" der formann Dag Hafstad innledet med~ ønske alle velkommen;. 
Det v~;r bl.a. stylteløp, båttur, gjettelek osv. Anlaug Sørhaug stod for 
kjøkkenarbeid sammen med Kåre Neeraas, som serverte oss pølser og,• potetstappe. 
I tippekonkurransen vant Illt:,17\lllll Moen med 9 rette av 11 mulige. Harald Oppi
gård, også fra Bjørkåsen, ble·nr. 2 med 7 rette som også Elly Kvalsund, Stvr. 
og Bjørn Røine, Ungd.kl. fikk. Jan Fraas, Stv., Atle Haugan og Rune Anda 
delte 5• plass med 6 rette. Ialt 24 deltok. 

--I gjettel:ek, der gruppene skulle finne ut hva I q b 
de utklipte bildene fortalte, vant Ungdomskl. - t 
med 20 poeng av 20 mulige. 

Resultater fra stylteløp: 

1. Gunnar Hansen, Ungdomskl. 
2. Dan Pedersen, Bjørkåsen 
3. Sv ~n Aasen, B"'jørkåsen 
4. Bj~rn Røyne, Ungdomskl. 
4. Arnt Saur, Bjørkåsen 
6. Dag Hafstad, Ungdomskl. 
7. Hanne Berge, Stavanger 
(ialt 18 deltok) 

0,40 
1,05 
1,15 
1,30 
1,30 
1,45 
1,50 

min. 
li 

li 

" 
" 
li 

li 

Ellers var treffet fint. Man håper å få med 
diskusjonsemner om ungdomssaker neste gang 
når vi besøker Stavanger. 

0 

Deltakerne «lytter» til Dag Ha/stads velkomst-tale ved ungdoms-treffet Bergen-Stavanger på Bergen Døveforenings feriehjem 
«Risperlen»,/(>rdag 4. september. (Foto: Rune Anda.) 

Ungdomstreff i Bergen 4. september 

Som resultat av landsseminar for unge 
døve på Ål i januar. ble det gjennom
ført et ungdomstreff , Bergen med 7 
deltakere fra Stavanger. et ti-tall fra 
Bjørkåsen og ca. 15 fra Ungdomsklub
ben i Bergen. «Treffet» ble holdt på 
feriehjemmet «Risperlen». som eies"av 
Bergen Døveforening. Det var første 
gang at Bergen var arrangør ved et 
slikt tiltak. (Landets første ungdoms
treff fant sted 22. mai med deltakere 
fra Oslo og Trondheim.) 

Fredag 3. og søndag 5. september 
var henholdsvis ankomst- og avreise
dag. mens lørdagen var programmert 
for selve treffet. Formannen i Ung
domsklubben. Dag Hafstad. innledet 
med å ønske alle velkommen og orien
terte om dagens program. som bl.a. 
omfattet stylteløp. båttur. tippekon
kurranse. gjettelek med dans og mu
sikk som avslutning på aftenens pro
gram. 

Gunnar Hansen ble en overlegen 
vinner i styltelØp med 25 sekunder til 
annenmann. Hanne Berge. formann i 
Stavanger Døveforenings ungdomsut
valg. ble best av jentene. Det var bra \ 
vær den lørdagen. men de fleste som 
kanskje hadde tenkt å bade i vannet. 
måtte oppgi det - for det var litt for 
kaldt. 13 plussgrader i overflaten. 5 
personer var dristige nok til" å stupe 
uti. blant dem 2jenter - mens Gunnar 
stod og så r~ med boblejakke på seg! 

Da motorbåten «Perlen» ikke hadde 
plass til så mange personer samtidig. 
kjørte den to turer a I½ time. kjØrt av 
Gotthard Langeland. Det ble deretter 
felles middag med pølser. og potetstap-

pe. laget av. «husmor» Anlaug Sørhaug 
og «kjøkkenhjelp» Kåre Neeraas. 

Ingunn Moen. Bjørkåsen. vant tip
pekonkurransen med 9 rette av 11 
mulige. der 24 deltok. I gjetteleken var 
det 4 grupper med: Stavanger. Bjørk
åsen. Ungdomsklubb I og 2. Her var 
det Ungdomsklubb 2 som gikk av med 
seieren med fullt huS-(20 av 20 mulige). 

Kvelden ellers gikk med til musikk. 
samtale. pØlsespising m.m. Det ha~de 
vært meningen at en skulle hatt et 
diskusjonsmøte med i programmet. 
Men forholdene på feriehjemmet pas
set ikke for en slik diskusjon og 
gruppemøter. 

Formann i NDL's ungdomsutvalg. 
Gunnar Hansen. var - som nevnt -
med. Han er bedt om å komme med 
noen kommentarer om ungdomstref
fet. Han sier: 

- Det var annen ~apg jeg var med 
på ungdomstreff:-l-taJ° tidligere i år 
overvært ungdomstreffet mellom Oslo 
og Telemark på feriehjemmet på Oks
øya. At arrangementenes programinn
hold ikke var tilfredsstillende nok. 

skyldes at her er det tale om nybegyn
nere.· Etter vedtaket om ungdomstreff 
i januar. er det hittil blitt gjennomført 4 
«treff» i år: I) Oslo-,-Trondheim på 
Hamar. 2) Trondheim-Ålesund i 
Åndalsnes. 3) Oslo-Telemark i Skien 
og 4) Bergen - Stavanger- Bjørkåsen 
ved Bergen. Det femte blir 8. - 10. okt. 
mellom Oslo og Bergen på Ål. 

- Hvilket innhold bØr programmet 
for slike «treff» ha'? 

- Mulighetene står åpne. Man kan 
lære hverandres ungdomsmiljø å kjen
ne. opplyse under diskusjonsmøter om 
ulike kultur- og idrettsaktiviteter. ha 
gruppemøter for å diskutere de unge 
døves muligheter osv. i ffitiden. 

- Blir det flere ungdomstreff etter 
Bergen-Oslo på Ål i år? 

- I begynnelsen av desember har vi 
ungdomsseminar på Ål. og der vil man 
bl.a. planlegge neste års treff-arrange
menter. Jeg håper at unge døve fra 
samtlige døveforeninger - hvis ete har 
noen som er tmder 30 år - vil delta i 
seminaret. 

R.A. 

• 
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Søndag 12. september ble det arrangert "bilorientering", for annen gang 
siden 30. november 1975. Denne gang deltok 16 bilist81!'mot 8 i fjor. Man 
begynte- med start fra Møhlenpris kl. 12.20 og avsluttet' der siste deltaker 
kom i mål samme sted kl. 16.40. Deltakerne startet med 10 minutters mello~ 
rom-, og var "i farten" i omtrent 1~ time. Guttorm Karlsen var dommer på 
Møhlenpris - og det var han også ifjor. Han gjorde deltakerne oppmerksom på 
å bruke bilbelte. Deltakerne fikk opplyst hvor de- kunne finne bestemmelses
stedet (post 1). Nfl.r de fant post 1 og hadde gjort diverse oppgaver der fikk 1 

de dere-tter opplysning om hvor de kunne finne post 2. Slik gikk det til ~-alle 
"poster" var passert - og det gjalt bl.a. om å kjøre den korteste- veiem Kum 
e~ ~røt.konkurransen da han ikke kunne finne post 1. Nedenfor og de påfølgende-i 
sider yiser_ resultater av øvelsene i hvert post· og til slutt et samlet·· resul- , 
tat• (Tallene i parentes angir straffeprikk.) 

POOT" l': OASEN. I FYLLINGSDALEN' v/dommer.Harry Stene. I 

a) Slalåmkjøring med tidtaking: 5 stolper var plassert 6'meter- fra 
hverandre. Hastignet under 20 sek = O prikk. Over- 20 :s 1 prikk 
for hvert 10. sek. 

lh) Antall stolper som var i berøring/veltet. • 
o) 6 trafikkspørsmål. l prikk for hvert feil svar. 
æ) 1 =sikkerhetsbeltevar i bruk. Ol, = Ikke i bruk= 1 straffepriklt. 

Navn 1 a) b) c ) d) Prikk: 
1. T.Karlsen 15 (o

0
) o (o) 6 (o) 1 {o)· o 

S.A.Peterson 19 ( ) o (0) 6 (o) 1 (o) o 
T • Ringsø 17 ( 0) 0 ( 0) 6 ( 0) 1 { 0) 0 

4. Dag Hafstad 13 (o) o (o) 5 (1) 1 (o) 1 
Kåre Neeraas 13 (o) o (o) 5 (1) l (o) 1 
Arne Nesse 18 (o) o (o) 5 (1) 1 {o) 1 

7 • <runnar Hansen 23 ( 1) O ( O) 5 ( 1) 1 ( O) 2 
Kurt Oksnes 16 (o) o (o) 4 (2) o (o) 11 ) 2 
Jon Olafsson 17 (o) 0 (o) 4 (2) 1 (o) 2 
Anlaug Sørhaug 21 (1) o (o~ 5 (1) 1 (o) 2 

11. Gotth.Langeland 14 (o) o (e) 4 (2) o (1) J 
Richard Martin 24 (1) o (o) 4 (2) 1 (o) 3 
Kr. Storedale 17 (o) o (o) 4 (2) o (1) 3 

14. Jon M. Anda 19 (o) o (o) 2 (4) 1 (o) 4 
15. H. Kjølleberg 105 (9) o (o) 5 (1) 1 (o) 10 

"). Kurt Okenes' bil ha.d.4.e ingen sikkerhetsbelte-, så hatt er dermed fri tatv. 
for straffeprikk der. 

PåST 21 DØVES ALDERSHJEM v/dornmer Øyvind Wilhelmsen. 

e) Bilens front·mot stolpe. Er avstanden mindre enn 20 cm, gis ingen 
straffeprikk. 1 prikk for hvert~ cm utover 20 cm. 

f) Kjøring med høyre forhjul over en planke. Hom= 2 prikk. 
g) 6 trafikkspørsmål. l prikle for hvert feil sva.r. 
h) Sikkerhetsbelte, sed) 
i) Sum 1 + 2. post. 

Navns e) f)' g) h) Prik:lt: i) 
1. T. Karlsen 3 ( o) o (o) 6 ( o) 1 (0) 0 0 

Kåre Neeraas l (o) o (o) 6 ( O)' 1 ( o) 0 n 
-~ .A.Peterson 15 (o) o (o) 6 ( o) 1 

~
o) 0 0 

Kurt Oksnes 2 (o) 0 (0) 6 (o) Q 0) 0 2 
5. T. Ringsø 9 ( O)' o (o) 5 (1) 1 ( 0) l l 

Gunnar Hansen 20 (0) 0 (~) 5 (1) 1 (o) 1 3 

~' . 

(bilferdighetsøvelser 1976, 

7!~ Dag Hafstad 10 l'0go.1·· 8. Pfelge Kjøiblelrerg-17 
~on Olafsson 17 

10~ ~on M. Anda 16 
11. Arne Nesse' 30 !2 
12. GottmLangeland: 27~ 4) 

Anlaug Sørhå.ug 38 4) 
14. Kr. Storedale 24 (1) 
15. Richard Martin- 56 (8) 

post 2. Forts.). 

~ ~~~ ~ !f~ 
X (2) 5 1) 
o (o) 2 (4) 
x (2) 5 (1) 
o (o) 4 t2) 
o (o} 4 (2) 
X (2) 2 (4) 
X (2) 4 (2) 

POOT 3, FANTO~!UDENTBY'" vjdommer _!!ils Bjørø. 

g) 

i ~lg~ 
1 ( o) 
l (0) 
1 (o)· 
1 (o) 
1 ( o) 
1 (o) 
1 (o) 

Prikk: 
2 
3 
3 
4 
5 
6' 
6 
7 

12 

i) 
3 

13 
5i 
8 
6' 
9 
8 

10 
15, 

j;) Antall fram og tilbake-kj·øring inn i pa.rkeringslommem. Normalt 4. 
1 prikk for hver gang over 4, f.eks. 8 ganger= 4 prikk. 

k) Antall om fra fortauet til bilens forhjul i "pa.rkeringslommem' ~ 
1) Antall cm fra fortauet til bilens bakhjul" i "pa.rkeringslommen". 

Normalt i begge (re og 1) tilfeller-: 20 cm·. 1 prikk for hvert 
5 cm utover 20 cm. 6 prikk f"or berøring av stolpen eller fortau.kant. 

m1 Rygging men ven~tre bakhjul over planke. Bom= 2 prikk. • 
n1 Svar på 8 trafikkskilt. Hvert feil svar ble gitt l prikk. 
o) Sikkerhetsbelte, sed). (p: Sum efter post 1-3) 

Navn: 
1. G. Hansen 
2. K!re Neeraas 

Dag Hafstad 
G'. Langeland 

5~ Toralf Ringsø 
6. Terj~ Karlsen 

S,A.Peterson 
li'. Kjølleberg-

9• Arne Nesse 
Richard Martin 
Jon Olafsson 
Anlaug Sørhaug 
JonA M. Anda. 
Kr. Storedale 
Kurt Oksnes 

j) k} 1)- • m) m) o) Prikk: p) 
3 ( 0) 7 ( 0) 15 ( 0) 0 ( 0) 6 ( 2) 1 ( 0) 2 5 
2 (o) 6 (o) 10 (o) o (o) 6 (2) o (1) 3 4 
l ( 0) 27 ( 2) 19 ( 0) 0 ( 0) 7 ( 1) 1 ( 0 )' 3 6 
1 (o) 20 (o) 11 (o) o (o) 6 (2) o (1) 3 12 
3 ( 0) 28 ( 2) 1 7 ( 0) 0 ( 0) 5 ( 3) 1 ( 0) 5 6' 
3 (o) 39 (4) 36 (4) x (2) 7 (1) 1 (o) 1i 11 

+4 (61 22 (1) 27 (2) x ~2) 8 ('.o) 1 ~o)- 11 n 

: ~g~ i~ ~~~ :~ ~~~ g ~g~· i ~t~ i ~gl i~ ~ 
2 (o) 35 (3) 39 (4) x (2) 4 (4) 1 (o) 13 28 
3 (o) 57 (8) 52 (7) o (o) 6 (2) 1 (o) 17 22 
9 (5) 46 (6) 49 (6) o (o) 7 (1) 1 (o) 18 26 
5 (1) 54 (7) 64 (9) X (2) 7 (1) 1 (0) 20 28 
2 (o) 41 (5) 82(13) x (2) 6 (2) 1 (o} 22 32 

12 (8) 72(11) 66(10) 0 (0) 5 (3) O (or 32 341 

POOT 4: KANALVEIEN (forbi Fana. H"a.llen) v/dommer Rune And~. 

q) Kjøring med høyre forhjul over·6 gummiklosser. firer bonr. = 1 prikk. 
r) Ry3ging gjennom 2 stolper·. 2 prikle- når stolpen kom i berøring el

ler veltes under ryggingen. 
s) 6 trafikkspørsmål, der det i likhet meæ post 1, 2·og 5 kun besvares 

med "ja" eller "nei". 1 prikk for hvert feil svar. 
t) 9 trafikkskilt.· 
u) Sikkerhetsbelte. 1 =ibruk. 0 = ikke i bruk, som gav 1 prikk. 
v) sum etter post 1-4 

Navm 
1, Terje Karlsen 
2. Gunnar Hansen 

Toralf Ringsø 
Arne Nesse 
J'on Olafsson 
.Ton M. Anda 
Anlaug Sørhaug 

8. H. Kjølleberg 
Kurt Oksnes 

q) 
3 (3) 
2 (4) 
2 (4) 
3 ( 3) 
l ~5) 
3 3) 
2 (4) 
O (6) 
2 (4) 

r) s) 
o (o) 4 (2) 
o ( o) 4 (2) 
o (o) 4 (2) 
o (o) 3 (3) 
o (o) 5 (1) 
o (o) 4 (2) 
X (2) § g~ o ( o) 
o (o) 6 (o) 

t) u) Prikk: v) 
7 (2) 1 (o) • 17 18 
7 (2) 1 ( o) 8 13 
7 (2) 1 (o) 8 14 
8 (1) 0 (1) 8 27 
7 (2) 1 (o) 8 30 
6 (3)· 1 ( o) 8 36 

i~~~ i ~g~ 8 34 
9 33 

4 (5) o (o) 9 43 



q) r) s) t) u) ,. as P.:ri!ldff. n~'18. 

10. Dag If af stad 1 (5) o ( o) 5 ~1) 5 ~4) O ~ 1 ~1i.1•:• r !'.ll li8 (!J 
S.A.Petersom O (6) X (2) 4 2) 8 1) 1 o .. "~··rt 

13. kåre Neeraas 2 (4) :X: (2) 4 ( ~) 5 (4) 1 (o) 12 16 
14, Richard Martin· O (6) o ( o) 3 ( 3) 5 ~4) 1 ( 0} 13 41 
15. 'G. Langel.and O (6) 0 (0) 3 .( 3) 5 4~ 0 (1) 14 26 

POST 5: SVERRE MUNCif vLdommer Sverre Ko~ien. 

w) Ved stans ble det målt - u~en deltagernes viten~ avstand fra bilens 
forhjul til fortauskanten. Under 20 om= 0 prikk. l prikk for hvert 
5. cm utover 20 cm. Var fortauskanten i berøring gav det 6 straffepr. 

x) Som ovenfor, men fra bilens bakhjul til fortauskanten. 
y) Avstand bakpart til stolpen. Under 20 om= O prikk. l prikk for:hvert 

5. cm utover 20 cm. 2 prikle for berøring bilene bakpart/stolpen. 
z) 6 trafikkspørsmål. 1 prikle for hvert feil svar. 
æ) sikkerhetsbelte. 
ø) Sum post 1-5. 

Navn: w) x) y) z} æ) Prikles ø) 
1, Gunnar Hansen 15 (o) 16 (o) 4 (0) 6 (~) 1 ( o) 0 13 
2. Toralf Ringsø 0 (o) 0 ('O) 24 (1) 5 (1) 1 (0) 2 16 

Terje Karlserr 7 (0) 8 (o) 77 (o) 4 (2) 1 (o) 2 20 
4. Dag Hafstad 2 

~
o) 2 ~g~ 2~ ~g~ ~ g~ 1 ~o) 3 20 

.fon Olafsson 9 o) 6 1 o) 3 33 
6. G. Langeland o ~o) 2 ( o) 17 (0) 3 (3) 0 (1) 4 30 
7. S .A.Peterson· 14 o) 22 (1) + 4 (2) 4 (2) 1 (o) 5 27 
8. H. Kjølleberg 27 ~2) 22 (1) + 6 (2) 4 (2) 1 ( 0) Ti 40 

Kr. Storedale 14 o) 19 (o) 31 (3) 2 (4) 1 ( 0) 77 50 
10. Richard Martin X (6) ]; (0) 16 (o) 4 (2) 1 ( o) 8 49 

Kurt Oksnes 22 (1) 24 (1) 29 (2) 2 (4) o (o) 8 51 
12. Kåre Neeraas 19 ( o) 28 (2) + t :{2) 1 (5) 1 (o) 9 25 

Arne Nesse 33 ( 3) 30 (2) 29 (2) 4 (2) 1 (0) 9 36 
14. J"on M. Anda 53 (7) 51 (7) 11 (o) 4 (2) 1 (0) 16 52 
15. Anlaug Sørhaug 62 (9) 68(10) 22 (1) 1 (5) 1 (o) 25 59 

POST 6 (mål): MØHLENPRIS YL~er Guttorm Karlsen~ (og sluttresultat) 

1) Antall kjørte kilometer. 1 prikk for hvert lam ever bestemann. 
2~ Gj.snittsfart i km/t (oppholdstider på forskjellige poster- er ikke med). 
3 Bruk av sikkerhetsbelte ved start og mål. 
4) Resultatet fra post 6~ • 
5) Fullstendig sluttresultat for bilorientering anno 1976~ 

Navn: Bil: 1) 2) 3) 4) 5)\ 
1~ Gunnar Hansen Simca 1100, 75; 29 (2) 39,5 2 ~o) 2 15 
2~ Toralf Ringsø Audi 80 S, 28 (1) 36,5 2 o) 1 17 
3. Dag Hafstad Opel Ascona, 71 31 (4) 45,4 2 (o) 4 24 
4~ Terje Karlsen Opel Kadett 32 (5) 39,2 2 (o) 5 25 
5. K~re Neeraas VW 1300, 64-mod 30 (3)) 36,7 2 ( 0)' 3 28 
6. Svein AoPeterson Ford Taunus,68 32 (5) 41,7 2 ~o) 5 32 
7. Arne Nesse 29 ( 2) 28,1 2 0) 2 38 

.Ton Olafsson VW 1300, 69 32 (5) 29,5 ~ fg~ 5 38 
9. Helge Kjølleberg Ford Ecort·, 75 27 (o) 34,5 0 40 

10. G. Langeland Volvo 142 41(14) 36,7 1 (1) 15 45 
11~ Richard Martin Volvo 242 L,76 30 ( 3) 34,6 2 ( 0~' 3 52 
12; Kr. Storedale Mazda 616, 74 30 ~3) 35,3 

2 lo 
3 53 

13. .ron M. Anda Fiat 31 4~ 38,7 ~ g~ 4 56 
Kurt Oksnes Toyota, 69 32 (5 34,2 5 56 

15. Anlaug Sørhaug Opel Kad.ett, 75 34 (7) 32,4 2 ( 0) 7 66 

Vinneren får en fin førstehjelpsmappe (for bilister-) i premie. Det blir også 
gitt bra premier til de neste plåssene samt trøstepremie til alle som ikke 
nådde høyt oppe i resultatlisten. 

I 
I 
I 

I 

STORESØSTER OG LILLEBROR DOMIN'.E:RTE I FISKEKONKURRANSEN --~-~--~---~--~--------~-~-~--~~-----------------~----100% av alle deltakerne fikk nåpp i ungdomsklubbens fiskekonkur-
ranse som fant sted søndag 19. septe~ber. Det var kanskje ikke 
uventet, men så var det jo bare ~ ~rel taR:e!'e. Konkurransen fore
gikk både på Go.tthard' s skøyte 11Duen11 og på Kvaløy v/Sotra, ikke 
langt fra Go·tthards hjemsted i Solsvik. Gotthard skulle også ha 
vært med, men måtte til OsJ..o (på grunn av jo 1bbe:ri). Det fo,rhindret 
ikke at broren hans· ove.rtok kommandoen i "Duen". Han er· på mange 
måter lik Gotthard, og var likesom ikke fremmed for o·ss. Velvillig 

, kjørte han os.s rundt og stanset flere steder. 
Al.le hadde med seg matpakke og noe å drikke, og var "til sjøs" 

i over 5 timer. Kun 1 eller to minutter etter at konkurransen 
begynte, kom første napp - og Anlaug Sørhaug kunne glede seg over 
å være den første som fikk "uttelling". Senere kom det jevnlig 
opp fisk etter fisk, og det var pale, torsk, hyse, lyr med mere. 
Sistnevnte, "mere" ble kastet tilbake, blant dem uer, og telte 

1 ikke med i konkurransen. Før pausen - dvs. spisestunden - ledet 
bror og søster Sørhaug med 7 fangst hver med Gunnar på den neste 
plassen med 5, Harald med 4 og Egil Allan (2·) og tm.dertegnede (2) 
tilsist. Harald ledet stolt når det gjaldt største fisk. Matpausen 
skjedde på Kvaløy, o,g samtlige fisket o,gså derfra. Bror Sørhaug 
(Åge) øket fo,rspranget på storesøsteren da han "slo til" med 3 
fis·k der mens Anlaug fikk en. Lillebro-ren kunne fo-rtelle ~t han 
fikk den første på øya ved at han satt og dågdrømte, og at den 
andre ble "lokket" fram ved spytt på vannet. Ja, vi har litt av 
hvert å lære av ham. Anlaug "fanget" en genser bakfra idet hun 
var klar til kast, for ikke å nevne et fo.toapparat også. Makan til 
framgangsmåte! Men den som·ler sist ler best, for den "taktikken" 
gav henne 8 fisk på kroken. 

Vi fortsatte ombord i "Duen" igjen. Men det ble litt lenge 
mellom hver gang vi kunne få nye gjester ombord, og det var bare 
Åge som klarte det. Hans aller siste fangst slo lmock out på· 
Haralds sto·lthet. Den veide nemlig 1,6 kg og målte 53 cm lang. 
Etter det forsmedelige tapet gikk Harald over til å tenke på 
fotbal.l. Han svo-r på at Brann ville tape mot Lillestrøm den kvel-
den (A.ge har Brann som favorittlag, selvfølgelig). _ 

Storesøster og lillebror Sørhaug fikk sammen mer enn ~le de 
4 andre tilsammen! Det blir nok mye fisk til middag i uken som 
kommer_hjemme hos familien Sørhaug! Anlaug synes nok at det er 
flaut på os·s guttene at ei jente fikk mer .fisk enn oss fire arme 
gutter. Det er verdt å nevne det for Budstikkens leseEe. 
Resultater: 
Antal.l fisk: 
1. Åge Sørhaug 12 fisk 
2. Anlaug Sørhaug 8 fisk 
3. Gunnar Hansen 6 " 4. Harald ffåverstad 5 li 

5. Rune Anda 4 " 6. Egil A. Martinusn 2 li 

Største og tyngste: 
1. Åge Sørhaug 1,6 kg, 53 cm 

2. Hara1d Håvers tad 
Det kan også fortelles at tre 
av deltakerne mistet tilsammen 
fem fiskekrok. Ellers var fiske
turen som ren søndagsferie å 
betrakte. Alle likte seg godt 
på turen - og jeg tror at alle 
er garantert til å delta hvis 
det blir noen neste gang. 

R.A. 

Bergen - Oslo - Ål 

UNGDOMSTREFF 
9.-10. oktobe:tt 

Ål folkehøyskole 

Ankomst til Ål 
lørdag kl. 10-11 

PROGRAM: . '. 
Debatt: 

Hyggeaften
m/underholdning .• 

Svømme- og'. 
volleyballkonk" 
Fottur m/rebue, 

"! hvis b~a vær. 
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DØVE 
BERGEN DØVES UNGDOMSKLUBB , 

Fiske-konkurranse 
Søndag 9. september arrangerte ung
domsklubben for første gang en fiske- J 
konkurranse. Det var 6 deltakere, og kon
kurransen foregikk både fra Gotthard 
Langelands skøyte - «Duen» - og på 
øya Kvaløy. Gotthard selv skulle ha vært 
med, men han måtte til Oslo på grunn av 
jobben. Broren hans overtok føringen av 
båten. 

Alle deltakerne fikk fisk, med Åge Sør
haug som bestemann med 12 fisk på 
kroken. Han fikk også den største fisken, 
som målte 53 cm og veide 1,6 kg. Til- I 
sammen ble det tatt opp 37 fisk i løpet av 
det 5 timers oppholdet ute i det blå. I 
virkeligheten var fangsten større, men 
uer og likn. ble kastet ut igjen og telte 
ikke med i konkurransen. Av «gyldige" 
fangstfisk ble det dratt opp pale (sei), lyr, 
hyse, torsk ... 

3 av deltakerne mistet tilsammen 5 
fiskekroker. Den eneste jenta som del
tok, var Anlaug, søster til Age, og hun ble 
nr. 2 etter broren. 

Premieutdelingen ble foretatt på fes
ten i forbindelse med Døves Dag, lørdag 
25. september, der alle fikk premier. Alle 
premiene besto av fiskeutstyr. 

R.A. 

Bilorientering 12. sept. 1 

For annen gang på to år arrangerte ung- I 
domsklubben «bilorientering» søndag 
12. september med 16 deltakere -
nøyaktig dobbelt så mange som i fjor. 
Det var godt at været var slik vi håpet på, 
for en minnes fremdeles det kjølige 

Gunnar Hansen i sin Simca I /00 pd vei mot 
seieren i ungdomsklubbens bi/orientering. 

... 
De som fikk fisk. Fra venstre: Rune Anda (4 fisker), Anlaug Sørhaug (8), Gunnar Hansen 
(6), Egil Al/an Martinussen (2), Harald Håverstad (5) og Age Sørhaug (12). J 

været med yr, regn og hagl den 30. nov. 
1975 og da var det Jon Olafsson som var 
bestemann i bilorientering. 8 av deltaker
ne hadde med seg nesten hele familien i 
bilen, og det var god anledning til å hjel
pe sjåføren når de fikk «vanskelige» 
trafikkspørsmål å stri med. 

La meg først i korthet nevne hva kon
kurransen besto i: Ved starten fikk samt
lige deltakere opplyst av dommer Gut
torm Karlsen (som også var dommer ved 
samme anledning i fjor) hvor de kunne 
finne bestemmelsesstedet: Post 1. Sam
tidig ba han dem om å bruke sikkerhets
beltene. Km-stand ble også notert, både 
ved start og mål. Når de kom til bestem
melsesstedet, skulle de foreta diverse I 
ferdighetsøvelser med bilen samt svare 
på trafikkspørsmål. (Det siste skulle sjå
førene gjøre mens de var ute av bilen -
og når de satt seg irln igjen og fortsatte til 
neste post, noterte dommerne om de 
husket åta på seg sikkerhetsbeltet.) Et av 
bestemmelsesstedene var Døves Alders
hjem i post 2 med Øyvind Wilhelmsen j 
som dommer, men det fikk ikke deltaker
ne vite før de fant post 1 og fikk opplyst 
om det der. Konkurransen omfattet 18 
forskjellige øvelser, derav 24 trafikk
spørsmål (1 straffeprikk for hvert galt 
svar) og spørsmål om 17 trafikkskilt. 

Helge Kjølleberg fant den korteste 
veien gjennom de 6 postene, idet han 
kjørte kun 27 km. De fleste kom i mål 
etter å ha kjørt 30-32 km, og en var oppe 
i 41 km. En brøt løpet fordi han ikke fant 
post 1. 

Resultatene ble: 
1. Gunnar Hansen ............... 15 
2. ToralfRingsøm/b ............. 17 
3. DagHafstadm/k+b ............ 24. 
4. Terje Karlsen m/k + b . . . .. . . .. . . 25 
5. Kåre Neeraas . . . . . . . . . .. . . . . .. . 28 
6. Helge Kjølleberg m/k .......... 31 
7. SveinArnePetersonm/k+b .... 32 
8. Ame Nesse . . . . . . . . .. . . . . . . .. .. 38 
8. JonOlafssonm/k+b ........... 38 

10. Gotthard Langeland ~ .......... 45 
11. Richard Martin . . . . . . . . . . . . . . . . 52 
12. Kristian Storedale . . . . . . . . . . . . . 53 
13. Jon Magnus Anda m/k ......... 56 
13. KurtOksnesm/k+b ............ 56 
15. Anlaug Sørhaug m/fl. ..... : .... 66 1 
16. HansWolmerLarsen ......... brøt I 
(m/k =medkone. m/k+b =medkone og f 
barn. m/fl. = med flere.) 

Vinneren fikk en fin førstehjelpsmappe 
ved premieutdeling lørdag 25. septem
ber. Det gikk også fine premier til de 
neste plassene, samt trøstepremier hele 
veien ned. Premiene besto av bilhold
utstyr. 

R.A. 
't 

Klar for fottur i skog og mark. Deltakerne «hører» Asle Karlsens orientering om 
konkurransen. (Foto: Rune Anda.) 

Gøy og spenning ved 
ungdomstreffet på Al 

En hørende deltaker som var med 
på ungdomstreffet på Ål sa· at hun 
ikke hadde ventet at det skulle bli så 
gøy og spennende. Hun dro dit i den 
tro at det skulle bli mest diskusjo
ner, med hyggesamvær lørdag 
kveld. 

Det var en god del hørende blant 
de 57 deltakerne på «treffet». Fra 
Bergen kom 21 ungdommer med 
bil, hvorav 3 hørende; Berit, Linda 
og Solfrid. Fra Oslo kom det 14 ung
dommer (hvorav 1 hørende), også 
med bil. Samtlige deltakere ankom 
Ål fredag kveld, de siste fra Bergen 
ved halv tolv-tiden, etter over 7 
timers biltur, men så måtte de også 
skifte til piggdekk i Hardanger i 
snøvær. Elevene på Ål folkehøy
skole kunne selvsagt også være 
sammen med oss - og der er jo 
også en del hørende. 

« Treffet» ble åpnet i skolens audi
torium med velkomsttale av Bergen 
Døves Ungdomsklubbs formann, 
Dag Hafstad, lørdag morgen 9. 
oktober. Bergen hadde ansvaret for 
arrangementet, slik man var blitt 
enige om ved ungdomsseminaret 
samme sted i januar 1976. I sin tale 
gikk Dag inn på at han ønsket at alle 
ungdommer som meldte seg til ung
domstreffet skulle få anlednirJ til å 
være med - men at en måtte 
begrense antallet av hensyn til sen
geplass på skolen. Dag håpet at det 

ville bli to hyggelige og spennende 
dager. Deretter ga Gunnar Hansen 
tekniske opplysninger om program
met. 

lmprovisasjonsspill 
Aage (Oslo) og Rune (Bergen) var 
samme morgen blitt enige om hvilke 
emner deltakerne - eller rettere: 
lagene - skulle spille. Ål ble trukket 
ut først, og Britta Wold trakk emnet 
«En døv i en hørende familie i stein
alderen». Hun plukket så ut sine 
medspillere - og diskuterte i 4 mi
nutter før dommerne kunne be dem 
sette i gang «skuespillet». Slik fort
satte det inntil alle 3 lagene (Ål, Oslo 
og Bergen) hadde framført 2 sket
sjer hver. Tilskuerne noterte på en 
lapp hvilket lag de synt~s spilte best. 
Det ble til at Oslo og Bergen fikk 15 
stemmer hver. De framførte hen
holdsvis « Tilskuere på fotballba
nen»/ «En døv på hørendes danse
fest» og «Første dag på døvesko
len»/ «Demonstrasjon om mer TV
tekst». Ål fikk 8 stemmer. Det andre 
stykket de spilte, var nokså vanske
lig: «På besøk hos Mars-boere». 

Volleyball 
Etter lunsj var det volleyballkamp i 
gymnastikksalen. Asle Karlsen og 
Terje Lund var dommere. Det var 
især den første kampen som var 
uvanlig spennende, Oslo mot Ber-

gen 1. I første o!J)gang ledet Oslo 
5-0 tidlig, men tapte 7-11. Bergen 
1 ledet 1-0 før annen omgang be
gynte, og der ble sifrene byttet; 
11- 7 til Oslo. Dermed var stillingen 
1-1. Vi trodde faktisk med 57 -1 
odds at Oslo skulle nå til finalen. 
etter å ha ledet 8-0 i siste omgan
gen, for den som først fikk 11 ville ha 
vunnet. Men det ble 16-14 til ber
genserne! Vet ikke om publikum 
pustet dypt under siste del av den 
avgjørende omgang. Et lag måtte 
vinne med to mål mer enn mot
parten, da 11-10 ikke var nok. Ål
elevene feiet all motstand til side, og 
vant alt. 

_ 1. runde: 

Finale: 
3.-4.pl.: 

Bergen 1 - Oslo 
Ål - Bergen 2 
Ål - Bergen 1 
Bergen 2 - Oslo 

Kåseri med lysbilder 

2-1 
2-0 
2-0 
2-0 

Etter middagen var vi i auditoriet 
(forelesningssalen), der Terje Lund 
(Oslo) viste oss praktfulle lysbilder 
fra ungdomsleiren på Island, og fra 
utfluktene der. Gunnar Hansen «tol
ket» lysbildene. Det ble også «kå
sert» litt om de forskjellige ung
domstreff-arrangementene som var 
gjennomført i år (dette var femte 
ungdomstreff), og om hva marl 
mente om slike arrangementer. Det 
ble også opplyst at man skal disku
tere mer om formålet med ung
domstreff ved kommende ung
domsseminar på Ål 3. -5. desember. 

Fleip eller fakta 
Dette var morsomt. Gunnar hadde 
tatt ut de samme fremmedordene 
som i Danmark (ved ungqomssemi
nar for danske ungdommer i mai), 
og bare en av de tre, Viggo, Britta og 
Gunnar, skulle fortelle sannheten 
om hva ordene betydde, mens de to 
andre prøvde å få publikum til å tro 
at det var de som forklarte ordene 
korrekt. Publikum - i alt 54 perso
ner fordelt på 18 bord - skulle bare 
si fra hvem av de tre som talte sant. 
Albert Breiteig, Finn johansen og 
Linda Kaland ved bord 1 fikk flest 
rette (8 av 12). Svein Arne Peterson, 
Ola Svare, Thor Gisholt, Erling 
Kjellid og rektor Halleland var også 
med. De hadde møte i Ål-stiftelsen 
samme helg. 

1. Bord 1: 8 
(Albert, Finn og Linda) 

2. Bord 3: ÅL 7 
(Roald, Kari og Helga) 
Bord 9: OSLO 7 
(Helle Heidi, Lars og Tore) 

1'0-t 



Fleeeeip! Det danske ordet «g/obist» står 
ikke for en type seilbåt, sier Britts. De 
fleste deltakerne trodde det. Viggo (til 

Bord 11: OSLO 7 
(Jørgen, Leikny og Einar) 
Bord 12: BERGEN 7 
(Karl, Egil A. og Leif) 

6. Bord 2: ÅL 6 
(Arnhild, Hanne og Geir) 
Bord 6: ÅL 6 
(Erling, rektor, Ål-elev) 
Bord 8: BERGEN 6 
(Dag, Berit og Jon Helge) 
Bord 10: ÅL 6 
(Helge, Toni og Egil) 
Bord 13: OSLO 6 
(Terje, Maj-Lis og Else-Marie) 
Bord 14: OSLO 6 
(Svein Ivar, Åge og Terje l.) 
Bord 16: ÅL 6 
(Bodil, Inger og Ellinor) 
Bord 18: 6 
(Svein Arne, Ola og Thor) 

14. Bord 17: BERGEN 5 
(Øyvin, Solfrid og Edvard) 

15. Bord 4: ÅL 4 
(Sten, Helge og Per Martin) 
Bo~ 5: BERGEN 4 
(Roger, Harald og Kåre) 

17. Bord 7: BERGEN 3 
(Bjørg, Thor Lasse og Svein) 
Bord 15: BERGEN 3 
(Anlaug, Inger og Ingunn) 

Lørdagskvelden 
Etter kveldsmat var det et utall av 
opptredener, lek, tryllekunst, un
derholdning samt dans og musikk i 
gymnastikksalen. Det er uråd å refe
rere alt her. Bergen, Oslo og Ål 
vekslet om programmet - som varte 
uavbrutt, selv om publikum gikk ut 
og inn. Salen var i virksomhet hele 
tiden, inntil kl. ett natt. 

venstre) viste fram «Fakta»-kortet etter
på. Han hadde fortalt at «g/obist» står for 
en person «der står og glor på en 
kvinne». (Foto: Geir Brodal.) 

Orientering i «skog og mark» 
Søndag formiddag var vi med på en 
frisk spasertur i terrenget rundt sko
len, og det var lagt ut 6 forskjellige 
poster som vi - par for par - skulle 
finne ved å følge «sporet». Ved hver 
post fikk deltakerne en del spørsmål 
som de skulle svare på. Jeg ante 
ikke at min parkamerat Solfrid 
skulle klare å score en god del 
poeng og sende oss til værs på 
resultatlisten. Hun har vært elev ved 
Ål folkehøyskole, og hun visste bl.a. 
at Bakketeigen ligger 670 m over 
havet. Det var også gjettelek, bl.a. 
om hvor mange erter som var i en 
boks, hvor mye en stein veide, hvor 

høy flaggstangen var, hvor mange 
stoler det er i foredragssalen, og til 
slutt pilkast. 

1. Solfrid og Rune, Bergen .... 28 
2. Turid og Leikny,Oslo ...... 20 
3. Viggo og-Gunnar, Oslo/Bg ... 19 
4. Lars og Aage, Oslo ......... 18 

1 4. Else og Svein Ivar, Oslo ..... 18 
6. Berit og linda, Bergen ..... 14 , 
7. Egil og Anlaug, Bergen ..... 13 I 
8. Øyvin og Svein, Bergen ..... 12 
9. Dag og Terje L., Bg./Oslo .... 10 

10. Lasse og Tore, Oslo ......... 7 
11. Karl og Harald, Bergen . . . . . 6 
11. LeifogEli,Bergen/ÅI ...... 6 
13. Kåre og Jon Helge, Bergen . . 5 

Tautrekking 
Deretter var det tautrekking mellom 
Bergen og Oslo i gymnastikksalen. I 
De stilte opp med 4 «muskelmenn» 
hver. På bare et par sekunder måtte 
Oslo se seg slått. 

Svømming 
Så var det også svømmekonkur
ranse på programmet. Ål var nok 
best her. Tilskuere var det ikke så få 
av. 
100 m bryst: 
1. Dag, Bergen ............ 1.50,6 
2. Egil, Ål ................. 1.56,0 
3. Øyvin, Bergen ........... 2.10,2 l 
4. Einar, Oslo .............. 2.38,0 
50 m fri: 
1. Egil.Ål ................... 34,6 
2. Harald, Bergen ............ 36,9

1 
3. Jørgen, Oslo .............. 51,5 
4. Jon Helge, Bergen ........ brøt 

50 m bryst: j 
1. Svein, Bergen ... • .......... 38,8 
2. Lasse, Oslo ............... 51, 1

1 

« Tilskuermassen» under en volleyball konkurranse i gymnastikksa/en. 
(Foto: Britts Wold.) 

l 

Formannen i Bergens-klubben, Dag I 
Hafstad, etter seieren 1100 m brystsvøm
ming. (Foto: Gunnar Hansen.) 

50 m bryst, jenter: l 
1. Toni,ÅI .................. 54,8 
2. Heidi Helle, Oslo .......... 54,9 

25 m rygg: r ) 
1. Trond.Ål ................. 19,7 
2. Harald, Bergen ............ 20, 1 
3. Tore, Oslo ................ 22,6 
4. Jørgen, Oslo .. : ........... 25,6 

3x25 m medley (rygg, bryst, fri): 
1: Ål . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 59,9 
2. Bergen 1 ................ 1.00,0 
3. Bergen 2 ................ 1.00,6 
4. Oslo .............•...... 1.01,6 I 

Sum «by-kamp» I 
Tar man for seg poengberegningen 
for 1. plass 4 poeng, 2 plass 2 poeng 1 
og 3. plass 1 poeng (orientering i I 
skog og mark ikke medregnet), j 
blir sluttresultatet slik: 
1. Bergen . . . . . . . . . . . . . 28 poeng 
2. Ål . . . . . . . . . . . . . . . .. . 25 poeng I 
3. Oslo .......... · ....... 15 poeng 

Takk for samværet 
Etter en tidlig middag var deltaker
ne samlet i dagligstuen til kaffe og 
kaker, med avslutningsord av for- I 
mann Dag Hafstad. Han takket alle 
for samværet med ønske om «gjen
syn» 'ved et nytt "treff» i 1977. Hvor j 
det blir, vet man ikke ennå, kanskje i 
Valdres eller på Haukeli, eller Ål, j 
eller. . . Deltakerne fra Bergen fikk 
gleden av litt støtte fra Ungdoms-

1 klubben, og takk for det. 

• 
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SOMMERTUR TIL SYDEN 1977? .-----.... ~~ .. -~ ............ ~--···---------
I_ okt? ber sendte Noroke Døves Landsforbund v/un.gdomsutvalget ut 
sirkulæ.re til døves ungdomsklubber og døveforeningene der de vil 
prøve med i:somrnertur"-arrangementer i 1977. I fjor so~er (1975) 
dro 18 av våre unge medlemmer til Mallorca og Benidorm sammen med 
22 ~dr~ .fra "reste??- ~v Nrirge". Det var en ferie de trivdes i, og 
man 1or.sø}_ar altså 1.gJen for kommende sommerferie. I døvesenteret 
hen~OI' det et o:ppslag om sydenferie og plass for påmelding ag for- I 
slag o~ steder i Syden en ønsker seg. Foreløpig finner vi 5 inte
res~er·Ge, med atedforslag: RhodoIT og Mallorca. Er det flere som 
er interessert, kan de notere sitt navn på listen eller henvende 
seg til .formann Dag Hafstad, eller direkte til NDL' s ungdomsutval
~et (3e _Døves Tidsskri.ft). For dem som ønoker å spare litt etter-
11ve1·t ~ 1 "eks o hver torsdag, kan de gå til Anlaug Sørhaug, som har 
ansvaret fo:... ... 11Sparekassen 11• For ordens· skyld vil en gjøre oppmerk
som P~ at 11Sommertur 11-arrangementer er kun for deltakere som er 
under 30 år, iflg. sirkulære. 

!!!~~Y!~!-1212-=-~i~~f!~_i_!~~!~!-!2~~1~~-2~-1~~~~2~~· 
Ungdomsklubben arrangerer kveldskino (filmkveld i døveforeningens 
lokale) torsdag 9. desember. 
Filmen, SO'm har en varighet på omlag 1 time, inneholder glimt fra 
de døves: utflukter, dugnad på feriehjemmet, pins·etur til Danmark 
og Sverige, dugnad på Aldershjemmet, fo-reningens 96-års fest, 
pinsestevne på LofthuS', bilorientering, ungdomstreff Bergen-Oslo 
på Ål, en såkalt "årsrevy 197611 for Bergen Døve.forening. 
Entre kr. 5, -. 

U'NG'DOMSKONFERANSE Pl. ÅL 3.-5. DESEMBER --- __ ..,,_ ................ _____________ ... ..,_..., _____ ----
Konferansen finner sted på Ål folkehøyskole og kurssenter for 
dø.ve første helg i desember. Emner som skal drøftes er: 1) Erfa
ringer om ungdomsarbeidet for døve id~ siste årene, 2) Retnings
linjer for det framtidige arbeidet og 3) Samarbeid - og kontakt
virkso-m:1et fo!? unge døve på nordisk plan. 
F-ra BeTgen Døves Ungdomsklubb deltar følgende: Dag !fafstad, Jon 
MagnuG Anda og Anlaug Sørhaug" 

OBS! 

i
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BARNETREFF i 
+++++++++++++++++ 

Barnetreff, som skulle bli holdt søndag 21. november, er utsatt \ 
til søndag 28. november i Døvesentret kl. 17.00, med diverse 
program for barn under 12 år, bl.a. blir det vist en morsom kort- I 
film samt fine leker. Mat selges. Interesserte kan melde seg på 
listen i døvesentret. Foreldrene OG barna (under 12 år) er hjer- • 
telig velkommen. Arr.: Ungdomsklubben .. ! 

BARNETREFF 28. NOV. 1976 ------------------------var·.fint gjennomført, og var for barn under 12 år sammen med .forel
dre. Det var s·ervering av deilige kaker og rundstykker, som var 
laget av snille husmødre og unge jenter. Etter .formann Dag Ha.fstads 
åpningstale, leste hans kone, Berit, eventyr :for barna - som om·
kranset henne på scenen. Det var noen leker, med premier som ble 
delt ut av "Langbein". Til slutt var det vist 3 morsomme filmer, 
bl.a. Pip og Sylvester, Mikke Mus o.a. 



UN.GE DØVE 
BERGEN DØVES 

Årsmøte 
i ungdomsklubben 
ble holdt i døvesenteret fredag 21. januar 
med bra frammøtte. Formannen, Dag 
Hafstad, ønsket velkommen, og rettet en 
spesiell velkomsthilsen til døveforenin
gens formann, Guttorm Karlsen, og fore
ningens representant, Marta Sander. Jon 
Magnus Anda ble valgt til referent. Års
beretningen og regnskapet ble gjennom
gått og godkjent. Av innkomne forslag( 
var det bl.a. forslag om kjøp av et større 
biljardbord, modellbilbane osv. Dette fikk 
medhold hos medlemmene. Styret skal 
arbeide videre med saken og innhente 
opplysninger om utstyr og priser. Års
møtet var enig i styrets forslag om å få en 
skolerepresentant fra Bjørkåsen med på 
klubbens styremøter. Forslag fra ung
domsklubbens filmgruppe om at film- I 
arbeidet overføres til Døveforeningen 
førte til diskusjon. Filmgruppen hadde 
hatt et møte med 14 filminteresserte 
medlemmer (hv9rav 4 over·30 år) der det 
var fullt enighet om å bringe dette 
forslaget på årsmøtet. De mente at de 
fleste eldre kanskje ikke følte seg vel
kommen i filmgruppen når den bærer 1 

ungdomsklubbens navn. Døveforenin
gens formann, Guttorm Karlsen, mente at 
filmarbeidet bør forbli hos ungdoms
klubben av mange grunner. Årsmøtet var· 
enig med ham, og forslaget ble ned
stemt. 
Valg: 
Ungdomsleder: Dag Hafstad 
1. assistent: Bjørn Storesund 
2. assistent: Kåre Neeraas 
Dag Hafstad takket så for tilliten ved å 
gjenvelge ham som leder av ungdoms
klubben, og ønsket de to nye medlem
mer velkommen. Etter årsmøtet hadde de 
tre nevnte et møte hvor følgende ledere 
ble valgt: 

Kasserer: Pål Kjellid (gjv) 
Sekretær: Jon M. Anda (gjv) 
Programleder: Th. L. Thoresen (ny) 
Kvinnerepr.: Anlaug Sørhaug (ny) 
Redaksjonskom.: RuneAnda(gjv) 
Filmleder: Gunnar Hansen (gjv) 
Skolerepresentant: Karl Robertsen (ny) 

valgt av Bjørkåsen. 
, Ref. 

Litt om aktivitetene 1976: 
Av aktivitetene i fjor, kan en nevne: 
4 medlemmer representerte klubben ved 
ungdomskurset på Ål 2.-4. jan. • Klub
ben fikk en «kvinnerepresentant• som 
ny post i styret • 19.-21. mars ble det 
sammen med døveforeningen og Døves 
Menighet arrangert skihelg på Myrk
dalen • 2. april gjestet vi elevene på 
Nordhordland Folkehøgskule • I mai 
ble det gjort dugnadsarbeid på Døves 
Aldershjem og feriehjemmet • I pinsen 
dro noen av oss på tur sammen med 
fotballgruppen til Danmark og Sverige • 
27. juni var det «blåtur• med Gotthard's 
«Duen• • 7 av våre medlemmer deltok 
på nordisk ungdomsleir på Island i juli • 
Det var ungdomstreff på feriehjemmet 
4.-5. sept. sammen med ungdommene 
fra Stavanger • 12. sept. arrangerte vi 
bilorientering med 15 deltagende bilister 
• 19. sept. var det fiskekonkurranse • 
8.-10. okt. hadde vi ansvaret for ung
domstreff på Ål der deltakerne kom fra 
Oslo, Bergen og Ål • Barnetreff var et nytt 
tiltak på vårt program, som ble arran
gert 28. nov. i døvesenteret• 3.-5. des. 
deltok 5 av våre medlemmer på ung
domskonferansen på Al (2 av dem repre
senterte NDF). 

Ase Karin Bondhus. 

Avslappende kontakt 
med hørende elever 
i døvesenteret i Bergen 
Ungdomsklubben i Bergen Døveforening 1 
fikk fredag 11. februar besøk av hørende I 
elever fra Nordhordland Folkehøgskule I 
på Frekhaug og lærerne Bjørn Thomas
sen oo Ase Karin Bondhus. Elevene fra 
Bjørkåsen skole var også med for å hygge 
seg sammen med oss. Det som imponer
te oss mest den kvelden, var at så godt 
som alle hørende elever som besøkte 
oss, kan litt tegnspråk! De fleste (alle?) 
har aldri snakket med døve før, og denne 
førstegangskontakten gav dem visst inn
trykk av at det ikke er vanskelig å snak~e 
med døve. Vi går ut fra at de nå med lyst 
og iver vil lære seg mer tegnspråk. Det er 
Ase Karin Bondhus som underviser dem i 
tegnspråk på Frekhaug. 

Det er litt underlig å tenke på at Ase 
Karin, som for ett år siden var ukjent for 
oss og ikke hadde snakket ~ed døve før, 
nå er blitf meget flink i tegnspråk. Det vaf 
under skihelgen på Myrkdalen i mars 
1976 at hun første gang snakket med 
døve, og allerede første dagen ivret hun 
for å lære tegnspråk. Ved søndags
middagen der fremførte hun takketale, 
på vegne av sine medelever, for sam
været med døve, på tegnspråk! I dag går 
hun på 4. trinn på tegnspråkkurs. Hun 
gikk på kurs i døves kommunikasjons
metoder på Ål i november 1976. Det er 
ikke mange som har lært så fort som 
henne, og det blir snart vanskelig for 
døve som ikke kjenner henne, å vite om 
hun er døv eller hørende. På Nordhord
land Folkehøgskule underviser hun -
som nevnt - i tegnspråk, og dessuten i 
gymnastikk. Hun har også undervist i 
blindeskrift (punktskrift), og fortalte at 
noen elever brevveksler med blinde. 

Åse Karin kommer ofte til døvesente
ret; både for å gå på tegnspråkkurs, og 
for å prate med oss. Det var under en av 
disse «pratekveldene» det ble avtalt 
oesøk i ungdomskl~bben. Fredag 11. 
februar var vi altså samlet i døvesenterets 
store møtelokale. Av programmet var det 
først blandet bordsetning med døve og 
hørende og servering av rundstykker og 
tebrød m/kaffe eller brus. Ungdoms
klubbens formann, Dag Hafstad, ønsket 
velkommen. Eilif Ohna gav en veiledende 
orientering om hva det vil si å være døv, 
om negative og positive sider ved å være 
døv. Det var også en liten lek av typen 
«Taushet er gull•, der alle hørende gjes
ter deltok. Det hemmelige ord forestilte 
de med tegn og kroppsbevegelser. Hø
rende deltaker forestilte for de døve som 

skulle finne ut tiva ordet var, og omvendt; 
døve til hørende. Det var «barnevogn», 
«Chaplin•, «brannmann», osv. for å nev
ne noe. Pastor Hammer var også tilstede, 
som tils!<uer og med i praten. 

Akkurat som på Myrkdalen i fjor takket 
Åse Karin for seg og elevene før de skulle 
hjem for kvelden. Hun sa at mange 
hørende ba om å få være litt lenger, og 
gjerne ville komme til døvesenteret ofte
re. Det var meget positivt å høre at 
hørende er interessert i å snakke med 
døve og å lære seg tegnspråk. Alle fikk 
utdelt forskjellige brosjyrer om døvesam
funnet. De fleste hørende som besøkte 
oss, skal være ined på skiutflukt til 
Myrkdalen 18.-20. mars, og da er vi alle
rede kjent med hverandre når vi treffes 
der. 

Ungdomsklubben i Bergen Døvefore
ning skal på gjenvisitt på Nordhordland 
Folkehøgskule-på Frekhaug. 

Rune. 

Døves Ungdomsklubb og Bjør
kåsen-elever på hyggelig be
søk ved Åsane Folkehøgskole 
Det var en «alvorlig» og bestemt «ordre» 
fra elevrådsformann på Åsane Folke- j 
høgskole og fra formannen i Døves Ung
domsklubb i Bergen, Dag Hafstad, da alle 
hadde inntatt plassene foran scenen i 
gymnastikksalen. De syntes at hørende 
og døve ikke var skikkelig nok blandet, 
og så ble plassene byttet. Det var fredag 
18. februar, og vi var nærmere 40 stykker 
fra Døves Ungdomsklubb og Bjørkåsen 
skole som gjestet Åsane Folkehøgskole. 
Sammen med oss var også pastor Ham
mer og Ase Karin Bondhus. For Ase Karin 
var det kanskje en morsom opplevelse å 
merke at hørende Åsane-elever trodde 
hun var døv! Døve pratet med henne utefj 
stemme, som hun forstår utmerket : 
sant vi bruker riktig tegnspråk. 

Det var vel ingen av Mane-elevene som 
kunne tegnspråk, bortsett fra søster til 
Kåre Neeraas. Hun holdt en liten vel
komsttale med tegnspråk før en volley
ballkamp mellom døve og hørende der 
Åsane-elever vant 2-1. Deretter var det 
kveldsmat. Det var for mange døve ved 
samme bord og for mange hørende for 
seg. Kontakten var ikke opprettet ennå. 

Og så kom ordren foran scenen: 
«Bland dere•! Deretter var det anledning 
til å se på skuespill og le sammen. Det 
varierte mellom skuespill og leker. Tid
ligere und~rholdt Åsane-elever med 
sang, men denne gang laget de sketsj 
som vi kunne følge med i, samt sketsj
framførelse av sangen «Det var en spen
nende dag for Josefine», en meget fin 
tolkning. Det var bra atvi fikk lese teksten 
lenge før sangen ble framført. 

Deretter var det kaffe og rundstykker 
og da var døve og hørende virkelig blan
det sammen ved bordene. Jeg fikk prate 
med Irene (fra Finnmark), Anne, Else 
(begge fra Larvik) og Margareth (Kris
tiansand). De fortalte at en pakistansk 
gutt på 17 år (som vi så var med i leken) 
verken kunne norsk eller engelsk. De 
brukte tegn når de snakket med hveran
dre. Det er 4-5 pakistanere på folkehøy
skolen (noen kan engelsk). En kvinnelig 
pakistaner spilte «Josefine» i sangsket
sjen. 

Etter kaffen og opphold i tilflukts
rommet var vi oppe i gymnastikksalen 
igjen. Nå var det døve som underholdt. 
Thor Lasse Thoresen & Co spilte 3 
sketsjer. Til slutt var det litt dans og 
polonese med deltakere som fylte hele 
salen i ring. For.!"lann Dag Hafstad takket 
til slutt for samværet. Noen av Åsane
elevene skal også på skiutflukt til Myrk
dalen sammen med oss og Frekhaug
elever i mars. Det var godt at pastor 
Hammer ordnet denne avtalen om besøk 
på Åsane Folkehøgskole, slik han har 
gjort så ofte før, og at han hadde tid til å 
være med og også fungere som tolk. 

Rune. 

TIIL ÅSANE FOLXEllØlSKOllE 
V /FORMANNEN I ELEVLAGE'lr~ 

Hallo - hallo 1 
Takk for sist, og ikke minst for 

en hyggelig kveld hos dere pl lsEme 
folkehøy-skol1e fredag 18. februar. Jeg 
tror, og kan med sikkerhet si "jeg 
vet", at alle døve og sterkt tunghørte 
(og noen hørende) som tok imot deres \ 
innbydelse, har likt se~ godt hos dere, I 
og det bar ogsl mange sagt. 

Gjennom sosialsekretæren vlr i 
Bergen Døveforening ville dere bør& 
"ros og ris" fra oss om den kvelden 
vi var hos dere. Istedenfor "Billl. 
mrk. sosialsekretær", tror jew det er 
best dere flr det skriftlig, svart pl 
bvittl 



Ja, d.et va:r ROO og RIS • Dat sies 
at man all tid bør begynne med "ros". 
Det første ROS dere fAr, er for inn
bydelsen vf· fikk. SA kommer det Roo-· 
for pa:rkeringsplass utenfor inngangen. 
Videre skal dere ba ROO for at det ble 
~ ·volleyballkamp. Og ROO for. at maven 
ble fylt med litt mat etterpå.. Vi skal 
~k:ke glemme A gi dere ROO for da:skets-

" jene dere lagev slik at vi døve kanne 
følge med. Og ROO'for fin framførelse 
av sangen, og ikke minst skal den ROOen 
komme dere til del fordi at vi :fikk 
lese teksten lenge før det ble spilt. 
Det kommer også flere ROO, bl.a. f-0r 
cfans og polonese hvor det ble gjort så 
underholdende. ROS skal også "spea
keren" ha, fordi han gav ordre om at 
vi skulle blande ossS Og så kommer 
den ROS som egentlig! ikke skal komme 
sist 1> Velkomsttale med tegnspråkl 

Så kommer RIS , der det ikke blir 
noen grunn til å ta bemerkningem så 

1 tungt. En liten RIS' for tre&begynnel
se med kontakten (mellom døve og hø
rende). Benytt taktikken neste gang: 
Ta plass ved bordene først, og la 2-4 
stoler i hvert bord stå ledig, slilt: 
at vi døve som kommer etterp!, ikke 
skal kunne f~nne et helt bord f.-or seg, 
selv. Den andre og siste risa Her gjel
der det den fine, ROOendeframf'ørelse 
av sangen. Mange av oss døve ha:r nok 
lest teksten før det ble framført, men 
vt kunne ikke høre sangen (som dere 
heldigvis vet) og heller ikke vite 
hvor langt det var kommet, uten at vi 
måtte bøye hodet mot scenen og papiret 
nesten hvert øyeblikk. Et li te vink: 
En som står til venstre/høyre på aven.en 
og tolker sangen med tegnspråk sam
tidig som det spilles, vil gjøre det 
lettere å-følge med. 

Ja, det var 2 RIS og flere ROO. 
Hvis der·er av interesse, vil dere 

være velkommen en tur til døvesenteret 
en kveld sammen med Døves Ungdomsklubb 
og Bjørkåsen-elever. 

Så sier vi til noen av dere som skal 
til Myrkdalen neste måned: Pl gjensyn 
med ski og staverS 

Hilsen redaktør R. Anda. 1 

Dag Hafstad og Marit Flåten (hørende). 
(Foto: Thor Inge Jacobsen.) 

Stor Interesse for ski
utflukt til Myrkdalen 
For tredje året på_ rad har Bergen Døve
forening, Døves Menighet og Døv~s 
Ungdomsklubb i fellesskap arrangert ski
helg på Myrkdalen. Helgatun Ungdoms
heim er blitt et meget populært sted, og 
mange vil dit igjen neste år også. Det var j 
høsten 197 4 at pastor Hammer oppdaget 
stedet da han var på gjennomreise, og 
siden første skihelg der i mars 1975 har 
deltakerantallet bare øket. De to siste 
årene har vi hatt hørende folkehøyskole
elever med, og det har betydd meget, ikke I 
minst fordi begge parter - døve og 
hørende - kunne utveksle langt flere I 
erfaringer og få større forståelse for 
hverandre når de tilbringer helgen under 
samme tak. Når man i Bergen Døve
forening snakker om Myrkdalen, tenker 
man ganske sikkert på det herlige terren
get, det fine været, en flott ungdoms- 1 

heim, og man vil heller ikke unngå å 
«tolke• Myrkdalen som et fin-fint «inte- I 
grerings»-senter og den gode atmo- I 
sfæren sammen med greie hørende 
ungdommer. 

I år var vi godt og vel 70 deltakere, 
hvorav 22 fra Nordhordland Folkehøg
skule og Asane Folkehøgskole. Arran
gørenes lovord i kunngjøringen om «vel 
møtt til sol og ski og smil• fikk god klaff
enda det så stygt ut med været fredagen. 
Sol ble det lørdag, delvis skyet. På I 
søndag - 20. mars - var solen helt alene, 
og himmelen blå. Mange gikk en lang ski
tur, gruppe for gruppe. Og mange gikk 
opp de bratte bakkene til toppene og fikk 
se den flotte utsikten. Skiheisen ved 
slalåmbakken var også i virksomhet. 

Lørdagskvelden var så å si alle samlet i 
dagligstuen til underholdningsprogram
mer. Etter ungdom~klubbens formann, 
Dag Hafstads, velkomstord, vekslet man 
om programledelsen. Først ble det frem
ført noen sketsjer av Åsane-elever, og 
deretter forskjellige leker av ungdoms
klubben v/Thor Lasse Thoresen. I mel
lomtiden forsynte man seg med kaffe og 
rundstykker, og så var det ca. en times 
pause der noen ville se siste episode av 
Robin Hood. Noen spilte Master Mind, 
andret moret seg med å fortelle historier 
fra døveskoledagene som fikk de høren
de til å le med hele kroppen. Etter denne 
pausen framførte et sangkor med alle 14 
hørende fra Nordhordland Folkehøgsku
le med tegnspråk: «Jo mere vi er sam
men, er sammen, er sammen, jo gladere 
blir vi ..... , ledet av Ase Karin Bondhut. 
Det er meget sjelden en ser så mange 
delta i tegnkor. Lærer Bjørn Thomassen 
var også med. Senere gikk det slag i slag 
med morsomme programmer, og noen 

av dem kan man tenke å bruke når det blir 
underholdningsprogrammer i døvesen
teret. Det var også en liten konkurranse i 
armbøyinger der Bjørn Thomassen !ra 
Frekhaug seiret med hele 47 armbøym
ger på golvet. En Åsane-gutt klarte 45, 
mens Gunnar Hansen kom opp i 33. Flere 
var med. 
Døveforeningens representant, Guttorm 
Karlsen, avsluttet kvelden med et par 
leker og noen vitser. 1 

Det var altså fine dager vi har å minnes 
fra skihelgen på Myrkdal 18.-20. mars. 

Rune. 

Thor Inge Jacobsen, Jorunn Steinsbø og Bodil Hope. 

Åsane-elever 
i Døvesenteret 
Fredag 25. mars kom omkring 20 elever 
fra Åsane Folkehøgskole til Døvesen
teret. De fikk utdelt en-håndsalfabet i 
lommeformat og et hefte om Bergen 
Døveforening. Etter noen velkomstord av 
formannen i Ungdomsklubben, Dag Haf
stad, ble deltakerne servert kaffe, brus og 
tebrød. Ved bordene satt døve og hø
rende sammen og pratet om forskjellige 
ting. Eilif Ohna var også til stede en 
stund; han var bedt om å gi litt infor
masjon om døve - og det gjorde han på 
en utmerket måte. Senere var det under
holdningsprogrammer, dans og musikk, 
og polonese helt til elevene måtte gå for å 
nå siste buss. Søster til Kåre Neeraas I 
takket for seg og elevene for invitasjo
nen, og sa at de har lyst til å komme igjen, j 
enten individuelt eller i grupper. 

\ er nl l finne pl velferdssenteret. 
Det e:r et spill som mange har moro 
avl spille nlr de ikke har noe 
spesielle ting l gjøre pl. Ungdoms
klubben h&t" kjøpt en ''Super Master 
Jlind." (med 5 huller) og en "Mini I 
Master Kind" ( med 4 huller). _ _ 

Kontakt med hørende 
I år har Ungdomsklubben - 5llmmen 
med elevene fra Bjørkåsen skole ~ hatt 
flere hyggesamvær med hørende folke
høyskoleelever. Vi har hatt besøk både av 
elevene fra Nordhordland Folkehøgskule 
på Frekhaug og fra Asane Folkehøgsko
le, og vi har besøkt Åsane Folkehøgskole. 
22 personer fra Frekhaug og Åsane var 
med oss på skiutflukt til Myrkdalen 
18.-20. mars. Snart skal vi en tur til 
Frekhaug, og da skal det virkelig bli gøy å 
prate med dem igjen. Dette er noe som 
mange døve ikke har lyst til å gå glipp av, 
og ungdomsklubben vil ikke skuffe sine 
medlemmer. At vi vil øke kontakten med 
greie hørende ungdommer skyldes ikke 
bare at vi er interessert i å prate med dem, 
men også fordi de hørende er interessert. 
Mange hørende, især de som går på 
Frekhaug, er blitt så flinke til å prate med 
tegn. I medlemsbladet «Unge Døve» 
leser vi: «Vi har sett hvor ivrig de hørende 
var i å bruke tegnspråk, og å prate og 
more seg med døve. Det har gledet oss 
meget, og gjort det lettere for oss å kunne 
prate med mange hørende som hadde 
lært seg såpass bra tegnspråk. Vi kunne 
forstå hva de sa uten at de behøvde å 
stave bokstavene med tlåndalfabetet, 
eller å skrive på lappen. Hjelpemiddelet 
«tegnspråk• førte til et gjennombrudd, så 
positivt, og vi er spent på om de hørende 
vil få mer bruk.for de tegnene de har lært. 
Vi har de hørendes ord for at de er så 
grepet av kontakten med døve og synes 

-det er fantastisk, underholderide, inspi
rerende, interessant, gøy ... Det er meget 
gledelig.» - Etter samværet på Myrk
dalen, var mine elever meget ivrig etter A 
lære mere tegnspråk, og det var en fryd A 
undervise dem, sa Ase Karin Bondhus 
ette,:på. Hun forteller at lærer Bjørn Tho
massen på Nordhordland Folkehøgskule 
på Frekhaug vil satse mer på kontakten 
med døve. 



~ugnad på feriehjemmet. 
Den-tradisjonelle årlige dugnadsarbeid på feriehjemmet 
"Risperlen" fant sted i dagene 20.-22. mai. Ca. 15 ungdom
mer deltok, og størsteparten av arbeidet besto i å male 
utsiden av hovedhuset i brunfarge (før: gul). Deltagerne 
fikk gratis middag av ungdomsklubben (kr 112,55). 

Dugnad i døvesenteret 
6. mai deltok et par av ungdommer i vask av vindmene i døve
sentereto Tilsammen var det ca~ 10 hjelpere, og de fikk 
gratis rundstykke og kaffe av døveforeningen som takk for 
hjelpen~ 
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!Godtbesøk ved Pizza-festen 
Lørdag 30. april hadde ungdomsklub-1 
ben ansvaret for Pizza-festen i 
døvesenteret. Det kom over 90 del
takere, - også hørende (ca. 15). 
- Vi ordnet festen slik at "d'e 
ansva.t'lige" i programkomiteen både I 
var arbeider og tilskuer, forte-llJer I 
programled'er Thor Lasse Thoresen. 
Pizza kom direkte fra Jeppes, kr~ 
presis.kl. 20, ferdig varmet, og 
det ble servert med det samme. 
Nesten all underholdning ble ledet 
aw en hørende elev,r fra Nordhordland 
Folkehøgskule på rioekhaug ved navn 
Edvard - populært kalt- "Eddi", og 
litt ew-Jorunn Steinsbø fra samme 
skole. Med seg,-hadde ''Edd!i" 8 per
soner fra skolen som medspillere i 1 

sketsj.etc. Det var bl.a. tegnkor, 
vitser, tryllleltunst, morsomme
slalespill' m.m. VA.r programkomi t~ 
viste også et par skuespill. 

Til Døves Ungdomsklubb 
v/formami Dag Hafstad. I 

Feriehjemsstynet vil på 
denne måten få takke dere- hjer
teligst for dugnad.em med mal.ing· 
av hovedhuset på fel!i.estedet 
Rispel!ien i tiden· rB.-22. mai.. 

Arbeidet som ble-utført han, 
gitt oss en slik glad følelse,. 
og var så oppmuntrende- at det 
vil føles i lang tid fremover-. 

Hjertelig takk: til al.le som 
var med å gi oss denne glede
lige følelsen. 

For Feriehjemsstyret 
Harald Nesse 

(form.) 

Frekhaug 
Ase Karin Bondhus har all æren for at mange 
elever fra Nordhordland folkehøgskule på Frek
haug er blitt så flinke i å bruke tegnspråk. Det har 
nesten ikke vært noen veldige problemer med å 
snakke med disse «tegnspråkkyndige» hørende 
ungdommer. Denne skolen håper å kunne øke 
kontakten med døve ungdommer i tiden framover. 
og det er noe å glede seg til. 

Elevene der hadde lært seg tegnspråk av Ase 
Karin før de fikk anledning til å praktisere dem i 
samtalen med oss døve. og de lærte at tegnsprå
ket er det beste hjelpemiddelet når hørende skal 
kunne pra~ flytende med døve. En STOR TAKK 
til Ase Karin Bondhus! Lærer Bjørn Thomassen 
skal vi heller ikke unnlate å nevne. Han viser 
også meget stor interesse for at kontakten 
mellom døve ungdommer og hans hørende ele
ver skal økes. Bjørn Thomassen kan også en god 
del tegnspråk, og han er - ikke m·inst - en meget 
populær kar blant oss døve. 

Fredag 29. april er vi invitert ut til Frekhaug, I 
og da skal det virkelig bli gøy å prate med dem 
igjen. Interesserte døve ungdommer som vil 
være med dit. kan henvende seg til formann 
Dag Hafstad i Ungdomsklubben. Det vil bli 
fotballkamp, tautrekning og bordtennis-konkur• 
ranse. noe å spise, og kveldsunderholdninger. 

) 
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Døves ungdomsforening 
i Bergen 

Forledet oppdaget vi en gammel 
"Referat- og stY?'eprotokoll" 
fra .. Døves ungdomsforening, Ber
gen, som var stiftet 10. mars 

.1930. Vi aner ikke hvordan den 
var havnet . pl vlrt avdelings
kontor i 3. etasje, men deni 
var ettersøkt etter at vi leste 
om ungdomsforeningen i Bud-
stikken~ 1964-65. D~t før~te 
referat var fra stiftelsen i 
1930 og siste referat fra et 
møte 28. september 193?, og da 
hadde dem antakelig opphørt 
etter l½ års eksistens 9 Det var 
deNtter ikke noen organiserte 
ungdomsarbeid for døve i Ber-
ga før Døves.Ungdomsklubb ble 
stiftet 25/:D0-19&2. (I okto-
ber fei ær vi al tsl klubbens-. 
15 !rs jubileum.) 

0 
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BARNETREFF 
Det var fint vær den 14. august da 
et barnetreff var arrangert på hytta 
"Birkhaug" på Totland. Vi hadde 
kjøpt premier til barn og forskjel
lige ting vi skulle ha til konkurran
sene. Først var det :familietrim, og 
deretter var det kaffe og brus med 
rundstykker å få. Så var det leker 
h~r barna hoppet om papp i sekker. 
De var veldig flinke. Etterpå var 
de voksne også med på sekkehopp
leken. Deretter var det potetløp 
lysslukning med vannpistol. Det ~ik:k 
greit. Ba.rna hadde også laget noen 
tegninger hjemme som de tok med til 
hytta. Og det var noen flotte teg
ninger. De fikk premier. Da dette 
var gjort, lekte barna med hverandre, 
mena de voksne pratet sammen om for
skjellige ting. Det var et vellykket 
barnetreff og vi håper å fortsette 
med dette 2 ganger i året. 

Dag Hafstad. 



Ungdomstreff på -Utsikten Turiststasj_on 
3.-5. juni arrangerte Vi et ungdoms
treff for døve ungdbmmer fra hele 
sør-Norge på Utsikten Turiststasjt>m, 
ikke langt fra Haukelifjellet. Ste
det ligger mellom Odda og Røldal. 
Det kom ialt 44 deltakere. To av 
ungdomsklubbens styremedlemmer hadde 
vært på befaringatur en måned i for
veien (med seg hadde de tolken Jo
runn Steinsbø) og- gjorde avtale 01Jt1 ! 
få disponere hele huset for seg selv 
ved "treffet", slik at ingen andre 
turister fikk overnatte der. Innby
delsen var sendt til forskjellige 
steder i sør-Nbrge, og ved fristens 
utløp meldte det seg- 22 deltakere
fra Bergen, 8 fra Stsvange1t', 10 fra 
Oslo, 2 fra Sandnes og en fra Tele
mark og Drammen. F-brmålet med tref
fet der var at døve ungdommer skul
le treffes, og lilceså gå p! vandring 
på fjellet. 

Fredag• 3 • • jtmi 
Bergen var de siste som kolD" til ste
det. Alle kom med privatbiler,. som 
talte ialt 17 biler. Et forbausende 
antall, synes jeg,-. n-et var livlig pl 
discotee i underetasjen som v~e 
til sent p&, natten. ' • 

Lørdag· 4 • • juni 

Det var frokost-tid kl. 08.30, og alle 
var på plass, etter en kort nattesøvn. 
Kåre Neeraas reiste seg opp på stolen 
og holdt en kort velkomsttale. Deret
ter ga Gunnar Hansen opplysninger- om 
programmet for dagen. 

Vandreturen 

V æret var ikke så bra som vi hadde hå
pet på. Det regnet li-tt, og det var 
kaldt. Deltakerne måtte ti. på seg
ekstra klær og gwnmistøvleir. Vi hadde 
to hørende-, erfarne fje]]-ledere meæ 
oss. De syntes at mange ikke hadde 
godt nok klær på seg for fjellturen, 
og 10 a:v deltakerne valgt& å viire 
"hjerøme" og lage eget program for seg, 
bl.a.. et ut:frlukt til Odda. 

Vi var 34 personer Sl)ID" gikk ut og 
marsjerte oppover fjellet, med en 
hørende leder foran og en bak "lat.en" • 

døve hadde lyst til å fortsette, men 
hørende ledere ville ikke dele-- oss i 
to grupper. Vi måtte gå sammen, og,
totalt var vi på fje]l1turen i 41-5 
timelt'. Det var vanskelig å holde 
sammen 34 deltakere under turen. V1 
er forskjelligri kondisjon, styrke. 
Men ell•ers var alle i meget godv. 
ltwnør etter turen. 

Festmiddag og hyggeaften 

n. 19 .oo fikk 'Wi. deilig middag. 
Først var det servert Aspargesuppe, 
deretter reinsdyrkarbonade og så 
dessert med jordbær og is. Senere 
fikk vi kaffe. Så f(Jlappet vi av før 
vi begynte ! danse. Dansen varte i 
flere timer. Vekselvis var de-t også 
underholdninger sv·Bergen, Oslo og 
Stavanger/Sandnes med sketsj, leker 
og konkurranser. 

Søndag 5 • juni 
M•ange hadd& de-t tungt med å våkne 
den morgenen, men alle rakk. å spise 
frokost før tiden var ute. Senere 
samlet u i salongen, der vi disku
terte i ca. 2 timer. Det kom mange 
forskjellige meninger om ungdomstreff 
i dag og i framtiden. Før vi dro 
hjem spiste vå middag. M~ dro hjem 
når det passet dem. Noen dro tidl!ig-, 
og andre oppholdt seg på Utsikten 
enda lenger. · Gunnar. 

Etter en. god stund, begynte det å sne ;:;;~et~ v/ungdomstreffet4. juni 1977. (Foto: Thor-Inge Jacobsen.) 
der oppe, qg vi stoppet på fjellvidda.

1 

Lederne sa at vi nå skulle gå den an- i 
dre veien hjemover Ul Ut."ikten, llange li 

Diskusjonsmøter "På sparket" 

I 1977 var det gjennomført 3 diskusjonsmøter i ungdomsklubben 
Meningen med diskusjonsmøtene var å kaste lys over de proble-n 
m~r man opplever i foreningslivet, prøve å finne detaljene til 
disse, hva det kom av, og i fellesskap forsøke å løse dem

0 

Videre å si sine illeninger om forskjellige ting innenfor de 
emner som ble diskuterto Gunnar Hansen var møteleder i samt
lige diskusjonsmøtero 

- I -
Tirsdag 31. måi. De, var planlagt flere emner til diskusjon, 
men møtelederen måtte avslutte møtet etter at to emner var 
diskutert: "Ungdommer i døveforeningen" og "Døvesenteret". 
Det var 24 deltakere, og man diskuterte om hjelpearbeid, 
dugnad, ansvar, rett til å tale, om å bli valgt til styret, 
om å selge lodd i Døves Landslotteri, om døvesenteret, om 
foredrag osv. 

Mandag 22. august. Her var det ikke anledning til å disku
tere annet enn ett emne: "Riktig norsk tegnspråk", som 
varte i over to timer, - selv om det var satt opp flere 
emner også for denne kvelden. Det var 13 personer til stede 
deriblant formannen i te~språkutvalget (Thorbjørn Sander) 
og tegnspråkundervisere (Britt Elietabeth Skogstrand og 
Toralf Ringsø). Man fikk svar på mange spørsmål, og hen
sikten med arbeidet med "Riktig norsk tegnspråk" ble be
lyst. (Etter dette møtet meldte 8 døve som elever på tegn
språkkurs.) 

Onsdag 16. november. Emner denne gang var: 1) Kontakt med 
hørender 2) Servering i døvesenteret, 3) Sosialsekretærens 
kontortid, 4) Nyanskaffelser (biljardbord), og 5) Ordet 
fritt. Alle emner ble diskutert, og det var kun 8 personer 
til stede" Om "Kontakt med hørende" snakket man om hørende 
i døvesenteret, kontaktvirksomhet med hørende, tegnspråk, 
m.m~ Om servering var det bl.a. snakket om at det er ønske
lig med et automat for varme drikkevarer og brus. Om so
sialsekretæren snakket man også om at en sekretær med slike 
oppgaver som vår sosialsekr. har, kunne hatt sitt kontor i 
kommunehuset, mens vi i døvesenteret hadde en organisasjons
sekretær. Om biljard, som klubben senere kjøpte, diskuterte 
man om dets plassering og om det skal brukes av alle uansett 
alder. 

BltORIENTERING 
Og~å i år var det 15 deltakere ved 
bilorientering 4. sept. Det var mye 
vind s~m gjorde det vanskelig for 
våre dommere å holde orden på papirene. 
Dommerne· denne gang v~: Rune· Anda i 
Post 1 ved Kanal veien, Gunnar Hansen 
i Post 2 på Montana Ungdomsherberget, ,.. . ...... ,,.. ... 
Age Sørhaug- i Post 3 på,.Skans~en 
og Sigurbjørg K. Hreidarsdottir (Kolla) 
ved JStart .. og mål-stedet på Møhlenpris. 
Til bilorientering hører det m~d å 
spare .. kil9metr.ene. Det gjaldt .om å 
kjøre kortest mulig vei til Postene. 
Veien ned fra Skansemyren til torget 
består a:v en riktig veilabyrint, og 
de som ikke kjente veien, fikk kanskje 
tilleggsprikk her. Ellers var det for
skjellige_!erdighet~elser, som er 

vist med resultater og "prikk"-noterin-j 
ger på neste side. Den øverste resul
tatlisten gjelder selve BILORIENTERnl
GEN, mens den nederste er resultater 
av tilleggskonkurranser, bl.a. gjetting 
og "flest mulig" osv., som ikke direk
te har med trafikken å gjøre. 

Av resultatene kan en se at alle 
bilistene har vært flinke med å huske 
bilbelte i år. Av 105 dommernoteringer 
va.r det ba.re ~n som glemte ~n gang! 

Dag Hafstad ble !rets vinner, og 
han fikk også god hjelp a:v sine 3 pas
sasjerer i bilen. Gratulerer! 

Premieutdelingen vil finne sted på 
Ungdomsklubbens lørdagsfest 26. nov. 
Det blir riktig gode premier! Vi håper 
at alle deltak:~rne kommer til premie
utdelingen. 



BlbORIEN;rERING 19TT 
A~ Antall km kjørt. B) Bilbelte-bruk, notert- syv ganger. C') Avstand mellom 
bilens front og- stolpen i cm. Under 20 cm; ingen straffeprikk. En prikk for 
h;er femte cm utover 20 cm. x =bilensfront traff (berørte) stolpen hvilket 
s raffes med 2 prikk. D') Føreren ble spurt om-han husket bilens le~de og 
;r)edde-rnål. Begge svar riktig gav ingen prikk, en riktig-+ en feil gav en prikk 

F~re bil-uttrykk (navn) for motorer etc. ble vist føreren, hvorav-han pekte• 
på gJenstandene. F) Høyre forhjul _forsøkt'- på å "tref:tre" 6 gummikloster. Hvert
bom gavl prikk. er? Begge høyre-hJul over en planke. 2 prikk= bonr, 1 = delvis 
bra,_o = perfekt. H) Som G), men v/rygging m/venstre hjul over en planke. • 
I) Bilens bakpart mot en stolpe, samme prinsipp som punkt c). ~) 6 spørsmål, 
en prikk for hvert galt svar. K) 8 trafikkskilt, en prikk for hvert galt svar. 

A B C D E F G H I J' K R:esultat: 
1. D.Hafstad lf O 7 0 19 o 0 1, 4 0 3 ,l 0 0 0 o 18 0 2 "\ 8 0 1 9 prikk 
2. E.Martinu. 19 2. 7 Cl 16 0 2 0 2 i 5 1 2 t 0 0 18 0 4 :L 7 t 10 ~. N.Ellin.ø-t:t. 19 2. 7 0 9 0 0 1 3 1 4 2. 0 0 l 1 10 0 3 3 8 0 11 
4. T.Ringsø 19 ~ 7 0 3 0 1 ' 4 0 l 6 1 1 0 0 10 O 4 ~ 7 1 12 
5. J.M.Anda 19 1. 7 0 7" 1 1 \ 3 I 2 't 0 0 0 0 ri 4 .2. T 15 
6. E.Ohna 19 1 7 1211. .2 

1 
0 l 1 3 t 2 ~ 0 0 1 1 9 0 3 3 6 .t 16 

6. A.Nesse- 20 l 7 0 2 1 1 i 4 0 2 I{ 1 1 0 O 29 .t J t 6 1 16 
8. K.Olænes 18 1 7 0 22 1 0 ;z. 2 .l. 2 't 2 2. l I 18 0 2 Lt 7 1 18 
9. P.K:iellid 25 ' 7 0 .!. 0 0 1 2 2. 3 l 0 () 0 0 ,, 2. 4 l 8 19 2 0 

10. A.Sørhaug- 22 5 7 0 _;i, 0 l. 2 l. 4 0 1 5 2 2 2 ,. 1 0 J 1 T 1 20 
10. R.Martin 19 l. 7 0 16 0 1 1 4 () 6 b 2 i. 2 ,2. 25 1 4 2. 4 ~ 20 
12. G.Lan.2:el. 18 1 6 2. 21 1 0 .t 3 1 2 '1 l 1 2 ' 21 1 3 .3 '5 3 21 
12. K.Neeraas 21 Lt 7 0 ~Li 0 .i 2 l. 3 3 0 0 l 1 28 .2. 4 1 7 1 21 
14. T.L.Thores 40 ~ 7 0 3 O 0 2. 3 1 2 't l 1 l 1 1 

0 4 2. 6 .i 36 2 
15. S.Iversen 19 2. 7 0 5d' & 0 l. 4 () 1 s 0 0 2 .2 86 l"l 4 i. 6 .2. 37 

Tilleggskonkurranser gav føfgende resultater: 
L) Hvor mange 1-krone mynter har dere i bilen? M) Hvor mye veier steinen? 
Riktig vekt: 3,8 kg. N') Hvor mange nøkler har dere? 0) Hvor langt er det 
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fra Skansemyren til Møhlenpris? Riktiwkjørelengdea 3500 m. P) På Kløverhusets 
vegg ser du 10 forskjellige flagg. Hvilke land er de fra? 10 rette= 1. plass. 
R) Hvor mange· trær er det rundt "Lille Lungegårdsvannet"? Riktig: 114 trær. 
S) Hvor mange grønne sittebenker ser du rundt "Lille Lungegå.rdsvannet"? Riktig: 
29 grønne sittebenker. 

L M N 0 p R s Resultat:! 

1. E.Ohna 5 S' 4 t 8 l- 3000 'I 9 'I 88 lO 29 1 32 poeng I 
2. E .Martinusm. 11 3 2½ '\O 10 I.\ 752 \S' 10 t 113 .a. 29 '\ 36 " 
3. S.Iversen 18 ). 1 1:!> 21 1 3t>oo 'i 8 l 100 l 28 q A1 " I ,. J.M.Anda 4 ~ 7 \'t 6 '\1 3000 ~ 9 '1 114 1 29 t 43 " 

I 

5. N.Ellingsen 0 \l 4 '\ 10 \\ 50001a 7 i 115 2 29 1 44 " 
6. Arne Nesse 4 ! r; 8 7 <t 3500 1 10 1 120 s 30 q 45 " I 

7. D. Hafstad 25 1 ~ '\1 10 't 3000 '\ 8 l 109 '1 86 tS 46 " I 

8. R. Martin 1 '\2, 4 \ 8 l 3000 '1 9 
"" 

75- 11 28 q 48 " 
9. T. Rin2'.sø 2 11 l-,1_ U 11 2. 1200 l 8 '\.~ 62 1! 29 1 4g " 

10. K.Neeraas 5 s 4 '\ 4 '\"¼ 800 i'\ 10 " 108 s 27 '\3 52 It 

10. Th.L.Thoreser 5 s 5 g 4 1'-1 5000 1.1> 8 l 100 1- 29 1 52 " 
12. Anl .Sørhaus: 3 '\O 3 s 11 3 2000 '\0 7 \3 63 ~ 29 1 54 " 
13. K. Oksnes 0 t~ 3 s 7 q 3400 2. E l 62 11 28 q 58 It 

14. P. Kjellid 0 1l 7½ '\S' 6 1:\ 4050 '\ 8 l- 133 q 29 1 65 " 
15. G.Langeland 6 '\ 3 s 6 '\.1. 1300 11 7 tl 50 15" 35 1'1 75 It 
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Fiskekonkurransen 
- -

Vi var samlet på torvet i byen kl. 08.00 lørdag morgen 

den 17. september. Derfra kjørte vi sammen gjennom Laksevlg, 

over Sotrabroen, til Solsvik på Sotra. Der stod Gotthard 

Langeland ombord i båten sin, "Duen", og tok imot oss. Vi 

var i alt 13 døve og 10 hørende (elever fra skolen på 

Frekhaug), pluss- lærer Bjørn Thomassen, som vi alle kjenner. 

Bjørn Thomassen synes at båten ("Duen") var flott. Det var 

første gang at han var med oss i en fiskekonkurranse, og-han 

vil også være med neste gang, selv om han ikke fikk napp denne 

gang. Det var litt vind og litt kaldt ute på sjøen. Vi var 

ekstra blide over å se at de nye Frekhaug-elevene kunne litt 

tegnspr!k:. De blir undervist i tegnspråk av Bjørn Thomassen 

og Åse Karin Bondhus en gang i uken. Døve og hørende pratet 

mye med hverandre ombord i "Duen". En gutt fra Frekhaug fanget 

en stor torsk, ca. 2-3 kg, tror jeg. Asle Karlsen og Anlaug 

Sørhaug fanget en gang samme fisk på hver sin krok, og det ble 

til at de fikle "t" fisk med i konkurransen (resultatet finnes 

inne i bladet). Alle hadde matpakke og kaffe med seg, som vi 

koste oss med. Vi var ute i 5 timer med båten, og synes at 

"fiskekonkurransen" var en meget vellykleet tur. 

Dag Hafstad. 
Rml:JLTATER· FRA FISKEKONKURRANSEN 17/9 :f 

1. Asle Karlsen••••••••••• 12½ fisk 
2. Dag Hafstad • ••....••.•• 10 11 

3. Anlaug Sørhaug • • • • • • • • • 4½ " 
4 • Arne (Frekhaug) • • • • • • • • 4 " 

STØRSTE FISK·: 

J 

5. Thor L. Thoresen••••••• 3 " 1. Arne (Frekhaug) •••••••• 
2. Anlaug Sørh&.U8 
3. Asle Karlsen 6. Atle Haugan•••••••••••• 2 " 

6. Mimoun Hammounda ••••••• 2 " 
8. Harald Håverstad • • • • • • • 1 11 

8. Elin A. Nyhens ••••••••• 1 " 
Premieutdelingen finner sted på 
festen 26. november. 

(Resten fikle ingen napp) 

Sommertur til Syden 
I 1977 var det av Norges Døveforbunds ungdomsutvalg tilbudt 
fellestur for unge døve både til Tunisia og Rhodos (også til 
Algarve, som senere ble annullert pga. ingen påmelding). Av 
våre medlemmer som dro til Rhodos var: Kåre Neeraas! Jobn . \ 
Helge Johansen, Egil Kjellevold, Roger Lygre og Øyvind Ysthe1m 0 

Richard Martin, Gotthard Langeland og Laila Hansen (alle over 
30 år) var også med. De har likt seg godt i Rhodos, men savnet 
en tolk som kunne ordentere hva reiselederen sa ved forskjelli
ge utfluktero (Til orientering: I 1975 var 18 av vire medlem
mer i Syden, til Benidorm og Mallorca.) 



1.-20 oktober var det Ungdomstreff i Trondheim med Trondheim 
Døves Ungdomsklubb som arrangør. 3 av våre medlemmer deltok 
sammen med 32 andre ungdommer fra Møre o~ Romsdag og Trond
heim~ Det var bl.ao rebusløp og fest på en restaurantft 
Klubben dekket reiseutgifter på kr 1.200,- for Øyvind Yst--
heim, Kåre 1'Teera,as og John Helge Johansen? 
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15-års jubileumsfest 

\enlo.g' i2; <M: k\._f,.' 
Døve OG> \-\ØR EN t)E l AL\.:.~ r 

A'-ORe S.i V~\..!(OMM.t:.ij. 

P&~~ 'til i~or L. "Thore.sen. 

Til denne festen kom det 67 personer. Fru Ma.rta 
Sander var festens toastmaster. Gunnar Hansen 
fortalte om klubbens forskjellige aktiviteter i 
årenes løp, og kunne ved denne anledning inter
vjue Terje Karlsen og Kurt Oksnes om ungdoms
klubben for 10-15 år siden. Formann Dag Hafstad 
mottok gaver fra Bergen Døveforening (200 kr), 
som håpet at gaven ville bli øremerket til kjøp 
av et biljardb~rd, fra Døves Dameklubb (150 kr), 
fra Kontaktutvalget (150 kr), og som en over
raskelse kom Helge Kjølleberg·og hilste fra Dø
ves Aldershjem med kr 200,-. Han sa at Døves 
Aldershjem har ikke glemt ungdomsklubbens dug
nadsinnsats på Aldershjemmet i juni 1976. 

Te~språkkurs. 8 av våre medlemmer deltok i høstens tegn
spr kkurs i 1. trinn på Nygård skole, mens 7 av dem full
f~rte: Gro O. Anda, Rune Anqa, Thor-Inge Jacobsen, Molly 
KJellid, Kåre Neeraas, Anlaug Sørhaug og Åge Sørhaugo 

Barnetreff 20. november i døvesenteret 
I 1976 beBynte treffet kl. 17, men i 1977 ble det forskjøvet 
til kl. 16, slik at barna kunne komme hjem til rimelig legge 
tid etter å ha vært i døvesenteret. Mange var påmeldt, men 
det kom enda flere enn ventet. Også døve barn av hørende -
fore~dre var med, og barn av hørselshemmet foreldre som ikke 
er medlem av døveforeningen. Det var ballongleker, og brus
sugeleken. Her var det også vist film fra de to tidligere 
barnetreff:· de1· barna kunne se seg selv i filmene Til slutt 
vistes det en Disney--film om Donald Duck som vi lånte av 
Norvald Eikenes~ Også denne gang var det servering av dei
lige bløtkaker som våre unge jenter hadde bakt .• Både utgif
ter og inntekter lå likt på kr 613,05. 

Kontaktmøte 

med hørende 

Fredag 25. november fikk vi be~øk avx 6 elever 
f~a Nordhordland folkehøgskule, sammen med de
res lærer, Bjørn Thomassen, ved 19-tiden. Ung
domsklubben spanderte tebrød, kaffe og brus, 
både til våre gjester og ca. 25 døve frammøtte. 
Formann Dag Hafstad ønsket velkommen, og over
lot deretter ordet til Harald Nesse, som for
talte om en døv verden, fra barndom til skole
alderen og opp i voksent alder. Deretter va.r 
det en lek av typen "Taushet er gull" hvor alle 
hørende gjester (og lærer) var med. Sammen med 
oss var også en døv gjest fra den andre siden 
av verden: Christopher Dunn fra Australia. Han 
trakk en lapp hvor det stod "STILLE", og dette 
viste han ved "å ta av skoene, holde dem i hå:P,
den og_gå stille" (som vis~ på bildet). Fre·1UU~" 
elevene sang i tegnkor etterpå~ og resten· av 
kl/elden prat~t vi sammen (døve og hørende), og 
Christopher hadde mange rundt seg å prate med. 



Ungdomskonferanse 

F~a vår klubb deltok Dag Hafstad. Kåre Neeraas Anlaug Sørhaug 
_ og Toni Birkeland på ungdomskonf~ransen på Ål 3.-5. desember~ 
Konferansen er et meget nyttig møte hvor representanter fra 
~ele landet ko1:1filer sammen for å drøfte felles saker og utvekole 
ideer og erfaringer. Progra~et framover for ungdomstreff blir 
også avtalt på konferansen, K1ubben dekket kr 800,- for våre 
4 representanters oppholdsutgifter. 

Årsrevyen 1977 

har en varighet på cao 50 minutter, og inneholder: 1. Tegn
språkkurs i døvesenteret og på Nygård skole. 2. Eldretreff 
i døvesenteret. 3o Glimt fra Døves Aldershjem. 4. Barne
treff på Døvehytta~ 5. Døvestevnet i Sogndal. 6. 6. Fiske
konkurranseo 7. Døves Dameklubbs 75 års fest. 8. Døves 
Ungdomsklubbs 15 års fest. 

Filmfremvisning i 1977 
10. mars: Filmkveld i døvef.: "Døvemiljøet 1950-1965". 
? Eldretreff. Glimt fra eldretreff i døvesenteret. 
17. nov c : Filmkveld i døvef.: "Årsrevyen 1977* og "Årsr. 67"" 
20. nov.: Barnetreff. Film fra~barnetreff 28/11-76 og 14/8-770 
210 nova: Bjørkåsen skole: "Årsrevyen 1977" og "Trickfilm I" 
13. des,.: Eldretreff. Film fra eldretreff, aldershj, DDK 75år 
13. des.: DDK-julebord. " fra eldretr., aldershj., DDK 75 år, 

Foto 
Ungdomsklubben har i 1976 skaffet seg et fotoalbum for å 
samle inn bilder som var tatt i forbindelse med ungdoms
klubbens aktiviteter. Der kunne alle medlemmer av døvefore
ningen bestille bilder. Albumet har nå bilder fra 1) Fiske
konkurransen i 1976. 2) Ungdomstreff Bergen - Oslo på Ål i 
1976. 3) Barnetreff i døvesenteret 1976. 4) Ungdomskonferan
se på Ål 3o-5. dew. 1976. 5) Skiutflukt til Myrkdal mars 
1977. 6) Barnetreff 19/11-77. 7) Kontaktmøte med Frekhaug
elevene 25/11-77, og 8) Ungdomskonferanse på Ål 2.-4.12.77. 
Ansvaret for fotoalbumet var Rune Anda. Fotoutgifter kom i 
år på kr lo546,50, og inntekter på kr 1.243,50. 

\ 

domskonferansen for døve på Ål 2.-4. desember leser en 
~r~~~~~~t :~~r~~~ntant fra Telemark foreslo en fast ungdomsspalte i Døves 
Tid~~krift Alle støttet forslaget. Spalten skal hete «Ungdomsnytt» med start 
fra nr 1 /78 og omfatter stoff fra lokale trett-arrangementer, andr~ _arran
geme~ter i ungdomsklubbene, programoversikt osv.» Dermed er :1 ;/~~ 

med den første spalten, som omhandler ungdomskonferansen P. . ~ 
er opp til hver enkelt un_gdom~kl-ubb å påse at Ungdomsnytt får sin rege -
messige plass i Døves Tidsskrift. 

Fra en deltaker på ungdomskonferansen 
2.-4. desember var vi på ungdoms
konferanse for døve på Ål folkehøy
skole. Det var 19 deltakere samt 
Gunnar Hansen og Rune Anda fra 
ungdomsutvalget i Norges Døvefor
bund. 

Vi kom til Ål fredag formiddag, og 
hilste på gamle og nye venner. Så 
fikk vi kaffe, saft og kaker. 

Kl. 13.00 var det møte i foredrags
salen, og der diskuterte vi mange 
forskjellige ting. Møtet sluttet så 
sent som kl. halv 10 om kvelden, for 
mange ville ha et par timers fri 
lørdag for å se på tippekampen i tv. 

Lørdag var vi på møte igjen kl. halv 
9, og det varte til halv fem - fem
tiden. Lærer John Larsen hadde en 
forelesning over emnet: « Tillitsman
nens oppgaver i ungdomsvirksom
heten», og etterpå hadde vi gruppe
arbeid. Vi skulle diskutere: 1) Er 
dere fornøyd med den måten grup-

pen (styret) kunngjør sine møter og 
arrangementer på? Hvis ikke, hvilk~ 
forandringer og fremgangsmå~er vil 
dere foreslå? 2) Hvordan er t~lslut
ningen (frammøtet) til møtene I un_g
domsgruppen? Hvis det er dårlig, 
hva mener dere det kan komme av, 
og hvordan kan en gjøre det bedre? 

Kl. 19 spiste vi kveldsmat, - ja, der 
var det masse god mat. Så viste Oslo 
Døves Ungdomsgruppe ~ss en film 
fra besøk av engelskmenn i Oslo: 
ungdomstreff på Utsikten osv., og vi 
så også film fra Nordisk Ungdoms
leir på Island, som var utlånt fra 
Døves Video. 

Senere gikk vi opp på loftsrommet 
som har musikk, slik at alle kunne 

være med i dansen eller sitte og 
slappe av. Hver ungdomsgruppe 
laget et program. Det ble flere 
morsomme leker, og det var til slutt 
dans til ut på natten. 

Søndag morgen var vi på møte 
igjen, og denne gang var det opp
summering av sakene som var be
handlet fredag og lørdag. Etterpå 
fikk vi spise god mat før vi sa farvel 
og reiste hjem. 

Liv Eva Stø. 

UNGDOMSTREFF I 1978: 
1. 10.-12.02: Seljestad. Nasjonalt 

skistevne. Bergen - Oslo - Sta
vanger - Sandnes - Telemark. 

2. 02.-04.06: Ålesund. Fotballtrett. 
Møre og Romsdal - Bergen -
(Trondheim?) 

3. 09.-11.06: Oslo (Skaug): Oslo -
Trondheim - andre. 

4. 23.-25.06: Kristiansand (ferie
hjemmet): Stavanger - Sandnes 
- Drammen - Oslo - Telemark 
(Reserve: Brevik, arr.: Oslo). 

5. 22.-24.09: «Prekestolen»: Sta-
vanger - Sandnes - Bergen. 

Alle døve og sterkt tunghørte som 
bor på eller i nærheten av det stedet 
hvor ungdomstreff skal holdes, er 
velkommen. 

Bakerste rekke fra venstre: Rolf Smenes (Oslo), Per Jonassen (Telemark), John ~rsen 
(foreleser, Al), Bjame Fevang (Trondheim), Lars,S1:1ndet (Oslo), Sten Tore Stø (BJørkå-

J Arild Johannessen (Trondheim), Torstein Bernås (Te~emark), Kåre Neeraas 
(:~tge~) Jan Fraas (Stavanger), Jan Atle Fjelldalselv (Trondheim), Rune :;~a t:DFf 

Ellfa~~~~s~;is,~:~v,;;i~ff~· t;:a;:!n ~~:,~r.t~ri:~øj°!,s1~~'!Ia~a~~~~tad(~er;:~): 
~~nnar Hansen (NDF), Toni Birkel1md (Bergen), Hanne Berge (Stavanger), Hedvig 
Sinnes (Stavanger). 
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NASJONALT SKISTEVNE 
pb. Seljestad Hote/ & Mote/ 

(mellom Odda og Røldal) 

Bergen Døves Ungdomsklubb til
byr opphold for 50 personer fra 
fredag 10. til søndag 12. februar 
1978 til samlet pris pr. deltaker 
kr 250,-. 

Prisen dekker: 
1. innkvartering på 4-sengs rom i 

motellbygget, alle rom med 
dusj/wc/4 store og gode, opp
redde senger. 

2. 5 måltider: frokost, lunsj og mid
dag lørdag samt frokost og lunsj 
søndag. 

Program: 
1. Skikonkurranse, både langrenn 

og slalåm for hver (bykamper). 
2. En skigruppe for langtur i fjellet, 

hvis deltakerne ønsker det. 
3. Hyggesamvær med musikk om 

kvelden. 

Bergen Døves Ungdomsklubb får 
hjelp av Bergen Døves Idretts
klubb til å lage løype og slalåm
bakke. 

Påmelding: Siste frist er onsdag 
1. februar til Bergen Døves Ung
domsklubb, Welhavensgate 68, 
5000 Bergen. 

Det vil glede oss å motta del
takere fra Deres klubb/lag, og vi 
ser fram til å motta Deres endelige 
påmelding. 

• 

UNGE DØVE 
BERØEII DIVEI -

--Rune Anda ny ungdoms
leder I Bergen 
Døves Ungdomsklubb hadde sitt 15. års
møte i døvesenteret 20. januar med 23 
frammøtte medlemmer samt døvefore
ningens formann, Toralf Ringsø. Dag 
Hafstad, som har vært ungdomsleder 
(formann) i klubben i to år, var møteleder. 
Toni Birkeland ble valgt til referent. 
Beretning, regnskap og budsjettforslag 
ble behandlet. Forslag fra styret gikk ut 
pA å slutte med utgivelsen av medlems
bladet •Unge Døve•. Bladet hadde i fem 
år kommet ut 4 ganger om året, som del 
av foreningens medlemsblad •Budstik
ken•. Det ble vist til at Døves Tidsskrift 
har fått egen ungdomsspalte, som ung
domskonferansen på Al hadde ønsket, 
og at klubbens nyheter da kunne sendes 
til dette bladet, slik det også var gjort før, 
og til •Budstikken•. Dermed trengte man 
ikke å vente tre måneder pA å lese •Unge 
Døve•, og likeså slipper man iblant å lese 
samme stoff to ganger i to forskjellige 
blad. Forslaget om å henlegge •Unge 
Døve• som eget medlemsblad, ble ved
tatt med 16 stemmer. 

Før man gikk over til valg, ville fore
ningens formann, Toralf Ringsø, ha or
det. Han uttrykte foreningens glede over 
at ungdomsklubben har vist en aktivitet 
som har betydd l"l}eget for foreningen, 
takket klubben for fnnsatsen og håpet pA 
like fint arbeid i neste periode. 

Valgkomiteens formann, Gunnar Han
sen, overtok og ledet valget. Det var to 
kandidater til ungdomsleder og hele 8 
interesserte til assistent-vervet. Valget 
gav følgende resultat: 
Ungdomsleder: Rune Anda 
1. assistent: Dag Hafstad 
2. assistent: Toni Birkeland 
Det var også valg på revisor: Gro Onar
heim Anda ble valgt, med Øyvind Ysthelm 
som varamann. Deretter overlot Dag 
Hafstad •formannsklubben• til den nye ' 
ungdomslederen, med ønske om et godt 
arbeidsår. SA ble en valgkomit6 for neste 
periode valgt: Gunnar Hansen, Kåre 
Neeraas og Egil Allan Martinussen. 

• Barnetreff pA døvehytta 14. august • 
Diskusjonsmøte •PA sparket• 22. august 
• Bilorientering 4. september• 7 av våra 
medlemmer var pA tegnspråkkurs i høst• 
Fiskekonkurranse 17. september. Frek
haug-elever var med oss pA turen med 
•Duen•• Noen m1Jdlemmerdeltok i Ung
domstreff i Trondheim 1.-2. oktober • 
Klubben feiret 15 års jubileum 22. ok
tober• Diskusjonsmøte •På sparket• 16. 

Etter at årsmøtet var hevet, hadde november • Bemetreff i døvesenteret 
arbeidsutvalget (ungdomsleder og assi- 20. november • Besøk av Frekhaug-
stentene) et møte for å bli enige om opp- elevene 25. november • 6 av våre 
nevnelse av personer til ledelse av for- medlemmer deltok pA ungdomskonfe-
skjellige komiteer. Etter at de foreslåtte ransen pA Al 2.-4. desember (2 av dem 
personer er spurt, ser styret nA slik ut: representerte NDF) • Klubben kjøpte 
Kasserer: PAI Kjellid (gjv.) ' biljardbord til døvesenteret 16. desember 
Sekretær: Toni Birkeland (ny) • Almkomiteen tok opp film fra årets 
Programleder: Bjørn Røine (ny) begivenhe1Br med totalt 50 '!'in~tters 
Filmleder: Age Sørhaug (ny) varighet • Ungdomsklubben fikk , de-
Redaksjonsleder: Molly Kjellid (ny) sember større kontor i 3. etg. som 
Kvinnerepr.: • Anlaug Sørhaug (gjv.), klubben deler med Døves Dameklubb og 
Skolerepresentant: Tor Agnor Larsen (ny) Budstikkens redaksjon. 

(valgt av Bjørkåsen 
elevråd.) 

Ref. 

UTI OM AKTIVITETENE 11m: 
Ny skolerepresentant fra Bjørkåsen elev
rad ble valgt inn i ungdomsklubbens 
styre • Besøk av Frekhaug-elevene 11. 
februar • Vi besøkte Asaiie Folkehøg
skole 18. februar • Skihelg I Myrkdal 
sammen med døveforeningen, Døves 
Menighet og elever fra to folkehøyskoler 
18.-20. mars • Besøk av elevene fra 
Asane folkehøgskole 25. mars • Vi be
søkte Frekhaug-elevene 29. april • Klub
ben arrangerte Pizza-fest 30. april • Dls
kusjonsmø1B •På sparket• 14. mai • 
Ungdomstreff pA Utsikten 3.-5. juni• 5 av 
våre medlemmervar pA Rhodos I sommer 

Programmet framover: 
21.02 ti: Medlemsmøte. Sak: «Retnings

linjer for NDF's ungdomsutvalg•, 
«Reglementer for biljard• og •Even
tuelt•. Kl. 19.30. 

23.02 to: Diskusjonskveld «P~ sparket• 
i storsalen i samarbeid med døvefore
ningens kulturutvalg kl. 20.30. 

28.02 ti: Styremøte på styrerommet kl. 
19.30. 

04.03 lø: Vi besøker elevene pA Asane 
Folkehøgskole. Det blir konkurranse i 
volleyball kl. 17. Underholdningspro
gram og dans. Bjørkåsen-elever deltar 
sammen med oss. 

15.03 on: To representanter fra ung
domsklubben deltar på formannsmø
tet kl. 19.00. 

0,T. 
nr .4.-Je 

' ' 

Fra 1/811sfre ser vi Anlaug Sørhaug, Molly Kjel/id, Grete ElvebakK, Eva Lauritzen, . , 
Berit Hafstad og Bjørg Thoresen. 

Skjermkurs for unge i Bergen 
I løpet av ti kvelder å 2 timer har vi 
hatt skjermkurs hjemme hos Molly 
Kjellid på Paradis, Bergen. Første 
kvelden ble det diskutert hva vi 
trengte av materialer og hva hver 
skulle ta med. Vi var litt spent på om 
vi skulle klare dette. Men det ble et 
interessant kurs, og vi hadde det 

også koselig med kaffe og kaker i 
pausen. 

Siste kvelden hadde vi kos med 
varmretter. Vi takket til slutt Molly 
for alt hun hadde lært oss, og vi 6 
jentene overrakte henne en skål 
som takk. 

Anlaug Sørhaug. 
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UNGE 
BERGEN DØVES 

Ungdomstreff 
på Seljestad, 
10.-12. febr. 
Vi var 22 stykker som reiste fra 
Bergen. Turen til Seljestad gikk 
fint. Veien var for det meste bar. Vi 
kom fram ca. kl. 20 om kvelden. Der 
var mye snø og kaldt, men vi var 
heldige med det fine været. 

En fra Kristiansand var første
1 mann framme, så kom vi, og senere 

om kvelden kom det 9 døve fra 
Stavanger og 2 fra Telemark. Det var 
hyggelig å treffe hverandre. Vi ble 
delt opp i grupper for overnatting. 
Resten av kvelden satt vi og hygget 
oss. 

Lørdags morgen spiste vi frokost I 
fra kl. 9.00til 10.00. Da vi hadde spistl 
oss mette, kledde vi oss med varme 
klær og kjørte innover til et sted som 
heter Hordadalen skisenter. Der op-I 
pe var det gode bakker som passer 
spesielt for slalåm. To skiheiser var 
det også, en nede og en lengre 
oppe. På toppen var det bitende 
kaldt med polar-luft. Og utover p 
dagen arrangerte Bergen Døves 
Ungdomsklubb slalåm - konkurran-
se. Resultatet ble: I 
Slalåm menn: Sum: 
1. HaraldHåverstad,Bergen ...... 51,4 
2. Kåre Neeraas, Bergen . . . . . . . . . . 54, 1 
3. Jon Helge Johansen, Bergen ... 59,5 
4. Dag Hafstad, Bergen . . . . . . . . . . . 62,41 
5. TrondG.Gundersen, Bergen ... 62,7 
6. Gotthard Langeland, Bergen . . . 64,4 
7. Kåre Egeland, Kr.sand ......... 67,4 
8. Karl Robertsen, Bergen . . . . . . . . 68,3 
9. KjellG. Brekke,Sandnes ....... 69,4 
10. Torstein Bemås, Telemark .... 69,9 
11. Åge Sørhaug, Bergen . . . . . . . . . 72,5 
12. EgilA. Martinussen, Bergen .. disk. 

Slalåm kvinner: Sum: 
1. Hedvig Sinnes.Sandnes ....... 71,5 
2. EllyKvalsund,Stavanger ...... 101,2 

Og så hadde vi langrennkonkurranse 
ved Seljestad Hotell. Resultatet ble: I 
Langrenn menn: Sum: 

1 1. Arvid Støyva, Bergen . . . . . . . . . 22.13 
2. Svein Birkeland, Bergen ...... 22.241 

Vi hadde det moro den dagen. Inni
blant hvilte vi litt. Kl. 18.30 spiste vi 
middag. På menyen stod det; reins
dyrstek med grønnsaker, og til des
sert - karamellpudding. Det smakte 
herlig! Om kvelden var det dans og 
vi hygget oss i baren til vi gikk og la 
oss. 

Neste morgen spiste vi frokost og 
forlot Seljestad ca. kl. 11.00 om for
middaoen. Geir Olav Reime. 

r 

UNGE DØVE. 
BERGEN DØVES 

Skitur tll Kvamskogen 
Vi reiste fra Bergen om ettermiddagen 
3. februar med skolebuss som eies av 
Nordhordland folkehøgskole på Frek-

Dl 
Ca. kl. 9 til 10 spiste vi frokost. Så tok vi 

på oss varme klær, smurte skiene og dro 
avsted på ski. Vi delte oss i grupper, slik 
at noen dro på langtur og andre på 
kortere turer. Hele dagen gikk vi på ski. 

Etter kveldsmat hadde vi lek og spørre
konkurranse. Det var gøy. Kontakten 
mellom døve og hørende gikk greit, som 
vanlig. 

haug. Vi var 17 døve og 17 fra Frekhaug. Gruppen som v~nt_ spørrekonkurran
To timer senere var vi framme på Kvam- sen måtte uheld1gv1s rydde opp på 
skogen. Det var så kaldt at vi frøs mens vi kjøkkenet. For en stor oppvask! Likevel 
ventet til bussen ble tømt for bagasje. Så j ble det fort gjort. Så koste vi oss resten av 
gikk vi et stykke oppover til hytta. Den sto kvelden. De hørende var gode med tegn
mørk og kald, og det tok tid før alle språket. Vi forsto hverandre godt. 
rommene var blitt godt oppvarmet. En ~este dag, søndag, gikk vi også på 
gruppe på fire gutter måtte overnatte i en skitur. Ved 16-tiden reiste vi døve hjem 
liten hytte i nærheten, fordi vi var for ~~ buss, mens Frekhaug-elevene ble 
mange. Da vi hadde ordnet opp med IgJen for noen dager. 
bagasjen, spiste vi kveldsmat. Vi hadde Geir Olav Reime 
ikke noe program denne kvelden. 

Fra lørdagskvelden pi Munch's hytte I Kvamskogen. Fra venstre: Hørende - Lei 
Rines - hørende - 8/øm Rølne - hørende - Arvid Støyva - hørende - Anla 
Sørhaug. 

FEST FOR ALLE 
LØRDAG 151 APRIL KL. 191 00 
Ungdomsklubben skal stå for 
april-festen i år også (i fjor 
hadde vi "Pizza-fest"). Pro
grammet er foreløpig ikke fast
lagt enda, men en ting er sik
kert: Det vil ikke bli noe salg 
fra disken, for nesten all mat 
og mineralvann/kaffe vil bli 

' inkludert i entr,-prisen. Skul
le man kjøpe noe ekstra brus, 
så "vips" til våre"kelnere"t 
Som vanlig ved festene skal det 
være dans og musikk, og noe 
programinnslag innimellom skal 
vi prøve å ordne med. Se der
for etter oppslag i døvesente
ret etter påsken, for der vil 
det stå hva slags program og 
hva slags mat vi får, samt 
entr,-beløpet. Alle, både unge 
og eldre, skal være velkommen 
til en FEST FOR ALLE. 

Døves Ungdomsklubb. 

UNGDOMS
KVELD 
Arbeidsutvalget i un«doms
klubben forbereder seg til 
den første "Un«domskveld" 
på lenge, og da er det bare 
A-medlemmer under 30 år som 
skal være samlet ente~~ 
storsalen eller i hobbyrom
met tirsdag 11 1 april kl.. 
19.00. 
HUSK DATOEN OG TIDSPUNKTETl 

?~!E!!• 
1. En fortellinc fra en 

dramatisk hendelse innen 
spion ppdraget i XGB. 

2. To •tank&l-øere• i aksjon. 
.3. Spansk-trick. 
4. Solo-opptreden. 
5. SkAl-leken (heamelig1) 
6. Formannen har ordet. 
7. Forberedelse til festen 

15. april. 

All• UDge A-medlemaer under 
30 Ar ønskes Telkomm911. fil 
den første "UngdomøkYeld"1 

X 

Dette biljardbordet finner du i Velferds~ 
senteret, og v~r kjøpt i desember av Dø
ves Ungdomsklubb. Diljardbordet blir 
flittig brukt så å si hver kveld Velferds
senteret er åpent. 

BIijardbordet •Ha.:;ard 7» 
har nesten alle medlemmene fått prøve / 
seg med siden dette ble kjøpt av Døves 4 
Ungdomsklubb før jul. Biljardbordet er , 

I plassert i velferdssenteret, i husets 2. 
etasje, som er åpent hver kveld (unntatt 
torsdager da storsalen i 1. etasje er åpen). 



I 7. ,,,,_,,,. "~~//A I 
PROGRAM 
10.00: DØVESENTERET ÅPNES. Fra disken selges deilige 

bløtkaker, sjokoladekaker, smørbrød, tebrød, 
kaffe, te, mineralvann, melk, is, varme pøl
ser m.m. 

12.00: Beste bløt-/sjokoladekakebaker premieresi 
Hvis alt går som planlagt, skal vi få se en 
"jury", antagelig fra Hotel Norge, som skal 
smake på kakene og se på kakenes form før 
vinneren kåres. 

12.JO: En kort 17. mai-tale. 

13.00: Vi får besøk av en KLOVN\ 
14.oO: Middag serveres. Pølser og potetstappe. 

Muligens også dessert. 

16.00: Barneprogram m/disneyfilm og leker. 

18.00: JUDO-OPPVISNING i storsalen. Verdt å se på~ 

19.00: Orientering om hvor meget som hittil er kom-
met inn til nedbetaling av gjelden på D. Hus. 

19.JO: KVELDSPROGRAMMET starter. Det blir varierende 
program-innslag samt dans og musikk. 

23.15: "NATT-SUPPE" fåes kjøpt ved disken. 

24.00: Det omtrentlige resultatet av overskuddsinn
tektene blir kunngjort, og disse pengene skal 
i sin helhet gå til nedbetaling av gjelden 
på Døves Hus. 

Arrangør: Døves Ungdomsklubb. Programleder: Rune Anda. 

Vil du bake en KAKE til 17. mai? 
I år har Døves Ungdomsklubb påtatt seg å arrangere 17. mai-program 
i Døvesenteret. 17. mai pleide å være den beste besøksdagen i Døve 
senteret, og dermed også gode inntekter. Ungdomsklubben har be
stemt seg at alle overskuddspengene i sin helhet skal gå til ned
betaling av gjelden på Døves Hus. Utgifter blir det jo også, bl.a. 
til kjøp av mat som vi må ha for å selg~ på 17. mai, og disse ut-
giftene må dekkes først. For å spare for mange utgifter, håper vi 
at våre medlemmer (alle alder, døve og hørende) vil bake bløtkake 
og/eller sjokoladekake som vi kan utstille i disken og selge dem, 
slik at inntektene går mot en sikker overskudd. I denne anledning 
vil vi også gjøre det ekstra morsomt åla alle bløtkake- eller 
sjokoladekakebaker være med i en "konkurranse" om hvem som har la
get den beste bløt-/sjokoladekake. Håper det er OK for deg som 
vil lage en bløt-/sjokoladekake til 17. mai-disken i døvesenteret. 
Det vil være fint om du sier ifra til Rune Anda om du har tenkt å 
bake en kake til 17. mai, eller kan du komme med kaken 16. mai om 
kvelden eller 17. mai før kl. 11.30. Også menn er velkommen til å 
bakeL Ellers håper vi at programmet for 17. mai-dagen ser bra ut. 

Døves Ungdomsklubb. 

e. or s- +8 

~7. MAI-PANORAMA )} 
Arrangør: Døves Ungdomskl.ubb 

/Program- og arrangementsleder: 
ServeringLkJøkkenhjelp: 

Rune Anda 

Juryen i kakekonkurransen: 
Rolf Mjaaseth, 
Egil Kjellevold, 
Olav Feste, 
Petter Rønnestad. 

Molly og Pål Kjellid, Gro og Jon 
Magnus Anda, Ragnhild Anda, Tordis 
Anda, Dag Hafstad, Svein Birkeland 
Rune Anda m.m. {det var også flere' 
som hjalp til og skiftet om ser
veringsarbeidet). 

Vinner i "pen kake": Lillian~. Moi\QMll 

{hørende) 
,Vinner i "nam-nam-kake": 

Ballong-oppblåsere: 
Knut Ljostveit, Erling Jacobsen 
Torbjørn Tokle, Rune Anda. ' 

Marta Ringsø 
.I. 

17. mai-tale: Annlaug Koppen. 

Klovn: Torålf Ringsø. 

Gevinstvinnere ved loddsalg: 
Dukke: Anfred Sunnarvik 
Bamse: Norunn Ellingsen 
Movie-lampe: Gudrun Olsen 

Hafstad. 

Tolk: - egge hørende) 
se Karin Bondhus. 

~itser~forteller og en lek: 

,Musikk-ansvar: 

Plakat-tegner: 

Johs. Samuelsen. 

Erling Jacobsen 

Frode Bjånesøy. 

~ord-dekorasjon: Liv Ohna. 

)«-dekorasjon: Rune Anda. 

HJ~lpere til loddsalget: 
Britt Elisabeth Skogstrand Toralf / 
Ringsø, Birgit Olafsson, Mimmi 
Jacobsen, Richard Martin, Helge I 
Kjølleberg, Annlaug Koppen, Anlaug 
Sørhaug m.fl. (også noen barn). 
Kakebakere: 
Molly Kjellid_ (2 stk.), Ragnhild 
Anda, Lillian, Marta Ringsø, Solvei€ 
Moen~ Ast~id~Tokle, Mimmi Jacobsen 
og_SigurbJørg K. Hreidarsdottir. 
(V7 !akker hjerteligst for alle de 
deilige kakene, som tilsammen har 
bragt i,.nn kr JOO ,.- til inntekten~-.) 

Blomster itt til: I 
Frode ~j esøy plakat-tegner), 
Annlaug Koppen 17. mai-tale) 

'· G~r (judo), Tone (judo) og' Åse 
Karin~Bondhus (tolk). 

UNGDOMSKLUBBEN TAKKER ALLE 
GJORT l7. MAI-DAGEN TIL EN 
I DØVESENTERET1 

SOM HAR 
"FEST" 



17. mai-regnskapet 
~edenfor viser vi en oversikt over 17. mai-regnskapet, som har en netto 
overskudd på kr 3.509,70. Nesten alle utgiftene er kvittert, unntatt for 

,Hot dogs og karbonader (beløpet her er notert over telefon). På selve 
17. mai kom det inn kr 6.455,- og i dagene etterpå ble varene som var 

• ,] 
< • 

til overs solgt for kr 1.247,25, slik at brutto-beløpet kom opp i kr 7702,25., 
Av mulig interesse for leserne, er her også tatt med oversikten over hvor-
dan inntektene kom inn, regnet ut etter telling av gjenstående varer etter 
17. mai - så man forstår at det her er oppført i cirka-priser. De eneste 
som er korrekt oppført i inntektsiden, er is-salget og lodd-salget. MEN-, 
total-summen på kr 7.702,25 er korrekt. 

1UTGIFTER: INNTEKTER: 
TIL OVERS, 
SOLGT: 

--------------------------------------------------------------~-------------
Kaffeposer (17 poser i 10,-) ••••••• 
Mineralvann (brus, etc.) ••....•..••• 
I s • . . . • . . . . • • • • . . . , . . • • • • • • • • • • • . • • 
Karbonade (bestilt over 100 stk.) ••• 
Te brød , ....................•.. • ...• 
Egg (bestilt 60 st.) ••••••••••••••• 
Brød (hveteloff) •........... , .••..• 
Hot dags+ brød••••••••••••••••••••• 
frtesuppe ("nattsuppe")••••••••••••• 
Middag (pølse m/potetmos)••••••••••• 
P?-risers tenger .......•.••.••••••••• 
Bløtkaker/eplekaker (6 kaker) •••••• 
Sjokoladekake/småkaker (3 stk.) ••••• 
Bongbøker, gevinster, premier ••.•••• 
Matvarer (fløte, ketchup, osv.) ..... 
Pyntevarer, ballonger, servietter ••• 
Blomster .................•...•...•. 

Inntekter: 
Utgifter: 

OVERSKUDDET ble altså: 

Kr 7.702,25 
~!:-~.:!2~.!.22 
Kr 3.509,70 

170,-
1.635,00 

220,50 
254,50 
119,00 

60,00 
43,50 

672,50 
o,oo 

70,00 
50,
o,oo 
o,oo 

357,50 
167,75 
282,JO 

90,00 
4.192,55 

(136 kopper) 408,
(282 fl.) 1.422,-
98 is) 245,-
13 stk. l 110 ,-
37 stk. 74,-

5 stk. 24,-
se karb./egg) 
220 stk.) 888,-
20 porsj.) 120,-
42 porsj.) 520,
se nattsuppe) 
60 stk.l 240,-
20 stk. 60,-
1172 1. 2.344,-

o,
o,-
0,-

0,-
946,-

0,-
214,25 

32,-
55,-

- . 
UTSOLGT 

UTSOLGT1 
UTSOLGT. 

6.455,- 1.247,25 
SUM: kr 7.702,25 

Bergen, 20. mai 1977 
Døves Ungdomsklubb. 

I ,, 

. .; I 

I . 

I 



I 

D. rw. bv +i 

Barnetreff på døvehytta 
Ungdomsklubben arrangerer også 
i år et barnetreff på døvehytta 
på Totland, både for barn av 
døve foreldre og døve barn av 
hørende foreldre. Dagen blir 
søndag 18. juni kl. 10.00. 
Det blir gjennomført uansett 
hvordan været blir. Fint vær: 
Program utendørs. Dårlig vær: 
Program innendørs. Dameklubben 
blir også med sammen med Ung
domsklubben. Mat og brus vil 
fåes kjøpt der. (Andre interes
serte som vil ta en tur til 
døvehytta den dagen, er velkom
men, de også.) 

Døves Ungdomskl. 

4.- ~ 

Takk til Ungdomsklubben 
har sagt at all overskudd fra 

som t t skal gå til 
17 mai-arrangemen e 
ne~betaling av gjelden på Døves 
Hus. Formannen. 

• TIL UNGDOMSKLUBBEN l ~ IV• \,·+ 
"Døves Glede" har sett hvor 
godt dere arbeider i "Ung
domsk1ubben" og vil gjerne 
støtte opp. 
Vi sender derfor kr 500,-
og ønsker fortsatt alt godt 
for deres arbeide i klubben. 

For •Døves Glede" 
Astri Eng, kass. 

6. t'\r. 4- ¼ 

Kr 500,- til ·ungdo~sklubben 
Det var en meget hyggelig over
raskelse vi fikk fra styrer 
Toralf Eng før påsken, og sam
men med en krysset sjekk på 
500 kr lå et brev fra ham: 
"I forbindelse med "dagen" min 
vil jeg gjerne få gi et bidrag 
til klubbens arbeid. 

Jeg gleder meg stadig over 
dens store aktivitet, og vil 
derfor være med å heie arbeidet 
videre med kr 500,=-:-;-

Ungdomsklubben takker meget 
for gaven og lover å bruke 
pengene på beste måte. 

Formann R. Anda. 

Selvfølgelig hører det ballonger med til 
17. mai. Her er barna i full gang med 
konkurranse pi scenen i Bergen Døve
forening. 

Judo-oppvlanlng 17. mal 
Døves Ungdomsklubb hadde ansvaret 
for 17. mai-programmet i døvesenteret i 
år. Foreningen var åpen fra kl. 10 om for
middagen til sent på kvelden. Av pro
grammet var det en konkurranse i •pen 
kake• og «nam-nam•-kake, 17. mai-tale. 
besøk av en klovn, barne-program m/ 
leker og film, judo-oppvisning (m/stil
oppvisning i karate), kveldsprogram osv. 
Det ble servert middag mellom kl. 14 og 
15 som hurtig ble utsolgt. Det var 
forresten første gang på kanskje flere tiår 
at døvesenteret var åpent mellom kl. 
14-16, og kanskje også første gang man 
serverte middag der på 17. mai. Ung
domsklubben hadde sagt på forhånd at 
alt overskott denne dagen skulle gå til 
nedbetaling av gjelden på Døves Hus. 
Overskottet ble på kr 3.509,70. 

Skitur-til 
Helgatun med 
sol og skyfri himmel 
lørdag 1. april 
Første helgen etter påsken 
reiste 34 stykker fra døve
foreningen og 10 fra N~rd
hordland Folkehøgskule til 
Helgatun i Myrkdalen. Busse
ne ankom Helgatun ved 19-
tiden fredagskveld. Etter en 
deilig kvelds samlet vi oss 
i peisstua, der vi hadde en 
virkelig koselig stund. 

_U,c-.. 

Fra venstre: Solfrid Nybø, Rune Anda, 
Ragnvald Hammer, Eva Ohna, Aslaug 
Sørhaug og Ingar Sørhaug. 

Neste dag våknet vi opp til et helt fantastisk vær, sol fra en sky
fri himmel så etter frokosten og en kort andakt dro alle ut på tur. 
ne fleste ~ikk på ski innover dalen, mens noen dro opp til Vikafjell~t• 
net var bare noen få som hadde tid til å gå tilbake for å spise lunsJ; 
de fleste ville benytte hele dagen ut~. . 

Lørdagskvelden samlet vi oss i peisstua der vi hadde et variert 
underholdningsprogram. Humøret var på topp fra først til sist, ja, praten 
gikk så livlig at det ble reint seint før de siste fant det for godt å 
gå til sengs. 

Alt klokken 8.00 søndagsmorgen startet vi 
for skal en få noe ut av dagen må en begynne 
Bjørn Thomassen hadde en fin samtale omkring 

Det var ikke alle som ville gå på skitur, 
var så verst, men all den friske lufta fra i 
og enhver. 

opp med en gudstjeneste, 
tidlig. Pastor Hammer og 
dagens tekst. 
selv om været slett ikke 
går hadde vel tatt på noen 

Middagen 
klare til å 

ble servert klokken to og alt før tre satt alle i bussene 
dra hjem, med litt mer farge i fjeset enn det de hadde da 

de kom. 

De fire Frekhaug-elevene som vant "Taus
het er 11"-konkurransen. 

Ja, turen er slutt, så nå 
er det bare å begynne å 
telle dagene til neste gang 
vi kan møtes på Helgatun. 
Håper bare at det er enda 
flere som har anledning 
til å være med neste år. 

Takk for en kjempeflott turt 

w.r. 



UNGE 
BERGEN DØVES 

Dlskusjonskveld •P~:~'!~~marbeid 
ble holdt torsd~g 23~8 kulturutvalg. Em
med døveforeninge eldre i foreningen•. 
net var •Unge og de bedt om dette 
Ungdomsklubbe~ hS:e eldre døve mente 
møtet, for å høre ~a om hvordan 
om ungdommen t d8Jl~ : eldre i fore
forholdet mellom un msklubben var en 
nlngen var. ~ngdo t de eldre kanskje 
stund engstelig ~or a me til døvesen
ikke hadde lyst til :.,~od~ tilstrømning av 
teret - etter den ø . Debatten ga 

d,.,.. til foreningen. . 
unge ..,,e t bilde av situasJonen. 
heldigvis et ~ne treffene om for-
De forholdsvi~ n:~!~j:-sitt til at det Ikke 
middagene gl:J. for de eldre å stikke 
er så nødve IVeret om kveldene. For 
innom døvesen n var det ekstra 
oss I 1;1ngdomskl~~:9 eldre liker å være hyggelig å høre a . 
sammen med ungdom. 

Skihelg I Myrlcclalen å rad 31. mars
ble arran8:rt for 4• år P var hørende 

ril så denne gang I 
2. ap • N rdhordland Folkehøgs~u e 
elever fra o med deres lærer BJf!lm 
med sammen Ber en Døveforening 
Thomassen. Fra ne~ Vifikkdisponere 
deltokover30perso u~ domsheim) for 
hele huset ~He~g~~~~eva~fullt. Lørdagen 
oss selv, en • a er vis kaller for «strålen
bød på det v1 van ig skyfri himmel•. De 
de vær med sol og da en og kom 
fleste var borte hel~ fjØS:t Som vanlig 
tilbake med ny farge 1 . · 
var det kveldsunderholdning. 

KGB p6 Un~:':te ungdoms
Tirsdag 11• apn edlemmer - gjen
kveld - kun for A--m t Det er flere år 

f rt i døvesentere . øtt 
nom ø • 0v 25 ungdommer var !'1 
siden s1std t ~e først gitt en ½ tim~ 
opp, og 

8 
en fattig, men dykt~g 

beretning ol r sin fattigdom til viktig 
persons ve ra lært av den harde 
spion fot KGB, opp _ som med det 
KGB-kjerne I MJ:;,, vei til USA for å 
samme han sta ble passet på av 
utføre spionoppdrag, hentet fra John 
FBI. F1;>rtelli~~~:~ •. og ble tydelg 
Barron s •~ av medlemmene. 
fulgt med inte~ ledet Tonl Bir-
Etter denneu~~~~~r:9~r~gsp~rammer. 
keland hennes kort-tncks, som 
En~nde varrå hår i hodet på fle're av 
kanskJ8 satte g hadde ordet til slutt. oss. Formannen 

Pizza-fest 15. april 60 deltakere til ung
Det kom nærmere døv vest-tysk 
domsfest~n. deribla~f~ostet kr 35,- i 
gjest (Alwinl~~~~rte 1) velkom~drlnk, 
entre, sor 3) mineralvann, 4) IS-des-
2) varm P zza, 6) tebrød. Dessuten 
sert, 5) kakff_epeogbrus o.a. ved disken. kunne en Jø 

ledet underholdningen. 
Gunnar Hansen bse sørget for musikken. 
og Erling Jaco ~ var hovmester med 
Jon Magnrs :~vein Birkeland, Rlc'Ard 
Tonl _Blrke :in •Nylund som kelnere. 98 
Martin ogdelt ut inngangs-lappene. Sørhaug e 

,_ ..... sk skrivemaskin og regne-Ny e ..... u, 

maskin kap var et visst beløp 
På fjorårets n:,ns av elektrisk skrive
«øremerke~• . Jøp n sådan til ren~ 
maskin. v,_ fikk T~11~g til det skaffe~ vI 
«gi-bort-pns•, og I ktrisk regnemaskin. 
kasserere~ en ny e ~teret deler vi med \ 
Kontoret 

I 
dkøvesel bb og Budstikkens reDøves Dame u 

daksjon i 3. etasje. 

_--. ..... bben ' 
Møte I u,..-,_ • styremøter på 
Ungdomsklubben ~a:;:~":rsdag i måne
styrerommet f._ver_ ~ngdomsleder (Ru~ 
den, og bestar av. afstad), 2. assI
Anda), 1. assi~ent (Dag H sekretær (T oni 
stent (Ton) I =:~dlPål Kjellid), ~Aro
Birkeland • . R • e) filmleder ( 98 
gramleder (BJø~. ~~eder (M

9
11y Kjel

Sørhaug), reda JO t (Anlaug Mart-
lid), kvin)ner;:=~!':ntant (Tor Agnor 
hinussen • s døveforeningens represenL.arsen) og 
tant (Marta Sander). 

ldl arrangement 17. mal med he ~ å arrangere 
Ungdomsklubbe!' ~~~ds~ på at ov_er
program r ·1t~~ til nedbetaling av gJel
skuddet s u eH s Formannsmøtet god
den på Døv~s u • 

0 
dermed ble for

kjente det I _mars, ~ Det var litt av et 
beredelsene igarben~~a ~en det gikk san
forberedelsesa 1 • . 

nelig godt. det strålende vær 17. mai! 
I Bergen var rekord-deltagelse i 

og avisene skrev om rosesjonen i byens 
F. mai-toget. Ette~pdet mange til døve
sentrumsgater, ~grresten var pyntet med 
senteret - som ballonger. Prog·rammet 
norske flagg og karer kom o~p_på 
begynte med at \ uk~iene (som friv1lhge 
scenen for å se ~tt fl Ungdomsklubben, 
hadde bakt og g; I ') og bli enige om 
for å seige på 1 • ma!~est ut, og hvilken 
hvilken kake so:ie ~.frligst! Peneste k~ke 
kake som sma sialkurator Lilian MoIla
var laget av,. s~e kake var bakt av M~rta 
nen; og her igs. ann Toralf. Disse 
Ringsø, kona til form le det gitt bloms
fikk premier. l?t'retter ~om hadde tegne~ 
ter til Frode BJånesøy, m var satt opp 

1 
de fine plaka~nf 7 s~ai-arrangementet: 
forbindelse m ·som er nestformann 1 

Annlaug Koppen: holdt en kort 17. 
Bergen Døveforen~g, gikk inn på at det 
mai-tale, hvor hun .• a. n som «opp-
var Bjørnstjerne B~r;;~ etterhvert ble 
fant• barnetogeBn,e, ter ble gitt henne så populære. oms 
som takk for talen. klovnen på basøk 

Snart etter tale_n kom til f d for barna. 
(spilt av Toralf Rmgsø), ut 6allonger til 
Klovnen delte sene~:n med på å selge 
barna, og var dessu -utlodninger den 
lodder. (Det var ~re tyn . En dukke, en 

d gevinstene. 
dagen. me movie-lampe.) 
teddy-bjørn, og en rvert middag i døve-

Fra kl. 14 ble ~.et i;:rste gang på flere 
senteret, kans Je var døvesenteret 
tiår(?). og denne ga~,g 14 og 16 - tidli
også åpent mello~ på denne tiden. Det 
gere var det st~ng ha middag, og pølser 
var flere som vill~ fort utsolgt! 
m/potetst~pe ~t Dag Hafstad barne-

Ved 16-tiden ed leker og film. ~ag~ns 
programmet m var judo-oppv1smng. 
«store• program -~ 

o.,. (\J/3-fg 

8 D tvartohørende,en I som begynte kl. 1 • e en kvinne med 
kar med brunt belt:t~gfram forskjellige 
grønt belte, som v e kast kvelertak 
judo-teknikker ~or:;, ~ti~ndt"«matten•. 
osv. mens publiku å at det var en 
Judo-folkene sa etterp i døvesenteret, 
glede å vise jud~-~~~~te;ed forskjellige 
og døves rea J "kke vente på seg. 
kaste-«kunster• lot i som selv er elev til I 
Åse Karin Bondhu~k Alle 3 fikk blomster. I 
gultbelte-varto • ssert 19 opplyste 

Da klokken va\ pa erskudd~t hittil var 
programleder~n a ~ _ etter at alle ut-
kommet opp I kr ' 
giftene var dekket. t begynte kl. 19.30 

Kvel~sprog~arr;,m~ bilder fra i~ke så 
med 91ettele , , e dom ble vist ved 
ukjente persrhone~~~~ajektør. Deltakerne 
hjelp av ove e~ d navn over Hem 
fikk utdelt en hste me å personer som vi 
som ble vist +b~ld":v:/ (for om mulig å ikke hadde I 
villede deltakerne). f rtalte et par vitser, 

Johs. Samuelsen å Såvardetdansog 
og laget en lek ett~rp • v nattsuppe. Ma_n: 
musikk, og servt'"i ase på fyrverkeri 1 
ge gikk tidlig or da var •festen• Bergens sentrum, og 

slutt. k dd t ble på kr 3.509,70, og en 
Overs u e - ble overrakt Bergen 

sjekk på kr 3.500, å festen 1. juni, og 
Døveforeniång ~ til ~edbetaling av gjelpengene g r re 

den på Døv:1 ~~-n takker for all frivillig 
Ungdoms • urde dagen til en •fest• i hjelp som gJO 

Døvesenteret. 

nr. 
TAKK nL UNGDOMSKLUBBEN 
Ungdomsklubben påtok seg 17. mai
arrangementet, og at overskuddet 
i sin hel.het skulle gå til ned
betalingen av gjelden på Døves 
Hus. 

Selve arrangementet var førs
teklasses fra start til slutt, og 
sluttresultatet ble et overskudd 
på i alt kr. ).500,-, som gikk 
rett 1 banken til nedbetalingen 
av gjelden. • 

Jeg vil her rette en hjertelig 
takk til -rormannen i Ungdomsklub
ben og hans medhjelpere for den 
store innsatøen i alt det arbeidet 
de la ned i denne forbindelse. 
Ikke bare det, men det er betryg
gende å vite at ungdommen ser sitt 
ansvar for Døves Hus, som med ti
den de selv kommer til åta ans
varet for. Godt å vite at de alle
rede nå føler ansvar. 

Igjen takk for det og håp·er vi 
igjen får bruk for deres støtte, 
og jeg vil ogaå ai det slik: Det 
var et godt tiltak som jeg håper 
det blir tlere av. 

Toralf Ringsø, formann. 

8. ru. 
~80Wt1NG 
Tirsdag 12. september fra 
kl. 19.00 til kl. 21.00 
har vi 11ungdomskveld 11 i 
Bergen Bowling A/S. Ung
domsklubben har bestilt 
3 baner, som vi kan få 
disponere for oss selv. 
Er du interessert, kan 
du melde deg på listen 
i døvesenteret, innen 
torsdag 7. september. Del
takeravgift kr 10,-. 

Ungdomsklubben. --- - --

' 
I 

e, n.r g, 'ft 
liuorienlering 

[ som skulle VærO holdt :førstkom~ 
mende helg, er utsatt. De~ nye, 
fastsatte tidspunktet er ennå 
ikke bestemt, men "komiteen" 
som skal forberede bilorientering,, 
arbeider med å finne en passende 
plass til alla ferdighetsøvelsene. 
Se etter oppslag i~ø~eaenteret, _I 

I 
I 
' 

Barne-treffene i Bergen er blitt populære tiltak. Bildet her er fra treffet pi døvehytta pil 
Totland utenfor Bergen. Molly og Vigdis leder leken «Bro, bro, brille» med barna. 

- '1 
Do.rN,tre.,Ji ~PP;.,.~'.::.-~~~ 

«Bro, bro, brille», •Bjørnen sover•, bal språkkurset.) 
leker og stafetter var blant lekene ved Hytta var nymalt·:... dagen før hadde/ 
ungdo'!1sktubbens 4. barnet~~ på døve-i Kjell Haaland og Hans Lie malt den ut-ytta B1rkhaug, søndag 18.Juni. vendig. 

• Det 'air ikke ordnet med påmeldlngs- . M<?IIY Kjellid ledet barne-leke~e og 
iste på forhånd, bare kunngjort i Bud-· V1gd1s Peterson trådte støttende til med 
tikken, men en kunne glede seg ~ver at !sangleker. D~nn~ gangen var dameklub-2 

personer hadde funnet veien til hytta ben kommet inn I bildet, og samarbeidet/ 
enhe solskinnssøndagen. med ungdomsklubben. Damene hadde 
Det kom hørende barn av døve foreldre . bakt bpller og laget vafler - og sto ellers 

g døve barn med hørende foreldre. (De for arbeidet med salg av brus, kaffe, hot
este av de hørende foreldrene var dogs osv. 

- , 0. - IV q - ¾ 
lysorgelet i storsalenr 
Som leserne kanskje vet, fikk 
Ungdomsklubben tilsammen 
kr 1.500,- i gave fra følgende: 
Døves MeniJhet (500,-), foralf 
Eng (500,-) og Døves Glede 
(500,-). Ungdomsklubben har 
hatt et medlemsmøte onsdag 16. 
august, og der ble man enige· 
om at pengene skal gå til inn
kjøp av et lysorgel som skal 
monteres til musikkanlegget i 
storsalen. Når musikken er på, 
vil de tre lyspærene - som har 
forskjellige farger - blinke i 1 

takt med musikken. Anlegget vil I 
bli tatt i bruk for første gang 
ved "Espana-testen" lørdag 14. 
oktober. Alle sammen er hjerte
lig velkommen: (Resten av penge
gaven Vil - etter medlemsmøtets I 
ønske - gå til innkjøp av TVspill.) 

BILORIENTERING I 
;!~~!~-~1~-~!~~E~!-!!~_11~~2 I 
Start og mål: Møhlenpris. Se 
etter oppslag i døvesenteret. 
Arr.: Døves Ungdomsklubb. 



ESPANA-FEST 
!!!~!~-!~~-2!!2E!!_!!~_12~QQ 

Musikk v/inngang 

* 
Toastmaster Jon Magnus Anda 
orienterer om kveldens pro
gram og åpner med et skål. 

* 
Orientering, og innvielse av 
lysorgelet v/form. Rune Anda 

* 
Middag serveres ro/musikk 

MENY: "KYLLING ALA SPECIAL" 
Kylling, stekt løk, tomat,og 
champignons i hvitvinsaus, 
garnert ro/krepsehaler. Ris. 

* 
Kaffe m/ iskaker 

* 
Forfriskninger serveres 

* 
Spansk underholdningsprogram 

* 
Dans - musikk - dans - musikk 

* 

0- hr- J()- 1-r 
Arne Nesse vant 
Så er Ungdomsklubbens 4. bilorien
tering lørdag 21. oktober vel 
gjennomført med Gunnar Hansen som 
hovedansvar denne gang. Som med- 1 

hjelpere hadde han: Kolbrun Hansen, 
Jon M. Brauti, Rune Anda og Elna 
Walters. Mesteren denne gang var 
Arne Nesse. De verste feilene han 
gjorde var at han kjørte 2 km for 
meget, svarte feil på 3 av 8 tra
fikkspørsmål samt at han ikke 
husket hva som stod på kilometer
telleren. Ellers greide han seg 
fint igjennom alle ferdighets
øvelsene med bare noen få straffe-
prikker. 
1 • Arne Nesse 13 prikk 
2. Te.rje Karlsen 14 li 

3. Bjørn Røine 15 li 

4. Helge Kjølleberg 16 It 

5o Norunn Ellingsen 18 " 
6. Asle Karlsen 19 " 
6. Egil Marthinussen 19 " 
8. Skjalg Iversen 21 " 
g. Åge Sørhaug 26 li 

9. Nina Dahle 26 " 
11 . Harald Håverstad 27 li 

12" Toralf Ringsø 28 li 

13. Sten Tore Stø 31 " 
14. G·eir Olav Reime 32 li 

Fullstendig resultatliste, med prikk
-0versikt osv. kommer i neste nro av 

Lynutlodning m/spanske dame-, 
herre-, oske-figurer m.m. som 
gevinster! (Se fotoet på opp
slaget i velferdsenteret og i 
gangen til storsalen.) 

1 
: Budstikken. (Se også etter oppeJ.ag 

i Døvesenteret.) Premieutdelin ':vil 
antakelig finne s·ted ved en feet
tilstelning i november. 

* 
ENTRE KR. 55 

(Påmelding senest 12. oktober) 

Lysorgelet vil bll tatt I bruk 

tngdom og idrett 
lnnar Hansen vil som vanlig lede 
1gdomsklubbens diskusjonsmøte 
På sparket". Denne gang, onsdag 
;. nov. kl. 19.30, vil en ta ~or 
eg emnet "Ungdom og idrett". Alle 

- p interessert i ungdoms- og 
irettsvirksomhet i Bergen Døve- . 
orening er velkommen til møtet~ 
rk tiden: Kl. 19.30, onsd. 15/11 

Lys-orgelet 
Ved Ungdomsklubbens "Espana-fest" 
lørdag 14. oktober ble lys-orgelet 
tatt i bruk for første gang. Det 

meget sjeldent å se så mange 
e dansegulvet samtidig som un

r ungdomsfesten sist. Som nevnt 
1 forrige nr. av Budstikken, ble 
lys-orgelet kjøpt av Ungdomsklub
ben ~tter gavepengene klubben fikk 
tidligere i åro Det er montert~ 
lys Bær, r (gult, blått Q, : r~d t) ~ 
næ B en av scenen i sto len, Jg 

ese blinker i takt med sikkeL I 
en røde fulgte f.eks. b s-tak-

ff Når musikken stopper,, s1-ut-
lyspærene å blinke, og da vet 

at musikken er slutto 

e, nr, C/- N. 

Gt1y Mecl BOWLING! 
Nå spiller også Ungdomsklubben bowllng -. Tirsdag 12. september 
var 9 personer samlet i Bowlinghallen i Sentralbadet. Vi leide 
to av fire baner i to timer. Synd at bare 9 personer deltok, for 
dette var virkelig moro. Hvor ble det forresten av damene? 

På to forsøk skulle vi prøve å slå ned ti bowlingpinner. 
Bowlingkulen var overraskende tung, men etter et par forsøk 
hendte det også at vi traff pinnene. Flere framkom med forslag 
om at håndballtreningen nå burde vike for bowlingen. Poengbe
regningen var ikke helt enkel, men lederen for bowlinghallen var 
vennligheten selv. Han hjalp, og forklarte, og viste stor tål
modighet. Tilslutt fant vi faktisk også løsningen på dette myste
rium. 

Jeg vet ikke om Gunnar misforstod hovedpoenget i begynnelsen. 
Da virket det som om han satset på å unngå å treffe pinnene. 
Siden fant han imidlertid formen, og avslutningen var det stil 
over. Dag viste samme iver med bowlingkulen, som når han organi
serer arbeid på feriehjemmet. Men, var han plaget av konkurranse
nerver? Han røkte nemlig som velkjente Menotti, på Argentinas 
laglederbenk i fotball. Harald var profesjonell, for søsteren 
spiller bowling i Kristiansand. Nå har vi også en søster i Kris
tiansand, men det hjelper jo lite - for hun spiller bare piano. 

Alt i alt, en storartet kveld. Neste gang det innviteres til 
bowling, må flere vite å benytte tilbudet. Også damene-. 

Ref. 

Resultatene: 

~Q_!E!!!= 
1 • Helge Herland • • • • • 371 p. 1 • Harald Håverstad ....•. 
2. Jon M. Brauti • • • • • 320 p. 2. Geir o. Reime • • • • • • • • 3. Dag Hafstad ' 316 p. 3. Gunnar Hansen • • • • • • • • ••••••• 4. Svein Birkeland • • • 249 p. 4. Thor-Inge Jacobsen ..•. 

C>. rv 
Bowling 

5. Leif Rånes 

Il_-H. 
1 Bergen Bowling A/S 31/10a 
Dag Hatstada 

• • • • • • • • • • • 

78 136 127 127 108 124 m 700 
Asle Karlsens P• 
85 116 70 118 142 116 a 647" 
Arvid Stø;rva 
74 86 89 
Age Sørhauga 
99 60 97 
Helge Herlanda 
93 69 121 

. rvr lO -1( 
.Barnetreff 

. -- -,, . --

Ungd msklubbens 5-~ BARNETREFF v';; 
finne sted i Døvesenteret sør.da~ 7-..-
19. november 1978 kl. 16.00, ua~
sett værforhold ute. Vi holder :s~ I 
til i storsalen med film og leker~ 

---, I 

= 249" 

• 256" 

a 283" 

241 p. 
206 p. 
198 p • 
162 p. 
122 p. 
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Bilorientering 21. okt. 1978: 
.., I Bilorientering 21. oktober, resultater: Forklaring til tabellen: 

A) Antall km kjørt. b) Bilbeltebruk, notert 2 ganger. C) Føreren ble 
spurt om han/hun husket nlr bilen ble registrert første gang. D) Hvil~ 
ket nummer har bildekkene? E) Begge høyre-hjul over en planke. F) Av
stand mellom bilens front og stolpe i cm. G) Bakkestart. H) 8 spørs
mål. I) Høyre forhjul forsøkt på å treffe 6 smlstein. d) Hvilket år 
utløper sertifikatet ditt? J'.) •• og dato? K) Hva er b1lens km-stand 
akkurat nA? L) Hva viser det høyeste speedometer-tall pl spedmmeteret 
ditt? M) Fortau-parkering, hvor det ble målt avstand i cm fra bilens 
h•yre (M) for- og (B) bak-hjul til fortauakånten (uforberedt for 
føreren). o) Avstand bakpart-stolpe i cm. P) Motoren i tomgang straf
fes med 2 prikk. R) 6 spørsmål. 
(Det var i tillegg ogøå konkurranse il telle hvor mange trafikklys 
det er i Paradia-kryaaet, og hvor mange vinduer det finnes på Døves 
Aldershjem. Dette faller bort, da det har oppstått misforstlelser her.) 

A B C D 

r. u.e B1ase 18 l 2 0 0 1 0 1 
2. T. Karlsea 18 ~ 2 0 X o 0 1 
J. B. lli:ia.e 17 1 2 0 0 1 0 1 .... -
4. H. Kli:illeber& 17 1 2 0 0 1 X 0 ,. H. Ell1:agsea 17 1 2 0 ·O 1 0 • 6, A. Karlae:n. 21 5 2 0 0 1 X 0 

•• Egil A. 11. 18 ~ l 1 0 1 0 1 
a. s. !Terse• 18 2 2 O 0 1 X 0 
9. H. Dahle 18 2 2 O 0 1 0 1 ... ---
9. 1.. Stsr.b.aug 16 0 2 0 0 1 0 1 

11. H. HåTersta4 18 !l 2 0 0 1 0 1 
12. T. Riqats 17 I 2 0 0 1 X 0 

lJ. s. T • Stf:S 18 1 2 0 0 1 0 1 
14. G. Reime JO l'I 2 0 0 1 0 1 

.... ,; ! •. 
J K L li 

ii.? Arae ••••• 0 1 0 2. X 0 11 o 
2. T. Karlsen X o X 0 X 0 J 0 

J. B. Rcii:ae X o X 0 X 0 19 0 
. 

4o a. Kj<Slleberg X o X o 0 1 l 0 
5. li. ElliDgaea 0 '\ 0 l. 0 1 28 2 
6. A. Karlsen Xo 0 l. 0 1 8 0 

6. Egil A. M. X o 0 l X o 0 0 

a. s. Iversea Xo O l 0 1 9 0 
9. 1. Stir.b.&llg X o 0 1 X o 46 f, 

9. ø. Dahle 0 ' • 'l. 0 .. 1 JO :i. 

11. H. HåTerst&å. Xo X o X o cQ 6 
12. T. Rillgsti 0 1 X o 0 1 @ 6 
1.3. s. T. Sti:i 0 1 X o 0 1 

~8 
6 

14. G. O. Re11le 0" 0 1 0 1 i 

E F G 

2 0 10 o X o 
0 l 14½0 X 0 

1 1 24 1 X 0 

0 2 24 1 X 0 

2 o 15 0 X 0 
0 " 16 0 0 .2 .L 

2 0 40 ~ X o 
2 0 2J 1 X o, 
0 l 32 3 0 i 

l 1 >ell fl 0 1 
2 () 1 0 X 0 

J. 1 J4 3 0 l 

0 ~ J(2J ?. X () 

0 2 15 0 X 0 

I 
li, 

0 p 

1, 0 6 O X o 
Jl o 211 0 1 
17 0 J0:2 X o 
J. 0 11 o 0 ~ 
Jl 3 16 0 X o 
4 0 28 l X o 

l 0 15 0 XA 
lJ 0 ~21 S 0 2. 
46 (, >c6 1 x~ 
J6 &f 18 0 Xo 

$ 24 1 '1 0 1 

' 211 Xo 

~J 
'1 x14 ~ X o 
1 16 0 Xo 

B 

5 
6 
7 
7 
6 
8 
6 
7 
7 
8 
6 
7 
7 
7 

I I 

J 5 , 
~ 4 " 
1 J 3 
1 l e 6 • 
:l, J l 
Oi 1 5 

21 
--

Ja 
1 2 'i 
1 I J 3 
Ot-4 l 
J ! 2 'I 
1 i J 3 
1 I 2 " 
1 i O b. 

J 

0 
X 
X 
I 

1 

0 
0 

0 

X ~ 
X - ··-

0 

0 
0 

X 
X 
X 0 
--·· 

X 
X 
0 
X 
X 

0 
0 

1 
0 
0 

---
R TOiAl: 

5 1 lJ pr1Jclt 
4 2 14 " 
2 '4 15 " -
5 1 16 " 5 1 18 " 5, 19 It 

.. 

J l 19 " 
4l 21 " 5 1 26 " 
5 1 26 n 

-4 l 27 R 

6 O 28 " 
J i Jl ff 

5 1 J2 " 

BIiorientering 
Ungdomsklubbens 4. bilorientering fant 
sted 21. oktober, med start og mål på 
Møhlenpris (ved Døves Hus). Denne gang 
var det 14 deltagende bilister. Gunnar 
Hansen var hovedleder og han gjennom-

førte arrangementet sammen med 4 
medhjelpere. Nytt denne gang var at det 
nå er satt opp vandrepokal, som må 
vinnes 3 ganger for å bli den heldige til 
odel og eie. Ame Nesse tok 1. aksje i 
vandrepokalen. Resultat: 

1. Ame Nesse (13 prikker), 2. Terje 
Karlsen (14), 3. Bjørn Røine (15), 4. Helge 
Kjølleberg (16), 5. Norunn Ellingsen (18), 
6. Asle Karlsen (19), 6. Egil A. Marthi
nussen (19), 8. Sltjalg Iversen (21), 9. Nina 
Dahle (26), 9. Age Sørhaug (26), 11. 
Harald Håverstad (27), 12. Toralf Ringsø 
(28), 13. Sten Tore Stø (31), 14. Geir Olav 
Reime (32) 

Jon Martin Brauti er den nye formannen i 
ungdomsklubben, og etter bildet å døm
me, har han mye å t~!?k~ ov_e~. . . 

----------- - -

TV-SPILL kqmmetl 
Nå har ungdomsklubben kjøpt et TV
spill for resten av gavepen:1ene 
klubben fikk fra nøves Menighet, 
Døves Glede og Toralf ED:J . Alle 
saner interessert, kan kamne til 
oøvesenteret lørdag 3. mars kl. 11 
(fonniddag) for å prøve å •styre" 
TV-spillet. Det er kjøpt kassetter 
til basetball, billøp, skytin;J, 
tegning osv. Flere karmer senere. 
Altså: LØrda; 3/3 kl. 11! 

11'\ n Sn kr-I ~c; 'D . - tv r l • L- , ~ 

Første besøk på Bjørkåsen 
Det var gledelig å se at man:1e (nesten alle) 
elever på Bjørkåsen skole var med da ca. 20 av 
døveforeningens medlemmer besøkte Bjørkåsen 
tirsdag- 30. januar. Elevrådets fonnann, Birgit 
Crone, ønsket velkcrnmen, - og deretter ledet 
Rune Anda kvelden. Eilif Ohna åpnet først, og 
hadde emnet: •Etter skolen, hva så ... ?• Der
etter fortalte Toralf Ringsø an Bergen Døve
forening, Gunnar Hansen om Døves Idrettsklubb 

' Norunn Ellingsen an Døves Dameklubb, Kurt Oks-
nes an DØves Sjakklubb, Hans w. Larsen og Døves 
Brid~eklubb, Rune Anda om oøves Ungdansklubb, og 
Harald Nesse an Kulturutvalget. Innimellom delte 
Nils J. Bjørø ut en vandrepokal san Bjørkåsen 
fikk til odel og eie for sine seire i fri-idrett 
for en del år tilbake, sau Torbjøen Th.anassen 
mottok på vegne av skolen. Trickfilm, sæi var 
laget av ungdansklubben, ble vist til slutt. 

Det var nok litt skuffende å merke at svært 
få av skolens personale (lærere o.a.) var til
st ede, men vi får håpe at de blir med neste gang 

R.A. 

Jon Martin Brauti ny lonnann 
Døves Ungdomsklubb hadde sitt års
møte fredag 26. januar, og da ble 
det valgt et nytt styre som skal 
ha ansvaret for Ungdomsklubben i 
1~79: Ungdomsleder: Jon Martin 
Brauti. Assistenter: Dan Terje 
Pedersen og Toni Birkeland. 

Etter årsmøbet ble de enige an 
oppnevnelse av ledere til de for
skjellige vervene: 
Kasserer:~ Egil A.Marthinussen 
Programleder: Arvid Støyva 
Filmled~r: Age sørhaug 
Redaksjonsleder Geir Olav Reime 
Kvinnerepr.: Ann Ester Tundal 

Vi ønsker dem lykke til i arbei
et for ungdomsklubben. 

Frekhaug-e~eve!~var har 
Fredag 2/2 fikk Ul'l:J dan sklll bhen 
besøk av 10 Un:J e jenter fra sko
len på Frekhaug samnen med lærer 
Bjørn Thanassen. Fra UB:J-dOUskl. 
møtte ca. 15 pers. Det var en 
koselig ~eld med prat eg under
holdni11:J . Bjørn Thanassen ba me; 
hilse alle han kjenner san ikke 
var å se den freda:;Jen, og 'det 
gjør jeg lettest her i bladet.RA • • I 
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MYRKDALEN KALLER IGJEN: 16.-18. MARS 
Vi har nå i flere år hatt ski-weekend på Ungdomsheimen Helgatun i Myrk
dalen. Og hvert år har vi hatt fint vær og flott føre. Vi har hatt med 
oss elever fra lordhordland og Åsane folkehøyskoler. Kontakten har vært 
fin fra første øyeblikk (øyekast). Og samværet har alltid blitt et fint 
minne. Også dette året får vi med noen fra disse skolene. 

Terrenget er helt etter eget ønske: bratt for de mest modige, passe
lig for de halV11odige, og nesten som et stuegulv for slike som---. Som 
dere forstår, noe for alle. Stedet egner seg også fint for familiekos 
inne og ute. De som har vært med før, vil alle anbefale stedet. 

Frammøte pl Bergen jernbanestasjon i god tid før toget går, helst 
f0r kl. 16,30. Reisen foregår med tog fra Bergen kl. 16,55 til Vosew Vi 
ordner billetter. Skiene tar vi selv med inn i vognen. På Voss blir vi 
hentet av eketrabuaaer. Retur fra Helgatun søndag ca. kl. 16, fra Voss 
kl. 17,40, og vi er i Bergen igjen kl. 19,10. 

Vi tar med ski, sovepose, håndkle, såpe og tøfler. Vil du låne senge
tøy, mA du betalt kr 20,- ekstra for hele tiden. Ved påmelding må du 
opplyse om du tar med sovepose. 

Prisen for reise og opphold blir 
for medlemmer av Bergen Døvefore
ning kr 200!- (Da har vi stettet 
med ca. kr 0,-). 

Prisen for barn: 
13-16 år ••••000000000 kr 

8-12 år ••••••••••ooo kr 
3-7 år ••00000000000 kr 

165,-
150,-
130,-

0-3 år gratis hvis ikke 
Innkvarteringen blir på 3- og 4-mannsromo Påmelding innen 8. 

Skjalg Iversen eller døvepresten. 

egen seng" 
mars til 

Så eier vi vel møtt i Myrkdalen! 
Og de som øier dette era Bergen Døveforening, Døves Ungdomsklubb og 

Døves Menighet. 
j3 - [\) r- 2. "f~r -~C/ 

SnømAking pi aldershjemmet 
Vi har hatt litt av en spesleil vinter 
her vest. Mange har gledet seg over å 
gå på ski i selve Bergen, og slapp å 
dra helt til Kvamskogen eller til Tot
land. Men vi kan ikke bare stå og se 
på at snemengden vokser og vokser. 
Spaden må fram! Og med en slik snø
dybde som vi har hatt (50-75 cm), var 
det aldeles nødvendig å få fjernet 
all unødig snøtyngde fra taket. oøves 
Aldershjem på Landås fikk hjelp av 
oøves Ungdomsklubb fredag 9. februar 
med å få vekk all sneen fra det flate 
taket. Hele 9 gutter var i full akti-
vitet fra kl. 15.45 til 19,15, med 
spader og hele 6 snøskuffer. Nesten 
gjennomvåt av svette ble de alle sam
men. Til gjengjeld fikk de deilige 
smørbrød og kaffe/kakao/melk av Al
dershjemmet. oøves Aldershjem vil gjer-

0 ne få takke disse guttene for hjelpen: 

Jon Martin Brauti Richard Martin 
Ove Helen Leif Rånes 
Geir Olav Reime Arne Paulsen 
Age sørhaug Per Sikko 
Richard Martin var først ute med ar
beidet, og startet like godt kl. 12! 
Det var spesielt hyggelig at Per 
Sikko kan til Aldershjemmet for å 
være med i arbeidet, selv om han ikke 
er i jevnalder med ungdomsklubbens 
medlemmer. Mange takk! Rune Anda. 

Ungdomsgudstjeneste 
Døves Menighet innbyr til ung
domsgudstjeneste i Døvekirken 
(Kaigaten, rett over gaten til 
jernbanecafeen) søndag 25. febro 
kl. 110000 Det er plass til 40-
50 personer i Døvekirken, - og 
en håper at så mange som mulig 
blir medo 

Elevkveld på Frekhaug 
Lørdag 21. april er Ungdomsklubben invi
tert til en elevkveld pl Frekhaug. Ved 
slike elevkvelder har elevene der forskjel
lige programinnslag, men· denne gang skal 
døve ungdommer være med og sette preg på 
programmet. 1. assistent Dan Terje Peder
sen skal ha ansvaret for programet for 
Ungdomsklubben. Vi håper at mange unge 
døve vil være med og ta en tur til Frek
haug (Nordhordland Folkeh~gskule). Se 
etter oppslag i Døvesenteret, og meld deg 
på listen der. 

Maria Sander Dan~ Arvid St9yva Au-Sørhaug Geir 0. Relme Egil Allan 
Døvet.'• 1 . .-latent Programleder Fllmleder Redaklljonsleder Marthinussen 

rap-ntant ~r 
Ann E. Tundal 

Kvlnnerepr. 
Tonl Bilbland 

2.-lttant 
og Nkrelltr 

Jon M. Brautl 
UngdO<TllledH 

Mange nye fjes i styret i Bergen 

Ton/ Birkeland ved biljardbordet som 
ungdomsklubben kjøpte I des. 1977. 

Ungdomsklubben i Bergen skal til 
Frekhaug lørdag 21. april for å delta i 
elevkvelden sammen med folkehøg
skolens ca. 190 elever. Der vil døve 
ungdommer delta med noen pro
gramminnslag. 

Uken etter, lørdag 28. april, har 
Ungdomsklubben «Grease-fest» i 
døvesenteret. 

Dagen etter, søndag 22. april, blir 
det en kanotur med Frekhaug-ele
ver. 

Nylig har klubben kjøpt TV-spill, 
av typen SABA Videoplay og 4 video
cart-kassetter, som er blitt meget 
populære blant medlemmene. 

Kanotur 
Søndag 22. apr.il blir det Kanotur på 
Frekhaug. Folkehegskulen der har 15 kanoer 
til disposisjon, og vi ble enige om at 
Ungdomsklubben kan delta med 15 ungdom-
mer og Frekhaug-skolen med 15 elever der
fra, slik at vi blir en døv og en høren-
de i hver kano. Sooi en ser, skal det 
være elevkveld lørdag 21/4, og kanotur 
søndag 22/4. Lærer Bjørn Thomassen på 
Frekhaug har sagt at 15 døve kan ta med 
seg sovepose og overnatte på skolen, for 
å slippe å reise dit to ganger på to 
dager. Du finner ogsl oppslaget om det 
i Døvesenteret. Vær snar med å melde deg 
på, for det blir bare 15 personer som 
kan være med på kanoturen! 

Bilorientering 
Ungdomsklubben er bevilget kr 600,- av Trygg 
Trafikk, Oslo, for gjennomføring av bilorien
tering med ferdighetsøvelser i kalenderåret 
1979. Beløpet skal brukes til innkjøp av 
trafikkbøker og utstyr til ferdighetsøvelser. 
Rune Anda har sagt seg villig til å påta seg 
arbeidet med opplegget til bilorientering i 
år. Datoen er foreløpig fastsatt til søndag 
24. juni. (I de fire foregående år var det 
gjennomført om høsten.) Vi håper på stor del
tagelse, og selvsagt sol. og regnfri dag! 
Rune håper å få 10 medarbeid~re, som vil 
hjelpe til å være "bilsakkyndige". 

MELD DEG SOM DELTAGER 
til bilorientering allerede nå! Den som mel
der på først, får starte først, osv. I neste 
nummer av BUDSTIKKEN kan vi opplyse hvem som 
har meldt på, startrekkefølge og -klokke- J 
slett for starten for hver enkelt deltaker. 
Se oppslag i døvesenteret. 

' ) 



DØVE PÅ KANO-TUR PÅ FREKHAUG 
Vi var 15 døve som etter avtale 
møttes utenfor Kafe Bergenhus lør
dag 21. april. Været var grått, med 
litt regn av og til. Vi skulle til Frek
haug. To av oss brukte bil, med 
andre som passasjerer, mens de 
andre tok båten. 

Da vi kom fram, var det på tide for 
de fleste av oss å skifte til trenings
klær, for vi skulle spille fotball mot 
elevene på Frekhaug folkehøgskule. 
Vi vant Resultatet ble 2-1. 

Etter dysten ble det servert pølser 
og spaghetti til brødskivene. Det 
smakte godt. Vi døve satt hver for 
oss sammen med de hørende ele
vene. lærer Bjørn Thomassen holdt 
en liten' velkomsttale for oss (med 
tegnspråk) og orienterte om pro
grammet utover kvelden. Unge og 
eldre fra Vestlandsheimen var også 
med der. 

Om kvelden var det underhold
ning i gymnastikksalen. Først holdt 
ei av jentene på Frekhaug en tale til 
oss. Vi forsto henne godt. Hun var 
flink med tegnspråket! Gjestene fra 
Vestlandsheimen viste et lite skue
spill. Så var det vår tur. Dan T. Pe
dersen ledet programmet for Døves 
Ungdomsklubb. Først var det en lek. 
En gruppe av hørende og en gruppe 

av døve skulle etter tur trekke et 
kort, hvor det sto: Hva gjør du 
når ... ? - Etterpå viste vi en liten 
sketsj, hvor Dan var sjåfør og fire av 
oss andre var bilhjulene. Den var 
riktig go'! - Til slutt spilte en 
musikk-gruppe fra Frekhaug. Un
derholdningen var slutt. 

Vi overnattet i et stort rom med 
sengemadrasser på gulvet. Ved fro
kosten neste morgen spurte Bjørn 
Thomassen om vi ville dra på lang 
eller kort tur med kano. Vi valgte 
langtur, og så samlet vi oss utenfor 
med det vi trengte for turen. Det ble 
ordnet slik at en døv og en hørende 
padlet sammen i kanoene. Sjøen var 
ikke så verst der vi padlet rundt i 
skjærgården, men iblant kom det 
kraftige regnbyger. Det blåste også. 
Vi lærte å være barske på denne 
turen. 

Da vi ble sultne, padlet vi i land et 
sted. Middagsretten besto av lakse
hoder, -haler og -ryggvirvler med litt 
fiskekjøtt på. Det hele ble kokt i et 
spann over et bål vi laget. De fleste 
av oss var gjennomvåte og frøs, men 
måltidet ga oss varme og styrke i 
kroppen igjen. Vi satt og spiste i kjel
leren under en hytte. På den måten 
fikk vi mer anledning til å prate med 
Frekhaug-elevene. Det ble mye skøy 
og erting. Vi hadde det gøy. Kaffe 
fikk vi også. 

Så padlet vi videre til en liten vik, 
hvor vi gjemte kanoene på et skjule
sted, mens vi tok med oss utstyret 
vårt. Et stykke borte på landeveien 
hentet skolebussen oss og kjørte 
oss til skolen. Kanoturen var slutt. 
Kveldsmaten ventet oss. 

Vi syntes det hadde vært en 
opplevelsesrik og fantastisk tur, 
som vi takker så meget for. 

Geir Olav Reime. 

9 
BILORIENTERING 1979 
Det var ikke alltid Ungdomsklubben var heldi med å 
ferte sitt årlige bilorientering på høstpart!n. Ka!:i~t: ~ de gjennom
gang siden starten i 1975 at regnværskyene holdt seg le te v:r første 
arrangementet lørdag 15. september i år. Konkurransen ~~a;t~ :r hrle 
og sluttet kl. 16,30. I fjor begynte man med å tildele vinnere • 4 , 3o, 
vandrepokal, som må vinnes 3 ganger for å bli den heldi til nden 
eie. Arne Nesse vant første aksje.rår ble han nr 4 geti d O el og 
bilister. Resultatet ble: • av eltagende 
1 • Svein Arne .Peterson ••••• 38 prikk 6. Gunnar Hansen 2. Norunn Ellingsen•••••••• 43,5 li 1. ••••••• 58,5 pr. 

Skjalg Iversen•••••• 60,5 3. 
4. 
5. 
~ 

Asle Karlsen•••••••••••• 44,5 li 8. 
Arne Nesse•••••••••••••• Odd Magne Fløistad •• 102,5 

li 47 9. 
Erling Buanes ••••••••••• Kurt Okenes •••••••••134,5 58 li 

Richard Martin•••••• brøt 

·, 

D1, a. /Jr, '=t. feirr. 0 0, 

... 

, 
' 

VELKOMMEN TIL~ 
SKITREFF! 

Døves Ungdomsklubb, Bergen, invi
terer alle glade ungdommer til ski
treff på Finsehytta første helgen i 
mars. 

Tog fra Bergen fredag 29. februar l 
kl. 15,05, som er på Finse kl. 17,45 / 
- og fra Oslo kl. 15,45, sorh er på 

1 Finse kl. 20,00. 
Fredag kveld har bergenserne an- I 

svaret for hyggekvelden. 
Lørdag blir vær og vind avgjøreo

de for valg av tur. De sprekeste kan 
prøve å nå Hardangerjøkulen, mens 

1 andre kan nøye seg med kortere tu• / 
t rer. Om ettermiddagen blir det ski· 
, konkurranser! Egen programkomite 

sørger for en alle tiders lørdags
kveld. 

Søndag blir det igjen skiturer. Og 
etter en hyggelig helg blant l1ode 
venner går toget til Oslo kl. 17,45, i 
O!llo kl. 22,00. Toget ti~Sergen går 
fra Flhse kl. 20;1>0', og er i Bergen kl. 
22,30. 

Deltakerne betaler reisen selv og 
oppt)oldet . p~ F,lnsehytta som ko
$ter ·ca. kr

0

'20Q,~ pr. person. • • 
De som melper s~ på skltref.f,et 

skal få brev med flere opplysninger 
og nøyaktig pris. 

Leder for skitreffet er Jon Martin 1 
Brauti. • , ~ 'l 

Påmelding sendes før 2Q. e 
til:- Bergen Døves Ungdomsklubb, 
Welhavensgate 68, 5000 Bergen. 

" 
" 
li 



Nytt ungdomsutvalg 

pj bildet her ser vi det nye ungdomsu_t
valget ; Norges Døveforbund. Foran sit
ter formannen, Terje Lund. Bak ha'!' 
sMr, fra venstre: Helge Herland, Ter1e 
Johnsen og Per Mehlum. 

(Foto: Gunnar Hansen.) 

Norges Døveforbund har på sitt ,r
beldsutvalgsmøte 27. januar god
kjent innstillingen på nytt ungdor11; 
sutvalg, som ungdomskonferan$~0 
på Ål kom fram til. Det betyr at TerJe. 
Lund er utvalgets nye formann. Han 
arbeider for tiden som miljøarbeider 
på Ål folkehøyskole for døve, og 
han har rik erfaring fra idretts- og 
ungdomsarbeid I Oslo Døvefore
ning. Utvalgets sekretær er ~eige 
Herland, som nå har a~beidet I et år 
som studiekonsulent I Norges_ Dø
veforbund, ved hovedkontor~t I Be
rgen. Han er nå også flyttet til Ål og 
knyttet til kurssekretariatet på sko
len Samarbeidet mellom formann 
og • sekretær burde dermed bli det 
beste. 1 

Som medlemmer I utvalget fl,nner 
vi Per Mehlum og ,:efje-,Johrsen. 
Per er Oslo-gutt og st\Jde_nf, 9g .~an 

• har erfaring fra ungdomsart:?elct~J i 
Døves Menighet I Oslo. Samme er: 
faring har Terje, som I de siste t, 
årene har stått i spissen for de årli
ge kristelige ungdomsleirene for 
barn og ungdom. Han har nylig be
gynt sitt arbeid i Trondheim som dø
Yekapellan. Han er forøvrig det ene-

• ste i\ørende m~lem av utvalget, og 
også den første hørende som over
hodet har sittet I ungdomsutvalget 
_ men seh,føtgellgJlke god og like 
velkommen av den grunn. \ 
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U ng·domskonferanse 
Norges Døveforbund holdt sin årli- forelesningene med å rette søkely- Eksempler på program er først et 
ge ungdomskonferanse på Ål folke- set mot døveskolene, med spørsmål foredrag, så diskusjon hvor alle er 
høyskole og kurssenter I dagene 6.- om lærerne er flinke nok til å moti- med. - Og vi kan diskutere sam-
9. desember. Konferansen hadde vere elevene tW et aktivt og me- funnspolitlkk, ekteskap og samliv, 
samlet I alt 24 deltakere, fra syv dø- nlngsfylt ungdomsliv? alkohol, kjenner vi oss selv nok? 
veforeninger og tre døveskoler. Etter forelesningene var det-grup- osv., osv. 

Først på sakslisten stod det siste pearbeid, som sel)8re ble diskutert i Hver ungdomsklubb må lage pro-
års aktiviteter i ungdomsklubbene. samlet gruppe. P'å gruppespørsmå- gram i god tid, f.eks. før nyåret, for 
Rapportene viste at det står dårlig lene ble vi samlet enig~ om følgen- arrangementer fram til sommeren. 
til med ungdomsarbeidet I de fleste de punkter: ' l Disse må stensileres (eller trykkes) 
foreningene. Derfor måtte også tre 6g. deles ut til medlemmene. . 
av de fire planlagte ungdomsstev- Hva vil vi med ungdomsarbeidet? • Konferansen oversendte et brev 
nene i 1979 avlyses. Ekstra ros til Vi vil, - til Norges Døveforbund, hvor en 
Telemark, som gjennomførte ung- • at døve ungdommer skal ha et pekte på behovet for ungdomsleder-
domstreffet på Oksøya på en fin meningsfylt liv. kurs - og håpet at et slikt kurs kun-
måte. ne holdes i 1°980. 

• aktivisere unge døve. Det sittende ungdomsutvalg, Som hovedemnet på konferansen • videre-utvikle døve. 
videre ble det gitt forelesninger om • skape sosial kontakt (felles- med Gunnar Hansen som formann 
•De unge I døvesamfunnet». Terje skap) mellom døve. og Rune Anda og Molly Kjellld som 
Jolinsen innledet forelesningene, d medlemmer, hadde alle sagt nei-
og sa at målet med ungdomsarbei- • ::v~~-P problemer som øve opp- takk til å fortsette i sine verv. Konte-
det for døve må være å gl de samme • skape et sted å være for døve. ransens siste. post ble derfor å Inn
tilbud til døve som hørende barn og • ha et åpent miljø~er døve kan ta stille på et ny.tt uAgd<?msutvalg til 
ungdom får I dagens samfunn. Han opp dypere prot:,.temer,.i , i:;tyrøt i Norge·~ Qøvetoi:.bund. Det 
var særlig opptatt av at døvefore- • så langt det er mulig holde kon- 'b1e·en tang ~ls~us)on om dette og 
nlngene fikk tidlig kontakt med bar- • takt med døve barn og unge un- vanskelig å flnne,fram til villige kan-
na, da ville det også bli lettere å hol- d 17 år , dldater - men tll slutt ble følgende 
de kontakten nied dem I ungdomså- er • . :· .

1 
\" fprrl~g vedtatt og oversendt NDF til 

rene - mente han. Den andre fore- Hvorfor går det så dårlig m~
1
URQ;,

1 
'Ji~_kJ~nnin51i: ~', . 

leseren, Erling Jacobsen, mente vi domsarbeidet, og hva kan vi gjøre • . i". L d Ar 
burde prøve å kartlegge hva de unge for å få flere med I ungd0msarbei- Formann. 1 er:ie un • 
vil og ønsker. Han håpet også at det det? Sekretær: Helge Herland, Bergen . 
snart ville være mulig å ansette en Vl må ha lederkurs. Medlemmer: Per Mehlum, Oslo og 
egen ungdomskonsulent I Norges VI må ha et fast tilbud (programt Terje Johnsen, Trondheim. 
Eløveforbund. Per Mehlum, avsluttet til ungdommene foran hvert møte. HeHe. 
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GREASE li 
-

Lørdag 19. april kl. 19 i døvesen~ 
teret skal Ungdomsklubben:ha fest. 
Det er kål t' '11,GREASE Il".· I april . i 
fjor hadde klubben."Grease-fest". 
Påmelding til Eg±l '·:A. Marthimissen 
eller Vidar Sæle. VELKOMMENl 

~Q~~!§~-~~fil2Q!§~~!!!-12§Q 
Har du lyst til å være med på Nor
disk Ungdomsleir for døve i Stor- ~ 
vallen i Midt-Sverige? Stedet ligger ~ 
rett øst for Trondheim, litt forbi ~-
grensen 9 og leiren blir 29/6-5/7. ," 
Ungdomsklubben kan betale delvis for •f 
deg; hvis du er interessert, er det i 
best du snakker med Egil A.Marthi
nussen eller Vidar Sæle. 

PÅMELDING TIL UNGDOMSLEIREN --------------------------
Navn: ••••.•••••.•••.•••••••••••••• 

Adr.: ••••••••••••••••••••••••••••• 
(Sendes til Døv.es Ungdomsklubb, 
Welhavensgt. 68, 5000 Bergen.) 

Egil A. Martinussen, 
ny ungdomsleder 

' • l I 
Arsmøte i Døves Ungdomskl~bb ble 
holdt fredag 25.januar 1980 i døve
foreningens lokaler. 12 personer var 
møtt fram da møtet begynte. Bergen 
Døveforening var representert ved 
formannen Toralf Ringsø. • 
Beretning og regnskap ble behandlet, 
med en del bemerkninger til beret
ningen. 
Valg på styre 
Ungdomsleder: 
1. assistent: 
2. assistent: 
Sekretær: 
Kasserer: 
Filmleder: 
Programleder: 

ga følgende resultat: 
Egil A .. Marthinussen 
Vidar Sæle 
Arvid Støyva 
Vidar Sæle 
Leif Arne Rånes 
Age Sørhaug 
Egil A. Marthinussen 

Revisor: Gro Onarheim Anda 

! o, 

~. /Vr.1. - i1 . .J ~. 

Å~~ l ~<14'_• 

4 b. e> 

--~ 
D;ves Ungdomsklubb: Ungdomsklubben har disponert st-ors'"ale~ og hobbyrummet til 
sine aktiviteter. Klubben har også iår hatt dugnad på feriehjemmet, med rengjø
ring både i naust og hovedhus, og opprydning på hele området. To av klubbens 
medlemmer deltok på Nordisk Ungdomsleir i Storvallen i Sverige. Formann har 
vært Egil A. Martinussen. Klubben har ikke mottatt tilskott fra foreningen, 
derimot har den fått et tilskott fra Hordaland fylke på kr.6.5OO.- • 

• ----- ------

FORSLAG FRA DØVES UNGDOMSKLUBB 

1. Moderasjon på kinoene: Ungdomsklubben foreslår at vi søker om halv pris på kinobilletter 
for døveforeningens medlemmer. 

2. Tolk i velferdsentret: Ungdomsklubben foreslår at det skal være tolk tilstede i 
foreningen hver dag som kan tolke dagsrevyen o.s.v. 

/!>. N-r -1. J C4+... - i 1. 

Vidar Sæle 
ny formann 
Ungdomsklubben hadde 
årsmøte i storsalen 
onsdag 21. januar. 
Vidar Sæle ble den 
nye formannen i Ung
domsklubben., og han; 
skal arbeide sammen 
med På.ul Hellan (1. 
assistent) og Beryl 
Ramvik (2. assistent). 

Under årsmøtet la 
klubben fram to for
slag som· skl legges 
fram som innkomne 
forslag til Døvefo
rem:ngens årsmøte. 

. \ 

·•· ----
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UNGDOMSNYTT UNGDOMSNYTT UNGDOMSNYTT UNGDOMSNYTT UNGDOMSNYTT 

Vidar Sæle ny formann i Ungdomsklubben 

Ungdomsklubben hadde årsmøte i døve
senteret onsdag-21. januar, som ble 
åpnet av Egil A. Marthinussen kl.1950. 
Det var 10 personer til stede. Vidar 
Sæle ble valgt som referent. Bergen 
Døveforening var repres~ntert ve~ 
formann Toralf Ringsø. Arsberetmn
gen og regnskapet ble gjennomg~ttt, 
og godkjent med en del bemerkninger. 

Ungdomsklubbens årsmøte ble enige 
om to forslag som innkomne forslag 
til Døveforeningens årsmøte 12. febr. 
Disse var: . 
1) Moderasjon på kinoene. DUK fore
slår at vi søker om halv pris på 
kinobilletter for døveforeningens med
lemmer. 
2) Tolk i velferdsenteret: DIK fore
slår at det skal være tolk tilstede 
i foreningen hver dag som kan tolke 
dagsrevyen osv. 

Deretter var det valg; ledet av 
Gunnar Hansen, formann i valgkomiteen. 

Formann: Vidar Sæle {ey) 
1. assist.: Paul Hellan (ey) 
2. assist.: Beryl Ramvik {ny) 
Til slutt erklærte den nye 
formannen årsmøtet for hevet, 
kl. 22,10. 

Den nye formannen, Vidar Sæle 
overtar formannsklubben etter 
Egil A. Marthinussen.(~.h...) 

-rj-11 

Snakk til oss! 
Nå er jeg virkelig sint og lei. 
Jeg er ei døv jente på 16 år, og 
jeg vil gjerne fortelle noe som 
hørende bør vite. Jeg synes det 
er sprøtt når dere sier at dere 
ikke kan snakke med døve fordi 
dere ikke kan tegnspråket, og 
fordi dere bl:ir "flaue hvis··den· 
døve ikke forstår hva dere sier. 
DET ER TØYSlLL Hvem har sagt at 
dere behøver bruke tegnspråk 
når dere snakker til oss? Og 
dere behøver heller ikke bli 
flaue hvis vi ikke forstår, for 
da prøver vi på ny. Og en ting 
til. Det er mye verre hvis dere 
ikke snakker til oss i det hele 
tatt, for da føler vi oss veldig 
utenfor, og får ingen kontakt. 
Jeg har bare ett råd å gi dere: 
SNAKK TIL oss~~L . 

Hilsen lei Sandnes-gauk. c 

0~ 

.1,.1.4,,.1,1-, j.v 1. .a. 

~.. ·' r ['i'IJ Oit:-3 sm I JDUK;t:,, s:- 'I:1"' 

i storsalen onsdag 29. april .9. o:: 
kl. 20.00. 1c..-y:-

Sakliste: -------
~es ....... - .... ,.., • ~ .r-\.),J l"'" J."1""➔ 
{T + q :-l-.,. , r • ; ,;, ~ ;-I':! ~I• } "I'. 

1. Referat fra Ungdomskonferan- > 

sen på Ål. . - -
2. Budsjett for 1981. r,,..,~r ":ll"!.n:.r:.rn 
3. Pro gram framover. 6 ~ . l J 

Jeg har skrevet dette om oss dø
ve til et blad som heter ny hori
sont. Mange folk i Norge har lest 
om dette og de sa at de syntes 
det var dumt at dere hørende ikke 
prater og synes det er flaut å 
snakke med døve. Nå håper jeg det 
vil bli bedre for oss døve i Nor-

\ ge. Flere vil kanskje forstå at 
i det ikke er fa.J!lig å snakke med 

oss. Noen har skrevet brev til 
meg, for de syntes det var godt 
at jeg skrev imn til. bladet. 
Flere folk vil da få se hva vi 
døve syntes om de hørende når de 
ikke snakker til oss. 

EN KOMMENTATOR 
Sandnes-jente. 

-------------Vi fikk ovenstående stoffet fra 
·en jente fra Sandnes, som vil 
oppfordre dere som leser dette, 
om å vise det ti·1 hørende ogsft. 

Red. 

Jan de Lange opplyste at Døves Ung
domsklubb gjerne ville ha en repre
sentant fra underavdelingene i sitt 
filmutvalg, som de kan samarbeide 
med når de tar opp film fra fester 
o.l. Toralf Ringsø ba underavdelin~ 
gene ta det opp på sine styremøter. 

9JU:ie .fii ,IJ"v '.se 50 ,;9n:~: 1 

Filmutvalget r ,n F" lD I 
4. Eventuelt (ordet fritt). 

----~!""!'-~~llllllll!"~---~--~~~ru~11111,-.1"r•: ... • I; to 

PA for.mannsmøtet kom Ungdomsklub
ben med forslag om at det bllr oppnevnt 
en representant fra hvert underavdell"g 
(og døveforening) tll DUK's fllmutvalg. 
De tar sikte på samarbeid om fllm~rbel
det. Ungdomsklubben vll snart Innkalle 
tll et fllmmøte, og.håper da at underav
dellngene er raske med A oppnevne sine 
representantør: • • 



UNGl>OM$TREF-F 
Døves Ungdomsklubb reiser til Sta
vanger 8.-10. mai. Vi skal bo i en 
hytte på Hommersåk (ca. 3,5 mil 
utenfor Stavanger). • 
Dere får nøyaktige opplysninger 
senere. Dere som vil være med, bør 
møte opp på medlemsmøte 29. april 
kl. 2o, i døvesenteret. • . 
Påm~ldingsfristen er tirsdag 28. 
april. Ta kontakt med Vidar Sæle. 
Ungdomstreff i Stavanger arran
geres av Stavanger Døves Ungdoms
klubb. 

Medlemsmøte I DtlK 

i storsalen onsdag 29. april 
kl. 20.00. 

Sakliste: -------
1. Referat fra Ungdomskonferan-

0 91 sen pa 11. • 

2. Budsjett for 1981. 
3. Program framover. 
4. Eventuelt (ordet fritt). 

FILM-MØT3 4. MAI ---------------Mandag 4. mai arrangerer Ungdoms
klubben et film-møte sammen med en 
representant fra hver underavde
ling+ døveforeningen. 

Pøves Ungdomsklubb arrangerer en 
tur til Finse. 
Dere som vil være med, bør møte 
opp på medlemsmøte 29. april kl 
20 i døvesenteret. • 
Vi har ikke bestemt datoen ennå 
og vi skal ta det opp på medlem~
møtet. Vi har et forslag, og det 
er 15.-(17.)18. mai. Påmeldings
fristen er tirsdag 28. april. På
melding eller kontakt til Vidar 
Sæle. 

Arr.: Døves Ungd.kl., Berge 

Formann: 
Nestformann: 
Sekretær: 
Kasserer: 
Styremedlem: 
Redaksjonsleder: 
Programleder: 
Filmleder: 
Skolerepr. for 
Bjørkåsen: 
Varamann: 

3kolerepr. for 
Nygård skole: 
Varamann: 

Døveforeningens 
representant: 

~ Revisor: 
Varamann: 

Valgkomite: 

Vidar Sæle 
Paul Hellan 
fliary Gunn Jensen 
Egil A.Marthinusse 
Beryl Ramvik 
Vidar Sæle 
Jan de Lange 
Jan de Lange 

Merete Telstø 
Leif c. Nilsen 

Beryl Ramvik 
Helde Myklestad 

Rune Anda 
Rune Anda 
Gro o. Anda 
Gunnar Hansen 
Erling Jacobsen 
Kåre Neeraas 

Dugnad på feriehjemmet 
Det blir dugnad på.Feriehjemmet 
"Risperlen" 12.-14. juni. Det lig-
ger på Veland, Lindås. Det.blir / 
både gratis mat og opphold. Arbei
det består i rengjøring både i. 
naust og i hovedhuset, og raking 
av løv og opprydding på hele om
rådeto De som vil være med, kan 
kontakte Vidar Sæleo Påmeldings-
fristen er 1. juni. . 

Arra: Døves Ungdomsklubb. 

/Vr. 'lo 

Ungdomsutvalget vil arbeide for 
et rusfritt ungdomsmlljøl 

Helgen 2.-5. april holdt NDF sin årli
ge ungdomskonferanse. I år var 
konferansen kombinert med et le
derkurs, og allerede torsdag kveld 
åpnet Elllf Ohna og Åse Halvorsen 
kurset med sin forelesning: «Hva er 
døv bevissthet?•. De 22 deltakerne 
fikk mange tanker og spørsmål med 
seg til sengs denne kvelden. 

Tidlig opp fredag morgen, og vi
dere diskusjoner om døv bevissthet. 
Dette var et emne som Interesserte 
alle, og diskusjonene gikk ofte len
ge og høyt. Og når Elllf og Åse rei
ste fra oss, overtok Terje Johansen 
med forelesning om: «Hva er en god 
ungdomsleder?» Samme Terje fort
satte etter middag med forelesning 
om: •Slik lager vi program for ung
domsklubben•. Det smakte godt 
med en basketballkamp og svøm-

metur etter harde undervisningsti
mer. 

Fredag kveld var det hyggekveld I 
stua, godt ledet av Terje I kjent •kan 
du se hva Jeg sler»-stll. 

Lørdag ble ungdomsutvalgets 
årsberetning gjennomgått. Det ble 
enighet om Ikke å legge leirer til 
sommerferien. Da er det nok med de 
nordiske ungdomsleirene. Ellers er 
det tydeligvis populært med ung
domslederkurser. VI har gjennom
ført to silke kurs allerede, ett I 
Trondheim og ett I Oslo. Nå vil også 
Bergen ha et slikt kurs. VI fortsatte 
lørdagen med gruppearbeid over 
spørsmålet: «Hva kan vi gjøre for å 
få flere unge til å komme på møte- -
kveldene?• Svarene som framkom 
fra gruppearbeidet kan du lese nå: 
- Bedre P.R. før møtene, som an-

Hell 

Velkommen til ungdomssidene, el
ler kanskje vi skal sl velkommen til 
barne- og ungdomssidene? Du vet, 
Døves Tidsskrift er et blad for ALLE 
DØVE, også for barn og unge. Du 
sier kanskje at Døves Tidsskrift er 
kjedelig, mye som er vanskelig å 
forstå, aldrl noe som Interesserer 
deg? Da, lå oss sammen gjøre noe 
med det. 

VI I ungdomsutvalget skal prøve å 
være flinke til å skrive til ungdoms
sidene, men det blir Ikke bra nok om 
det bare er vi som skriver. Nei, vi må 
ha mange til å skrive på sidene! 
Kanskje du kan sende oss noen ord 
om hvordan dere har det I din ung
domsgruppe, eller på din skole, el
ler kanskje du kan fortelle litt om 
Jobben din. Du kan også sende oss 
bilder (svart/hvitt), hvis de forteller 
n~ om barn, unge eller annet spen
nende. 

Har du noe å fortelle, så send no
en ord til meg. Det er Ikke nødven
dig å skrive på maskin - og det er 
Ikke nødvendig å skrive så pent el
ler med flotte ord. Jeg forstår deg li
kevel og kan rette litt på det før det 
trykkes I bladet. • 

Min adresse er: 
Norges Døveforbund, 

Helge Herland, 
3570 Al. 

nonse I lokalavlsen, omtale I Dø
ves Tidsskrift eller foreningens 
medlemsblad, oppslag I forenin
gen. 

- På møtene kan vi friste mer med 
god matll 

- VI kan presentere et variert. pro
gram, som foredrag og moteopp
visninger. VI kan vise fllm, og da 
helst fllm vi selv har laget og selv 
er med på. Morsomt å se seg 
selv på fllm, eller se andre døve 
på film. VI kan ha stående for
skjellige splll, som bllJard, TV
splll og annet I foreningen - og 
vi kan ha diskotek. Et forslag om 
å selge øl på ungdomskveldene 
ble klart nedstemt, dette spørs
målet kom opp Igjen til disku
sjon da Ungdomsutvalget la 
fram sitt forslag til arbeidsplan 
for det kommende året. 
Ungdomsutvalget vil nemlig ar-

beide for at unge døve skal bli klar 
over farene ved alkohol og narkoti
ka. VI vil arbeide for ungdomsmiljø
er som er fri for disse rusmidlene. 
Det ble en lang diskusjon om dette 
på konferansen. Flere var redd for 



at det ville bll kjedelige fester uten 
salg av alkohol, og at mange unge 
Ikke ville komme tll festene hvis de 
Ikke fikk kjøpe øl. Andre sa at vi 
måtte arbeide for å løse disse pro
blemene, vi må kunne lage morsom
me og spennende fester uten alko
hol! 

- Leir I romjulen 1980. tll kveldsmat I bare PV JAMASEN. 
Der var'det mange fine nattkjoler, 
og pyjamaser både med og uten 
striper. Etter kveldsmaten samlet vi 
oss i stua Igjen, hvor ungdomsle
derne viste skoleelevene hvordan 
en lager gode underholdningspro
grammer! Flott levert! Senere ble 
det pyjamasdans, men undertegne
de har det med å sovne straks han 
får på seg pyjamasen - derfor er 
det umulig for ham å referere mer 
av lørdagskvelden. 

Ungdomslederkonferanse/ 
kurs første helgen i mars 1982. 
- Nordisk ungdomsleir i Danmark 

sommeren 1982. 

Ellers vil ungdomsutvalget Igjen 
prøve å få til faste ungdomssider I 
Døves Tidsskrift. Dette har vært 
prøvd før, men det har vært vanske
lig å få nok og regelmessig stoff til 
å fylle sidene. Men, vi går på med 
friskt mot igjen og håper at mange 
vil ta pennen fatt og sende noen 
ord. 

VI vil arbeide hardt for at alle dis
se tre tiltakene skal bli vellykkete, 
og at vi får mange med både på lei
ren I romjulen og I Danmark. I forbi
ndelse med leiren I Danmark vil vi 
prøve å samle alle deltakerne et 
sted på Østlandet to dager før avre
isen til Danmark. På den måten kan 
vi fra Norge forberede oss til leiren, 
lage norsk program osv. 

Helge. 

Ungdomsutvalget vil arbeide for 
å gjennomføre følgende 
leirer/konferanser i 1981/82. 

Det var Ikke bare alvor denne hel
~en på Ål. Lørdag kveld møtte alle 
sl(oleelevene, deltakerne på ung
domskonferansen og noen lærere 

Ungdomstreff 8. aprll 
Vi hadde en fin hyggekveld som ble begynt kl. 19. 
Det kom ca. 30 ungdommer. Formannen ønsket dem 
velkommen. Første program var film, en "Trick
film" fra 1974-75. Etterpå var det litt pause 
med musikk. Det andre programmet var 1eker. Det 
var "hemmelig lek", "gå rundt stoler m/musikk" 
og til slutt "blyant i flaske". Formannen takket 
ungdommene for godt frammøte og.sa at program
met var slutt for denne kvelden. Etter det .hadde 
vi.musikk, litt dans og hyggeprat. Vi avsluttet 
kl. 22.00. 

. Det kom ungdommer fra Bjørkåsen-, Nygård -, 
(9. og 10. klasse) og Møhlenpris skole (7. og 8. 
klasse). Vidar Sæle har intervjuet en ungdom fra 
hver skole: 
l. Hva syntes du om ungdomstreffet? 
2. Rvorfor2 . 
3. Hva mener du om programmet som vi hadde? 
4. Hva er din mening, hvordan ungdomstreffet 

skal være? 
5. Hva slags program ønsker du at vi skal ha det 

på ungdomstreffet? 

KEIR ARNE EVJEN. er 19 år gammel, og går andre 
året i kontorlinjen på Bjørkåsen skole. 
l. Kjedelig. 
2. Det var for få ungdommer der. 
3. Programmet syntes jeg, var ikke verst. 
4. Jeg syntes at det skulle komme flere ungdom

mer, og at det var mer aktiv med program og 
lekene. 

5. Musikk, oppvisning av leker, skuespill, fore-
drag om narkotika og alkohol og mye mer. 

HEIDI DTIRØY er 17 l/2 år gammel og bor på Sotra. 
Går i 16. kiasse på Nygård skole for tunghørte. 
1./2. Bra, men det var lite ungdommer der. 
3. Jeg syntes det var gøy. 
4. Det skulle vært flere folk der, og program 

med leker og mye musikk. 
5. Mye leker/diskotek, og diskusjon om narkotika 

og alkohol. 

JAN HELGE EICERH0VD er 13 1/2 år gammel og bor 
også på Sotra. Går i 7. klasse på Skolen for 
hørselshemmede (Møhlenpris skole). 
1. Kjedelig. 
2. Jeg sitter og ser på filmen, og har ikke an-

net.å gjøre. 
3. Bra. 
4. Vet ikke. 
5. Film m/innhold av morsomthet. 

Avlyst 
Ungdomstreff på Finse 15.-18. mai ble avlyst 
på grunn av dårlig påmelding. 

Medlem~!!!øle i ~ngdomskl. 
Vi hadde et medlemsmøte 29. april, og det kom 
10 ungdommer. Formannen ønsket velkommen, og åp
net møtet kl. 20.10. Vi diskuterte følgende: 
1. ~!~~!:L.!!:!-~~n!~!!!!!e~_E!_g. 

Formannen leste opp referatet. Det kom 2 be
merlminger, og det var: 
a) Ungdomsutvalget kom med et spørsmål om at 
ba.rna.kan være med på ungdomsleiren i rom
julen. Vi ble enige om at ungdommene har an
svar om de tar barna med eller ikke. 
b) Når det gjelder deltakelse på Ål. mener vi 
at de tidligere formenn med erfaring bør være 
med på ungdomskonferansen. 

2. Budsjett_for 1281. 
Formannen orienterte litt om dette, og at vi. 
fikk tilskudd fra Hordaland Fylke på kr 5500. 
Budsjettet ble godkjent uten bemerlminger. 

3. E!:2~am framov~r• 
Formannen orienterte litt om Stavanger-turen 
som blir gjennomført 8.-10. mai. Og om Finse
turen som er blitt avlyst pga. få påmeldte •. 
Den 23. mai skal vi ha vårt 6. bilorientering. 
Til høsten nevnte formannen at vi skal ha 
hyggekveld hver måned med foredrag og disku
sjoner. Og medlemsmøte en gang utpå høsten. 
I år har vi planer om å komme i kontakt med 
hørende på Nordhordland folkehøgskule, Frek
haug. Til slutt kom en av medlemmene med .. 
forslag om å arrangere en tur til Stryn ca. 
l. mai neste år. 

4. ~y~~H• 
Ingen av medlemmene hadde noe å si, men for
mannen spurte om de hadde forslag til fore
drag og diskusjonsemne. 
a) KGB, b) alkohol og ~kotika, c) om å. 
være døv i hørende familie (ekteskap, famJ.
lie o.l.), d) frimerke- og myntsamling. 

I mellomtiden hadde vi bevertning med brus og 
rundstykker. Kl. 21,25 erklærte formannen møtet 
for hevet. Ref. 

Leserne av Døves Tidsskrift burde 
kjenne Vidar Sæle etterhvert. Han 
har vært presentert I Døves Tids
skrift tidligere og er altså formann I 
Bergen Døves Ungdomsklubb. Vi
dar er 18 år, elev ved Bjørkåsen sko
le og tar sikte på en teoretisk utdan
nelse. 

- Hvor mange medlemmer har 
dere? 

- Omtrent 50, skulle jeg tro. VI 
arbeider med å bygge opp et eget 
medlemsarkiv nå, men jeg tror 50 
medlemmer er riktig. Dessverre 
kommer Ikke alle disse på våre mø
tekvelder. VI har nettopp startet 
• med fast møtedag en tirsdag I må
neden, hvor vi prøver å ha forskjell!• 
ge foredrag, diskusjoner, fllm - og 
av og tll en festkveld med diskotek 
og god mat. 

- Samarbeidet med Bjørkåsen 
skole er bra? 

- Det kan bll bedre. Samarbeid 
med døveskolene er ve! noe av det 
viktigste ungdomsklubbene har på 
programmet. Det er ofte vanskelig å 
få elevene fra Bjørkåsen med tll by
en og døveforeningen, men vi må 
prøve å endre dette etterhvert. 

- Har ungdomsklubben I Bergen 
reiseplaner? 

- I første omgang 17.mal-tur tll 
Finse! 

- Du store mini Roald Amund
sen var den første på ski over Grøn
land, men ungdomsklubben den før
ste klubben på ski over Finse 17. j 
mal! 

- Men, vi har flere turer på pro- I 
grammet, fortsetter Vidar. - VI skal I 
også besøke Stavanger Døves Ung
domsgruppe tll våren. Sammen skal 
vi bO I en hytte 3 mil utenfor Stavan
ger, hvor vi skal hygge oss sammen 
med lek, konkurranser og prat. 
Dessuten har vi snakket litt om et 
høsttreff med Oslo, men det er Ikke 
helt klart ennå. Og så I 1982 vet du 

Nr -11 , 

at vi har 20 års jublleuml Og da må 
vi planlegge noe ekstra. 

- Ja det tror jeg så gjerne. Men 
hva sy~es du om NDF's ungdoms
utvalg, Vidar? 

_ Nei, det har vært alt for stille 
fra utvalget. Tror det ville vært lette
re om alle medlemmene I utvalget 
hadde bodd I samme by, nå blir det 
for tungvint når dere Ikke kan snak
ke sammen daglig. Og så har ennå 
Ikke Ungdomsutvalget besøkt Ber
gen. Både Trondheim og Oslo har 
fått egne kurs, men vi I Bergen ... 

_ Turen kommer nok til Bergen 
også, og så får vi I ungdomsutval
get ta Vidar sine ord alvorlig - det 
skal Ikke være SÅ stille fra oss-. 

Helge. 

Jan då Lange, Berg~n - 25 år - ar
beider på Havforskningsinstituttet: 

Det har vært en lin konferanse. 
Jeg kan Ikke komme på noe nega
tivt å sil" Diskusjonen om døv be
vissthet er viktig for døve, og konfe
ransen var lærerik for meg. 

Ny filmfremviser 
Døves Ungdomsklubb har kjøpt en 
ny filmfremviser: EUMIG RS 3000 
mllyd. Den kostet kr 2.800,-, 
hvorav kr 1.700,- ble dekket av 
trivselsmidler. 

Bilorienteri~g 
Bilorientering 23. mai ble dess-\ 
verre utsatt da det meldte seg 
bare 3 deltakere. Men ungdoms
klubben håper at mange vil melde 
seg på bilorientering lørdag 19. 
september. Interesserte kan ta 
kontakt med Gunnar Hansen, som 
skal lede opplegget. 



Ungdomstreff for døve i Stavanger 

Prekestolhytta, som var sentrum for ungdomstreffet. 

Turistforeningen har s_att opp gode vel
visere I fjellet, slik at det er lett li finne I 
fram. 

Stavanger Døves Ungdomsklubb ar
rangerte en tur tll Prekestolen 8.-12. 
mal. De Inviterte oss fra Bergen til å 
være med. På den måten ble vi 5 fra 
Bergen, 1 fra Ål og 17 fra Stavanger 
som deltok. Jan Fraas var leder for 
arrangementet, og Vidar Sæle var 

Dette er Prekestolen, et Imponerende ut
siktspunkt oppe I fjellet. 

leder for Bergens-gruppen, ordnet 
med reisen o.l. 

VI fra Bergen reiste med snøgg
båt til Stavanger. Grethe Røraas tok 
Imot oss I Stavanger, og så tok vi 
ferje til Tau. Der ble vi hentet av dø
ve med to bller. De kjørte oss til 
Prekestol-hytta. Der ble vi ønsket 
velkommen av Jan Fraas og ung
dommene fra Stavanger. 

Lørdagen tok vi oss en ca. 2 ti
mers langtur tll Prekestolen. Det var 
en fin opplevelse å bestige Preke
stolen og beundre utsikten derfra. 
Om kvelden hadde vi underholdning 
på hytta, hvor både Stavanger og 
Bergen medvirket tll pi;ogrammet. 

Søndag formiddag reiste vi til 
Stavanger. VI fikk beskue Kong
stein skole, og etterpå gikk vi tur 1 
byen. Så reiste vi med snøggbåt til
bake tll Bergen, etter å ha tatt farvel 
med dem som fulgte oss tll båten. j 
Da vi kom hjem til Bergen om kvel
den, var vi fornøyd med turen. VI var 
heldige med været, og vi angret Ikke j 
at vi tok turen til Prekestolen. 

Ref. 

Jan Fraas, som var turleder. 

Intervju med Jan Fraas 
etter turen 

- Er du fornøyd med arrangEt 
mentet av ungdomstreffet? 

- Jeg selv er bare delvis fornøyd. 
Det skulle ha kommet flere andre. 

- Ble du skuffet over at det kom 
så få fra Bergen? 

- Ja, før påske fikk Jeg vite at 
det skulle komme ca. 20 personer I 
fra Bergen. Jeg ble derfor forbauset 
og skuffet da det kom bare 5. 

- Hvordan ble det ordnet med \ 
leie av Prekestolhytta? 

- Jeg fikk Ideen. Så snakket Jeg 
med ungdomsklubbens styre. De l 
var enige med meg. Jeg kontaktet 
da Stavanger Turistforening, og så j 
var det I orden, sier Jan. / 

Vidar. l 

399 mot 357 poeng 
28. april og 26. mai ble det arran
gert bridgekonkurranse mellom "Old 
boys" og "Young boys". Resultatet 
ble: 
1. J.Stokvik/W.Johansen, O 123 
2. R.Lygre/B.Røine, Y 119 
3. A.Iversen/P.Sikko, 0 104 
4. K.Neeraas/D.Hafstad, Y 94 
5. s.Koppen/H.W.Larsen, 0 93 
6. G.Brorstad/K.Jakobsen, Y 82 
7. M.Sander/S.Iversen, 0 79 
8. R.Anda/G.Hansen, Y 62 
"Oldboys" vant sammenlagt med 399 

r poeng, mot "Young boys"s 357 poeng, 
hvilket ble 42 poeng forskjell. Det 
var nok·jevnt når en tenker på at 
"Young boys" bare hadde 3 par den 1 

siste kvelden (R.Anda/G.Hansen kun
ne ikke komme). 

Bridgekonkurranse 
Tirsdag 22. september blir 
det bridgekonkurranse mellom 
old- og young boys i hobby
~ommet kl. 18,30. De som- er 
interessert i å være med å 
spille bridge for young boys, 
bør kontakte Vidar Sæle, og 
old-boys' kan kontakte Willy 
Johansen. 

Bil~_rientering 
Det blir bilorientering lør
dag 19. september kl. 15 med 
start fra Møhlenpris. Inte
resserte kan ta kontakt med 
Gunnar Hansen, som skal lede 
opplegget. (Se også oppslag 
i døveforeningen.) 
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tillitsmennskurs 
i ungdomsklubben :Fra formannsmøtet 161!: \ 
Det holdes i dagene 11.-13. sept. 
på Bjørkåsen skole, Nesttun. Kurset 
vil gi opplæring i bl.a. arbeids
fordeling i styret (hvem gjør hva), 
ledelse av møter, planlegging av 
program og diskusjonstekniklc. 

Tilskott 1981. Styret har vedtatt følgende fordeling: I 
DDK kr 4.000. DIK kr 6.500. Døvehytta kr 500. 
DBK kr 4.000. Feriehjemmet kr 6.000. Eldreutvalget 
kr 4.000. DSK kr 4.000. DUK gis ikke tilskott dette 
året. 1 I 

Forelesningsemner: 
Hvordan få ungdommene 
å komme til møtene? 
Hva er taush~tsplikt? 

Foreleser: Helge Herland. 

til 
f 

Husk: KURSET SKAL VÆRE ALKOHOLFRITT: 

I 
r I 

Døves Jul-komite. Dameklubben og Ungdomsklubben 
skal diskutere om de vil påta seg ansvaret for salg 
av Døves Jul 1981. 

Påmeldingsfristen er 
Kontakt: Vidar Sæle. 
ALLE KAN VÆRE MED? 

tirsdag 1. sept. 

Ungdomskveld tirsdag 15, september 

Video om alkohol • 
Vi skal ha diskusjon, og s~arter 
kl. 20 i storsalen·i døveforenin
gen. Det vil bli vist en svensk 
film som heter "Skal vi ha fest i 
kveld?". Sveriges Døves Ungdoms
råd har laget filmen, og det er 
døve skuespillere som er med i fil
men. 
Foreleser: Helge Herland. 

Resultater fra bilorlenterlng 19/9:· 
1. Rune Ahda .................................... 18 prikker 
2. Skjalg Iversen ................................. 19 prikker 
3. Åge Sørhaug ................................... 21 prikker 
4. Arvid Støyva .................................. 24 prikker 
5. Harald Håverstad ............................ 26 prikker 
6. Egil Allan Marthinussen ................ 33 • prikker 
7. Øystein Ådnanes ............................ strøket 



UNGDOMSKVELD TIRSDAG 20. OKTOBER -------------------------------
Frimerkesamling som hobby 

.Jan M. Thomassen fra Bergens Fila
telist-Klub kommer på besøk i døve
senteret tirsdag 20. oktober 1981 
kl. 19.00 for å snakke om frimerker 
sett fra en samlers synspunkt, og 
videre om jubileumsutstillingen i 
Bergen 9.-11. oktober. (Kanskje 
noen vil studere frimerkeutstillin
gen som Thomassen etterpå skal for
telle oss om.) Jan M. Thomassen er 
nestformann i BFK og formann i ut
stillingskomiteen. Det skal bli in
teressant å "høre" på ham når vi 
samles i hobbyrommet den nevnte 
tirsdagen. 

... 

.;-~Mange, ~åter å s~mle frimerker på 
I • .. Tirsdag 20. oktober var det Ungdomskveld, og 

da hadde DUK besøk av Jan M. Thomassen fra 
Bergens Filatelist-Klub. Han hadde med seg 4 
utstillings-rammer med -diverse frimerker utstilt. 
Ved å vise til eksemplene der, fikk han forklart 
de forskjellige måter man kan samle frimerker 
på: f.eks. kan man samle på frimerkemotiver, som 
fugler, bygninger, bruer, dyr, malerier, romfart, • 
osv. Man kan også samle bare på norske frimer-
ker, eller kun nordiske frimerker. Man kan også 
samle på førstbdagsbrev og -stemplinger. Man kan 
samle på spesialstempler, på spesielle stempler fra 
frankeringsmaskiner, på automat-merker, på helark, 
på 20 mm-frimerker e.a. Thomassen viste også ut 
sin spesielle samling av »Offentlig post i Norge» 
(Off. sak. og sånt) som han fikk sølvbronse for 
under siste utstilling i Bergen. Det så vel og fint 
ut, men da han forklarte historien bak disse fri
merkene, ble det mer og mer interessant enn 
bare å se på frimerkene. Frimerker er også histo
rie! Thomassen fortalte også litt om frimerke
klubben i Bergen, hvor de har bytte-møte for 
medlemmer hver tirsdag, og hovedmøte med fore
drag hver måned. (Interesserte døve som vil bli 
medlem, og bl.a. følge e,ed i foredragene, har 
anledning til å få tolk etter de nye tolkereglene 
fra 1. oktober 1981. Du kan få dekket utgifter 
til tolking i slike tilfeller - »Til dagliglivets gjø
remål» - opptil 30 timer pr. år.) 

Det var ca. 10 ungdommer til stede i hobby
rommet den tirsdagen. De fikk utdelt informasjons
hefter om frimerker, klubbens medlemsblad og ut
stillingskatalog. Lilly Koppen Mjanger var tolk. 

Ref. 
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Døves Jul 1981 
Akkurat som i fjor, har Helge Herland redigert 
årets utgave av »Døves Jul». • Vi synes at det er 
et fint blad med varierende innhold. Enkelte av 
artik1ene er så fine at man kan få tårene til å 
renne. Noen av våre medlemmer har også skrevet 
i Døves Jul, bl.a. Gøsta Rougnø om »Juletorskens 
julereise», og Erling Jacobsen om »Eldre døve». 
Der er også julesang med tegnspråk-illustrasjoner. 
I Bergen er det Døves Ungdomsklubb som står 
for salget av Døves Jul 1981. Interesserte kan 
bestille bladet hos Vidar Sæle, Welhavensgt. 68, 
5000 Bergen. Og de som vil hjelpe til med å 
gå rundt for å selge, kan kontakte Vidar, som 
er å finne i døveforeningen hver torsdag frem· 
over til julen. Du får lønn for å selge: 

1- 250 hefter: kr 1, 70 pr. hefte i lønn 
251- 500 hefter: kr 1,80 
501-1000 hefter: kr 2, 10 
1001 og oppover: kr 2,30 pr. hefte i lønn 

Etterpå kan du få råd til å kjøpe julegaver til 
familien. 

T 

Døves Ungdomsklubb 
VI ønsker alle ungdommer en 
riktig god jul og et godt nytt år. 

Styret. 

Ungdomskveld i Bergen 
Bergen Døves Ungdomsklubb ar
rangerte ungdomskveld tirsdag 15. 
septbr. I døveforeningen om 

«Ungdom og alkohol». 
Det kom ca. 35 ungdommer. VI 

begynte ca. kl 20 og avsluttet ca kl. 
21,30. I 

Helge Herland var foreleser, og 
han orienterte litt om ungdomslei
ren I romjulen på Vinstra I Gud
brandsdalen. Etter det vi så på vi
deo om «Skal vi ha fest i kveld?» Det 
er Sveriges Døvas Ungdomsråd 
som har laget filmen. Og det var dø- I 
ve skuesplllere som var med i fil
men. Så diskuterte vi sammen om 
filmen. Ref. 

j 

TIiiitsmannskurs I Bergen 
VI hadde et tillitsmannskurs i Ber- , 
gen i helgen 11.-13. september på 
Bjørkåsen skole, med Døves Ung
domsklubb som arrangør. Det var 
vellykket. 

De som var med på kurset, var: 
Helge Herland, Vidar Sæle, Jens 
Chr. Bjørke, Jan de Lange, Odd
bjørn Vågen, Torbjørn Hansen og 
Beryl Ramvik. Ingeborg Skaten Nes
se var med også, og hun holdt fore
lesning om «Hva er taushetsplikt?». 

VI lærte bl.a. om «Ansvar i ung
domsklubben» og «Informasjon til 
tillitsmannen» vNidar Sæle. Helge 
Herland foreleste om «Norges 
Døveforbunds arbeid og ungdoms
klubbens plass I forbundet», «Slik 
lager vi program I ungdomsklub
ben» og «Arbeidsfordeling I styret, 
forskjellige møteformer». Vi hadde 

1 gruppearbeid til lørdagens kvelds
program, og alle som var med på 
kurset (unntatt Ingeborg S. Nesse) 
laget underholdning til elevene ved 
Bjørkåsen skole på Internatet. 

Ref. 

Årsberetning for 1981 
Arsmøte (nr. 19) for Ungdomsklubben holdes 
i hobbyrommet, Welhavensgate 68, 5000 

,-----~~----------- .. I Bergen, tirsdag 26. januar 1982 kl. 19 (presis) 

MYRKDALEN KALLER IGJEN! 

26. februar - 28. februar arrangerer Bergen 
Døveforening, Døves Ungdomsklubb og Døves 
Menighet igjen ski-weekend i Myrkdalen, det 
populære vintersportsstedet litt opp for Voss. 

Vi håper på god deltagelse av døve og av 
elever ved Nordhordland Folkehøyskole. Alle
rede nå har flere afrikanske studenter ved Ber
gen Universitet uttalt ønske om å få være med 

Vi kommer tilbake med flere opplysninger 
etter nyttår. Ta det allerede nå med i dine 
planer for 1982. 

Arrangørene. 

SAKSLISTEN: 
1. Åpning. 
2. Valg av en referent. 
3. Årsberetning. 
4. Regnskap.· 
5. Kaffepause (DUK spanderer) 
6. Innkomne forslag (som må være formannen 

i hende innen 21. januar 1982) 
7. Budsjett 1982. 
8. Valg av en ungdomsleder og to assistenter, 

samt revisor m/varamann. 
9. Valg av ny valgkomite. 
10. Eventuelt. 

Alle døve og sterkt tunghørte medlemmer under 
30 år, som har betalt medlemskontingenten for 
Bergen Døveforening siste året (1981) har stemme
rett på årsmøtet. Alle under 30 år, både A- og 
B-medlemmer har adgang til Ungdomsklubbens 
årsmøte. VELKOMMEN 

Styret. 
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SVERRE OG 
RAGNHILD 

: .PÅ TOPP 
Lotterisesongen er over for 
.denne gang, og her bringer 
vi en oversikt over selgere 
fra Bergen Døveforening. 
Til.sammen .har "Bergen Døve-
forening solgt 12.104 lodd i 
sitt distrikt, og det førte 
Bergen opp på 3. plass på 
landsoversikten. 

Sverre G rebstad 1800 
Ragnhild Wefring 1700 
Mimmi Jacobsen 800 

. Kjell A. Haaland 650 
Ungdomsklubben 

v/Vidar Sæle 620 
Jorunn Koppen 300 
Eivind og Madela 

Kalnes 400 
Arne Nesse 200 
Toralf Ringsø 200 
Willy JC1hansen 200 
Reidar Einemo 200 
Ragna Leivestad 150 
Mary Gunn Jensen 150 
Kari Vibeke Opsal 150 
Marta Sander 150 
Skjalg Iversen 150 
Gøsta Rougnø 150 
Ingrid Storedale 100 
Norunn Ellingsen 100 
Sigurbjørg Hansen 100 
B.K. Ramsvik 100 
Alfred Ove Vigdal 100 
Torill Lamela 100 
Liv Ohna 100 
Anne Berg 50 
Ragnvald Hammer • -. 50 
Rasmus Rauset 50 
Vidar Sæle 50 
Aslaug Sørhaug 50 
Laura Hagen 50 
Harald Hartveit 50 
Åge Lauritzen 50 
Jan de Lange 50 
Hans Lie 50 
Asle G. Karlsen 50 
Britt E. Skogstrand 50 
Kurt Oksnes 50 
Astrid Tokle 50 
Helge Kjølleberg 50 
Olav Haug, Telemark 1280 

4. 
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17. Døves Jul: Døv~s ·ungdomsklubb har i 1981 h;:itt ansvar for salg og distribusjon av 
Oøves-JuI7 Prisen pr. hefte var kr.10.-, og vår andel av netto-overskuddet går til 
bridgeklubben. Vi har ikke oversikt over hvor mange hefter som ble solgt. Regnskap 
for Døves Jul 1980 er ikke mottatt, og vi vet derfor ikke hvor stort netto
overskuddet ble. 

e) Døves Ungdomsklubb: Ungdomsklubben har etter behov disponert 
storsalen og hobbyrummet til sine møter, En rlel av ungdomsklubbens 
m~dlemmer har hatt dugnad pc feriehjemmet, med ~engjøring av naust 
og hovedhus, og opprydning p~ hele eiendommen. Det er innkj~pt en 
ny filmfremviser~/ lyrl til kr.2.P,00.-, hvorav kr.1,700.- er til-

skudd fra trivse1smid1ene, Ungdomsklubben har ik!<e mottatt til
skudd frn foreningen, derimot har de mottatt tilskudd fra 
llordaland fylke pG kr.5,500,-. Formann i perioden har vært 
Vidar Sæle, 

Filmkveld 18/2 
Torsdag 18. februar arrangerer ungdomsklubben filmkveld i 
l døvesenteret. Det blir vist årsrevyen for 1981, som starter 
kl. 20. Deretter blir det premieutdeling for bilorientering og 
fiskekonkurranse 1981. VELKOMMEN. 

MYRKDALEN KALLER 
\ 

Døves ski-weekend blir i år 26. februar - 28. februar påUngdomsheimen Helgatun i Myrkdalen. 
For å disponere hele heimen må vi være minst 60 voksne. For to år siden hadde vi med oss fire 
studenter fra Thailand. Det var meget hyggelig. De gled så fint inn i miljøet. I år er det sjanse for 
at vi' får noen afrikanske studenter med oss. Og vi regner med noen deltakere fra Frekhaug. Det 
har alltid vært festlig med de unge derfra. 

REISEN. Vi rejser • med jernbane fra Bergen fredag 26. februar kl. 16,55 og er tilbake Bergen 
søndag 28. februar kl. 19,10. Møt i god tidl Skiene tar vi med inn i vognen. 

PRIS FOR OPPHOLD. Voksne kr 236,- i tillegg for sengetøy kr 25,-. Hvis du tar med sovepose 
eller laken, dynetrekk, putevar, håndkle og såpe slipper du dette tillegget. Barn i alderen 3-7 år 
betaler kr 144,-. 8-12 år: kr 212,-. Dertil kommer leie av sengetøy. Pris for reisen blir ca. 100,
for tur/retur, litt avhengig av hvor mange vi blir. Barn og pensjonister litt rimeligere. 
Weekenden blir delvis subsidert av Døveforeningen, Menigheten og Ungdomsklubben. 

Vi ordner med fellesreise. Vil noen bruke egen bil, må de si fra om dette på forhånd. På melding 
innen 15. februar til Vidar Sæle, Jorunn Koppen eller Asgeir Straume. 

• 
Ta med tøfler eller innesko og toalettsaker. Og så sier vi vel møtt til festhelg Myrkdalenl 



Tillitsmannskurs i Bergen 
(?øves Ungdomsklubb i Bergen had
de tillitsmannskurs i helgen 11.-13. 
september. Det sto omtalt i D.T. nr. 
22. Ovenfor ser vi deltakerne fra kur
set. 
Fra venstre: Helge Herland, Odd
bjørn Vågen, Jens Chr. Bjørke, Tor
bjørn Hansen, Jan de Lange, Beryl 
Ramvik og Vidar Sæle. 

Beryl K. Ramvik ny formann 
i ungdomsklubben, Bergen 

Døves Ungdomsklubb I Bergen 
holdt sitt årsmøte 21. januar. For
mannen åpnet møtet kl. 19,30. Da 
var det møtt 11 ungdommer i hobby
rommet. Bergen Døveforening var 
representert av formannen, Toralf 
Rlngsø. 

Paul Hellan ble valgt som refe
rent. 

Årsberetning, regnskap og bud
sjett ble behandlet. Det kom en del 
bemerkninger til disse. 

Ungdomsklubbens årsmøte ved
tok å oversende et forslag til døve
foreningen, og det var: Lønn til orga
nisasjonssekretær: Ungdomsklub
ben foreslår at det I samarbeid med . 
Bergen Døveforening søkes om til
skudd fra Bergen kommune 
v/ungdomsutvalget. Og pengene 
går fra DUK til lønn for organisa
sjonssekretær. 

Valgkomiteens leder, Gunnar 
Hansen, ledet valgene og kom med 
et forslag til nytt styre. Disse ble 
valgt: 

,.. 
Formann: Beryl K. Ramvik 
1. assistent: Jan de Lange 
2. assistent: Arvid Støyva 
Revisor ble Rune Anda, gjenvalgt. 
Det ble valgt en ny valgkomite: 

Erllng Jacobsen (leder), Kåre Ner
aas og Egil A. IV!arthlnussen. 

Eventuelt: NDF's ungdomsutvalg: 
DUK hadde fått brev fra ungdomsut
valget. Styret trekker seg. Det er ba
re Terje Johnsen som vil fortsette. 
De foreslår at styret skal bestå av 
formennene I de fire ungdomsklub
bene. 

Konklusjon av debatten: Medlem
mene var ikke enig I ungdomsutval
gets syn. Vår mening er at 
ungdomsutvalget skal bestå av re
presentanter som al le bor på sam
me sted. Grunn: Tidligere ungdoms
utvalg har denne erfaringen, når det 
gjelder samarbeid i utvalget. Der
som utvalget skal bestå av formenn 
i ungdomsklubbene, er vi redd at sa
marbeidet og kontakten I utvalget 
vil bli dårlig. 

Til slutt hadde vi bevertning med 
rundstykker, som ungdomsklubben 
spanderte. Kl. 21. erklærte den nye 
formannen årsmøtet for hevet. 

Vidar. 

.. 

r 

o. r: 

Ungdomsleder-konferanse 
på li i mars 
Ungdomslederne skal treffes til l 
konferanse på Ål igjen. Denne gan
gen blir det I helgen 26.-28. mars. 

Det blir delvis kurs og delvis konte- 1 

ranse. Innbydelse er sendt til døve
foreningene og til ungdomsklubbe-
ne. 

Følgende er satt opp som emner: 
a) Lære diskusjons-teknikk. 
b) Diskutere arbeidet mot rusgift. 
c) Døveskolenes kontakt med ung-

domsklubbene. 
d) Ungdomsutvalgets beretning. 
e) Valg av nytt ungdomsutvalg. 
f) Framtids-planer, - ordet fritt. 
Fra hver døves ungdomsklubb kan 
det være med tre deltakere. Fore
ninger som har planer om å starte 
ungdomsklubb, kan søke om å få 
med en deltaker. 

Frist for påmelding er satt til 1. 
mars, og skal sendes til Norges 
Døveforbund, 3570 Ål. 

Norges Døveforbunds ungdoms
utvalg har nå fått laget 500 klebe
merker «NEI TIL RUSGIFT», som du 
ser ovenfor. Vi sender disse til ung
domsklubbene i Bergen, Oslo, Sta
v.anger og Trondheim. Ungdoms
klubbene vil da få tilsendt 100 kle
bemerker hver. Dere kan få dem 
gjennom ungdomsklubbene, eller 
bestille hos Vidar Sæle, Postboks 
4029, 5015 DRÆGGEN. Klebemer
kene er gratis. 

Referat fra _år_s_møte~ 11. februar 1982 j 

4. Beretningen 

Vedr. punkt 17: Her er Bridgeklubben oppgitt 
som mottager av nettofortjenesten av salg av 
Døves Jul. Det riktige er Ungdomsklubben. 



Formannsmøte 9. des. -81 

Vidar Sæle mil).net om at underavdelingene skal ha 
hver sin representant i filmutvalget. Det er fremdeles 
noen som ikke har valgt representant, og han håpet -
det blir ordnet snarest. 

Film"samarbeidet 
Ungdomsklubben minner om at det tok opp 

saken om at hver underavdeling kunne delta 

med en representant i filmutvalget., på for

mannsmøtet for ett år siden. Hittil har bare 

en underavdeling ordnet med en representant. 

Nå håper klubben at andre som ikke har 

gjort det, straks oppnevner en »utsendt med

arbeiden> til filmutvalget. (Det er fordi vi 
1 lett kan samarbeide om hva vi skal og bør 

ta opp på film i tiden som kommer!) 

L 
f 
I 

I • 

Ungdomsklubben har konstituert seg 

Vidar Sæle overrekker formannsklubben til Beryl Ramvik. • 

UNGDOMSKLUBBEN 

Formann: Beryl K. Ramvik 
1. assistent: Jan de Lange 
2. assistent: Arvid Støyva 
Sekretær: Vidar Sæle 
Kasserer: Vidar Sæle 
Filmleder: Per Harald Sunde 

varamann: Jan de Lange 
Programleder: Arvid Støyva 
varamann: Jan de. Lange • 
Redaksjonsleder: Vidar Sæle 

Revisor: Rune Anda 
Valgkomite: Erling Jacobsen 
(leder), Kåre Neeraas og 
Egil A. Marthinussen 

Alle deltakere vil. i løpet av juni 
måned motta det endelige program. 

Påmelding'"skal skrives på påmel
dingsblanketten nedenfor og sen
des til: Norges Døveforbund's ung
doms!Jtvalg innen 1. mai 1982. 

LEIREN SKAL VÆRE ALKOHOL
FRI, etter vedtak på Nordisk ung
domsseminar i Stockholm 5.-9. ok
tober 1981. 

Vi kommer med nærmere opplys
ninger om leiren, hvilket feriehjem 
vi skal bo på og reisemåter senere. 

Med vennlig hilsen 
Vidar Sæle. 

Nordisk Ungdomsleir for døve 1982 
blir i Vejle i Danmark 

14. nordiske ungdomsleir for døve 
blir arrangert i Danmark, nærmere 
bestemt på Den Jyske Idrettshøy
skole i Vejle. Idrettshøyskolen lig
ger i et av de vakreste og mest sent
rale steder i Danmerk, like utenfor 
den hyggelige byen Vejle og med 
kort avstand til Vejle fjord, hvor man 
har bygget en ny, vakker bro over 
fjorden. Vi kan derfor igjen si, som 
vi sa i 1972 ved Skoghøj: «NORDISK 
UNGDOM SLÅR BRO OVER ALLE 
GRENSER». 

Før vi reiser til Danmark, skal vi 
ha en samling på et feriehjem, et 
sted på Østlandet. Vi samles ons
dag 14. juli, og videre lørdag 17. juli 
og til Vejle samme kveld. Hjemreise 
fra Vejle lørdag 24. juli. 

Vi samles på Østlandet, for å bli 
litt kjent med hverandre, og vi skal 
forberede oss på kvelden vår (skue
spi 11, folkedans og annet). Program
met vil inneholde diskusjoner, 
idrett, foredrag, fotturer, nordisk
kvelder m.m., og det vil også bli mu
lig med svømming og badstu. 

Videre vil det bli en eller to utfluk
ter, hvorav minst en er en heldags
tur. Nærmere beskjed senere om 
hvor vi skal. 

Vårt håp er at Nordens unge døve 
lærer hverandre å kjenne, og at det 
under samværet i leiren oppstår nye 
tanker og ideer, som kan bringes vi
dere til andre døve i de nordiske 
land. 

Prisen pr. deltaker er kr 1.000,-. 
Denne betalingen dekker alle utgif-

ter i forbindelse med oppholdet i 
Danmark og på Østlandet. 

Alle døve i alderen 18-30 år er vel
kommen, men vi får bare 25 deltake
re med på leiren. Derfor: Skynd deg 
å sende påmeldingen. 

cxx:o,x : : : : ,00:1:,:1:1:1:,:1:,: : : 1:ccc1:11:,:1:,:1:1:11:1:1:1:1:, 1:,:,:,:1:1:1:1:1:1:1:1:1:,:,:1:1:1:1:1:c1:c1x,:1xo 1111111 

XIV. nordiske ungdomsleir for døve 
17 .-24. juli 1982-

PAMELDINGSBLANKErr 

Navn: ..................................................... . 

Adresse: .................................................. . 

Poststed: ................................................. . 

Født: ••••••••••••••••••• •••••••••••••••••••••••• • • • • • • • • • • • 

Innbetaling kr 1.000,- innen 1. Mai 1982 gjennom postgiro: 
5 70 66 92 eller bankgiro: 2320.07.13443, til Norges Døveforbund's 
ungdomsutvalg, 3570 ÅL. 

Påmeldingsfristen er 1. Mai 1982. 
Hvis du har andre planer eller opplysninger, vennligst skriv om dette 
sammen med påmeldingen. -
T-skjorte er gratis - derfor husk størrelse. 
Størrelse: liten D middels D stor D 

OCO:X:O:WX1 :,1:c:::: 1110:1cccoooo1 :::: :,1:1:1:1:c,:w i111:1:c1111 iX1 



Medlemsmøte 13. april 
Døves Ungdomsklubb innkaller herved til et 
medlemsmøte i døvesenteret tirsdag 13. april 
kl. 19,30. Sakslisten ser slik ut: 

1. Referat fra ungdomskonferansen på Ål 
2. Biljardbordet 
3. Bowling 
4. Eventuelt (ordet fritt) 

velkommen!!! 

Ungdomsnytt 
Ungdomskonferanse på Ål 26.- 28_ mars: 
Beryl K. Ramvik, Arvid Støyva og Vidar Sæle 
deltar som representanter for ungdomsklubben. 

Medlemsmøte 13. april: 
Sakslisten blir: 1) Referat fra ungdomskonferan
sen. 2) Biljardbord, 3) Bowling. 

Budsjett 1982 
~ngdomsklubben har vedtatt å søke om et 
t1lsku~d "på kr 15.000 fra Hordaland fylke. Søk
nadsfristen var 1. mars 1982. 

Skitur til Myrkdalen 26 -28 f b v · • e ruar 
i sender Paul Hellan og Per Harald Sunde som 

:~~es:;~~5ter for D~K. Ungdomsklubben bidrar 
,- for reise og opphold. 

Døveforeningens representant: 
Ungdomsklubben takker Rune Anda for samarbei

~mt!dig vil vi ønske Erling J~cob
mn i styret som døveforeningens 

det i 1981, og 
sen velkommen 
representant. 

·Skitur til Finse 

Vi vedt_ok at vi bestiller en hytte på 
Storu~d• 16.-18. april. Den ligger 1 mil øst 
for Finse. Prisen er kr 37 _ pr 
d 

, . person pr 
Øgn. Vi må sørge for mat selv. • 

BERGEN DØVEFORENING 1982 
Døves Hus I Welhavensgate 68, 5000 Bergen - Tlf. (05) 21 83 21 - Postgiro nr. 5 71 09 91 - Bankgiro nr. 5235.05.01053 

Formann: Marta Sander, Elvebakken 27, 5032 Minde. 
So1lal1ekret•r: Åle Karin Bondhus, Welhavensgate 88, 5000 Bergen. 

Telefon: 218321 - Kontortid: Mandag-fredag 10-14. Mandag og torsdag ogsA kl. 19-21. 

.,._.Dameklubb O.V.. Motorklubb Daveprest 

Stiftet 1902 Stiftet 1982 Asgeir Straume 

Formann Molly Kjellld Formann Torbjørn Tokte Londalsflaten 41 

Paradishøgda 5 Skytterveien 33 5230 Espeland 

.,.0 Paradis 5035 Sandviken Tlf. 24 2910 

Døves Menighet 
.,.._ Idrettsklubb Formann Jorunn Koppen Feriehjemmet 

Stiftet 1905 Fløensbakken 41 f Formann Dag Hafstad 

Formann Erllng Buanes 5000 Bergen 5046 Rådal 

LIiiehatten 28 
5033 Fylllngsdalen 

Døvetolkforenlng Eldreutvalget 
Stiftet 1981 Formann Edlth Haaland 

DøNSJakklubb Form. Britt E. Skogstrand Elvenesvelen 42 

Stiftet 1946 Klasatjønnvn. 46 5050 Nesttun 

Formann Kurt Oksnes 5071 Loddefjord 
Loddefjordlien 14 
5071 Loddefjord Budstikken 

Vaktmester Redaktør Rune Anda 
Gunnar Hansen Nordnesvelen 113 

Daves Ungdomsklubb Welhavensgate 68 5000 Bergen 

Stiftet 1962 5000 Bergen 
Formann Beryl Ramvik 
Gunnavågen Festkomite 
5353 Straume Døves Hus komite Formann lngrld Storedale 

Form. Konrad Rendedal Skogllen 35 
Welhavensgate 68 5000 Bergen 

Døves Bridgeklubb 5000 Bergen 
Stiftet 1969 
Formann WIiiy Johansen Døves Aldershjem 

Kulturutvalget Albert Breiteig Sjurdal 
5110 Frekhaug Formann Harry Elllngsen Postboks 97 

Ulsetskogen 89 5001 Bergen 
5095 Ulset 

Fra formannsmøtet 17/3 

Filmutvalget 
Vidar Sæle, Døves Ungdomsklubb, sa at ingen 
underavdelinger har ordnet med en kontaktperson 
til Ungdomsklubbens filmutvalg. Denne saken er 
nå oppgitt, - men han ba alle om å ta kontakt 
med Ungdomsklubbens filmleder, Per Harald Sunde, 
dersom det skulle være behov for å ta opp film. 

Røyking under møter 
Vidar Sæle, DUK, trodde det var vanlig at det ikke 
var tillatt å røyke under møter (inklusiv formanns
møter). Formannen, M. Sander, svarte at det er det, 
og at det også gjaldt under foredraget om torsda
gene. 

Døvblindearbeidet 
Annlaug Koppen 
Grønnllen 11 
5000 Bergen 

Foreldrelaget 
Allce Olsen 
Hageveien 97 
5233 Haukeland 

Døvehytta 
v/Døves Idrettsklubb 

Lovkomite 
Formann Elllf Ohna 
Erlevelen 42 A 
5030 Landås 

Tegn1prAkutvalget 
Form. Aslaug Walters 
5302 Strusshamn 

Medlemstall pr. 1/1-82 
219 A-medlemmer 
147 B-medlemmer 
366 medlemmer totalt 
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HUSK UNGDOMSKLUBBENS 
MEDLEMSMØTE! 
Datoen er utsatt fra 13. til 20. april, og mø
tet starter kl. 19,30. Sakslisten ser slik ut: 

1. Referat fra ungdomskonferansen på Ål 
2. Biljardbordet 
3. Bowling 
4. Eventuelt (ordet fritt) 

VELKOMMEN! 
Altså tirsdag 20. april kl. 19,30. 

. 

o.T. N~. q 

Igjen blir det sommerleir på Risøya! 
1 

- Også i år blir det sommerleir 
på Risøya, sier Anders Kjuus. Han 
er nytilsatt døveprest, med Roga
land og Agder som sitt område. 

- Når blir det leir i år? 
- Den er lagt til tiden 6.-11. Juli. 
- Hvem kan delta? 
- Alle som er eldre enn 14 år, el-

ler ferdig med 7. klasse, kan være 
med. 

- Hvor mye koster leiren? Det 
blir vel mer enn i fjor? 

- Også på Risøya er alt blitt dy
rere. Derfor vil leiren i år koste kr 
400,- + kr 50,- i påmeldingspen
ger. 

- Hvem er det som arrangerer 
leiren? 

- Det er døvemenighetene I Nor
ge som arrangerer leiren. Forøvrig 
er det nedsatt en komite som består 
av Stein Erik Ohna, Aslaug Kristian
sen og meg selv. VI er kommet godt 
i gang med forberedelsene allerede. 
Det er ellers sannsynlig at komiteen 

vil få noen flere medlemmer etter 
hvert. 

- Hvor ligger Risøya? 
- Risøya Folkehøgskole ligger i 

nærheten av Tvedestrand. Selve 
Risøya er en øy på ca. 550 mål, så vi 
skulle ha god nok plass. 

- Regner dere med mange delta
kere? 

- Ja, selvfølgelig gjør vi det. 
Hvem vil gå glipp av denne årlige 
sjansen til å treffe unge døve på sin 
egen alder fra hele landet? 

- Går det an å melde seg på nå? 
- Det er nok best å vente litt. Vi 

kommer tilbake med leirbrosjyrer 
etter hvert. Disse blir spredd over 
hele landet på beste måte. Ellers 
regner vi med å kunne gl flere opp• 
lysninger om leiren i Døve Tidsskrift 
omkring påske. 

Vi takker for praten, og ønsker 
lykke til med forberedelsene til ung
domsleir for døve på Risøya Folke
høgskole. 

E.C.K. 

0.1. NR. q 

Hva vet hørende ungdom om oss døve? 
Vi har hatt en undersøkelse 

I forbindelse med «Funksjonshem
medes år», ble det oppnevnt en 
egen komite på Bjørkåsen skole. 
Den besto av: Inger Lise Sæther 
(formann), Sissel Grønlie, Vidar Sæ
le, Willy Johansen og Kjell Vidar 
Larm. Komiteen ville f.eks. finne ut 
hva hørende ungdom vet om d~ve, 
og de laget spørreskjemaer for det
te formålet. 

7. oktober kom elever fra Fana Yr
kesskole, som ligger like ved Bjørk
åsen skole, på besøk. Det var ca. 40 
elever som kom. Vi begynte kl. 8,30 
med at Erling Jacobsen ønsket vel
kommen og orienterte om program
met for dagen. Så holdt døvekonsu
lent Eilif Ohna foredrag om døves 
situasjon. 

Etter foredraget ble Fana-elevene 
delt i 5 grupper med hver sin leder 
fra Bjørkåsen. Lederen fortalte dem 
om «døv bevissthet» og delte ut 

Har døve like stor glede som 
hørende av å gå på dans? 
Ja: 23. Blank: 2 Nei: 5 

De som svarte ja, forklarte at dø
ve føler rytmen gjennom gulvet. 
De som svarte nei, forklarte: Døve 
hører ikke tonene fra musikken, og 
døve har kontakt-vansker. 

Har døve like stor glede og nytte 
som hørende av å lese bøker? 
Ja: 21. Blank: 2 Nei: 5 

Begrunnelse for ja: Døve ser like 
bra som hørende. Døve kan lese bø
ker hvis de har lært å lese. 

Begrunnelse for nei: Det er for 
mange vanskelige ord for døve i bø
kene, slik at bøkene er vanskelige å 
for~tå. 

Har døve like stor glede som 
hørende av å lytte på radio? 
Ja: 0 Blank: 1 Nei: 29 

Begrunnelse: Døve hører ikke og 
kan heller ikke avlese radioen. 

Har døve like stor glede som 
hørende av å se på TV? 
Ja: 14 Blank: 3 Nei: 13 

Begrunnelse for ja: Døve kan lese 
pamunnen og lese teksten. 

Begrunnelse for nei: Døve hører 
ikke. Hvis teksten mangler, er det 
for vanskelig å lese på munnen. 

spørreskjemaene, altså med spørs
mål til de hørende om de hørsels
hemmede. 

Etter lunsj ble det vist pantomime 
i forbindelse med «døv bevissthet». 
Det var Bjørkåsen-elever som spilte 
forskjellig om døves situasjon. En 
del av Fana-elevene ble interessert, 
og vi håper at det nå blir mer kon
takt mellom Fana og Bjørkåsen sko
le. 

Det kom inn 30 besvarte spørre
skjemaer fra elevene på Fana yr
kesskole. Av disse svarene kan vi få 
et inntrykk av hva hørende ungdom 
vet om døve. - Jeg har summert 
opp svarene, som jeg gjengir neden
for her, skriver Vidar Sæle til Døves 
Tidsskrift. 

Og her får vi altså svaret på hva 
hørende ungdom vet og tror om dø
ve: 

Har døve like stor glede og nytte 
som hørende av å lese aviser? 
Ja: 20 Blank: 5 Nei: 5 

Begrunnelse for ja: Døve ser like 
godt som hørende, og kan derfor få 
vite nyheter ved å lese i avisene, på 
samme måte som hørende. 

Begrunnelse for nei: Avisene er 
vanskelige å forstå p.g.a. mange 
fremmedord. 

Har døve like stor nytte som 
hørende av å gå på kurs I 
Friundervisningen? 
Ja: 12 Blank: 2 Nei: 16 

Begrunnelse for ja: Døve kan få 
samme nytte av slike kurs hvis de 
døve er flinke til å lese på munnen 
eller har tolk med seg, eller hvis kur
sene er for døve. 

Begrunnelse for nei: Lærerne kan 
ikke tegnspråk. Døve trenger lenger 
tid I den teoretiske undervisningen. 

Er munnavlesning lett for døve? 
Svarene var både ja og nei. Det

ble nevnt at det er nødvendig å 
snakke langsomt og tydelig. 



0-T. NR. Gl tS/3 - 8'2.. 

Bjørkllsen skole markerte «Funksjonshemmedes lir» med en spesiell dag, der elever 
fra Fana yrkesskole var Invitert og det ble gjennomført en Interessant undersøkelse 
om disse hørende ungdommenes kjennskap til døves situasjon. 

Er munnavlesning lettere 
for tunghørte? 

De fleste svarte ja. Også her ble 
det nevnt at det er nødvendig å 
snakke langsomt og tydelig. 

Gjør høreapparatene tunghørte 
til hørende? 

Bare en svarte ja til dette spørs
målet. 

Hvorfor er det så få elever i 
klassen på skoler for døve? 
• Her ble det svart at det er for å få 
bedre kontakt mellom lærer og elev. 
Læreren trenger mer tid på hver elev 
enn i skoler for hørende. Det ble og
så nevnt at det er vanskelig å under
vise på «døvespråk». 

Bruker alle døve samme 
tegnspråk? 

Svarene var forskjellige: Ja, i Nor
ge, men tegnspråket i Norge er for
skjellig fra andre land. Andre svar: 
Nei, ikke alle døve i Norge bruker 
samme tegnspråk, og døve lager 
nye tegn selv. 

Hvorfor er det ofte vanskelig for , 
hørende å forstå når døve snakker 1 

Svar: Døve hører ikke sin egen 
stemme og har derfor ikke kontroll 
over stemmen. Døve snakker ofte 
utydelig og for fort, fordi de aldri 
har hørt hvordan ordene blir uttalt. 

Har døve like lett som 
hørende for å skrive? 

De fleste svarte ja på dette spørs
målet, men det var også noen som 
svarte nei. 

j 

.BU[)S,-~l(l(EN NR. 5 1~/s· ~l 

Dc?o 
Kl. 16-23: Arr.: Døves Ungdoms
klubb 

KL. 16.00: BARNEPROGRAM: 

KL. 19.00: VOKSENPROGRAM. 

VARM MAI o d. SELGES VED DISKEN 

UNDERHOLDNINGER 

Risøya 6.-11. juli 
Alle som skal reise til Risøya kan søke 
om å få reisepenger av ungdomsklubben 
i Bergen. Bemerk at det er bare deltake
re fra Bergen, Hordaland og Sogn og 
Fjordane som vil få reisepenger. 

Dere kan søke, eller kontakte: Vidar 
Sæle, Postboks 4029, 5015 DREGGEN. 
Pengene vil bli utbetalt til dere under 
leiren. 

~vtlsl-ilrkr1t 11r. lu-7 /¾-d2 



Ungdomskveld med bowling 

Ungdomsklubbens formann, Beryi Ramvik, prøver seg i bow
linghallen på Oasen tirsdag 11. mai. Foto: Per H. Sunde. 

Nytt fra Ungdomsklubben 
Skolerepr. fra Bjørkåsen skole: Tommy Årnes og 
varakvinne Kjersti Maurstad ble valgt inn i styret. 

Ungdomsklubben hadde ansvaret for arrangemen
tet 17. mai fra kl. 16-21. Det ble underskudd. 

Biljardbordet skal flyttes til feriehjemmet. 

Det var bowling på Oasen i Fyllingsdalen tirs
dag 11. mai. 8 personer deltok, og hver betal
te kr 15,-. 

Skitur til Finse: Turen ble avlyst p.g.a. dårlig 
påmelding. 

Kontaktutvalg: Fra DUK ble Beryl Ramvik og 
Jan de Lange valgt inn. 

Tilskott fra Hordaland fylke: I år fikk ungdoms
klubben kr 10.000,- mot ifjor kr 5.500,-. 

Sekretær: Vidar Sæle har trukket seg som sekre
tær av private årsaker, og det er spurt etter en 
ny sekretær, men vedkommende vil ha betenknings
tid. 

J.'9/'3-~2 

Referat fr~ formannsmøtet 9. juni 1982 
Sak 15: Eventuelt -- 3: Kontaktutvc.1IH. 
Beryl Ramvik (DUK) opplyste at Ungdomsklubben har opprettt?t et kontaktutvdlg bestående av 
representanter fra DUK og Bjørkå<;en Formålet er ;,\ rn mer kontakt O!J samarbeid med elevene ra 

,-. 

Biørkåsen skole. Beryl sa at hvis forniannamøtet5 representanter har ideer eller forslag i denne for
_'bindelse, er hun takknemlig for det. 

Oddrun Marie Drægni og Egil Allan Marthinussen 

Navn: 
Fødested/dato: 
Skole: 
Videregående skole: 
Gift: 
Barn: 
Arbeid: 
Bil; 
Tidligere døvef.: 
Tillitsverv: 

Største øyeblikk i 
døveforeningen: 

Største skuffelse: 
Favorittidretter: 
Liker best: 
Liker minst: 
Beste landet jeg 

har besøkt: 
Favorittmat: 
Favorittdrikk: 
Favoritt skuespiller: 
Hobby: 
Hva jeg ikke liker 

Oddrun Marie Drægni 
27. januar 1964 
Møhlenpris skole 
Bjørkåsen 
Nei 
Nei 
Ingen 
Ingen 
Ingen 
Ingen 

? 

Egil Allan Marthinussen 
Moss, 30. juli 1957 
Skådalen 
Bjørkåsen 
Ja, med Anlaug 
2 barn 
Maskinarbeid, Minde A/S 
Opel K 75-mod. 
Ingen 
Tidligere tillitsverv: Formann i 
Døves Ungdomskl., kasserer i DUK, 
Oppmann for DIKs håndballgruppe. 

? 
Ikke noen spesielle ? 
Håndball Håndball og fotball 
A være sammen med min forlovede A være sammen med familien. 
Ingen For lite tekst i TV 

Ingen 
Pizza 
Vin 
Ingen 
Liker å gå på tur 

USA 
Fisk 
Juice 
Christopher Lee 
Hagearbeid 

ved i samfunnet: At ungdommer misbruker narkotika Økende narkotikamisbruk 
Personlige ambisjoner: A 
Hvilken person jeg 

helst vil møte i 

bli lykkelig A være meg selv 

. I 

verden: Ingen Hele Liverpool-laget fra 1965-1981 I 
(+ Bill Shankly) 



DØVES UNGDOMSKLUBB 
Tusen takk for den fine ostehøvelen! 

Hilsen Birgit og Emil. 

FRA UNGDOMSKLUBBEN: 

BO bs-ri KllE"N .N( g 
.t~-g?-Beryl Ramvik var ungdomsklubbens representant 

under døvestevnet i Lofthus 18.-20. juni. 

r 
Eventuelt: 

Nye elever på Bjørkåsen 
Torsdag 9. september blir en slags "Bjørk
å~en" k~eld i døveforeningen, hvor vi skal 
hilse pa de nye elevene og orientere dem 
om aktivitetene i døveforeningen. Vi håper 
derfor at mange medlemmer vil finne veien 
til Døves Hus, også representanter fra alle 
underavdelingene/utvalg. 

Fra styremøtet 8/9 

Rune Ånaa ber opplyst om hva underavdelingene 
skal få i tilskudd i år. Vedtak: Underavdelingene 
får det samme som i fjor: 
Døves Idrettsklubb kr 6.500,-. Døvehytta kr 500. 
Døves Dameklubb kr 4.000. D·øves Sjakklubb kr 

[ 

4.000. Døves Ungdomsklubb (ingen tilskudd idet ';i 
.s!e fikkkr 10.000 fra Hordaland fylke), Døves U 
Bridgeklubb kr 4.000. Feriehjemmet kr 6.000. 
Eldreutvalget kr 4.000. Døves Motorklubb fikk 
kr 7 .500 fra Trivselsmidler. 

Erling Jacobsen refererte fra styremøte i Ungdoms
klubben hvor to av styremedlemmene ville nedlegge 
sine verv. Grunnen er at intet skjer og all virksom
het slutt. E. J. foreslår ~t interimstyre på 3 med
lemmer som prøver å få liv i klubben igjen. Styret 

1 er enig i E. J.s forslag. 

UNGDOMSKVELD 12. OKTOBER 

Ungdomsklubbens framtid 
I hobbyrommet kl. 19,00. 

Emner: 

1. Orientering om ungdomsklubbens 
situasjon i dag, samt orientering 
om klubbens økonomi. 

2· Diskusjon om Ungdomsklubbens 
framtid. 

3. Hva med 20 års-jubileumsfesten 
23. oktober? 

Erling Jacobsen skal lede møtet. (Han 
er Døveforeningens representant i Ung
domsklubbens styre.) 

Vi håper at alle ungdommer, samt de 
som tidligere har vært med. i ungdoms
klubbens styre, vil komme og diskutere 
med oss. 

Døves Ungdomsklubb 

-



Viktige saker måtte utsettes på årsmøtet 
Ottar Smørholm ny ungdomsleder i Trondheim 

Den nye formannen i Trondheim Døves 
Ungdomsklubb, Ottar Smørholm. 

3. februar ble det holdt årsmøte i 
Trondheim Døves Ungdomsklubb. 
Ungdomsleder Jan Atle Fjelldalselv 
åpnet og ønsket velkommen. Det 
var 38 medlemmer til stede. 

Dagsorden ble godkjent med en 
bemerkning. De innkomne forslage
ne var ikke sendt ut sammen med 
beretningen, så medlemmene had
de ikke fått mulighet til å se gjenn
om dem. 

Som dirigent ble Ottar Smørholm 
valgt, og Marna Vålen ble valgt som 
referent til Døves Tidsskrift. 

Årsberetningen ble godkjent etter 
noen få bemerkninger. Årsregnska
pet ble også godkjent. 

Medlemskontingenten ble for
høyet fra 20 til 25 kroner. 

De innkomne forslagene ble ikke 
behandlet, fordi de ikke var sendt ut 
sammen med beretningen. Det 
samme gjaldt innkomne forslag til 
lov-endringer. De ble utsatt til neste 
år. 

Før valget ble det servert kaffe og 
kaker, spandert av styret. Valgene 
ga disse resultatene: 

Ottar Smørholm, ungdomsleder. 
Jan Atle Fjelldalselv, 1. assistent. 
Ove Hjelen, 2. assistent. Tore Karl
gård, sekretær. Hallgeir Eriksen, 
kasserer. Geir Otto Brorstad, mat
innkjøper. Torbjørn Thomassen, 
programleder, med Jan Arild Johan
nessen som medhjelper. 

Lovkomitå: Bjarne Fevang, Janna 
• Sødahl og Margareth Rønning. 

Valgkomitl!: Aslak Hansen, Odd
ny Sneisen og Sigrid Melby. 

Filmkomite: Tore Karlgård, Ottar 
Smørholm og Ove Hjelen. 

Marna V/Jlen, ref. 

Bilorientering og fiskekonkurranse i Bergen 
Døves Ungdomsklubb i Bergen har i 
høst hatt både bil-orientering og fis
kekonkurranse. 

Bilorienteringen ble arrangert 19. 
september, med 7 deltakere. Rune 
Anda vant, hårfint foran Skjalg Iver
sen. Resultatene ble slik: 

1. Rune Anda ........ 18 prikker 
2. Skjalg Iversen ..... 19 prikker 
3. Age Sørhaug ...... 21 prikker 
4. Arvid Støyva ....... 24 prikker 
5. Harald Håverstad .. 26 prikker 
6. Egil A. Marthinussen 33 prikker 
Øystein Ådnanes ble strøket. 

2.-4. oktober arrangerte klubben fis
Harald Håverstad og Marit Markeset ble kekonkurranse på feriehjemmet Ri
best i fiskekonkurransen. sperlen. Også der var det 7 deltak-

Rune Anda fikk vandrepokalen som be• 
stemann i bil-orienteringen. 

ere i konkurransen, mens det var 
flere som var til stede bare som til
skuere. Harald Håverstad og Marit 
Markeset ble best i konkurransen. 
De fikk 2 fisker hver. 

18. februar arrangerte klubben 
filmkveld med premieutdeling. Det 
var mange som kom, både unge og 
eldre. Vi fikk først se to filmer. Den 
første var fra døve- og skolemes
terskapet i friidrett på Fana stadion 
i fjor. Den andre var bl.a. fra bil
orienteringen, fiskekonkurransen 
på Risperlen, terrengløp på Landås 
og døvestevne i Vereide. 

Så var det premieutdeling. Vidar 
Sæle delte ut premiene for bilorien
teringen. Rune Anda fikk vandrepo
kalen. Alle deltakerne fikk både pre
mie og diplom. 

Beryl K. Ramvik delte ut premiene 
for fiskekonkurransen. De to beste 
fikk diplom og hver sin bok om fi
sker. De andre fikk diplomer. 

Ref. 
... 



■ Bil med pl "Nordisk Ungdømaleir tll somme-
ren 

• Ha det morsomt uten a1kohol 
■ Møt nye venner fra tiere Norden 

VI treffes onsdag 14. Jull kt. l8,00 pA Fredtun 
Folkehøyskole I LalVlk 

Der bHr vi kjent med hverand" og ever Inn 
virt u,.rheldnlngaprogram til leiren t Dan
mark. 

VI besøker oga6 Vestfold Døveforeninga 
feriehjem, og -'vfølgellg blir det tid tD bading, 
trimming, konkurranser og moro sammen. 

• Fredag 16. Jull kl. 22,00 tar vi ferjen fra LMvlk 
Ul Frederikshavn (med køy p6 ferjen) 

• Lørdag morgen reiser vi vtdere fra Frederiks
havn med tog tll Ve)1e og Nordisk Ungdorna
lelr. 

VI bor p6 ldrettehllyekolen I Vejle, og hele uken 
bllr del et variert program ~ 

• Bading (stort avørnmebaa8ang) 
• ldrett/trlrNla~ 
• Foredraglaparrelek . 

• Nordiske kvelderlkuJtur-program 
■ Tur tff dyreparken I Legoland I tUmmelbJ«• 

tet I Veslerhavet 
■ Fakkeltog og bål 
■ God dansk matt 

• Lørdag 24. Julf drar vt hjemover med tog 'oO 
blt. 
VI er i l,.arvtk 8Øda9 moroen kl. "7#). 
Der aklftea VI atter 12 minnerike :aommer-
dager. • 

For hele oppholdet I l.alvlk og VeJte~ og ret8'n 
tlll'.(retur Larvlk-VeJle betaler du .,.,_ ler 1JIOO 
(De flr duogal lf,lrene T..aklorte). 

Hvi• du fir ralseutglttet p6 ovet kr 500 for • 
komme \U og fra Larvik. kan du Nke N0rgøt 
o.vøtarbunds U'10(k)mautvalg om relNStlpend. 
F.eks. 1wif ØU ,_., fra Bødø,tll LMttkog Nåen 
koster ~ 1.000 tui'/ret 
~" kr l500 fra 
blll!Øate ref9'1Jllte -

Sand plmei~H • 
O,-,miiri c:teø 

Klipp ut og send denne påmeldingen til NORGES DØVEFORBUND, 3570 ÅL 

Påmelding til Nordisk Ungdomsleir 1982 i Danmark 14.·25. juli 
Navn·.................................. Ad 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• resse· ······--···············--························--····--····----··· 
Postnummer: .................... Poststed· 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• .. ••••••••••••••••••••••••••••••• Alder: ............ år 

Jeg sender deltakeravgift kr 1.000 til Norges Døveforbund 3570 Ål 
bankgiro 2320.07.13443 eller postgiro 5 70 66 92.' ' 

Påmelding og deltakeravgift må sendes snarest. 

Du får gratis T-skjorte på leiren, kryss derfor av for hvilken størrelse du vil ha· 
D liten D middels D stor • 
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14. nordiske ungdomsleir for døve, i Danmark 
:;ssss S 3fi'SSS'.'SS9SSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSS S s.ss s:~s~ 

Vi var 10 ungdommer fra Norge, 
pluss tolk og leder. Lederen var Ru
ne Anda. De fleste av oss deltok på 
nordisk ungdomsleir for første 
gang. 

Vi samlet oss først på Fredtun 
folkehøyskole ved Stavern. Der for
beredte vi oss på programmet, med 
skuespill, som vi skulle presentere i 
Danmark. Leder på Fredtun var Hel
ge Herland og med Ingunn Storlyk
ken Herland som drama-instruktør. 
Vi var der fra 14.-17. juli. Siste dagen 
før vi skulle reise til Danmark, be
søkte vi Vestfold Døveforenings fe
riehjem. Der hadde vi generalprøve 
på skuespillet vårt. 

Endelig kom dgen vi skulle reise 
til Danmark. Vi tok båten «Peter 
Wessel» fra Larvik til Frederiks
havn. Turen tok ca. 5½ time. Fra 
Frederikshavn tok vi toget til Vejle, 
og toget brukte 4 timer. Omsider 
kom vi fram til Vejle. På stasjonen 
ble vi møtt av leirsjefen, Jørgen Jør
gensen, og leirkomitemedlem Hardi 
Nordentoft. Fra stasjonen tok vi 
drosje ti I idrettshøyskolen. 

Alle deltakerne kom i løpet av 
kvelden 17. juli, og vi begynte såvidt 
å bli kjent med hverandre. Kommu
nikasjonsproblemer var det nesten 
ikke. Det var herlig å bruke tegn
språket, framfor å måtte lære tale
språket deres. 

Søndag 18. juli åpnet Knud Søn
dergaard den 14. nordiske ung
domsleir for døve, og alle de nordis
ke flaggene ble heist, ledsaget av 
nasjonalsangene. Deretter fikk vi in
formasjon om stedet og leiren. Det 
var også omvisning rundt på idretts
høyskolen. På programmet var det 
en times svømming i utendørs 
svømmebasseng, hver dag. Om 
kveldene hadde hvert land under
holdning, i denne rekkefølge: Dan
mark, Finland, Norge og Sverige. Is
land hadde ikke noen underhold
ning, fordi det var bare .en deltaker 
derfra. Det kom også 5. fra Grønland 
og 1 fra Færøyene, og som heller ik
ke hadde underholdning. Av under
holdning var det mest skuespill og 
pantomime. 

Den norske troppen på leiren. Foran fra venstre: Tommy Arnes, Arvid Støyva, Eina 
Anda, Anne Pauline Undheim, Karl Fredrik Robertsen, Olav Asestrand og Knut Jarl 
Tjelmeland. Bak fra venstre: Vidar Sæle, Rune Anda, Agvald Ingvaldsen, Johnny 
Myhr og Oddbjørn Vågen. 

Norges bidrag besto av det sam
me, men vi presenterte også litt tryl
ling, av Olav Asestrand, og «Fleip 
eller fakta» av Rune. Om formidda
gene var det foredrag om forskjelli
ge emner fra hvert land. Danmark 
tok opp alkoholproblemer, og de 
orienterte også om at det ikke var 
tillatt å drikke alkohol under leiren. 
- Alle viste forståelse og respekt 
for det. 

Norge fortalte om bergensernes 
Afrika-tur, med lysbilder. Alle viste 
stor interesse, og vi fikk god kritikk 
for foredraget. Sverige orienterte 
om Sveriges Døvas Ungdomsfor
bund, døveskolene og tegnspråket. 
Island fortalte om døvearbeidet. 
Grønland fortalte litt om utviklingen 
etter at de fikk selvstyre, om døve
skole og sosialarbeidet blant døve 
på Grønland. 

Det var også konkurranser i fot
ball, volleyball og basketball. De fle
ste lagene var sammensatte lag, 
unntatt i volleyball. Norge vant der 
mot to lag fra Danmark, men tapte 
resten av kampene. 

Det ble arrangert 2 utflukter på 2 
dager. Den ene dagen reiste alle 
med buss til Legoland. Vi fikk se 
masse, men vi var skuffet over at 
det var bare 2 timer vi fikk til dispo
sisjon. Det burde vært avsatt flere 
timer. Etter det var vi på Castberg
gård. Castberggård eies og drives 
av Danske Døves Landsforbund. De 
bruker gården til kurser o.l. 

Den andre turen gikk til Jelling
gården. Der var det to store hauger 
på hver side av en kirke. Det var 
gravhauger fra vikingtiden. Etter det 
kjørte bussen til Løveparken, og 
gjennom den med lukkede vinduer. 
Vi fikk se mange dyr fra forskjellige 
land. Vi fikk også se Danmarks høy
este fjell, «Himmelbjerget». Det er 
147 meter høyt. Vi fra Norge syntes 
det var latterlig lavt. Og det er jo for
ståelig når vi sammenligner med vå
re fjell. 

Så dro vi til Vesterhavet ved Søn
dervig. Det var kaldt og det blåste 
mye. Vi fikk se store bølger som 
skyllet til lands. Vi fikk beskjed om 
ikke å svømme langt ut, for det var 
sterk strøm i sjøen. Ellers så vi oss 
litt rundt i Søndervig. 

Til slutt besøkte vi Herning Døve
forening. Der spiste vi middag, og 
det var omvisning I huset. Vi fikk 
overrakt et minnefat fra Herning Dø
veforening, og det var underhold
ning av Danmark. 

Når det gjelder maten på leiren, 
kan vi Ikke klage - det var virkelig 
god mat. Men det var litt kjedelig at 
de serverte nesten samme mat hver 
dag, nemlig svinekjøtt. 

Torsdag 22. Juli var det stafett. 
Leirkomiteen foreslo blandede lag, 
noe som var populært. Fredag var 
det spørrelek (kunnskapstevllng). 
Det var både gøy og spennende, for 
det var jevnt mellom flere lag. 

Så hadde vi evaluering, hvor leir
komiteen fikk både ris og ros. Etter 
det fikk vi fri fram til festmiddagen. 
De fleste av oss reiste Inn til Vejle 
for å handle litt. Andre besøkte Vej
le Døveforening. 

Så var det duket for fest. Som 
sagt var dette alkoholfri leir, men på 
festen fikk vi hvitvin. Jeg synes det 
var riktig. Senere ble det gitt gaver 
til Danmark, som takk for leiren. 
Norge ga et stort fat, med rosema
ling, fra Ål. 

Danmark hadde fått laget leir
avis, og som ble delt ut. Den Inne
holdt reportasje om leiren, med inn
legg fra hvert land. Til slutt gikk alle 
ut, hånd I hånd, i rekke. Så fikk vi 
hver vår fakkel, og hvert land stilte 
opp I rekke. Vi gikk i fakkeltog i en 
halv time. 

Til slutt ønsket Finland velkom
men til den 15. nordiske ungdoms
leir for døve, i Finland 1984. Den si
ste dagen ble vi skilt fra hverandre, 
og vi nordmenn skilte lag I Larvik 
om kvelden. 

Konklusjon: De som hadde del- . 
tatt på slik leir tidligere, sa at dette 
var den beste leir de hadde vært 
med på. - Dels fordi det var alko
holfri leir, og dels fordi det var mye 
bedre program, ikke så tettpakket 
program, med mye idrett. Mange 
syntes det var passe mye idrett, 
men fremdeles syntes noen at det 
var for mye. Noen kom med forslag 
om at navnet «Nordisk ungdomsleir 
for døve» endres til «Nordisk idretts
og ungdomsleir for døve». 

BRUK VAR RIKTIGE 
POSTADRESSE 

DØVES TIDSSKRIFT 
POSTBOKS 97 
5001 BERGEN 

Vidar. 

Den jyske ldrætsskole, hvor ungdomsleiren ble holdt. 

Leirkom/teen, fra venstre Hard/ Norden toft, Anne Mette Andersen, Inge-Lise Jeppe
sen og Jørgen Jørgensen (leirsjefen). 

Fra Norges underholdnlngskveld tirsdag 20. Jull. 



DØVES UNGDOMSKLUBB I BERGEN 
innbyr til 

UNDERHOLDNING 
i døvesenteret 

i forbindelse med klubbens 20 års stiftelse 

ONSDAG 27. OKTOBER KL. 19,00 

SKETSJER • DEKLAMASJON • VITSER • PRATESTUND 
AVSLAPNING • DISKOTEK (dans og musikk m/lysorgel) 

Varme pølser, brus, kaffe o.a. serveres GRATIS! 

ALLE UNGDOMMER - BÅDE DØVE OG TUNGHØRTE 
(under 30 år) ER VELKOMNE! 

Årsmøte i Ungdomski. 
Årsmøte (nr. 20) for Ungdomsklubben holdes 
i storsalen, Welhavensgate 68, 5000 Bergen, 
onsdag 26. januar 1983 kl. 19.00 (presis). 

Sakslisten: 
1. Åpning. 
2. Valg av en referent. 
3. Årsberetning. 
4. Regnskap! 
5. Kaffepause (DUK spanderer) 
6. Innkomne forslag (som må være formannen 

i h~nde innen 20. januar 1983). 
7. Budsjett 1983. 
8. Valg av en ungdomsleder og to assistenter, 

samt revisor m/varamann. 
9. Valg av ny valgkomite. 
10. Eventuelt. 

I 

' 

Alle døve og sterkt tunghørte medlemmer under I 
30 år, som har betalt medlemskontingenten for 
Bergen Døveforening siste året (1982) har stem
merett på årsmøtet. Alle under 30 år, bide A-
og B-medlemmer har adgang til Ungdomsklub- ~~ 

t

i bens årsmøte. I 
VELKOMMEN 

Styret. 

~--------------- .. 1 

\' 

n 

Spørreundersøkelse 
Denne undersøkelsen er laget av komiteen ved 
Gunnar Hansen, Vidar Sæle og Beryl K. Ramvik. 
Resultatet er framlagt av Vidar Sæle. 
Pr. 28/11-82 ser det slik ut: 

Er ·du interessert i å være med i ungdomsklubbens 
aktiviteter? 
Svar: 45 svarte JA 19 svarte NEI 

49 har ikke svart. 

Hvilken dag passer best? 
Svar: Tirsdag Onsdag Fredag Søndag 

12 14 13 18 

4 svar var blank, og 1 svarte med lørdag og 1 
svarte med mandag og søndag. 

De som svarte nei: Hvorfor? 
- har ikke tid (flest) 
- sammen med jenter 
- volleyball, svømming, fotball og andre akt. 
- ikke interessert 
- skolegang (mye å gjøre) 
- for lang vei til Bergen (bor på Os) 

Svarene kom fra: JA NEI 
Bjørkåsen skole: 33 12 
Nygård skole: 5 4 
Møhlenpris skole: 1 
Døveforeningen: 5 2 

Døve: 26 5 
Tunghørte: 17 13 

) 



Bål-fest 
på Feriehjemmet Risperlen 24.-26. juni. 
Program: Fredag: Underholdning. 
Lørdag: Båttur m/fiskekonkurranse. 
Bålfest m/pølse og brød, betasuppe og 
mineralvann samt underholdning m.m. 

Påmelding snarest mulig til Arvid StØY· 
va. NB: Du må selv kjøpe mat til frokost 
og kveld. 

Arr.: Døves Ungdomsklubb. 

llllKs STYRING FRAM TIL ÅRSMØTET 

\ 
l 

l'c'i grunn av at DUK' s formann og 1. assistent 
flvtter til Oslo for å gå på skole, er DK 
nå- i en litt vanskelig situasjon. 

Etter diskusjon på styremøte ble det ~jort 
folgende vedtak: Vidar Sæle fortsetter inn-
t 1 J videre som formann, da det var vanskelig 
,, finne noen som kunne overta. I hans fr"avær 
blir døveforeningens representant Erling 
,~cobsen daglig leder i samarbeid med kasse-
reren, Oddbjørn Vågen. 

DUK gjør oppmerksom på at de har no:n pen
ger til disposisjon til følgende formal: 
I. Reisetilskudd til ungdomstreff. 
~-Reisetilskuddtil ensomtboende unge døve 

i llordr1land og Sogn & Fjordane som 
onsker å besøke døveforeningen. 

1. rilskudd til arrangementer og fester for 
unge døve i Hordaland og Sogn & Fjordane. 

For opplysninger, kontakt Erling Jacobsen 
eller O~dbjørn Vågen. NB! Fra nå av skal 
brev til DUK adresseres til DUK, Welhavens
gate 68, 5000 Bergen, og ikke til Vidar 
Sæle. 

Fra ungdomsklubben 
Døves Ungdomsklubb I Bergen holdt ek
straordinært årsmøte 7. Juni I storsalen 
I Bergen Døveforening. Møtet startet kl. 
20,10, og referent varTonl Blrkeland. 14 
ungdommer var tll stede. 

Formannen orienterte om at både for
mannen og 1. assistent Heidi Dyrøy skul• 
le flytte tll Oslo I august p.g.a. skolegang. 

På sakslisten sto det valg av formann, 
1. assistent og evt. 2. assistent. Valgko
miteens formann, Arvid Støyva, var litt for
sinket, så Rune Anda tok over. Valgkoml• 
teen opplyste at de Ikke hadde noen kan
didater til tlllltsvervene. Det ble diskutert 
ulike forslag fra medlemmene. Det forsla• 
get som ble diskutert mest, kom fra VI• 
dar Sæle og Erling Jacobsen. Forslaget 
var: Vidar Sæle fortsetter som formann 
til årsmøtet-84, Erling Jacobsen og Odd· 

bjørn Vågen sammen med formannen 
danner •økonomiutvalget•. Oddbjørn fun• 
gerer som kasserer og Erling som leder 
mens formannen er I Oslo. 

Dette forslaget ble enstemmig vedtatt. 
Økonomiutvalget oppretter et programut
valg eller. velger en leder som har ansva• 
ret for alle arrangementer. 

Vidar. 

Døves Ungdomsklubb 
VI ønsker alle ungdommer en 
riktig god Jul og et godt nytt år. 

Styret 

•,I 
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Ungdomsutvalget I Norges Døveforbund. Fra venstre: Vidar Sæle (formann I ungdoms
klubben I Bergen), Per Chr. Larsen, leder (konsulent I Norges Døveforbund, Oslo), Karl 
Fredrik Robertsen (formann I ungdomsklubben I Oslo}, Ottar Smørholm (formann ; 
ungdomsklubben I Trondheim), Terje Johan Johnsen, konsulent (døvekapellan for nor· 
dre distrikt) og Grete Røraas (formann I ungdomsklubben I Stavanger). Det er menin• 
gen at dette utvalget skal fungere til neste drs ungdomskonferanse. 

(Foto: Red.) 

God aktivitet i NDF's ungdomsutvalg 
Forbundets ungdomsutvalg (unntatt 
Terje J. Johnsen) har deltatt i et nor• 
disk ungdomsmøte I Fredensborg, 
Danmark. Det er også holdt flere ut
valgsmøter. Og sist har det vært et 
møte med det svenske ungdomsfor• 
bundet for døve, I Leksand 25.-26. 
november. 

Utvalget har I høst arbeidet med 
forslag til et handlingsprogram for 
ungdomsarbeidet. Videre har det 
vært planlagt en ungdomsleir I rom
julen. (Se Innbydelse på annet sted 
I dette nummer.) 

TIi ungdomsutvalgets arbeid er 

) 

det for 1983 mottatt tilskott på kr 
88.000 fra Statens ungdoms- og 
ldrett~li{Qntor (STUI). Dette var langt 
mlndrHnn det ble søkt om, men li•. 
kevel har det gitt et godt grunnlag for 
arbeidet i år, uten at man har prøvd 
å belaste forbundets økonomi. 

Av planer utvalget ellers har arbel• 
det med, er tillitsmannskurs spesielt 
for ungdomsarbeidet og vinterleir fel
les med svensk døv ungdom. 

Det arbeides også effektivt mot 
rusgift blant ungdommen, i form av 
opplysning og ved å forsøke å holde 
flest mulig arrangementer rusfrie. 

) 
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Ungdomsleir for døve i romjulen, 
på Meråker 

Ungdomsutvalget i Norges Døvefor
bund innbyr til ungdomsleir for dø
ve i dagene 26. desember 1983 til 1. 
januar 1984. Leiren holdes som I fjor 
i Norges Kr. Ungdomsforbunds hyt
te på Meråker. Det er ca. 5 mil fra 
Stjørdal. Hytta ligger like ved et 
alpin-senter. 

Deltakerne må selv ta med senge
tøy f.eks. sovepose. Ungdomsutval
get ordner med alle måltider. 

Programmet er ennå Ikke ferdig, 
men vi kan love at det blir mye tid til 
ski-aktiviteter - f.eks. turgåing, 
slalåm- og utforkjøring. Av andre ak
tiviteter kan nevnes snøballkrig, kjø
ring på akebrett o.l. - Det vil også 
bli anledning til kurs under leiren. 

For øyeblikket er ikke tema for kur
set avgjort, men det vil bli gitt nær
mere opplysninger om program osv. 
senere. 

Hva koster det? Ja - oppholdet 
med alle måltider koster kr 350,- pr. 
person. Reiseutgifter over kr 200,
vil bli dekket av oss, etter rimeligste 
reisemåte. 

Vi legger stor vekt på rusfritt mil
jø, og vi har tro på at deltakerne vil 
være med på å ha det hyggelig og 
festlig uten alkohol! 

ALDERSGRENSE: opptil 30 år, og 
de som er under 16 år kan søke om 
å få være med - men må da ha un
derskrift av foresatte (foreldre). 

3--= = -G 
Påmelding til ungdomsleir for døve 
i romjulen 1983. 
Navn: ................... •••••••·························· 
Adresse: ............................................... ••• 
Postnr.: ..................... Poststed: .................... . 
Alder: ........ år 

P!J.meldingsfrist: 12. desember 1983 
Påmeldinger sendes til: Ottar Smørholm, 

(Underskrift av foresatte) 

Skillingsvn. 13 d 
7060 KLÆBU 

6 DØVES TIDSSKRIFT - UKENYTT-UTGAVEN 

"' Arsmøte i Ungdo~sklubben 
Årsmøte (nr. 21) for ungdomsklubben holdes 
i hobbyrommet. Welhavensgate 68. 5000 
Bergen. onsdag 25. januar 1984 kl. 19.30 
(presis). 

Sakliste: 
1. Åpning 
2. Valg av møteleder og en referent 
3. Årsberetning . 
4. Regnskap 
5. Innkomne forslag (som må være ungdoms

lederen i hende senest 18. januar 
1984. For lovforslag er fristen 9. 
januar 1984.) 

6. Budsjett 1984 
7. Valg: 

a) Ungdomsleder (formann) 
b) 2 assistenter 
c) 1 revisor med varamann (under 30år) 
d) Valgkomite: 3 medlemmer. Formann 

velges blant de 3. av årsmøtet.) 
8. Eventuelt. 

Alle døve og sterkt tunghørte medlemmer 
under 30 år. som har betalt medlemskon
tingenten for Bergen Døveforening siste 
året (1983) har stemmerett på årsmøtet. 
Alle under 30 år. både A- og B-medlemmer 
har adgang til Ungdomsklubbens årsmøte. 

p/'{', .A/r- 5 2/ 
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St. hans feiring 
I med fiskekonkurranse 

Bergen Døves Ungdomsklubb hadde St. 
hans-arrangement på feriehjemmet •Ris
perlen», 24.-26. juni. 

VI kom fram fredag kveld og slappet av 
og pratet. Lørdag kom flere unge og gam• 
le til feriehjemmet, om ettermiddagen. VI 
var overrasket over at soverommene ble 
fulle, men det var heldigvis plass til alle. 

Velkommen 
Styret 

Filmkveld 26. januar 

Døves Ungdomsklubb viser ÅRSREVYEN 1982 
i storsalen torsdag 26. januar kl. 20. 
med bl.a. følgende film-innhold: 

1. Myrkdalen 26.-28. februar 1982 
2. DM i håndball på Norges Idrettshøy

skole i Oslo 13.-14. mars. 
3. Besøk av amerikansk gospelgruppe 

"EPIPHANI" under festspill-tiden. 
i Døves Hus, 27. mai 1982. 

4. Anton Hauge på besøk i Døves Hus ved 
foreningens 102 års fest 3. juni. 

5. Døves Nordiske Kulturfestival i Lille
hammer 26.-30. juli 1982 (under for
beredelsen av Bergen Døveforening.) 

Arrangør: Døves Ungdomsklubb. 
Velkommen! 

Om ettermiddagen skulle vi ta en tur 
med båten, men fikk trøbbel med roret ca 
100 m fra kal. Det var en ledning som røk. 
Det var bare å vende tilbake til kalen 
Igjen. Men skaden lot seg reparere og vi 
kunne dra ut Igjen. Og vi kunne begynne 
fiskekonkurransen. 

Arvid Støyva fikk først napp, det ble en 
pale (sel). Så var det Øystein Ådnanes sin 

tur - også han fikk en pale, det gjorde 
også Reidun Bjerke. Så ble det en duell 
mellom Arvid og Øystein, de fikk 3 hver. 
Senere fikk Øystein problemer, snøret ro
tet seg til og satte seg fast. Dermed øket 
Arvid sin ledelse. Resultatet ble: Arvid 
fikk 8 paler, Øystein og Reidun 3 hver, 
Dag 2, og Oddbjørn Vågen og Svein Tøm
merbakke fikk en hver. 

4 kroker. Svein Tømmerbakke fikk en har
pe I trøstepremie. 

Om kvelden spiste vi varme pølser og 
drakk brus, ved bålet. VI hadde også un
derholdning, først var det sekke-løp. Vi 
hoppet I sekker på brua. Harald Håver
stad og Reidun Bjerke vant. De fikk hver 
sin brus I premie. Så fortsatte vi med le• 
ker utover kvelden. 

Premier ble delt ut. Arvid fikk en kniv, 
som vinner. Reidun og Øystein fikk dele St. hans feiringen var vellykket. Man

ge ville gjeme ha et slikt arrangement og
så neste år. 

Arvid. 
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e) DØVES UNGDOMSKLUBB 
Ungdomsklubben har etter behov disponert 
storsalen og hobbyrommet til sine møter. 
Ungdomsklubben har i perioden ikke 
mottatt noe tilskudd fra døveforeningen, 
men etter søknad fikk vi 2 tilskudd 
på kr 5.500 og kr 7.000 fra henholdsvis 
Bergen kommune og Hordaland fylke. 

Formann i perioden har vært Vidar 
Sæle. 

~- /VI', -1 I 1vJ?5, ~ (/,-<fl( 
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Døves Ungdomsklubb. Vi har mottatt brev 
hvor de ber om oppfølging av saken om Døves 
Jul overskudd i 1981. Vedtak: Vi purrer 
NDF. 

Ungdomsklubben/fritidsleder. Mottatt brev· 
fra Vidar Sæle om samtale med Fritidsseksjo
nen vedr. en fritidsleder. Vedtak: Den skis
serte løsning er uaktlell. Erling Jacobsen 
kontakter Vidar Sæle for å få klarlagt behov 
og eventuelt opplegg, 

iuJJ,ltv/teø, ~t4frn~~ .iJ ... 814 -
Harald Håverstad 
ny formann 
i Ungdomsklubben 
Ungdomsklupben par ~att årsmøte-i døvesen
teret onsdag 25. januar. 

Årsberetningen og regnskapet ble gjen
nomgått. Regnskapet balanserte på kr 13.475. 
Klubben hadde et overskudd på kr 5.004,69. 
På budsjettet for 1984 er.}-Jet satt opp 
et samlet beløp på kr 28.~00. Under inn
komne forslag ble det satt opp eget bud
sjett for en aktivitetsleder-stilling (som 
kom på kr 58.000). Ungdomsklubben har sendt 
søknad til Bergen kommune v/fritidsseksjo
nen om å få ansette og få lønn til en slik 
stilling. Aktivitetstilbudet - for barn 
og ungdom i alderen 7-15 år - vil bli sat
set på minst 2 ganger i uken. Det ble anty
det at det er ca. 40 barn/ungdom på Møh
lenpris skole og i tillegg ca. 150 integrer
te i vanlig skole rundt omkring. 

Det ble forøvrig vedtatt at aldersgrensen 
for medlemmer av Ungdomsklubben i denne 
ettårs-periode er maksimum 35 år. 

Representanter til Ungdomskonferansen 
på Ål 16.-18. mars blir følgende, i denne 
rekkefølge: 1. Harald Håverstad, 2. Erling 
Jacobsen, 3. Oddbjørn Vågen og 4. Arvid 
Støyva, 

Valget gav følgende resultat: Ny ung
domsleder: Harald Håverstad. 1. assistent: 
Vidar Sæle, 2. assistent: Hans Birger 
Nilsen, (De tre har hatt konstituerende 
styremøte søndag kveld og utnevnt ledere 
til de forskjellige vervene. Vi regner 
med å få oversikten i Budstikken 23. febr. 

~{, t{, %, it/{>4 
Ungdomsklubben søker døvetolker 
Døves Ungdomsklubb skal arrangere en 
hyggekveld med representanter fra 
Vestlandske Blindeforbunds ungdoms
klubb. I forbindelse med dette trenger 
vi 6-8 tolker. Denne kvelden vil enten 
bli en mandag !!l: tegnspråkkursene 
begynner, eller en onsdag senere på 
høsten. Da vi har visse vansker med 
selve arrangementsformen, må vi ha 
kontakt med så mange tolker så fort 
som mulig, for å se hvor mange tolker 
vi kan stille med 0 

Tolkene vil få vanlig tolkelønn. 
Henv. Døves Ungdomsklubb v/ 
Harald Håverstad eller Vidar Sæle. 

SNAREST. 

Ny ungdomsleder i Bergen: 
Harald Håverstad 
Døves Ungdomsklubb I Bergen holdt års
møte 25. januar. Det var bare 12 møtt fram 
da formannen Vidar Sæle ønsket velkom
men. Avdøde Svein J. Birkeland ble min
net med et minutts stillhet. Formannen 
ble valgt som møteleder og Erling Jacob
sen som referent. 

Ved behandlingen av årsberetningen 
var det en del diskusjon om fllm. Klubben 
har en god samling filmopptak gjennom 
mange år, og filmene er godt ordnet fram 
tll 1976. For 1976-83 bør det også bli or
den. I beretningen ble det nevnt at NDF 
hadde sendt ut 6 sirkulærer om ungdoms- , 
arbeidet siste år, mens klubben bare fikk 
3. Det må bli orden I slrkulæreutsendel
sen fra forbundet. 

Regnskapet ble vedtatt uten 
merknader. 

Det var en del Innkomne saker. En av 
sakene gjaldt «alkohol-politikken•, som 
det ble en lengre debatt om. Etter forslag 
fra Erling Jacobsen, ble det vedtatt å føl
ge døveforeningens retnlngslinjer ved 
klubbens arrangementer. 

Aldersgrensen for medlemskap I ung
domsklubben ble vedtatt forhøyet fra 30 
til 35 år, med et års prøvetid. 

Budsjett ble vedtatt, etter en del disku
sjon om noen poster. 

Som ny ungdomsleder ble valgt Harald 
Haaverstad, med Vidar Sæle som 1. as
sistent og Hans B. NIisen som 2. assis
tent. 

Harald Håverstad og Erling Jacobsen I 
ble valgt som representanter tli ungdoms
konferansen på Ål, med Oddbjørn Vågen 
og Arvid Støyva som vararepresentanter. 

Revisor, Rune Anda, vararevisor Erling 
Jacobsen. 

Valgkomite: Arvid Støyva, formann, Ru-I 
ne Anda, Roger Lygre. 

E. J., referent. I 

) 
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Ungdomsarbeidet pa vei opp 1gJen 

BERGEN 
SANKTHANS-HYGGE 

22.-24. Juni 
pd «Risper/en,,, Ve/and 

Lørdag 7. april arrangerte Bergen Dø
ves Ungdomsklubb et ungdomsmø
te på foreningens feriehjem «Risper
len». Representanter fra Oslo, Sta
vanger og Bergen kom for å planleg
ge ungdomstreffet I mal. Noen kom 
allerede fredagen til styremøtet I Dø
ves Ungdomsforbund, og vi ordnet 
med overnatting for dem til lørdag. 
Utgiftene ble dekket av DUF og de lo
kale klubbene. 

På møtet lørdag deltok fra Bergen 
Harald Håverstad (formann) og Hans 
Birger Nilsen. Fra Oslo kom Mads 
Morlggi (formann). DUF's formann 
Vidar Sæle og Kåre Neraas i ferie
hjemmets styre var også med. 

Bakgrunnen for møtet var at vi nå 
vil få ungdomsaktivitetene opp igjen, 
etter at de i flere år har ligget I dva
le. For å få så mange som mulig med 
på ungdomstreffet, fant vi ut at vi 
trengte dette planleggingsmøtet. På 
møtet diskuterte vi reisemåte fra Os
lo og Stavanger, og programmet for 
treffet. VI bestemte oss for å holde 
treffet i Bergen I tiden 16.-20. mai, 
og at hovedtemaet på programmet 
skulle være dykking. Dette skulle 
Oslo-ungdommer demonstrere og vi
se lysbilder om. 

Representantene ble vist rundt på 
området for å bli kjent med det. Et
ter møtet ble vi enige om at vi også 
I framtiden må ha slike forbere~ende 
møter som dette, for vi fant mange 
fordeler med det. 

Så kjørte vi til Bergen, til en hyg
gelig pizza-ettermiddag før repr~sen
tantene reiste hjem. Noen ble til da
gen etter. 

Nå var vi trygge på at alle repre
sentantene hadde godt kjennskap til 
arrangementet 16. • 20. mai, og vi føl
te at det ville bli mange deltakere til 
treffet. Var vi for optimistiske? Vel, 
det kommer vi tilbake til i en større 
reportasje fra ungdomstreffet I et se
nere nummer av Døves Tidsskrift. 

Vidar. 

Pris: 
Medlemmer av Bergen Døvefore
ning gratis. Ikke-medlemmer kr 
25,- pr. døgn, kr 50,- for helgen. 

Reise og mat ordner deltakerne 
selv. Påmelding tll: Harald Håver
stad, Welhavensgate 68, 5000 Ber
gen. Alle er velkommen, uansett 
alder. 

Arrangør: Bergen Døves 
Ungdomsklubb. 

(Ensomtboende døve I Sogn og 
Fjordane og I Hordaland kan søke 
om dekning av reise-og oppholds
utgifter. Det gjelder ungdom under 
30 år.) 

\:). ~{. -l\, 6).,\o.4, ti. 
Ungdomsnytt l 
DUK søkte i fjor 1.desember drifts- \ 
tilskudd på kr 6 0 000,- til Bergen \ 
Kommune v/Fritidsseksjoneno , 
Og de har fått svar på søknaden. \ 
Beløpet ble kr lJ.108,-, og vi fikk 
ekstratilskudd på kr 200,- pr. medlem, 
inkludert i tilskottet. 
Det er første gang kommunen gir ekstra

1 tilskudd for medlemmer som er handi-

1 
kappet, heter det i brevet fra Bergen 
Kommune._ 

Ny formann I DUK; Harald Håverstad ~ Nytt fra Ungdomsklubben 
Referat fra årsmøte kan dere lese i Døves 

Tidsskrift, og her i Budstikken vil jeg 
fortelle litt om ungdomsklubbens planer 
framover og hvem som sitter i styret. 
Det er all grunn å være optimistisk etter 
at årsmøtet vedtok å heve aldersgrensen 
til 35 år på ettårs prøvetid. 

Jeg har ikke sett på noen år at mange 
vil nå inn i styret, etter at ungdomsklubb~n 
bare gikk nedover. Nå er vi på_b~nnen ?8 
er i ferd med å bygge den opp igJen. Na 
gjenstår det bare responsen fra dere unge 
om dere vil være med på våre aktiviteter. 

Ungdomsklubbens styre skal ha et· styremøte 
6.mars, og da regner vi med å ha programmet 
for våren og ut året litt klarere. 

0 Men det vi vet er at vi har planer meda 
- begynne å lage film som ungdomskl~bben i 

1974 laget Trickfilmen. Det har vi tenk; 
å begynne, og dere som kunne ~enke seg a 
være med på filmen er hjertelig velkommen. 

Vi har pr. i dag fått en filmkomite som 
består av Kåre Neeraas (leder) og Åge 
Sørhaug. 

Og her er den foreløpige oversikten av 
det nye styret: 
Formann: Harald Håverstad 
l.assistent: Vidar Sæle 
2.assistent: Hans Birger Nilsen 
Sekretær: Vidar Sæle 
Kasserer: Oddbjørn Vågen 
Programleder: Øystein Ådnanes 
Filmleder: Kåre Neeraas 
Redaksjonsleder: Vidar Sæle (imidlertid) 
Bergen Døveforeningens repr.: Erling Jacobsen 
Revisor: Rune Anda 
Varamann: Erling Jacobsen 
Bergen Døveforeningens revisor: 
Norunn Ellingsen 
Varamann: Kurt Oksnes 

Konkurranse mellom youngs 
og oldboys er starvet og 
f'ort~se.tter fram til i.april. 
(se program i nest siste side) 
Det ar konkurranser i biljard, 
Couronne og pilkast i døvesenteret 
hver ons. -og søn., altså fram til 
i.april. 
Se opps_lag i døveforeningen, 
hvem dere· skal spille mot, de som 
er påmeldt. 

Ellers tenker ungdomsklubben å 
arrangere ungdomstreff mellom ung
domsklubber i landet, og det blir 
16. - 20. mai på_fer~ehjemmet. 
Der vil det bli demonstert 
dykking av døve fra Oslo. 

Det blir også Sankt-Hans fest i år 
også, på feriehjemmet med 
fiskekonkurranse på feriehjemmet. 

Spørsmål om dette kan henvendes til 
Harald Håverstad. 

1-B.T Nr,). 2~/3 -s'l--t 
Ungcfomskonferansen på Ål 
Fra vår klubb deltok Harald 
Håverstad og Hans Birger Nilsen, _ 
og Vidar Sæle var med ettersom han 
sitter i ungdomsutvalget. 

Der gjennomgikk man lov for Døves 
Ungdomsforbund og handlingsprogrammet. 

Valg på ungdomsrådet fikk følgende: 
Leder: Vidar Sæle, Bergen (enstemmig 
valgt for .2,!· år) 

J rådsmedlemmer: 

--, 

Valgkomite: Arvid Støyva (leder) 
Rune Anda 
Roger Lygre 

I neste nummer av Budstikken vil jeg 

Ottar Smørholm, Trondheim (valgt for et år) 
Hedvig Sinnes, Stavanger (valgt for to år) 
Heidi Dyrøy, Oslo (valgt for to år) 

komme med flere nyheter fra vår ungdomsklubb. 
Har dere foslag til program til våre 

aktiviteter, så tar vi gjerne imot. 

Vararådmedlemmer: 
1. Irene Greftegreff, 
(valgt for et år) 
2. Mads Moriggi, Oslo 

Trondheim 

En annen nyhet fra vår ungdomsklubb er J1edhjelpere til ungdomsrådet: 
at vi har nå nettopp sendt søknad til Bergen Terje Johnsen, Trondheim 

(valgt for et år)
1 

Kommune v/Fritidsseksjonen om midler til Per Chr. Larsen, Oslo 
aktivitetsleder-stilling. Bemerk at stilling-
en skal kun bare arbeide med barn og ungdom Mer om dette, vil. komme i 
i alderen 7 - 15 år, og spesielt elever Døves Tidsskrift. 
på Møhlenpris skole, vil vi satse på. 

Følg med, og se etter program i Budstikken 
eller i Døves Tidsskrift til våre aktiviteter.I 

VIDAR 



-, 

Ungdomstreff på Risperlen 17.-20. mai 
Ungdommer fra Oslo og Stavanger kommer 
også, og derfor er det begrenset plass 
til deltakere fra Bergen. 17 plasser er 
I'ylt altså er det foreløpig FULLTi 
Men hør med Harald eller Vidar for 
sikkerhetskyld, kanskje er det plass. 
Opphold på feriehjemmet med mat og 
hil m/ferge kr 50,- for m_edlemmer av 
nergen Døveforening. Ikke medl. kr 150,
Vi ordner alt med mat og reise til 
feriehjemmet. Dere får tilsendt

0

brev 
m/ooolvsnin~er. KUN de som er pameldt. 

(OBS! Oppholdet på feriehjemmet for medlemmer er gra
tis. Det er mat og reise som koster kr 50,-) 
DAGSBESØK LØRDAG 1·9 • MAI• 

Det blir anledning til dagsbesøk 
lørdag 19.mai. Dagsbesøk koster for 
ikke medlemmer kr 10,-, og for medl. 
er det gratis. Reisen til/fra ferie
hjemmet ordner dere selv. (Altså ingen 
overnatting til søndag da det blir 
fullt på Risperlen). 
Det blir salg av middag kl.15.00, og 
koster kr 15,-. 
Utover kvelden vil det bli salg av 
mineralvann og mat. 

Program for dagen: 
Dykking av Oslo-ungdommer. 
Volleyballkamp mellom Bergen, Oslo 
og Sta vanger. 
Ilål og dans, , •• utover kvelden. 

Påmelding og betaling: 

Opphold 17.-20.mai: 
medl. kr 50,
ikke medl. kr 150,-

Dagsbesøk: 
medl. gratis 
ikke medl. kr 10,-

Disse bør påmeldes, slik at vi har 
oversikt da vi skal selge middag osvo 
for dagsbesøkere. 

Betaling helst før 10.mai, og 
påmelding skjer til: 
Vidar Sæle eller Harald Håverstado 

Arr. Døves Ungdomsklubb. 

Alle deltakerne samlet. Bak fra venstre: Jens Chr. Bjørke, Gunnar Fauskanger, John 
H. Johansen, Lalla Hermansen, Tore Hansen, Vidar Sæle, Age Sørhaug. 4. rad fra 
venstre: Mlmoun Hammouda, Gunnar Løken, Mads Morlggl, Karl F. Robertsen, Jon 
Sagen, H6.kon Os/and, Nina Hauge, Geir A. Karlsen, Stein Erik Andresen, Stein Tore 
Stø. 3.rad fra venstre: Per Mehlum, Øystein Adnanes, Hans Birger Nilsen, Arvid Støy
va, Oddbjørn V6.gen, Rolf Hope, Anne Sofie Sunde, Monica Nesje, Roy Skaftun. 2.rad 
fra venstre: Heidi Dyrøy, Knut Tje/meland, Roger Lygre, Oddrun Drægnl, Toralv Kvln
gedal, Margareth Hartvedt, Andreas Fjelde, Line Skaar. Foran fra venstre: K6.re Ner
aas, Harald H6.verstad, Egil Kjellevold, Silje Brosvik, Odd Magne Fløistad, Ann Liss 
Opdal med hunden Mlko, May Britt Nyløkken og Jo/anta Fu/arczyk. 

Ungdomstreff med dykking og 17. mai 
16. til 20. mai arrangerte Bergen Dø
ves Ungdomsklubb ungdomstreff på 
feriehjemmet «Rlsperlen» i Lindås 
utenfor Bergen. Det kom 17 tilreisen
de deltakere fra Oslo og 25 fra Ber
gen. Dessverre var det Ingen fra Sta
vanger, og grunnen til det var at de 
Ikke fikk fri 18. mai. 

Vi leide to biler; en varebil og en 
12 - seters buss. Varebilen ble 
brukt til å frakte bagasje, mat o.l. 

Onsdag ettermiddag reiste deltaker
ne fra Bergen til Rlsperlen, mens 
Oslo-delt~kerne ble hentet på jernba
nestasjonen om kvelden. Der var det 
en del rot. Først kom to jenter 
kl.22,30, mens resten kom med et for
sinket tog 40 minutter senere. Opp
rinnelig ventet vi 20 fra Oslo, men to 
kunne Ikke komme, og en dukket ik
ke opp på stasjonen i Oslo. 

Vel, vi fraktet bagasje og froske-

Her ser vi dykkerne, fra venstre Stein Tore Stø, Karl F. Robertsen, Gunnar Løken og 
Mads Moriggi med dykker-fotoapparat. Bak dykkerne ligger bMen «Perlen» som ble 
brukt endel under arrangementet. 

mannsutstyr i varebilen, og passa
sjerer i bussen og i personbiler. Så 
kjørte vi til Steinestø, der vi kom ba 
re et par minutter for sent til ferjen. 
Etter en halvtimes ventetid kom vi 
oss på neste ferje til Knarvik, og vi 

1 var endelig framme ved Risperlen 
kl.00,30. Den natten sov noen, mens 
andre holdt seg våkne. 

Neste morgen dro 11 av deltaker
ne tilbake til Bergen for å se på 17. j 
mai-feiringen der. De som ble igjen 
fikk se dykking av 4 Oslo-ungdom
mer. Om kvelden hadde vi underhold
ning og bål ute, og vi solgte mineral
vann og pølser med brød. I stuen 
pyntet vi hele taket for å virkelig få 
17. mai-stemning. 

Fredag 18. mai kom det flere del
takere fra Bergen, og på programmet 
sto dykking og rebusløp med poster 
omkring på området: Vi tok oss og- j 

så en tur på Veland og oppover fjel
let for å se på utsikten. Hensikten 
med turen var at alle skulle få litt mo- , 
sjon etter 17. maifesten. Om kvelden 
var det Oslo sin tur til å underholde. 

Så kom lørdag, og det regnet nes
ten hele dagen. Trass i været hadde 
vi putekrig ute. Noen av deltakerne, 
spesielt jentene, fikk prøve dykkerut
styret og dykket i vannet. Etter mid-I 
dag hadde vi tippekonkurranse om 
hvem som ville vinne fotballkampen 
Watford-Everton. Det ble re~er og loff I 

' til kos den kvelden, og vi hadde un
derholdning til langt utover natten. J 

Den pågikk fortsatt da jeg la meg I 
klokken 3, så jeg vet ikke hvor lenge 
de holdt på. j 

Søndag var det dessverre avreise
dag for alle, selv om vi hadde ønsket 1 

å bli litt til. Dagen gikk .med til pak- .. 
king, vasking og rydding overalt. All 
bagasje fraktet vi med båten «Per- / 
len» over til kaien der varebilen sto. 

• Vi reiste fra Risper_len kl 12,30 og I 
Oslo-ungdommene dro østover med, 
3 toget. 

Det var vemodig å sl adjø til alle, 
etter et arrangement som var blitt en 
suksess. Alle var fornøyde med opp
holdet på feriehjemmet, og dette må 
tas som en oppfordring til å fortset
te med slike ungdomstreff I framti
den. Vi ble enige om at Oslo skal ta 
ansvaret for neste treff. Når det blir, 
vet vi ikke sikkert, men det ble anty
det til høsten eller neste års 17. mal. 
Nærmere opplysninger om dette vil 
bli gitt i Døves Tidsskrift. 

Vidar. 



Døves Ungdomsrid (DUR). Bak fra venstre: Per Chr Larsen, Vidar Sæle, Mads Morlg
gl og Ottar Smørholm. Foran fra venstre: Irene Greftegreff, Heidi Dyrøy og Hedvig 
Sinnes. I 

Dette er Døves' Ungdomsråd (DUR) 
1 

VI presenterer her Døves Ungdoms
råd (DUR) som ble valgt på ungdoms
konferansen som Døves Ungdoms
forbund hadde I mars -84. 

kommer etter hvert tilbake med inn- I 
bydeiser i DT til symboltegnekonkur
ranse, kurser, romjulslelr og annet 
stoff. 

Døves Ungdomsråd er et av Døves 
Ungdomsforbunds styrer, og har 
som oppgave å få gjennomført de 
vedtak som ungdomskonferansen 
gjør. DUR har i år fått 90.000 kroner 
i grunnstønad, 30.000 tll sentrale 
kurs og 18.000 kroner av STUI til ut
vikling av organisasjonsmodeller. Vi 

DUR består i dag av: Vidar Sæle, 
Bergen - leder. Rådsmedlemmer: 
Ottar Smørholm, Trondheim, Hedvig 
Sinnes, Stavanger, og Heidi Dyrøy, 
Oslo. Varamedlemmer er: Irene Gref
tegreff, Trondheim, og Mads Morig
gl, Oslo. Medhjelpere: Terje J. John
sen og Per Chr. Larsen. 

~. ~q._.,. 'l,t,~,~ 
Hyggekveld for ungdom 
8. september kl. 19.00 i 
døvef'oreningeno 

PROGRAM: - f'ilm 
- premieutdeling v/ 

biljard, pilkast og 
~couronne konkurransen 

i vår. 
- diskusjon om høstens 

programmer~ 

MENY: ,PIZZA OG DRIKKE. 

INNGANG: GRATIS 

VEL KOMME N1 

Vidar. 

Opphold 22.-24.juni: 

St. Hans hygge på Risperlen 
Reise og mat ordner dere selv. 

Spørsmål og påmelding henvendes 
til Harald Håverstad. 

Alle er velkommen, uansett alder. 

P.s. Ensomtboende døve i Hordaland 
og Sogn og Fjordane kan søke.om . 
dekning av reise- og oppholctsutg1fte 
(kun under JO år). 

Se gjerne i Dwrves Tidsskrift for 
ytterligere opplysningero 

Arr. Døves Ungdomsklubb. 

Døve ungdommer på karneval 
I vår raste karnevalsbølgen over he
le landet. Det ble arrangert karneval 
i Oslo, Tromsø, Bergen og mange an
dre steder I landet, med stor delta
kelse alle steder. Det var mange fan
tasifulle kostymer å se i karnevalsto
gene, som samlet både små og sto
re. 

I Bergen var det tre fra Bergen Dø
veforenings ungdomsklubb med i 

den store karnevalsprosesjonen, 
som hadde samlet mange tusen del
takere. De som ønsket det, kunne få 
hjelp til sminking av ansiktet før de 
startet. Det var døve Eva Lauritzen 
som tok seg av både kostymet og 
sminkingen til Silje Brosvik, og og
så de to guttene dro nytte av hennes 
ekspertise. Som dere kan se av bilde
ne, ble resultatet virkelig flott. Kaare 

Neeraas og Harald Håverstad ser ut 
som punkere, mens Silje Brosvik ar 
klovnens halvt smilende, halvt grå
tende ansikt. Ifølge de tre var det en 
opplevelse å gå i toget. De kom i kon
takt med mange hørende, og alle 
danset samba gjennom hele Bergen 
sentrum. 

Harald Håverstad sier at det var en 
stor begivenhet å være med på. Han 
håper det blir flere døve med neste 
år. 

Dessverre viser ikke disse bildene 
de flotte fargene på klær, sminke og 
hår. Men Harald hadde iallfall grøn
ne krøller. 
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UNG DOMSTREFF 16.-20. MAI 1984 

Fra venstre: Jens Chr. Bjør~e, Gunnar Fauskanger, John H. 
Johansen, Laila Hermansen, Tore Hansen, Vidar Sæle, Age 
Sørhaug, Mimoun Hammouda, Gunnar Løken, Mads Moriggi, 
Karl F. Robertsen, Jon Sagen, Håkon Osland, Nina Hauge, 
Geir A. Karlsen, Stein Erik Andresen, Stein Tore Stø, Per 
Mehlum, Øystein Adnanes, Hans Birger Nilsen,Arvid Støy~a, 
Oddbjørn Vågen, Rolf Hope, Anne Sofie Sunde, Monica Nesje, 
Roy Skaftun, Heidi Dyrøy, Knut Tjelmeland, Roger Lygre, 
Oddrun Drægni, T0ralv Kvingedal, Margareth Hartvedt, 
Andreas Fjelde, Line Skaar, Kåre Neeraas, Harald Håverstad, 
Egil Kjellevold, SiJje Brosvik, Odd Magne Fløistad, Ann Liss 
Opdal med hunden Miko, May Britt Nyløkken og Jolanta Fularczyk. 

På ungdomstref'f'et handlet det mest 
om dykking og 17.mai. 
Vi var ialt 42 ungdommer, og av de 
kom 17 f'ra Oslo. 
Vi ble skuf'f'et at ingen ungdommer 
f'ra Stavanger kunne komme p.g.a. 
problemer med fri på 18.mai. 
Vi kan bare si at arrangementet ble 
en suksess og for ungdoms~lubben i 
Bergen. 
Ble det underskudd eller overskudd? 
Vi vet f'aktiak ikke ennå, men en ting 
er sikkert. Det blir ikke overskudd. 
Tross dette, mener vi at arrangementet 
var en god investering. 
Neste ungdomstreff' blir holdt i Oslo 
til høsten eller neste års 17.mai. 

Større reportasje vil dere lese om 
arrangementet i Døves Tidsskrift i 
senere nummer. 

Bildet med emblemet var trykket på 
T-skjorten som dere ser på gruppe
bildet som vi har tatt. 

Bildet kan dere f'å kjøpt hos 
Harald Håverstad, samt flere bilder 
som dere kan bestille fra ungdomstreffet. 

BILDER FÅES KJØPT. 
Bilder kan dere få kjøpt hos 
Harald Håverstad, samt f'lere bilder 
fra ungdomstreff'et som.dere kan 
bestille. 
Men bildet med deltakere samlet, vil 
det bli forstørret bilde med papp bak, 
kan dere.også f'å bestilt. 

Ungdomsklubben på vei oppover? 

Spørsmålet om ungdomsklubben er på vei orp
over igjen, taler f'or sannsynligheten. 0. Ni.<\. 2.Cfl- tg~ . 
Det viser arrangementet "Ungdomstref'f'et" p;:°l 
feriehjemmet Risperlen som ble en suksess. 
Unedomsliubben har lenge ligget i dvale, oc; 
i år på årsmøtet ble det vedtatt å ha 
prøvetid j aldersgrensen til 35 år 0 

Døves Ungdomsklubb 
skulle ha fest 29.september, og 
de meq9eler at festen er 

Det viser å gå i positiv retnin~, og de 
er gode eksempler på ungdommene under JO iL-r 
at de kan r,-jøre en like r:od arrangement. 
Angående tm[;domstref'f'et vi 1 rlet komme s l,••>rr : 
omtale i Dllrtstikken, senere. 

UTSATT, p.g.ao DM-fotball i 
Ålesund samme helg da det er mange 
av våre medJemmer reiser dit. 

Til elutt vll Jeg_gi mitt motto til 
tmgdommene:- STA PA, OG lJ✓.l(l.i; GI OPP. 

B.t-\~.5'-~l//r;-8'/
Ungdomskl. søker døvetolker 
Døves Ungdomsklubb skal arrangerP. 
en hyggekveld med representanter 
fra Vestlandske Blindeforbunds 
unr;domsklubb. I :forbindelse med dette 
trPnger vi 6-8 tolker. Denne kvelden 
vil enten bli en mandag f.2.!: teen
språkkursene begynner, eller en 
onsdafl senere på høsten. Da vi 
har visse vansker med selve 
arrangementsf'ormei:i, må vi ha kontakt 
med så mange toJker så fort som 
mulig, f'or å se hvor manee tolker vi 
kan stille med. 
Tolkene vil :få vanlie tolkelønn. 
Henv. Døves Ungdomsklubb 

Welhavensgt. 68 
5000 Bergen 

eller hos Harald Hnverstad op; Vidar 
SreJ e. 

B. ~e..U. ll/lt-f~ 

Nytt fra ungdomsklubben 
Regnskap for ungdomstreff på 
feriehjemmet +61 -20,mai; 
Utgifter viste på kr 28.683,90, 
og på inntektsiden,var det 
kr 21.469,10. AlSTA ble det 
underskudd på kr 7.214,80. 
Ungdomsklubben er svært fornøyd 
med regnskape·t for arrangementet. 
Til å begynne med fryktet vi 
stor underskudd, men regnskapet 
viste ingen stor underskudd. 

FEST I UNGDOMSKLUBBEN: 

DUK hadde biljardfest 10.november, 
og fikk en pen overskudd på 
omtrent kr 1.100,- til kassen 0 

~.\-l.~-~. 1..'i/S-6'#
UngdOffl8nytt 
Ungdomsklubben har nå fått kr 7.000,
fra Hordaland Fylkeskommune 
v/Kulturavdelingen for særlige tiltak 
for barn og ungdom. Tilskottet er 
øremerket til ungdomstevne og 
klubbaktiviteter. 

DUK søkte egentlig om kr 11.000,-, 
men er likevel fornøyd. Vi fikk 
samme beløp på kr 7.000,- som 
i fjor. 

ij.N,R _q, 'J,o/(l-~'f 

Nytt fra Ungdomsklubben 
Nt•s t;e styremøte i l>l.lJC blir 
onsdar: J.o!ctober kl.1.9.00. 

nILJARBTURNrm:rNG: 
;>ot bl :ir arrane;ert b:iljard.
turnerine f'redag ettermiddae/ 
kveld 1a/10, og fortsetter 
lørdarr 19/10. Om kvelden blir 
det fest m/premieutdelin~ 
av turnerine-en. 
Se etter oppslac; i ctøvc:foreningen. 
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Resultater fra biljard, 
couronne og pilkast 

Ungdomsklubben arrangerte en kon
k1:1rranse f'or både unge og eldre j 
tiden 14.mars til i.april. 
Konkurransen var en prøveordninn- ; t k t. ~, ).Id 

ane il en biljardturnering fra 
høsten av. 
Premieutdeling til de som vant dP.nne 
gangen vil bli delt ut en gang i høst. 
Nærmere kunngjørin~ vil vi komme i 
Budstikken. 
Her er resultatene f'or biljard, Couronne 
og p.i.lkast: 

BILJARD 

Kvinner: 
I.Jorunn Indrefjord 
2.Silje Brosvik 
J.Ann-Ester Tundal 
4.Toni Birkeland 

Menn: 

COURONNE 

Kvinner: 
1. Silje Brosvik . -
2. Ann-Ester Tundal 
.3~Jorunn :tndref'jord 
4. Toni Birkel~d 

l.Jan de Lange Menns 
2.Kåre Neeraas 1. Endre Grytneø 
J.Hans Birger Nilsen 2. Jan de Lange 
4 .Harald Håverstad )~ Håkon Oøland 
5.Richard Martin 4. Svein Tømmerbakke 
6 .Jon Olafsson 5 • Hans Birg:Ø;~ilsen 
7.Vidar Sæle 6. Petter Rø:nneøtad 
8 "Svein Tømmerbakke 7 • Jon Olafsson 
9.~rne Nesse 8~ Malvin Xvingedal 
ll>oE~il Kjellevo.ld 9. Roger Lygre 
lJ.Hako~ Osl~nd 10aX1aus Rasmussen 
l~.Malvin Kvingedal 11.Riehard Martin 
lJ .Rune Anda 12 -Andr .1 B . 
1li. Roger Ly gre ! ez essert 
J s. Dag Hafstad 1). Kire Neeraaa 
16.Klaus Rasmussen f~~~o"HH. Johansen 
17.Jok.vH. Johansen 6 •Eag ~ad 
18.Petter Rønnestact 1 ! ~~e.Llevold 
19 .Einar Magnussen 17.~Rolf' Mjaaøeth 
20.Andrezj Bessert 18~Vidar Sale 
21.R.olf Mjaaseth 19.Hans Y. Larsen 
22.Endre Grytnes 20~Harald HlTerstad 
23 .Hans iv'. Larsen 21·.Åce Sørhaug 

PILKA.ST 

Kvinners 
1. Toni Birkeland 
2. Jorunn Indrefjord 
3 •. Silje Brosvik 
4. Ann-Ester Tundal 

Menns 
1. Riehard Martin 
2. Jan de Lange 
;. Dag Hafstad 
4. Hans Birger Nilsen 
.5. Endre Getnes 
6. Håkon Osland 
7. Svein Tømmerbakke 
8. Andrezj Bessert 
·9 • Kåre Neeraas 
10.Vidar Sæle 
11.Jon H. Johansen 
12.Harald Hlverstad 
13.Åge Sørhaug 
14.naus Rasmussen 
15.Egil Kjellevold 
li.Roger Lygre 
17.Arvid Støyva 
18.Rolf Mjaaseth 
19.Malvin Kvingedal 
20.Petter Rønnestad 
21.Hanø v. Larsen 
22.Rune Anda 
23.Jc,n_~l.af'sson 

r 

82 poeng 
6.3 li 

4.3 li 

4.3 li 

143 poeng 
11.3 It 

99 li 

92 It 

84 li 

79 li 

76 " 
76 li 

70 " 
69 li 

66 li 

64 li 

56 It 

55 li 

50 li 

47 li 

45 li 

4.3 li 

39 li • . 
.32 li • 

JO li 

27 " • 

25 li ' 

'3, ~il. t~ • J1[1t-8L/-._ -

BIijard-resuitater 
Fredag 9.november: i.RUNDE: 
Rolf' Lockert-Roy Skaf'tun: 1-2 
Harald Håverstad-Arne Nesse: 0-2 
Alf' Rune Oftedal-Jan de Lazi'ge: 2-0 
Roger Lygre-Kåre Neeraas: 1-2 
Egil Kjellevold-Egil Johansen: 0-2 
Håkon Osland-Hans B. Nilsen: 0-2 
Rolf' Hope-John Tokle: 0-2 
Åge Sørhaug-Terje Hovland: 2-1 

Lørdag 10.november: 2.RUNDE: 

Arne Nesse- Hans B. Nilsen: 1-2 
John Tokle-Åge Sørhaug: 2-0 
Kåre Neeraas-Egil Johansen: 0-2 

FINALE: 

Hans B. Nilsen- Egil Johansen: 0-2 
Egil Johansen- John Tokle: 2-1 
John Tokle- Hans B. Nilsen: 2-1 

JENTER 

Heidi Ovesen- Aud K. Støyva: 1-2 
Ann Kristin Fiksdal- Annes. Sund:2-1 

FINALE: 

Aud K. Støyva- Ann K. Fiksdal: 0-2 

SAMMENLAGT: 
Jenter: 
l.Ann Kristin Fiksdal 
2. Aud Karin Støyva 
J. Anne Sofie Sund 
J. Heidi Ovesen 

Gutter: 
1. Egil Johansen 
2. John Tokle 
J. Hans B. Nilsen 
4. Roy Skaf'tun 
5. Arne Nesse 
6. Kåre Neeraas. 
6. Åge Sørhaug 
8. Roger Lygre 
9. Rolf' Lockert 
10.Terje Hovland 
11.Harald Håverstad 
12.Jan de Lange 
lJ.Egil Kjellevold 
14.Håkon Osland 
15.Rolf' Hope 
16 .Alf Rune Oftedal 
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Bergen Døves Ungdomsklubb 
arrangerer fest 13. september kl. 19.00 

Barne- og ungdomsleder 
i Bergen 

Gryterett 
Dans I musikk 

Mineralvann selges 

Heidi Dyrøy er ansatt som barne- og 
ungdomsleder i Bergen Døveforening, 
fra og med 2. september. Døves Ung
domsklubb søkte kommunen om til
skudd til stillingen, og ble innvilget mid
ler som dekker lønn ut året. Ht:!idi skal 
jobbe 25 timer i uken. Arbeidstid (kon
ortid) er ikke klarlagt nar Døves Ti<fs-

Entre kr 30,-

NB! Påmelding innen 11. september 
1 til Harald Haaverstad 

eller Roger Lygre. 
Hjertelig velkommen! Styret. 

NOU bør tilbake-betale 

krift går I trykken. 

tet betale-bot til NDU, tordl ktubb"en ik
ke klarte å gjennomføre en planlagt 
un(ldo leir i Be_rgen som klubben på
ta~ ·seg på kort varsel etter at Stavan-, 
ger Døves Ungdomsklubb trakk seg 
som arrangør av leiren. 

lj>enne saken kan føre til at det blir 
vanskelig for NDU å få klubbene til å ar
rangere leirer. Slik bot kan skremme 
kh.1bber til å ta på seg arrangementer. 
Så vi vil spørre: Hva er hensikten med 
å Ilegge klubben i Bergen en slik bot? 
Hva er det N DU ønsker å oppnå n'led 
dette? 

Det er jo sjelden at en klubb bryter en 
avtale med NDU, så vi regner med at det 
er gode grunner som ligger bak at Be
rgen måtte gi opp. 
• Vår mening er at denne boten bør fjer

• boten til ungd.klubben 

nes, og vi ber om at NDU tilbakeb~taler 
bot~n til Bergen Døves Ungdomsklubb. 
Vi mener at det er viktig med et godt sa
marbeid mellom NDU og ungdomsklub

Vi har lest «Ungdomsnytt» i Døves bene, og vi tror ikke det vil bli go~t sa, 
Tidsskrift nr. 29/30. Der står det at ung- marbeid når klubbene får slike harde 
domskonferansen har vedtatt at klubber bøter. 
som bryter en avtale med Norges Døve- Vi håper at NDU forstår vår mening 
Ungdomsforbund skal ilegges bot på og vil vise forståelse overfor den klub-
1.500 kroner. ben som er blitt straffet. 

VI reagerer på dette. Vi kjenner til at\ ro ungdommer på Østlandet 
.Bergen Døves Ungdomsklubb har måt- t ,n, 

l 

1 Til medlemmene i Ungdomsklubben!! ------------ ---
I 
t 

Har du fått bankgiro, så vær så snill 
å betale medlemskontingent på kr. 40 ,
nå! Har du ikke fått bankgiro, må du 
kontakte Øystein Mn.anes. Har du lyst 
å bli medlem i ~ves Ungdansklubb, er 
det bare å si fra! 

Styret i 
Ungdan.sklubben. 

Barne- og ungdomsleder 
Heidi Dyrøy er ansatt san Barne-og 
Ungdomsleder i Bergen D,weforening fra 
og med 2. septem:>er. Hun skal jobbe 25 
ti:rær pr. uke. DUK Ønsker et godt 
samarbeid med herme! 

Styret i DUK. 

'9 
0() 

• 
~ 
0 

Intervju med den nye 
barne- og ungdomsleder, 
HEIDI DYRØY 
- Navn? 
- Heidi f)yr:Øy. 

I-Al.der ? 
- Blir 23 år. 
- Sivilstand? 
- Ugift. 
- Hvor er du fra? 

~ - Jeg er fra Iand:ro på Sotra, ca. 3-4 mil fra Bergen . 
" - Skolegang ? 
~ - M,6h.l.enpris, Nygård, Bergen Yrkesskole (frisør-linje) og Briskeby 7på 

, ~~iu,,,, 

~ Økonanisk linje. 
r?. - Hobby/interesser? 
rJ - Dykking, turer, jogging, ungdansarbeid, ellers har jeg allsidige interesser! 

- Hvoi:tlan kam du inn i dØvani.ljøet? rn~ 1 
- Jeg var 18 år, og det var en venninne a~:ryl Ramvik 1san overtalte ræg til å 
begynne med tegnspråk og forklarte hvoi:tlan det var å ha ·kontakt med døve. Det 
ville jeg ikke til å begynne med, og jeg var skeptisk til dette. Men jeg ble 
ræd henne til døveforeningen etter å ha lært litt tegnspråk. Å kame inn i døve
foreningen var litt "ekkelt", fordi jeg ikke kunne særlig tegnspråk. Men det ble J 

bedre etterhvert san je;J ble kjent med dØve, og de brukte stamen da de visste 
at je;J hadde en liten hørselsrest. De var flinke til å oppnuntre ræg. Q;J i dag 
fungerer· det bra ! Og jeg har ingen problerær med å forstå de dØve uten stamæ
bruk. 
- Hvoi:tlan fikk du denne jobben san Barne- og Ungdansleder ? 
- Helt tilfeldig! Jeg så i D;6ves Tidsskrift og tenkte at siden jeg ikke kan inn 
på noen skole i år, så ville jeg søke på denne ledige stillingen. Tenkte slik: 
Ja, hvorfor ikke sØke på denne interessante jobben??! 
- Har du erfaring med slikt fra før? 
- Ja, på en måte. Jeg sitter i styret i NDU ennå, og jeg har tidligere sittet 
i styret i Ungdanskll.)li)en i Oslo i 2 år san sekretær. Jeg satt også i styret 
i ungdan.sklubben her i Bexgen (1982/1983) før je;J flyttet til Oslo. 
- Har du arbeidet med ham og ungdan tidligere? 

I -Ja, nest med ungdan. Det blir en utfordring for ræg å jobbe med barn! Jeg 
jobbet mye med ungdan i Oslo i forbindelse med min stilling i NDU. 
- Når var det du begynte med denne nye jabben ? 
- Jeg ble ansatt den 2. september. 
- Er du fast ansatt? 
- Nei, dessverre, skal være her frem til jul. Kanskje frem til våren 1987,hvis 
Ungdansklubben får tilskudd fra Kamnmen. 
- Hva vil du gjøre etterpå? 
- Jeg vil utdanne ræg videre og derfor skal jeg søke ræg inn på skoler. 03' da 
er det ikke godt å vite hvor jeg kemner til å havne senere ! 
- Hvilke oppgaver følger det med i denne stillingen? 
- Min hovedoppgave er først og fremst å infonære ham og ungdan an/med 

I 
aktiviteter. Jeg skal også hjelpe til med å ivareta deres interesser og ønsker. 
Ellers er det en del administrasjonsarbeide og litt regnskap. Jeg søker også 

I an penger ( tilskudd) til Ungdansklubben og diverse. Ellers utfører jeg også 
ting på oppdrag fra Ungdansklubben. 
- Trives du med jobben ? 
-Ja, det er litt tidlig å si det, iren det ser ut til å være ræget interessant 
og spennende ! 
- Hva er din kontortid? 
- Den er fleksibel. Se etter oppslag i Budstikken eller i ~veforeningen! 
- Hva er dine ønsker i forbindelse med arbeidet ? I 
- Jeg vil ha opplysninger, og jeg vil at alle barn og ungdan skal kamre til ræg 
med sine forslag, ønsker, ideer eller aru:lre problemer i _forbindelse med dette. / 

- Er det noe du Ønsker å si til leserne? 
- jeg håper at jeg får jobbe her frem til våren, ellers ønsker jeg å ha et 
godt samarbeid med barna og ungdanmene ! ! ! 

~ 
Intervju v/ Jan de Lange. 



Ad boten til ungdomsklubben i Bergen 
Svar til «To ungdommer på Østlandet» 

Takk for innlegget deres, men vi bekla• 
ger at dere er feilinformert i denne sa
ken. Vi skal derfor her fortelle hva som 
skjedde, og hvorfor det ble bot til Ber
gen Døves Ungdomsklubb. 

På ungdomstreffet i Oslo 1985, ble vi 
enig om at enten Trondheim eller Sta· 
vanger skulle påta seg neste arrange
ment. Trondheim var først på listen, 
men måtte først diskutere det på med
lemsmøte i klubben. NDU fikk svar fra 
Trondheim 29.10.85 at de ikke kunne på· 
ta seg arrangementet på grunn av for 
stor arbeidsmengde i ungdomsklubben. 
- Så-spurte vi Stavanger om de ville ar
rangere. Vi fikk svar derfra 12.11.85 at 
de var interessert, men at det ikke pas
set i mai. De ville arrangere ungdoms
treffet i oktober. For NDU var dette er 
dårlig løsning, da vi ville først og fremst 
satse på mai måned. (Stavanger DUK 
skal arrangere ungdomstreff mai 1987.) 

Deretter spurte vi Bergen Døves Ung
domsklubb om de ville arrangere ung
domstreffet. Brev ble sendt 6.12.85. Vi 
fikk svar datert 12.12.85 at de ikke ville 
påta seg arrangementet, men ønsket yt
terligere opplysninger. Disse opplysnin• 
gene ble sendt Bergen DUK 22.1.86, og 
dette ble behandlet på klubbens årsmø
te. Vedtaket på årsmøtet ble: Ja, med 
forbehold. Styret ønsket åta saken opp 
til diskusjon om opprettelse av et utvalg 
som kunne ta opp de økonomiske sider 
ved ungdomstreffet. Dermed påtok Ber
gen DUK seg arrangementet av ung
domstreffet i mai 1986. 

Da tiden nærmet seg, purret vi Ber• 
gen DUK flere ganger på innbydelser, 

og om at materit. • åtte sendes ut i rett 
tid. Vi fikk svar om at dette skulle snart 
bli gjort. Men da dagene gikk, begynte 
vi å lure ... Vi sendte brev til Bergen 
DUK at de måtte sende melding til oss 
innen 26. april om arrangementet skul
le bli avlyst eller ikke. Brevet ble sendt 
ut med flere purringer etterpå. Vi fikk ik
ke svar. Da fulgte vi ungdomskonferan
sens vedtak om bot i slike saker. Brev 
ble sendt 2. mai om at boten måtte be· 
tales innen 2. juni, men boten ble først 
betalt høsten 1986. Vi fikk aldri noe svar 
fra Bergen DUK. De fikk flere sjanser til 
å slippe bot, men de svarte aldri. Der
med e( dette en belastning Bergen DUK 
må ta på seg. 

Dette var saksgangen vedr. ungdoms
treffet 1986, som dessverre ble avlyst på 
grunn av slurvet arbeid i Bergen DUK. 

Tilbake til vedtaket som ble gjort på 
ungdomskonferansen i Trondheim mars 
1986. Vi siterer forslaget fra Hans Birger 
Nilsen, Bergen: «Mitt syn på saken om 
ungdomstreff, og hvor det skal arrange• 
res, er at en av disse klubbene bør ta an• 
svaret. Hvis en bryter avtalen, kan det 
bli alvorlig og gi konsekvenser. NDU får 
problemer med denne saken når avtale 
blir brutt. Derfor forlanger jeg at en 
klubb som bryter avtalen, må betale bot. 
Boten sendes NDU for betydelige tap, 
utgifter til arbeidet, bl.a. informasjon og 
trykking. Mitt forslag til størrelse på bo· 
ten - maksimum 500 kroner.» Forsla
get er datert 31. januar 1986. 

Forslaget ble så behandlet på ung• 
domskonferansen, og vi siterer vedta· 
ket: «Saken ble diskutert en del, og man 

'

ergen Døves Ungdomsklubb 

KJEMPE-FEST 
lø1dag 18. oktober 

i Bergen Døveforenings lokaler. 

Servering: 
Pizza med salat. 

Det blir dans, underholdning 
og bingo. 

Inngangsbillett kr 40. 
Kom og støtt oss - vi trenger inntekt 
til arbeidet med kjeller-lokalene våre! 
Påmelding senest 16. oktober. 

\ Døves Ungdomsklu 

fO.ddtår 
i<tflo 

•"' r" -fTI 

gikk til avstemning om man skulle gi bot 
eller ikke ved avtalebrudd. 14 stemte for 
og 1 stemte imot forslaget.» - Man 
gikk så over til å behandle beløpsstør· 
reisen. Der kom tram 3 forslag, kr 500, 
kr 1 _000 og kr 1.500. Ungdomskonteran· 
sen vedtok at botens størrelse skal væ· 
re kr 1_5oo for brudd på avtale med NDU 
om arrangementer. 

Dette var saksgangen, og vi fulgte 
vedtaket. Vi kan ikke bryte med noe ved· \ 
tak, og må altså følge loven som er be· 
stemt på ungdomskonferansen.§ 5, Dø
ves Ungdomsråd: «DUR har ansvar for 
å gjennomføre tiltak som ungdomskon-

• 

feransen vedtar.» . 
Dersom vi noengang skal betale til· 1 

bake boten til Bergen DUK, må det tørst 
framlegges nytt forslag på ungdoms· 

konferansen. NDU/v Vidar. 

6U0vTiKK.t-N NR..~ 8. 20. tO. Sfo 
''DØVES LANDSLOTTERI 1986 / 1987 

Nå er det snart tid for landslotteri igJen. 
Norges Døveforbund satser stort denne gan
gen, og målet er å få solgt lodd for til
sammen 6 millioner kroner. Vi i Bergen 
vil fortsatt gjøre vårt beste for å hjelpe 
forbundet, men vi trenger også inntekter 
vi får fra loddsalget. Mest til oppussings
arbeidet. Styret har på møtet 1. okt. fore
slått å gjøre noe mer enn bare å be med
lemmene om å hjelpe til med å selge lodd. 
Det foreslåes at vi også prøver oss med 
"postsalg". Spørsmålet var da hvordan det 
kan gjøres, og hvem som kan påta seg job
ben. Forslaget lyder slik: 
1. Bergen Døveforening trykker tekst til 

brev, konvolutter, påtrykker postgiro
blanketter, gevinstliste (10.000-20000?) 

2. Torsdag 13. november organiserer Døves 
Idrettsklubb (og DUK?) et "lynprosjekt" 
i storsalen, der alle som er til stede 
kan hjelpe til med å putte div. papirer 
inn i konvolutter, kanskje på en time. 

3. Døves Idrettsklubb ordner med personer 
som skal ta med konvolutter til: Åsane, 
Fyllingsdalen, Fana, Laksevåg, Bergen 
sentrum o.a., der de skal gå ut og pos
te i mange postkasser. 

4. Folk som mottar slike i posten, kan 
bestille lodd. De må bruke postgiro
blankett, og betale på forskudd (1 lo<id 
= kr 10). Når slike postgiroinnbetal
ingskort kommer til døveforeningen, 
~an Barne- og ungdomssekretær begynne 
a skrive alle bestillinger inn på data
maskinen, få ut adresse-etiketter, put
te inn antall lodd i konvolutter og 
sende disse til folk som har bestilt. 

Vi håper at både Døves Idrettsklubb og 
Døves Ungdomsklubb ser positiv på dette 
forslaget. 

0 
Yi_vet !kke hvor mye vi kan regne med 

a fa inn pa denne måten, men hvis vi skul
le være super-optimistisk og håpe på 
300.000 kroner, så er fordelingen tenkt 
slik: 

50% til 
20% til 
15% til 
15% til 

Norges Døveforbund 
Bergen Døveforening 
Døves Idrettsklubb 
Døves Ungdomsklubb 

150.000 
60~000 
45.000 
45.000 

Vi håper å høre fra både DIK og DUK snart! 

Beste_ hilsen Bergen Døveforening ,, 
vi foreningslederen 

Inntektene av salget skal altså gå til 
oppussing av lokalene i kjelleren. 

I 

I . 

DØVES UNGDOMSKLUBB har svart: 
"vi takker for brevet datert 3. okt. Vi 
ser positiv på deres forslag for lands
lotteri 1986/87. 

Barne- og ungdomssekretær er villig 
til å hjelpe dere med å skrive alle be
stillinger inn på data+ diverse. 

I 

I Vennlig hilsen 
Roger Lygre (leder) 
Heidi Dyrøy (Barne- og ungdomssekr,)''I 

tu.ct6-li ~,., r, t . g 

~o.10. S'=, 

Kontortid for barne
og ungdomssekretær 
Mandag } 
Torsdag 

Tirsdag] 
Onsdag 
Fredag 

kl. 14.00 - 19.00 

kl. 09.00 - 14.00 

Vær obs på at kontortidene kan bli for
andret senere pga aktiviteter om kvelden 
Se godt etter i Budstikken i tiden fram-· 
over. Elles skal Heidi være å finne på 
kontoret til de ovennevnte tider. 

~+ikken n1"'. 8 
:lo. to. S<o 

RETTELSE 

Jeg beklager at det oppsto 
• to feil i i t 

VJuet med Heidi Dyrøy i fo . ner 
Budstiken: 1) Hun har o rri~e nr. av 
skolen (ikke ) gatt pa Handels-
. gymnas• 2) Det v 
inne av henne, Beryl Ramvik ar en venn-
te henne til • 1 • som overtal-
venninne a ære tegnspråk (ikke en 

av Beryl Ramvik). 
Red. 



Vellykket ungdomsfest I 
I (fra 16 år og oppover) 

Lørdag 13. september: J 

Ungdomsklubben arrangerte en meget vel
lykket fest for ungdom lørdag 13. sept. 

Klubben hadde forberedt seg godt ti+ 
festen, og man var spent på om det ville 
komme mange - og ville det bli solgt nok 
til å kunne bli balanse i regnskapet?? 

Det kom over 60, og det var god spred
ning av aldersfordeling. Det var flere 
enn ventet og fint var det. Det ble ser
vert gryterett som smakte helt fortreffe
lig! Det ble solgt rikelig med forfrisk
ninger, og det ble solgt lodder. Alt ble 
utsolgt, og det var synd at vi ikke had
de flere loddbøker da! Det ble delt ut 
mange fine premier. 

Det var masse fabelaktig god musikk 
og alle danset av hjertets lyst til langt 
ut i de små timer ... 

Det var også mye moro med lek og un
derholdning. Alle oppførte seg meget pent 
og eksemplarisk, og dette ble særlig lagt 
merke til, og vi håpet at det ville bli 
like flott neste gang. 

Vi må takke Ungdomsklubben og de som 
sto for underholdningen og alt arbeidet 
på kjøkkenet for meget god og prisverdig 
innsats for at hele festen ble meget min
nerik og full av opplevelser! Takk! 

Jan de Lange. 

1JVDS11 l(l<f N 
NR.9 

UNGDOMSKLUBBEN SØKER ENDRINGER I LOVEN 

Norges Døve-Ungdomsforbund har - etter 
vedtak på ungdomskonferansen - bedt de 
lokale ungdomsklubbene utarbeide lov som 
samsvarer med de retningslinjene som NDU 
har, og der heter det blant annet at Ung
domsklubben ikke skal være en underavde
ling av en døveforening. Døveforeningens 
lovkomite har tatt en titt på lovendrings
forslagene, for å komme ~eå uttalelser 
på vegne av Bergen Døveforening. Lovkomi
teen, som består av Eilif Ohna, Gunnar 
Hansen og Erling Jacobsen, er ikke så be
geistret for en del punkter i lovendrings
forslaget. Foreningens styre har beslurtet 
å innkalle Døves Ungdomsklubb og en repr. 
fra Norges Døve-Ungd~orbupd til et møte 
for å drøfte lov-saken. 

Aktiviteter ved barneutvalget 
Hei! 

Barneutvalget har fått satt i gang med aktiviteter igjen. Først og fremst 
var det drama som ble startet 15. oktober i gymnastikksalen på Hunstad skole. 
Gjett om det var mange elever (fra 1 - 10 klasse) som kom, hele 20 stk! 
Det var overraskende at de viste så stor interesse og nysgjerrighet og 
ville vite hva drama var for noe. 
Vi har holdt på med drama hver onsdag fra kl. 15.00 - 17.00, og antallet 
var mellom 10 - 15 stk. hver gang. Vi viser hvordan vi bruker kroppen til 
mimikk og litt skuespill, f.eks. etterligligne anåre personer's uttrykk. 
Ellers startet vi med skuespill og sketsj fo noen uker siden med tanke på 
juletrefesten på Hunstad den 18. desember. Det var litt av et strev, men 
moro var det. Som regel hadde vi lek på slutten før alle dro hjem. 

I forrige måned startet barneutvalget et tenåringstreff (engang i måneden) 
i døveforeningen. Det var en del som kom, men noe færre enn vi hadde håpet 
på. Det var nemlig en jentegruppe et annet sted. 
Den 8. desember hadde vi igjen et tenåringstreff, og gjett om det var 
vellykket,,, Det var mange som kom for å feire julestemningen. Denne gangen 
hadde vi underholdning, konkurranse, lodd og til slutt kaker, boller og 
brus til å mette oss med. 
Det kom en del voksne og støttet oss i barneutvalget ved å kjøpe lodd og 
det ble en pen inntekt til overs. 
Jeg håper at det vil bli like vellykket i 1987 med aktiviteter så lenge 
ledere i barneutvalget er med og hjelper til. 

KONTORTIDER FOR BARNE-OG UNGDOMSSEKRETÆR 

Mandag J 
Torsdag kl. 14.00 - 19.00 

Tirsdag J 
Fredag kl. 09.00 - 14.00 

Onsdag kl. 12.00 ,.. 17 .oo 

På onsdager er jeg på kontoret kl. 12.00 - 13.00 
og resten av dagen på :lunstad skole hvor jeg 
underviser i drama. 
Men vær obs. på at derrsom jeg ikke er på 
kontoret, er jeg kanskje ute et ærend, men ellers 
setter jeg beskjed på døren (men det er ikke ofte. 

Hilsen Heidi. 
Barne- og ungdomssekretær. 

Hilsen Heidi 
ansvarlig for Barneutvalget. 

hr. 10 

V.l. 5//51 
Døves Ungdomskl~bb øn~ker alle 
ungdommer en riktig god Jul og et 

godt nyttår! Styret 



Ekstraord. årsmøte (DUK)' 
Ungdaæklubben skal ha· et ekstra
ordinært årsm;2Ste onsdag den 18. 
mars kl.18.00. Husk dette!! 

'ROLLEBYTTE - FEST ! 

Referat fra ekstraordinært 
årsmøte for Ungdomsklubben 
mandag den 23.mars, kl.18.00 i 
Storsalen i K 77. 

~,. Ne.?>. i·1j,.,1-?,)-
TilS t ede var 15 medlemmer og 1 
observatør fra Bergen Døveforening. 
Referent: Heidi Dyrøy. 

1. ÅPNING: 

Ved åpningen ønsket lederen Roger 
Lygre medlemmene velkommen, 
spesielt ble Gunnar Hansen ønsket 
velkommen som observatør. 

2. LOVEN: 

Den nye loven ble gjennomgått med 
følgende bemerkninger: 

$ 3. Navnet Bergen Døveforening 
strykes vekk. 
$ 4. Der skal det stå: "Bergen 
Døveforening har rett til å kreve 
ekstraordinært årsmøte dersom DUK 
handler i strid med døves interes
ser." 
$ 5. Under årsberetningen må 
"Eventuelt" tas med, og nr.G 
strykes (ansatt uten stemmerett). 

3. REGNSKAP: 

Regnskapet for 1985 ble igjen 
utsatt til 1988 i påvente av 
godkjenning fra revisoren. 

I regnskapet for 1986 var det en 
del bemerkninger fra Gunnar 
Hansen. Han sa: "I regnskapet står 
det ingen underskudd og det er 
litt risikabelt, med tanke på 
søking av penger hos kommunen 
eller andre steder." Arvid Støyva 
var enig, og informerte medlemmene 
om at det var litt forvirring med 
Byggekomiteens regnskap. Der ER 
virkelig underskudd på kr. 
15.000,-. Men det ble slått sammen 
med lån og driftstilskudd, slik at 
resultatet ble overskudd og gir 
således et feilaktig bilde. 

VEDTAK: Regnskapet skal delElfl i 
to. Byggekomiteens regnskap og 
DUK's regnskap skal oppføres hver 
for seg. DUK må kontakte Asle 

Karlsen for å gjennomgå regnskapet 
sammen. Ellers er regnskapet for 1986 
godkjent. 

4. BUDSJETT 1987: 

Gjennomgåelse av budsjettet gikk greit 
unna, med en bemerkning som gikk ut på 
at det burde vært mer renter i utgifter 
p.g.a. lån. Regnskap for Byggekomite og 
drift skal oppføres hver for seg. Leder 
Roger Lygre informerte medlemmene om at 
budsjettet måtte gjøres i hastverk da 
Kommunen forlangte å få se vårt 
budsjett for 1987 p.g.a. søknad om 
penger. Budsjettet ble laget i oktober
/november. I budsjettet skal det stå: 
kr.4000,- i tilskudd fra Bergen 
Døveforening. 

5. VALG: 

Møteleder Roger Lygre overlot valget 
til valgkomiteen som besto av Egil 
Johansen og John Tokle. Resultatet av 
valget står på side: i dette bladet. 

6.Til slutt takket leder Roger Lygre 
for tilliten og ønsket nye og gamle inn 
i styret. Han håper på et godt sam
arbeid med styret og medlemmene i DUK i 
1987 ! 

MELDING TIL ALLE! 
Hei 

Fra nå av skal jeg foreløpig jobbe EN 
dag i uken (5 timer) for 
Bergen Døves Ungdomsklubb. Stillingen 
er blitt betydelig redusert 
på grunn av dårlig økonomi. Jeg 
kommer til å være på jobb: 

Hver torsdag kl.09 - 15.00 
(pause kl.15.- 17.00) 

" 17 - 18.00 

Ellers blir det også litt forandring 
i Idrettsklubben: 

Hver mandag kl. 16 - 19.00 
torsdag" 18 - 20.00 (foreløpig) 

Med vennlig hilsen 
Heidi Dyrøy 
Barne- og Ungdomssekretær 
Sekretær for DIK 

\ 
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Meget vellykket rollebytte-fest den 20. mars! N~ .3> 
************************************************ 

Lørdag den 20. mars ble det arrangert en meget vellykket og morsom fest i 
døveforeningen! Det var Ungdomsklubben som arrangerte denne festen, og det 
skulle være den siste festen som DUK skulle arrangere før sommerferien. Derfor 
skulle det litt ekstra morsomt denne gangen. 

Det hadde meldt seg på mange, og forventningene var store. Da kvelden kom, 
var man veldig spente på hvordan alle ville se ut, når jentene hadde kledt seg 
ut som gutter og gutter kledt seg ut som jenter ! 

Men det kom dessverre ikke så mange som ventet. Det kom ca. 20-25 stykker. 
Det kom et ektepar helt fra Stord for å være med, og det ble for enkelte et 
gledelig gjensyn! Og de hadde også kledt seg ut. 

Men selv om det var få, klarte man få det maksimalt ut av festen, og du 
verden hvor mors~mt det var !! Alle var så morsomt kledd, og på et par stykker 
kunne det være litt vanskelig å se hvem det var ! 

Det ble servert god gryte med loff, og alle ble skikkelig mette. Det var 
meget god musikk med smektende rytmer - og alle merket hvor lett det var å 
komme i skikkelig god stemning, og det var nesten ikke grenser for hva man 
kunne finne på !! Det kunne til tider nesten minne om fester i Rio de Janeiro ! 

Det ble en god del underholdning som deltakerne selv fant på, og en "jente" 
gikk opp på scenen og begynte å "synge" og så dånset alle til den flotte 
musikken. Det kom flere "jenter" opp og sang med ! 

Det var konkurranse med premie for den beste kostyme. Den som hadde beste 
jente-kostyme var Roy Skaftun og den som hadde beste gutte-kostyme var Heidi 
Dyrøy. Gratulerer ! Hvem vinner neste gang??? Det var meget hard konkurranse 
og det var vanskelig å kåre ut vinnerne. men det er ingen tvil om ~t de beste 
vant ..... ! 

Festen ble tatt ppp på video, og alle fikk se den mens festen fortsatte. De 
syntes at det var så komisk og latterlig å se seg selv på TV midt under festen! 

Og alle lo og hadde det kjempegøy !! Det er bare å spørre Toralv Kvingedal 
om å få se den. Når DU ser videoen, kan du bare angre på at du ikke gikk på 
denne flotte festen! 

Det var så vellykket at det så absolutt frister til gjentagelse !! Så er det 
bare å holde øynene og "ørene" åpne ! 

AGE SØRHAUG som gammel bestemor! (Foto: Sabben.) j 

Red. 

Medlemsmøte i Ungdomsk 
Tirsdag den 5. mai skal DUK ha et 
medlemsmøte kl. 19.00 i Storsalen 
i K 77. Sakslisten er foreløpig slik: 

Tur i ;ommer/høst 
- NDU - handling 
- Bilorientering 
- evt. opplysninger 

Ungdomsklubben 

Ungdomsleder 
Nestleder 
Kasserer 
Sekretær 

Roger Lygre 
Harald Håverstad 
Øystein Ådnanes 

(gjenvalgt) 1 0 ar 
1 0 ar 

Heidi Dyrøy (ansatt) 
Jan de Lange 

(gjeQ._valgt) 1 0 ar 

1. styremedlem 
2. styremedlem 
1. varamedlem 
2. varamedlem 

Revisor 

Programleder 
Innkjøpsass. 

Byggekomite 

Avismedhjelpere 

Lovkomite 

Valgkomite 1988 

Repr. fra D. f. 

Silje Brosvik 
Marit Markeset 
Egil Johansen 

Arvid Støyva 

Harald Håverstad 
Jan de Lange 

Styret 

Monica Lone (ny) 
Jan de Lange 

Roger Lygre (leder) 
Heidi Dyrøy 
Hans Birger Nilsen 

John Tokle (leder) 
Monica Lone 
Rita Lone (ny) 

Gunnar Hansen 

(ny) 
(ny) 
(ny) 

Gjenvalgt ungdomsleder 
Roger Lygre 

Bergen Døves Ungdomsklubb hadde ekstra
ordinært årsmøte I Bergen Døveforening, 23. 
mars, kl. 18.00. VI gjennomgikk den nye lo-

.J ven, regnskap for 1985 og 1986; budsjett 
1987, og valg av et nytt styre. 

Laila ~len Nygå~d ?g Per Harald Sunde, I 
som giftet seg I Biskopshavn kirke lør
dag 16. mai. I 

Regnskapet for 1985 ble utsatt til 1988 
p.g.a. mangel på godkjenning fra revisoren, 
men regnskapet for 1986 ble godkjent med 
noen bemerkninger. Det samme gjaldt bud
sjettet for 1987 også. 

Ellers var det valg til slutt, med følgende 
resultat: 

Roger Lygre. 

2 0 ar 
2 0 ar 
1 0 ar 
1 0 ar 

DØVES TIDSSKRIFT 1&-17187 

Ungdomsleder: Roger Lygre, nest-ung
domsleder: Harald Håverstad, kasserer: Øy
stein Ådnanes, sekretær: Heidi Dyrøy, 1. sty
remedlem: Jan de Lange, 2. styremedlem: Sil
je Brosvik, 1. varamann: Marit Markeset, 2. 
varamann: Egll Johansen. 

Revisor: Arvid Støyva. Programleder: Ha
rald Håverstad, Innkjøpsassistent: Jan de 
Lange. Byggekomltå: Styret. Avismedhjelpe
re: Monica Lone og Jan de Lange, (I samar
beid med Heidi Dyrøy). Lovkomltå: Roger 
Lygre, leder, Heidi Dyrøy, Hans Birger Nilsen. 
Valgkomltå 1988: John Tokle, leder, Monica 
Lone, Rita Lone. Representant til DUK: Gun
nar Hansen. 

Møtet ble hevet kl. 19.00. 
Heidi Dyrøy, referent 




